
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 6895
2. ‘Αδεια απουσίας της Βουλευτή κ. Ε. Παναρίτη, σελ. 6923
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 1ο ∆ηµοτικό Σχολείο Κασσανδρείας Χαλκιδικής,
το Μειονοτικό Γυµνάσιο Ξάνθης και το 2ο ∆ηµοτικό Σχολείο
Μαυρικίου Κοζάνης, σελ.6916, 6922, 6925

4. Αναφορά για τον εορτασµό της Ηµέρας της Μητέρας,
σελ.6917, 6918, 6919, 6920, 6921, 6922

5. Συλλυπητήρια αναφορά για το θάνατο των τριών τρα-
πεζικών υπαλλήλων και τα τραγικά γεγονότα, σελ.6917, 6918,
6920

6. Επί του Κανονισµού, σελ.6917, 6919
7. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ.6933

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 6895
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών,

σελ.6896-6903
3. Ανακοίνωση του δελτίου αναφορών και ερωτήσεων της

Τρίτης 11 Μαΐου 2010, σελ.6904
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη:
i. σχετικά µε τη δηµιουργία Κέντρου Προσωρινής Υποδο-

χής λαθροµεταναστών στην Πάτρα κ.λπ., σελ.6905
ii. σχετικά µε την αντιπυρική προστασία της χώρας µας για

το 2010, σελ.6906
β) Προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων

σχετικά µε την αντιµετώπιση του προβλήµατος µείωσης της
τευτλοκαλλιέργειας λόγω περικοπής των ενισχύσεων κ.λπ.,
σελ. 6908

γ) Προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης:
i. σχετικά µε την έλλειψη διοίκησης στον Εθνικό Οργανι-

σµό Μεταµοσχεύσεων κ.λπ., σελ. 6910
ii. σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων του Κέ-

ντρου Εκπαίδευσης και Αποκατάστασης Τυφλών κ.λπ., σελ.
6913

δ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη διοίκηση,
διαχείριση και αξιοποίηση των ακινήτων του ∆ηµοσίου κ.λπ.,
σελ. 6911

ε) Προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, σχετικά µε τη σύσταση φορέα δασοπρο-
στασίας κ.λπ., σελ.6915

5. Συζήτηση επερώτησης Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις επιτπώ-
σεις από την ανάκληση της λειτουργίας των εταιρειών
“COMMERCIAL VALUE ΑΝΩΝΥΜΗ ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ”
και “ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ ΑΕΓΑ” και “ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ ΑΕΑΖ”,
σελ. 6922

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της συλλυπητήριας αναφοράς:
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Α., σελ. 6920
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ. 6918
ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ Φ., σελ. 6917

Β. Επί της αναφοράς για τον εορτασµό της Ηµέρας της
Μητέρας:

ΚΑΝΕΛΛΗ Λ., σελ. 6918
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ε., σελ. 6922
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Α., σελ. 6920
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ. 6918
ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ –ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ Ο., σελ. 6919
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ. 6917
ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ Φ., σελ. 6917, 6921
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π., σελ. 6920

Γ. Επί του Κανονισµού:
ΚΑΝΕΛΛΗ Λ., σελ. 6917, 6919
ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ Φ., σελ. 6917, 6919

∆. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ. 6933
ΝΙΩΤΗΣ Γ., σελ. 6933

Ε. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΒΟΥΓΙΑΣ Σ., σελ. 6905, 6906, 6907,

6908
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ Φ., σελ. 6913, 6914
ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ Μ., σελ. 6909, 6910
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π., σελ. 6912
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Α., σελ. 6907
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Α., σελ. 6915, 6916
ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ Ν., σελ. 6905, 6906
ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Μ., σελ. 6910, 6911
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ Ν., σελ. 6914
ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ Ο., σελ. 6910, 6911
ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ Φ., σελ. 6912, 6913
ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ Α., σελ. 6909, 6910
ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ Ν., σελ. 6916

ΣΤ. Επί της επερώτησης:
ΑΝ∆ΡΙΑΝΟΣ Ι., σελ. 6927
ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ Ε., σελ. 6923, 6940
ΒΟΡΙ∆ΗΣ Μ., σελ. 6936, 6937
ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ Σ., σελ. 6926, 6941
ΚΑΝΕΛΛΗ Λ., σελ. 6935, 6936
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ε., σελ. 6922, 6923, 6939
ΚΟΥΚΟΥ∆ΗΜΟΣ Κ., σελ. 6927
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π., σελ. 6937, 6938
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ. 6932, 6942, 6943
ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ Ν., σελ. 6924
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ. 6933, 6934
ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ Φ., σελ. 6928, 6929, 6930,

6931, 6932, 6939,
6941, 6942, 6943

ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ Χ., σελ. 6925, 6940

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ
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Αθήνα, σήµερα στις 10 Μαΐου 2010, ηµέρα ∆ευτέρα και ώρα
18.06' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της Ε' Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 7 Μαΐου 2010
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΙΣΤ' συνεδριάσεώς του, της Παρα-
σκευής 7 Μαΐου 2010, σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολο
του σχεδίου νόµου: «Επανακαθορισµός των επιδοµάτων εορτών
Χριστουγέννων και Πάσχα και του επιδόµατος αδείας για τους
συνταξιούχους και τους βοηθηµατούχους του ∆ηµοσίου»).

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Νικόλαο Παπα-
κωνσταντίνου, Βουλευτή Β' Αθηνών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μενηίδος Πέλλας ζητεί
την επίσπευση των διαδικασιών για την έναρξη κατασκευής
φράγµατος στον Αλµωπαίο ποταµό.

2) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία αγρότες του Νοµού Πέλλης ζητούν
οικονοµική ενίσχυση από τον ΕΛΓΑ.

3) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί την καταβολή των δε-
δουλευµένων αποδοχών στους εργαζόµενους στους βρεφικούς
σταθµούς σε Ασήµι, Αγία Βαρβάρα και Μοίρες Ηρακλείου Κρή-
της.

4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί να συµπεριληφθεί η
ΑΣΠΑΙΤΕ στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Παιδείας.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Φαρµακευτικός Σύλλογος
Ηρακλείου Κρήτης ζητεί διοικητικό υπάλληλο για τις γραµµατει-
ακές του ανάγκες.

6) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Τοπική Ένωση ∆ήµων και Κοινοτήτων

Νοµού Λέσβου ζητεί τη δηµιουργία µε το σχέδιο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ»
τεσσάρων δήµων στο νησί της Λέσβου.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η παράταση του άρ-
θρου 3 του ν.3816/2010.

8) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων του Πα-
νεπιστηµιακού Γενικού Νοσοκοµείου Ιωαννίνων ζητεί την
καταβολή των οφειλοµένων στους εργαζόµενους του νοσοκο-
µείου.

9) Η Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΑΡΙΑ∆ΝΗ ΑΓΑΤΣΑ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Ένωση Τεχνολόγων Παρασκευαστών Ια-
τρικών Εργαστηρίων καταγγέλλει τη διεξαγωγή σεµιναρίων, τα
οποία υποστηρίζει το Υπουργείο Υγείας, από φαρµακευτικές
εταιρείες που προβάλουν και προωθούν τα προϊόντα τους.

10) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟ-
ΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μεγαλόπο-
λης Αρκαδίας καταγγέλλει παράνοµη ταφή αµιαντοτσιµέντου
εντός του Λιγνιτικού Κέντρου Μεγαλόπολης.

11) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Παράρτηµα Κρήτης του

Γεωτεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδας ζητεί την άµεση εφαρ-
µογή των µέτρων για την αντιµετώπιση της απειλής των φοινικο-
ειδών από το σκαθάρι σε όλη την περιφέρεια Κρήτης.

12) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύνδεσµος Τυ-
φλών ζητεί να εξαιρεθούν οι τυφλοί από τα οικονοµικά µέτρα.

13) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Νικόλαος Τσάντος ζητεί την ανα-
γνώριση πτυχιακών τίτλων σπουδών του από το ∆ΟΑΤΑΠ.

14) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Αναστάσιος Καρακόζογλου, ιατρός
ενίσταται για τη βαθµολογία των εισηγητικών εκθέσεων των ει-
σηγητών για τη θέση επιµελητή Α' Παθολογίας του Γενικού Νο-
σοκοµείου Γιαννιτσών.

15) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το 'Ιδρυµα Ατόµων µε Ειδικές Ανάγκες
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«'Ασπρες Πεταλούδες» ζητεί να του καταβάλουν τα ασφαλιστικά
ταµεία τις οφειλές τους, προκειµένου να συνεχιστεί η λειτουρ-
γία του.

16) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ζαγοράς Μαγνησίας ζητεί την
έναρξη της κατασκευής του κλειστού γυµναστηρίου τύπου Τ11Β
στην περιοχή του.

17) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επι-
χειρήσεων και Βιοµηχανιών ζητεί ο νέος αναπτυξιακός νόµος να

διέπεται από τις αρχές της σαφήνειας των διατάξεων, της απλού-
στευσης των διαδικασιών, της αποτελεσµατικής εφαρµογής και
της διαφάνειας.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 6564/24-02-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Κολοκοτρώνη Αγγέλου, Ροντούλη Αστέριου, Πολατίδη
Ηλία δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 15234/ΕΥΣ 2833/27-04-2010 έγ-
γραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:

6896 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΙΖ’ - 10 ΜΑΪΟΥ 2010 6897



6898 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 7533/16-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Οικονόµου Βασιλείου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 22227/27-04-2010

έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΙΖ’ - 10 ΜΑΪΟΥ 2010 6899



3. Στην µε αριθµό 6142/16-02-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παπαθανασίου Γιάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 12175/27-04-2010

έγγραφο από την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:

6900 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



4. Στην µε αριθµό 7594/17-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Β13-330/27-04-

2010 έγγραφο από την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΙΖ’ - 10 ΜΑΪΟΥ 2010 6901



6902 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 8219/29-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κατρίνη Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 14064-2/27-04-2010 έγ-

γραφο από την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΙΖ’ - 10 ΜΑΪΟΥ 2010 6903

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)»)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ, κύριε
Παπακωνσταντίνου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα το δελτίο αναφορών και ερωτήσεων της Τρίτης 11
Μαΐου 2010.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 5862/9-2-2010 ερώτηση του Βουλευτή του Πα-
νελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου
προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε την άµεση δηµοπράτηση και κατασκευή των φραγµάτων Αµι-
ρών - Αγ.Βασιλείου και Καλαµίου στο Νοµό Ηρακλείου.

2.- Η µε αριθµό 7946/23-3-2010 ερώτηση της Βουλευτού της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Φωτεινής Πιπιλή προς τον Υπουργό Οικο-
νοµικών, σχετικά µε τη νοµιµοποίηση δαπανών και άρση κατα-
λογισµών σε Νοµαρχίες , ∆ήµους κ.α..

3.- Η µε αριθµό 8470/8-4-2010 ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαράλαµπου Χαραλά-
µπους προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,

σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την υποστήριξη του Κέντρου
Θεραπείας Εξαρτηµένων Ατόµων (ΚΕΘΕΑ).

4.- Η µε αριθµό 1607/26-11-2009 ερώτηση του Βουλευτή του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη
προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε το παλαιό αεροδρόµιο του Ελληνικού.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 7913/22-3-2010 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Μουσουρούλη προς την
Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχε-
τικά µε την αναστολή λειτουργίας του τµήµατος Οικονοµικής και
∆ιοίκησης του Τουρισµού του Πανεπιστηµίου Αιγαίου.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτα θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 747/3.5.2010 επί-

καιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κυρίου Νι-
κολάου Νικολόπουλου προς τον Υπουργό Προστασίας του
Πολίτη, σχετικά µε τη δηµιουργία Κέντρου Προσωρινής Υποδο-
χής λαθροµεταναστών στην Πάτρα κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Νικολόπουλου, έχει ως εξής:
«Η Κυβέρνηση αποφάσισε τη δηµιουργία προσωρινού ΚΕΠΥ

λαθροµεταναστών, κλειστού τύπου στην Πάτρα το οποίο θα φυ-
λάσσεται από αστυνοµικούς και ακύρωσε την κατηγορηµατική
περί του αντιθέτου, προεκλογική δέσµευση του Πρωθυπουργού.
Μάλιστα, ο τοπικός Τύπος έγραψε ότι, επιχείρησε το Υπουργείο
να δηµιουργηθεί ένα τέτοιο κέντρο µέσα στη λιµενική ζώνη µε το
πρόσχηµα ότι πρόκειται για οικίσκους ως χώρους κράτησης,
όµως, δεν υλοποιήθηκε µετά από αντίδραση του Οργανισµού
Λιµένος Πάτρας.

Η τοπική κοινωνία, αλλά και οι τοπικές Αρχές, όπως και οι κοµ-
µατικοί εκπρόσωποι του ΠΑΣΟΚ, δεν επιθυµούν τη δηµιουργία
ΚΕΠΥ οποιασδήποτε µορφής στη δοµή και τη λειτουργία του.

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Είναι απόφαση παρά τη δέσµευση του Πρωθυπουργού, η

δηµιουργία ΚΕΠΥ λαθροµεταναστών στην Πάτρα; Έχει επιλεγεί
τοποθεσία και αν ναι, ποια;

2. Θα ανατεθούν αρµοδιότητες φύλαξης στην ΕΛΑΣ Αχαΐας
και ποιος είναι ο αριθµός που απαιτείται;».

Στην ερώτηση του κ. Νικολόπουλου θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Σπυρίδων Βούγιας.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Πριν λίγες ηµέρες, κύριοι συνάδελφοι, παραλάβαµε το πόρι-

σµα της άτυπης Επιτροπής Εµπειρογνωµόνων για τη µετατροπή
των υπαρχόντων Κέντρων Παραµονής Αλλοδαπών σε Κέντρα Κα-
ταγραφής και ∆ιαχείρισης µη Νόµιµα Εισερχοµένων Μετανα-
στών. Τα ονοµάζουµε Κέντρα Πρώτης Υποδοχής (ΚΕΠΥ). Για το
πόρισµα αυτό εργάστηκαν σκληρά και επίµονα εκπρόσωποι των
τριών συναρµόδιων Υπουργείων, Προστασίας του Πολίτη, Εσω-
τερικών και Υγείας και βέβαια εκπρόσωποι φορέων που ασχο-
λούνται µε τα ζητήµατα της µετανάστευσης, του Συνηγόρου του
Πολίτη, διεθνών οργανώσεων και οργανισµών, όπως είναι η
Ύπατη Αρµοστεία, ο ∆ιεθνής Οργανισµός Μετανάστευσης, ο
Ερυθρός Σταυρός και σχετικές Μη Κυβερνητικές Οργανώσεις.

Στόχος µας –εκεί κατέληξε το πόρισµα- είναι η διαµόρφωση αν-
θρωπίνων Κέντρων Παραµονής και Καταγραφής, αλλά και ενός
ολοκληρωµένου συστήµατος ορθολογικής διαχείρισης των πα-
ράνοµα εισερχοµένων µεταναστών, έτσι ώστε να προστατεύονται
αφ’ ενός οι ευάλωτες κοινωνικές οµάδες και αφ’ ετέρου, να υπο-
στηρίζεται η κοινωνική συνοχή και η διεθνής εικόνα της χώρας
µας που βαθύτατα έχει πληγεί εξαιτίας των παράλογων πολιτικών
που εφαρµόστηκαν τα τελευταία χρόνια. Σηµειώνω ότι η κατά-
σταση αυτή -µιας πολιτικής παράλογης- οδήγησε και στην υπο-
βάθµιση και γκετοποίηση του ιστορικού κέντρου της Αθήνας, η
οποία έχει πάρει διαστάσεις ανθρωπιστικής κρίσης. Όλοι οι πα-
ράνοµα εισερχόµενοι αλλοδαποί, αφού κρατούνταν επί απροσ-
διόριστο χρονικό διάστηµα και χωρίς καµµία φροντίδα ανθρώπι-
νης υποδοχής στα Κέντρα Κράτησης, γεγονός που προσέβαλε το
βασικό πυρήνα της ανθρώπινης αξιοπρέπειας- στη συνέχεια απε-
λευθερώνονταν αδιακρίτως και συνέρρεαν στο ιστορικό κέντρο
της Αθήνας, έχοντας ως µοναδικό τρόπο επιβίωσης την προ-
σφυγή σε παραβατική συµπεριφορά.

Από την πρώτη ηµέρα που αναλάβαµε, η βούληση της Κυβέρ-
νησης ήταν η εφαρµογή ενός συστήµατος που από τη µία θα
προστατεύει τις ευάλωτες κοινωνικές οµάδες, δηλαδή τους ασυ-
νόδευτους ανήλικους, τους αιτούντες άσυλο, τα θύµατα βασα-
νισµού, τα θύµατα trafficking γυναίκες κ.λπ., όπως ορίζουν οι
διαδικασίες, οι διεθνείς συνθήκες και οι κανονισµοί της Ευρω-

παϊκής Ένωσης και, ταυτόχρονα, να εντοπίζονται και να απε-
λαύνονται οι αλλοδαποί που είναι απελάσιµοι.

Για την εφαρµογή του πορίσµατος αυτού και την υλοποίησή
του απαιτείται ένα πλήρες νέο νοµοθετικό πλαίσιο λειτουργίας
των Κέντρων Πρώτης Υποδοχής. Πρέπει από την αρχή να διευ-
κρινίσω, πως δεν έχει παρθεί καµµία απόφαση οριστικής χωρο-
θέτησης των κέντρων αυτών που, κατά τεκµήριο, δηµιουργούνται
σε σηµεία εισόδου στη Χώρα παράνοµα εισερχοµένων µετανα-
στών, χωρίς να αποκλείεται, όµως και η χωροθέτησή τους εκεί
που απαιτούν οι συνθήκες, δηλαδή στα µεγάλα λιµάνια και αε-
ροδρόµια της χώρας.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Καµµία απόφαση δεν έχει ληφθεί. Η επιτροπή έχει καταθέσει
µια εισήγηση η οποία δεν είναι δεσµευτική για την Κυβέρνηση.
Με την έννοια αυτή, σε συνεργασία µε τα συναρµόδια Υπουρ-
γεία, θα ληφθούν τις προσεχείς εβδοµάδες οι οριστικές αποφά-
σεις για την τελική χωροθέτηση των κέντρων αυτών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τίποτα δεν µας ξαφνιάζει πια,

κυρία Πρόεδρε. ∆εν είναι η πρώτη ούτε η πιο ουσιαστική προε-
κλογική δέσµευση του Πρωθυπουργού που έδωσε -στην πόλη
στην οποία για πολλά χρόνια υπήρξε Βουλευτής- παραµονές των
εκλογών.

Τίποτα δεν αποκλείεται µας είπε ο κύριος Υπουργός. Και µά-
λιστα σχεδόν επιβεβαίωσε τα όσα πληροφορηθήκαµε από τον
τοπικό Τύπο, ότι µε το πρόσχηµα αυτό ετοιµάζονται χώροι κρά-
τησης των παράνοµων µεταναστών. Και σχεδιάστηκε µάλιστα και
η εγκατάσταση µε περισσότερους από δέκα οικίσκους µέσα στο
λιµάνι, αλλά εξαιτίας της αντίδρασης του Οργανισµού Λιµένος
Πατρών δεν υλοποιήθηκε αυτός ο σχεδιασµός.

Μάλιστα ο τοπικός Τύπος λέει ότι ο κύριος Υφυπουργός -που
σήµερα απάντησε- µίλησε µε το ∆ήµαρχο Πατρέων, τον κ.
Φούρα, και πήρε την αρνητική του απάντηση. Έτσι, όπως και αν
λέγεται τέλος πάντων, η απόφαση δεν έχει ληφθεί. Σε λίγες
µέρες, όµως, θα ξέρουµε. Θα θέλαµε να τη δούµε στο διαδίκτυο
αναρτηµένη αυτή την απόφαση, έστω τις σκέψεις, µε την περί-
φηµη διαβούλευση.

Θα θέλαµε να αναζητήσουµε κάπου τις σκέψεις του Υπουρ-
γείου για να καταλάβουµε ακόµη περισσότερο, τι θα είναι αυτή
η «κλειστού τύπου». ∆εν θα επιτρέπεται η ελεύθερη έξοδος των
λαθροµεταναστών από αυτόν; Πρέπει να δοθούν σήµερα διευ-
κρινίσεις. Σχεδιάζουν την κατασκευή κρατητηρίων, την κατα-
σκευή κέντρου µεταγωγών µεταναστών; ∆ηµιουργούν κέντρα
πρώτης υποδοχής λαθροµεταναστών; Γιατί από την περιγραφή,
όπως ακούσαµε και σήµερα, σχεδιάζουν µάλλον χώρους κράτη-
σης και όχι κέντρα υποδοχής.

Επιπλέον πρέπει να µάθουµε σε τι αποσκοπούν αυτές οι εγκα-
ταστάσεις. Λέγεται ότι θα έχει προσωρινό χαρακτήρα. Τι ακρι-
βώς εννοεί; Το ΚΕΠΥ αυτό θα λειτουργήσει προσωρινά και µετά
θα κλείσει, ή οι τρόφιµοι θα διαµένουν εκεί προσωρινά και στη
συνέχεια θα προωθούνται αλλού, ενώ θα παραµείνει εκεί το
ΚΕΠΥ µόνιµα; Και αυτό το προσωρινά, πόσο είναι; Μια εβδο-
µάδα, δύο εβδοµάδες, τρεις µήνες; Πόσο ακριβώς το υπολογίζει
η Κυβέρνηση;

Ένα άλλο θέµα πολύ σηµαντικό, είναι να µας πει πώς θα δια-
σφαλίσει το γεγονός ότι αυτό δεν θα γίνει «βούτυρο στο ψωµί»
των κυκλωµάτων διακίνησης των λαθροµεταναστών. Σκεφθείτε,
κύριε Υπουργέ, γιατί προφανώς δεν θα το έχετε σκεφτεί, η
Πάτρα είναι το κύριο λιµάνι εξόδου και όχι εισόδου, όπως σωστά
είπατε και εσείς. Στο παρελθόν έγιναν κατ’ επανάληψη µαζικές
έφοδοι στα πλοία από λαθροµετανάστες µε συγκρούσεις και
άλλες τέτοιες καταστάσεις. Και τότε δεν µπορούσαν να περά-
σουν εύκολα τη λιµενική ζώνη.

Τώρα εσείς τι σχεδιάζετε; Να τους εγκαταστήσετε µέσα στο λι-
µάνι, δίπλα στα πλοία, µέσα σε οικίσκους που θα φυλάσσονται
από την ΕΛΑΣ; Πιστεύετε δηλαδή, κύρια Πρόεδρε, και κύριοι συ-
νάδελφοι, ότι πριν την αναχώρηση κάθε, µα κάθε, πλοίου δεν θα
γίνονται αποδράσεις; Ποιος θα τις εµποδίσει; Ένας ή δύο αστυ-
νοµικοί που θα φρουρούν τους δέκα οικίσκους, που θα έχουν την
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ευθύνη για µια περιοχή χωρίς εγκαταστάσεις και ζώνη επιτήρη-
σης; Σκεφτήκατε, δηλαδή, το ενδεχόµενο να υπάρξουν εξεγέρ-
σεις των φιλοξενουµένων; Πώς θα αντιµετωπιστούν αυτές;

Και τελειώνοντας, φοβάµαι ότι οι µόνοι που θα ωφεληθούν θα
είναι τα κυκλώµατα διακίνησης, που θα έχουν την πελατεία τους
κυριολεκτικά στην αίθουσα αναµονής, έτοιµοι για αναχώρηση.

Εφόσον, κύριε Υπουργέ, οι λαθροµετανάστες επιλέγουν την
Πάτρα σαν κέντρο συγκέντρωσης, γιατί αυτό τους εξυπηρετεί, η
πολιτεία οφείλει να επιλέξει άλλη περιοχή, αλλιώς δυστυχώς θα
είναι προφανής η συνεργασία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη, κ. Σπυ-

ρίδων Βούγιας.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ειλικρινά αισθάνοµαι πολύ παράξενα κάθε φορά που σχολιά-

ζεται αρνητικά ένα πόρισµα το οποίο επιχειρεί να αντιµετωπιστεί,
σοβαρά και ολοκληρωµένα, ένα πρόβληµα το οποίο είχε πάρει
τεράστιες διαστάσεις τα τελευταία χρόνια. Και επιτρέψτέ µου,
κυρία Πρόεδρε, να καταθέσω στα Πρακτικά τα στατιστικά στοι-
χεία των επιστρεφοµένων από τις Ιταλικές αρχές παράνοµα εξερ-
χοµένων µεταναστών από το λιµάνι της Πάτρας, για να δείτε που
µας οδήγησε η πολιτική της προηγούµενης κυβέρνησης στον
τοµέα αυτό.

Θέλω να θυµίσω παράλληλα, ότι πάρα πολλοί µετανάστες κα-
τοικούν κάτω από τα βαγόνια των τρένων ή µέσα στον ελαιώνα
κάτω από άθλιες συνθήκες, εδώ και πάρα πολλούς µήνες µετά τη
διάλυση του καταυλισµού.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ήταν σκόπιµο να τα πείτε
και στον Πρωθυπουργό, ο οποίος είχε πει ότι αυτά δεν θα γίνουν
ποτέ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, µη διακό-
πτετε.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Σας παρακαλώ. Εγώ δεν είπα ότι θα γίνει κέντρο πρώτης υπο-
δοχής στην Πάτρα, κύριε Νικολόπουλε. Μην παραποιείτε τα
λόγια µου.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Το βαπτίζετε αλλιώς.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Βαπτίζεται έτσι από την επιτροπή, γιατί λειτουργεί διαφορετικά,
ως κέντρο, το οποίο υποδέχεται τους ανθρώπους αυτούς, οι
οποίοι παραµένουν όχι πάνω από δύο εβδοµάδες και κάτω από
αξιοπρεπείς συνθήκες. Είναι κέντρα ανοικτού τύπου, µε την έν-
νοια πως δεν µπορούν να φύγουν οι αλλοδαποί απ’ αυτό.

Με αυτήν τη διαδικασία η πολιτεία ταυτοποιεί, κατηγοριοποιεί
και στη συνέχεια διοχετεύει τους ανθρώπους αυτούς είτε σε
δοµές πρόνοιας και προστασίας των ευάλωτων κοινωνικών οµά-
δων είτε προς απέλαση. ∆εν τους αφήνει εκτεθειµένους κάτω
από τα βαγόνια και τα δέντρα, ρακένδυτους και πεινασµένους,
υποψήφια θύµατα οποιασδήποτε σπείρας διακινητών.

Πρέπει να σας πω, κύριε Νικολόπουλε, για να ενηµερωθεί και
ο κόσµος της Πάτρας, ότι το 2008 επεστράφησαν από τις Ιταλι-
κές αρχές εξαιτίας της Συνθήκης ∆ουβλίνο ΙΙ 2787 παράνοµα
εξερχόµενοι µετανάστες από το λιµάνι της Πάτρας. Η Πάτρα
ήταν, δηλαδή, ανοχύρωτη, αποτελώντας το βασικό σηµείο εξό-
δου από τη χώρα των παράνοµα εξερχοµένων µεταναστών.

Η δική σας πολιτική είναι αυτή που έλκυε τους µετανάστες
στην Πάτρα, για να µπορέσουν να φύγουν. Η φύλαξη των συνό-
ρων σήµερα και η «σφράγιση» του λιµανιού της Πάτρας απέδωσε
µια άµεση µείωση πάνω από 50% στη δυνατότητα εξόδου των
ανθρώπων αυτών.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ποιος τα έκανε αυτά;
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Στο τελευταίο τετράµηνο του 2009 αµέσως µετά τις εκλογές η
µείωση ήταν πάνω από το 50%. Θα το καταθέσω στα Πρακτικά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Για κοιτάξτε, πότε πιστοποιή-
θηκε το λιµάνι ασφαλείας.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Και το πρώτο τετράµηνο του 2010 υπήρξε και άλλη µείωση της

τάξεως του 50%. ∆ηλαδή από το 100% του 2008, πέσαµε στο
25% σήµερα, γιατί το λιµάνι ελέγχεται αυστηρά. Και αυτός είναι
ο καλύτερος τρόπος, η καλύτερη απάντηση για να µη χρειάζεται,
για να µην επιθυµεί, να έλθει ένας αλλοδαπός στην Πάτρα, πι-
στεύοντας πως µπορεί εύκολα να διαφύγει.

Οι µέθοδοι αυτές είναι στην ουσία βασικός τρόπος. Από την
άλλη πλευρά, επαναλαµβάνω πως τα κέντρα αυτά, δεν έχουν χω-
ροθετηθεί ακόµη. Γι’ αυτό µην προσπαθείτε να δηµιουργήσετε
πλαστές εντυπώσεις στον κόσµο της Πάτρας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν θα γίνουν στην Πάτρα;
Αυτό θέλουµε να µας πείτε.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Σας είπα ότι υπάρχει το πόρισµα µιας επιτροπής. Η εισήγηση
αυτή δεν έχει αξιολογηθεί ακόµη σε σχέση µε την τελική χωρο-
θέτηση. Τα αποτελέσµατα θα ανακοινωθούν σύντοµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ο Παπανδρέου είπε ότι δεν θα
γίνουν. Εσείς λέτε ότι µπορεί να γίνουν;

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Γνωρίζω πολύ καλά τι είπε ο κ. Παπανδρέου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ, ολοκληρώστε.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Χαίροµαι που τον επικαλείστε, όπως και τις αποφάσεις του Λιµε-
νικού Σώµατος το οποίο δεν είναι ένα ξένο Σώµα προς το Υπουρ-
γείο Προστασίας του Πολίτη. ∆εν υπάρχει σήµερα µέσα στο
λιµάνι κανένας χώρος κράτησης αλλοδαπών, όπως αναφέρετε
στην ερώτησή σας. Και αυτή η υποτιθέµενη αντίδραση του Λιµε-
νικού είναι στην ουσία µια απόφαση, η οποία ελήφθη προφανώς
σε συνεννόηση µε το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν µιλήσατε ποτέ µε τον κ.
Φούρα;

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Βεβαίως, µίλησα µε τον κ. Φούρα. Ενδιαφερόµαστε πάρα πολύ
για το τι θέλει και τι σκέφτεται η τοπική κοινωνία.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κάποιος από τους δύο δεν λέει
την αλήθεια.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Η κοινωνία της Πάτρας, κύριε Νικολόπουλε, ευαίσθητη και φιλό-
ξενη δεν είναι µόνο η κοινωνία της δικής σας Πάτρας. Είναι η κοι-
νωνία των πολιτών, η οποία έχει διαφορετικές απόψεις στο
συγκεκριµένο θέµα. Θέλει να επιλύσει το θέµα µόνιµα και στα-
θερά, επιλύοντας το ανθρωπιστικό πρόβληµα της κρίσης που
υπάρχει στην περιοχή και δίνοντας µια µόνιµη λύση, ώστε να µη
χρειάζεται να ξανακουβεντιάσουµε τέτοια ζητήµατα στη Βουλή
των Ελλήνων.

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ.

Σπυρίδων Βούγιας καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέ-
ντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Ακολουθεί η πέµπτη µε αριθµό 763/4-5-2010 επίκαιρη ερώτηση
του Ζ' Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς τους
Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής
και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την αντιπυρική προστα-
σία της χώρας µας για το 2010.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Λεβέντη έχει ως εξής:
«Την 1η Μάη άρχισε επίσηµα η αντιπυρική περίοδος για το

2010, µια περίοδος πολύ κρίσιµη για τα εναποµείναντα δάση της
χώρας µας αφού φέτος η ανοµβρία, η χαµηλή υγρασία, η υπερ-
συσσώρευση καύσιµης ύλης και οι υψηλές θερινές θερµοκρα-
σίας θα επιτείνουν το πρόβληµα. Για άλλη µια φορά η χώρα µας
εξακολουθεί να παραµένει απροετοίµαστη για την αντιµετώπιση
των δασικών πυρκαγιών καθώς δεν έχει ληφθεί σχεδόν κανένα
µέτρο πρόληψης, ενώ οι απαραίτητοι πόροι δεν έχουν εκταµιευ-
θεί. Συγκεκριµένα:
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Η διανοµή των όποιων πόρων προς του ΟΤΑ δεν έχει κατανε-
µηθεί ακόµα µε αποτέλεσµα να µην έχει υλοποιηθεί σχεδόν κα-
νένα έργο δασοπροστασίας.

Η ∆ασική Υπηρεσία δεν έχει ακόµα στελεχωθεί µε το αναγκαίο
προσωπικό για έργα πρόληψης, ενώ οι διαθέσιµοι πόροι για δα-
σική έρευνα είναι σχεδόν µηδενικοί.

Το Πυροσβεστικό Σώµα εξακολουθεί να είναι υποστελεχωµένο
και να αντιµετωπίζει σειρά προβληµάτων σε σχέση µε τον υπάρ-
χοντα πεπαλαιωµένο στόλο οχηµάτων και λοιπών µέσων πυρό-
σβεσης.

Κατόπιν αυτών, ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί, τι µέτρα προτί-
θενται να πάρουν ώστε:

1. Να αποδοθούν άµεσα οι πόροι στους ΟΤΑ για να εκτελέ-
σουν έργα πυροπροστασίας έστω και την τελευταία στιγµή;

2.Να στελεχωθούν µε το αναγκαίο προσωπικό, τα κατάλληλα
µέσα και τους αναγκαίους πόρους, το Πυροσβεστικό Σώµα, η
∆ασική Υπηρεσία και η Πολιτική Προστασία για να επιτελέσουν
το έργο τους προς όφελος του περιβάλλοντος;».

Στην ερώτηση του κ. Λεβέντη θα απαντήσει ο Υφυπουργός
Προστασίας του Πολίτη κ. Σπυρίδων Βούγιας.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Χαίροµαι για την ερώτηση του κ. Λεβέντη, γιατί µου δίνεται η

δυνατότητα να συνοψίσω πολύ περιληπτικά τις προσπάθειες που
γίνονται φέτος -κατά τη γνώµη µου για πρώτη φορά τα τελευ-
ταία χρόνια τόσο συντονισµένα- για να απαντήσουν στο πρό-
βληµα της πρόληψης αλλά και της καταστολής στα θέµατα των
δασικών πυρκαγιών. ∆εν θέλουµε να ξαναζήσουµε ποτέ ξανά τις
τραγικές σκηνές του 2007 και τις καταστροφές του 2009. Θέ-
λουµε να ξαναγυρίσουµε στα προολυµπιακά δεδοµένα της προ-
στασίας των δασών βάζοντας έναν ουτοπικό στόχο: Ούτε ένα
στρέµµα καµένης γης φέτος. Θέτουµε έναν ουτοπικό στόχο για
να τον πλησιάσουµε όσο γίνεται πιο πολύ.

Η προετοιµασία, αγαπητέ συνάδελφε, για την αντιπυρική πε-
ρίοδο άρχισε ήδη από τον περασµένο ∆εκέµβριο. Θα συνοψίσω
πολύ περιληπτικά, γιατί στο αµέσως επόµενο Υπουργικό Συµ-
βούλιο θα τεθεί το θέµα της δασικής πυροπροστασίας και ο
Υπουργός Προστασίας του Πολίτη σε συνεργασία µε το Υπουρ-
γείο Περιβάλλοντος και Κλιµατικής Αλλαγής θα αναπτύξει εκεί
τις λεπτοµέρειες αυτού του σχεδίου, που περιλαµβάνει τέσσερα
στάδια: την προκατασταλτική προετοιµασία, την εκπαίδευση, τη
χρηµατοδότηση, για την οποία ρωτάτε, και τον εθελοντισµό, που
είναι πάρα πολύ µεγάλο ζήτηµα.

Οι δυο πυλώνες πάντως, που θεµελιώνουν την προσέγγισή
µας είναι η πρόληψη και ο συντονισµός. ∆εν υπήρχε µέχρι τώρα
ούτε πρόληψη ούτε καλός συντονισµός. ∆ινόταν έµφαση από τις
πυροσβεστικές δυνάµεις µόνο στην καταστολή, δηλαδή στην κα-
τάσβεση, ενώ, όπως είναι γνωστό, η πρόληψη ή το πολύ-πολύ τα
πρώτα πέντε λεπτά στην αντιµετώπισή µιας πυρκαγιάς είναι τα
κρίσιµα. Βέβαια δεν υπήρχε και ο κατάλληλος συντονισµός. ∆εν
θέλω να ανατρέξω στις εφιαλτικές εικόνες όπου η Πυροσβεστική
µε τους εκπροσώπους της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, τους ανεκ-
παίδευτους εθελοντές, τους εθελοντές πυροσβέστες ή τους
συµβασιούχους εποχικούς πυροσβέστες δεν µπορούσαν να συ-
ντονιστούν καλά µε αποτέλεσµα ο ένας πολλές φορές να εµπλέ-
κεται στα πόδια του άλλου.

Ξεκινήσαµε ενοποιώντας, κατ’ αρχάς το Επιχειρησιακό Κέντρο
της Πολιτικής Προστασίας µε το Επιχειρησιακό Κέντρο της Πυ-
ροσβεστικής, ώστε να µπορούν άµεσα να συντονίζονται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Από άποψη υλικοτεχνικής υποδοµής –θα χρησιµοποιήσω και
τη δευτερολογία µου, γιατί είναι αρκετά πράγµατα που θέλω να
πω- προµηθευτήκαµε τρεις χιλιάδες τεµάχια από κράνη δασο-
πυρόσβεσης, σαράντα τρία οχήµατα 4Χ4 χιλίων πεντακοσίων κυ-
βικών και άλλα σαράντα δέκα χιλιάδων κυβικών και είκοσι πέντε
λεωφορεία µε τέσσερα κινητά επιχειρησιακά κέντρα που θα βοη-
θήσουν στην καλύτερη οργάνωση. Επίσης, είκοσι πέντε και-
νούργιες υδατοδεξαµενές κατασκευάστηκαν από το
Πυροσβεστικό Σώµα, ενώ υπάρχει συνεργασία στενή µε τη ∆ΕΗ

από τα καλώδια, της οποίας πολλές πυρκαγιές ξεκινούν. Τα ενα-
έρια µέσα δασοπυρόσβεσης –επιτρέψτέ µου να το πω για πρώτη
φορά στο ελληνικό Κοινοβούλιο- µε τα ίδια χρήµατα, θα είναι
αριθµητικά περισσότερα γιατί, κύριε συνάδελφε και κυρία Πρό-
εδρε, καταφέραµε να εξοικονοµήσουµε 35% σε πόρους για την
προµήθεια των ίδιων ελικοπτέρων, τα οποία πέρυσι αγοράστη-
καν 35% πιο ακριβά. Είναι τα γνωστά ικανά ελικόπτερα της δα-
σοπυρόσβεσης που εδώ και χρόνια ενοικιάζουµε για τέσσερις
µήνες σε κάθε αντιπυρική περίοδο και για τα οποία µε µια απλή
διαπραγµάτευση µε τη µητρική εταιρεία καταφέραµε να έχουµε
προσφορά 3.200.000 ευρώ έναντι 4.450.000 ευρώ. Για τα ίδια ελι-
κόπτερα, για την ίδια περίοδο, µε την ίδια συντήρηση και τους ίδι-
ους οδηγούς από πέρυσι µέχρι φέτος.

Κάνω εδώ µια υπόθεση: αν τα θέµατα αυτά θα έπρεπε να προ-
ωθηθούν σε κάποιους εισαγγελείς για περαιτέρω διερεύνηση.
Με την ευκαιρία αυτής της ερώτησης, µου δίνεται, η δυνατότητα
να το αναφέρω.

Τέλος, ξεκίνησε η συντήρηση του οδικού δικτύου σε συνερ-
γασία µε τους Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης και τους δα-
σάρχες και η ΣΑΤΑ για τις ειδικές παρεµβάσεις δασοπροστασίας
των δήµων είναι 21.000.000 ευρώ…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, έχετε
και τη δευτερολογία σας, να υπενθυµίσω. Τελείωσε ο χρόνος
σας.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Κλείνω, κυρία Πρόεδρε.

Κατανεµήθηκε µε ορθολογικά κριτήρια, ώστε να ενισχυθούν
αυτοί που πραγµατικά έχουν ανάγκη. Όχι δηλαδή τόσο οι µεγά-
λες πόλεις που δεν έχουν δάση, µε πληθυσµιακά µόνο κριτήρια,
αλλά κυρίως η περιφέρεια µε κριτήριο τους δασικούς δείκτες.
∆ηλαδή, το ποσοστό δασοκάλυψης κάθε περιφερειακού δήµου
και όχι κοµµατικό ή πελατειακό κριτήριο, µε πραγµατικούς δεί-
κτες δασικής κάλυψης, έτσι ώστε πραγµατικά να πιάσουν τόπο
τα χρήµατα αυτά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής και Ζ’ Αντιπρόεδρος της

Βουλής κ. Αθανάσιος Λεβέντης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ' Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-

χαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ωραία είναι όσα είπατε και κανένας δεν αντι-

λέγει ότι πρέπει να γίνουν αυτά και άλλα πολύ περισσότερα. Εί-
πατε ότι στόχος είναι ούτε ένα µέτρο καµένης γης φέτος.
∆υστυχώς, τα γεγονότα το διαψεύδουν.

Χθες ερχόµουν από την Αττική Οδό και πάνω από το Θριάσιο
ένα µαύρο πέπλο σύννεφου είχε καλύψει όλο το Θριάσιο. Σε
απόσταση πεντακοσίων µέτρων από τα διυλιστήρια είχε πιάσει
µια φωτιά, η οποία έκαψε µερικές εκατοντάδες στρέµµατα. Τι
σηµαίνει αυτό; Ήδη αρχίσαµε από πολύ νωρίς. Η παρατεταµένη
ανοµβρία έχει µαζέψει πολύ καύσιµη ύλη, κύριε Υπουργέ, που
είναι πραγµατικό µπαρούτι. Μακάρι να λειτουργήσουν τα πράγ-
µατα έτσι όπως µας τα περιγράψατε. Πλην όµως, είµαστε πάρα
πολύ επιφυλακτικοί. ∆υστυχώς κι εµείς όπως και άλλοι έχουµε
φέρει το θέµα πολλές φορές στη Βουλή και κάθε φορά παίρ-
νουµε διαβεβαιώσεις από τους υπεύθυνους Υπουργούς, αλλά
όταν ερχόµαστε στη πράξη, η πράξη αποδεικνύει ότι τα πράγ-
µατα δεν λειτουργούν έτσι ιδανικά, όπως τα περιγράφετε.

Μιλήσατε, παραδείγµατος χάριν, για είκοσι πέντε καινούργιες
υδατοδεξαµενές. Τι είναι είκοσι πέντε υδατοδεξαµενές για όλη
τη χώρα, κύριε Υπουργέ; Είναι ένα ασήµαντο νούµερο. Χρειαζό-
µαστε πολύ περισσότερα. Το πρώτο βέβαια που χρειάζεται είναι
πρόληψη. Και πρόληψη σηµαίνει σωστή ενηµέρωση και ενεργο-
ποίηση και κινητοποίηση όλου του λαού γιατί αυτό, κύριε
Υπουργέ, το έχουµε ξεχάσει. Βασιζόµαστε µόνο στη δασοπυρό-
σβεση, αλλά ξεχνάµε ότι οι πολίτες µένουν στο περιθώριο. Και
όταν ακόµα εµφανίζονται εθελοντές, δεν τους επιτρέπεται να
πλησιάσουν στις φωτιές γιατί έρχονται τα αεροπλάνα τα οποία
ρίχνουν νερό από ψηλά και υπάρχει κίνδυνος κάποιος να τραυ-
µατιστεί ή και να σκοτωθεί.

Εποµένως, έχουµε πάρα πολύ δρόµο µπροστά µας και δυ-
στυχώς, αυτό αποδεικνύουν τα γεγονότα όλων αυτών των τε-
λευταίων ετών, αλλά και των προηγουµένων ετών. Έχουµε χάσει
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εκατοµµύρια στρέµµατα. Κι εγώ θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, να το-
νίσω ότι εδώ χρειάζονται και τα µέσα. Μιλήσατε για τα ελικό-
πτερα. Πράγµατι, παίζουν πολύτιµο ρόλο τα ελικόπτερα γιατί
είναι πολύ πιο ευέλικτα. Είχα και προσωπικά την εµπειρία από τις
περσινές πυρκαγιές, και στην Αττική και ιδιαίτερα στον Κιθαι-
ρώνα, όπου έπαιξαν καταλυτικό ρόλο και ήταν τα µόνα που µπό-
ρεσαν να ελέγξουν και να σταµατήσουν τη φωτιά.

Θέλουµε να πιστεύουµε, κύριε Υπουργέ, ότι αυτά που λέµε
εδώ θα γίνουν και πράξη. Θα ήθελα να επισηµάνω όµως, και κάτι
άλλο που το ξεχνάµε πάρα πολλές φορές. Υπάρχουν δάση που
καίγονται και αναγεννώνται. Υπάρχουν φυτά, όπως ας πούµε τα
πουρνάρια, οι αγριελιές που µπορούν να ξαναγίνουν. Επίσης, τα
πεύκα µπορεί να ξαναγίνουν. Τα έλατα όµως, κύριε Υπουργέ,
όταν καταστραφούν, θέλουν τουλάχιστον πεντακόσια χρόνια για
να ξαναγίνουν. Και δυστυχώς, βλέπουµε ότι κάθε φορά πέφτει
βάρος σε διάφορες φωτιές και ξεχνάµε να προστατεύσουµε
αυτό που είναι πολύτιµο, ανεκτίµητο και δυσαναπλήρωτο, αλλά
δεν µπορεί να αναπληρωθεί µέσα στα περιθώρια της ανθρώπινης
ζωής.

Αυτό να το έχετε παρακαλώ υπ’ όψιν, γιατί έχουµε χάσει πάρα
πολλά δάση µε έλατα τα τελευταία χρόνια περιλαµβανοµένης και
της Αττικής και του δάσους της Πάρνηθας που κατά το µεγαλύ-
τερο µέρος καταστράφηκε και που δεν είναι τώρα εύκολο να
αναπληρωθεί µε έλατα. Υπάρχουν βέβαια και άλλα πράγµατα
που µπορεί να γίνουν. Πολλά θα µπορούσε να πει κανείς, όπως
να γίνουν, αν θέλετε, φυτώρια και να φυτέψουµε έλατα.

∆εν είναι ακατόρθωτο, κύριε Υπουργέ. Και επειδή ακούω πολ-
λές φορές και δασικούς και άλλους να λένε ότι τα έλατα δεν µπο-
ρεί να τα φυτέψουµε, σας πληροφορώ ότι στο χωριό µου στα
Βίλια, στον κήπο του σπιτιού µου έχω φυτέψει τριάντα τουλάχι-
στον έλατα, τα οποία έχουν ξεπεράσει τα δέκα µέτρα µέσα σε
µια δεκαετία-δεκαπενταετία. Εποµένως, δεν είναι κάτι ακατόρ-
θωτο. Ας το δούµε και αυτό, γιατί είναι, αν θέλετε, δάση τα οποία
και στολίζουν και προσφέρουν και δεν µπορούν µε άλλο τρόπο
εύκολα, φυσικά, να αναγεννηθούν.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο, για τρία λεπτά.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Κύριε συνάδελφε, το ειλικρινές ενδιαφέρον σας, µου δίνει το δι-
καίωµα να συνεχίσω την παρουσίαση των προσπαθειών που κά-
νουµε, γιατί δεν πρόλαβα να πω στην πρωτοµιλία µου για δύο,
επίσης, κρίσιµα θέµατα. ∆ηλαδή, τη φύλαξη, την προληπτικά
προστασία και τον εθελοντισµό που είναι ένα πολύ µεγάλο ζή-
τηµα, που θίξατε και εσείς.

Σε σχέση µε τη φύλαξη, επιτρέψτε µου να ανακοινώσω για
πρώτη φορά µια καινούργιοι µέθοδο φύλαξης, ιδέα που µας
έδωσε η δίκυκλη αστυνόµευση που, όπως ξέρετε, στους δρό-
µους των πόλεων έχει αποδώσει ήδη αποτελέσµατα…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Τους δασοπυροσβέστες µην ξεχνάµε.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Ναι, θα έχουµε δίκυκλη πυροπροστασία. Είναι το Πρόγραµµα
«ΗΦΑΙΣΤΟΣ», το οποίο στην ουσία θα περιλαµβάνει δίκυκλη πε-
ριπολία µέσα στα δάση, για την πρόληψη και την προστασία
τους. Περιπολίες, επίσης, θα γίνονται σε συνεργασία µε τις Ένο-
πλες ∆υνάµεις. Έχουµε πολύ καλή συνεργασία µε το Υπουργείο
Ενόπλων ∆υνάµεων, ώστε και ο Στρατός προληπτικά να βοηθάει
στην προστασία και την πρόληψη.

Έχει αποφασιστεί ακόµη ότι σε περιόδους υψηλού κινδύνου
θα αποκλείεται η κυκλοφορία σε κρίσιµες δασικές περιοχές,
ώστε να µην µπορεί κανείς να περάσει από εκεί και να βάλει σε
κίνδυνο το δάσος.

Τέλος, γίνεται µια προσπάθεια στο θέµα της ενίσχυσης της φύ-
λαξης µε τους αγροφύλακες οι οποίοι εντάσσονται στις δασικές
υπηρεσίες µε στόχο τη δασική προστασία. ∆ηλαδή, ακόµα χίλιοι
πεντακόσιοι άνθρωποι εντάσσονται στη φύλαξη και στην πρό-
ληψη των δασών. Και βέβαια οι πεντέµισι χιλιάδες συµβασιούχοι
εποχικοί πυροσβέστες µπαίνουν κι αυτοί στην πρόληψη, ώστε να
βοηθήσουν.

Τέλος, πάρα πολλή δουλειά, σοβαρή και ουσιαστική, γίνεται
για πρώτη φορά στον εθελοντισµό. Οι εθελοντές είναι δύο κα-
τηγοριών, οι εθελοντές πυροσβέστες, µόνιµοι συνεργάτες της
Πυροσβεστικής και οι εθελοντές της Πολιτικής Προστασίας,
αυτές οι εκατοντάδες οργανώσεις στην Ελλάδα γύρω από κάθε
δήµο, οι οποίες δραστηριοποιούνται µέχρι τώρα εντελώς ανορ-
γάνωτα. Προσπαθήσαµε να πιστοποιήσουµε, να οργανώσουµε
καλύτερα, να εκπαιδεύσουµε και να προστατεύσουµε τους αν-
θρώπους αυτούς σε συνεργασία µε την Πυροσβεστική, ώστε να
συνδράµουν ουσιαστικά στο έργο της.

Με την Γραµµατεία Πολιτικής Προστασίας, καταγράψαµε όλες
τις οργανώσεις στην Ελλάδα και πιστοποιήσαµε αυτές που είναι
πραγµατικά ενεργές. Βρήκαµε δηλαδή ότι σε πολλές από αυτές
έξι χιλιάδες πιστοποιηµένοι εθελοντές είναι σήµερα ενεργοί και
διαθέσιµοι. Εκδώσαµε κάρτα, ώστε, όταν παρουσιάζονται εκεί ή
δηλώνουν την παρουσία τους, η κάρτα τους να επιβεβαιώνει πως
είναι πραγµατικά πιστοποιηµένοι. Εκπαιδεύονται αυτές τις ηµέ-
ρες, µέχρι τις 15 Μαΐου, από τις κατά τόπους Πυροσβεστικές
Υπηρεσίες ώστε να γνωριστούν µε τους τοπικούς πυροσβέστες
και να ξέρουν τι πρέπει να κάνουν.

Και δύο σηµαντικά ζητήµατα ακόµη: ∆ιασφαλίζεται µε νοµο-
θετικό πλαίσιο, που θα µπει στο πολυνοµοσχέδιο του Υπουργείου
τις επόµενες µέρες, η δυνατότητα αδειοδότησης από τις εργα-
σίες τους, ώστε να µπορούν χωρίς κόστος εργασιακό να βοη-
θούν όταν χρειάζεται και κυρίως η ασφάλισή τους. Γιατί όντας
ανασφάλιστοι, η Πυροσβεστική δεν µπορούσε να αναλαµβάνει
τις ευθύνες για κάποιο ατύχηµα.

Είναι παρεµβάσεις που υλοποιούνται για πρώτη φορά και επι-
τρέψτε µου να πω πως µας κάνουν πολύ αισιόδοξους ότι µε την
Πυροσβεστική, τους εθελοντές, τους Οργανισµούς Τοπικής Αυ-
τοδιοίκησης και τις τοπικές κοινωνίες, φέτος από την πρώτη κιό-
λας χρονιά, θα δείξουµε πως η καινούργια αυτή προσπάθεια θα
έχει θετικά αποτελέσµατα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Θα συζητηθεί τώρα η τρίτη µε αριθµό 754/4-5-2010 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Αντώνη Σκυλλάκου προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων σχετικά µε την αντιµετώπιση του προβλήµατος µεί-
ωσης της τευτλοκαλλιέργειας λόγω περικοπής των ενισχύσεων
κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Σκυλλάκου έχει ως εξής:
«Η γενική κατάρρευση των τιµών στα αγροτικά προϊόντα κα-

θιστά ασύµφορη την καλλιέργεια των περισσοτέρων. Σ’ αυτό
συµβάλλει και η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης (ΕΒΖ), που µε αυ-
θαίρετη απόφασή της εφαρµόζει νέα τιµολογιακή πολιτική, αφαι-
ρώντας ενισχύσεις, όταν ο ζαχαρικός τίτλος είναι µικρότερος
από 12 pol.

Αποτέλεσµα αυτής της απόφασης είναι οι τευτλοπαραγωγοί
να χάνουν το µπόνους των 6,5 ευρώ ανά τόνο και να καθίσταται
ασύµφορη η τευτλοκαλλιέργεια. Ταυτόχρονα οι τιµές ζάχαρης
στον καταναλωτή έχουν ανέβει.

Μάλιστα φέτος θα καλλιεργηθούν λιγότερες εκτάσεις (εκατόν
τριάντα πέντε χιλιάδες στρέµµατα, αντί εκατόν ογδόντα πέντε χι-
λιάδες) µε αποτέλεσµα να µην µπορούν να εξασφαλιστούν ούτε
οι τόνοι του πλαφόν, που απέµειναν για την Ελλάδα. Υπενθυµί-
ζουµε ότι το πλαφόν µειώθηκε κατά το ήµισυ από το 2006 µε
απόφαση της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Γι’ αυτό και θα γίνει εισαγωγή σαράντα πέντε χιλιάδων τόνων
ζάχαρης από την ΕΒΖ. Και όλα αυτά συµβαίνουν σε µια χώρα,
που έχει µεγάλες δυνατότητες ανάπτυξης της τευτλοκαλλιέρ-
γειας. Η εφαρµογή όµως της Κοινής Αγροτικής Πολιτικής της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, από τις εναλλασσόµενες κυβερνήσεις του
ΠΑΣΟΚ και της Ν∆, οδηγεί τους αγρότες σε αδιέξοδα και σε ξε-
κλήρισµα, πλήττοντας το αγροτικό εµπορικό ισοζύγιο.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός, πώς πρόκειται να αντιµετωπίσει
το όλο πρόβληµα;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Σκυλλάκου θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Μιχαήλ Καρχι-
µάκης.

6908 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Έχετε το λόγο, κύριε Υφυπουργέ, για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κυρία Πρόεδρε, είναι γνωστό ότι η πάγια πο-
λιτική της βιοµηχανίας ζάχαρης, για δεκαετίες στην Ελλάδα και
σε ολόκληρη την Ευρώπη, είναι η σύνδεση της αµοιβής του πα-
ραγωγού µε το ζαχαρικό τίτλο της προσκοµιζόµενης ποσότητας
τεύτλων. Θα πρέπει εδώ να τονίσω - πραγµατικά γιατί υπάρχουν
κάποιες παρανοήσεις κάποιες φορές, δεν εννοώ σκόπιµες, προς
Θεού! -ότι ο µέσος ζαχαρικός τίτλος στην Ελλάδα ανέρχεται στο
13,7 και συνεπώς η πιθανότητα για ζαχαρικό τίτλο κάτω του 12
είναι πάρα πολύ µικρή.

Παρ’ όλα αυτά, όµως, το θέτετε στην ερώτησή σας -αν και βρι-
σκόµαστε σε µια ιδιαίτερα κρίσιµη και δύσκολη οικονοµική συ-
γκυρία- ως πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης συµφωνήσαµε µε την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης
ότι θα καταβληθεί στους παραγωγούς των τεύτλων, και για ζα-
χαρικό τίτλο µικρότερο του 12, το σύνολο του πριµ, δηλαδή το
σύνολο του ποσού το οποίο προβλεπόταν. Αυτό βεβαίως µε την
προϋπόθεση, ότι για τη διαµόρφωση της ποιότητας συντρέχουν
εξωγενείς παράγοντες, όπως έντονες βροχοπτώσεις την περίοδο
της συγκοµιδής, τους οποίους παράγοντες θα διαπιστώνουν οι
αρµόδιες γεωπονικές υπηρεσίες. Και εγώ θέλω να επισηµάνω,
ότι αυτή η επαύξηση ισχύει µόνο εφόσον οι τευτλοκαλλιεργητές
δεν θα εντάσσονται στο πρόγραµµα αποζηµιώσεων µέσω ΕΛΓΑ
ή ΠΣΕΑ.

Ταυτόχρονα, προστατεύουµε και καθοδηγούµε τους τευτλο-
παραγωγούς σε αποτελεσµατικότερες αγροτεχνικές εφαρµογές.
Όσον αφορά τις τιµές, στις οποίες αναφερθήκατε στην αρχή της
ερώτησή σας, στις οποίες φτάνουν τα αγροτικά προϊόντα στον
καταναλωτή, καταβάλλουµε µεγάλες προσπάθειες για να µειωθεί
το κόστος παραγωγής, ώστε και ο παραγωγός να απολαµβάνει
µια δίκαιη τιµή για τα προϊόντα του και ο καταναλωτής να µην
επιβαρύνεται αδικαιολόγητα.

Είναι, δε, γνωστό, κύριε συνάδελφε, ότι στη διάρκεια της σπο-
ράς των τεύτλων στη φετινή περίοδο υπήρξαν εκτεταµένες πληµ-
µύρες, όπως στις περιοχές της Ορεστιάδας και των Σερρών. Το
αποτέλεσµα των πληµµυρών ήταν η αδυναµία σποράς, µε συνέ-
πεια τη µείωση των καλλιεργούµενων εκτάσεων που, µε βάση
πρόσφατα στοιχεία, ανέρχονται σε εκατόν σαράντα χιλιάδες
στρέµµατα πανελλαδικά. Και βασικά οι καιρικές συνθήκες ήταν
εκείνες, οι οποίες εµπόδισαν τη σπορά και όχι η µείωση του πριµ
από την ποιότητα των τεύτλων. Με αυτά, λοιπόν, τα δυσµενή και-
ρικά φαινόµενα χάθηκαν πολλές εκτάσεις για την τευτλοκαλ-
λιέργεια και γι’ αυτό οι συµβεβληµένοι αγρότες µε την Ελληνική
Βιοµηχανία Ζάχαρης στράφηκαν σε άλλες όψιµες καλλιέργειες.
Οι πληµµύρες και οι καιρικές συνθήκες είναι η µοναδική αιτία για
τη µειωµένη έκταση της καλλιέργειας τεύτλων. Άλλωστε, κύριε
συνάδελφε, οι υπογεγραµµένες συµβάσεις τευτλοπαραγωγών
και Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης κάλυπταν έκταση περίπου
εκατόν ογδόντα έξι χιλιάδες στρεµµάτων.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Σκυλλάκος.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: ∆εν είναι µόνο η Κοινή Αγροτική Πο-

λιτική που χτύπησε τους τευτλοπαραγωγούς, διότι περιορίστηκε
το πλαφόν σε ποσότητες που βγάζει η Ελλάδα, σε στρέµµατα
που καλλιεργούνται. Σε ποσότητες καθορίστηκε ότι θα πάµε στο
50%. ∆εν είναι µόνο αυτό που συνέβη τα περασµένα χρόνια,
αλλά έχουµε τη συµπεριφορά της Βιοµηχανίας Ζάχαρης σαν να
είναι εµποροβιοµήχανος, πώς θα συµπιέσει τις τιµές προς τα
κάτω, ώστε τα έσοδά της, τα όποια έσοδα, να αυξηθούν. ∆ιότι
έχουµε ένα πολύ ανεβασµένο κόστος παραγωγής στους τευτ-
λοπαραγωγούς και έρχεστε στην πραγµατικότητα και µειώνετε
το εισόδηµά τους, διότι ο κανόνας είναι ότι κόβεται αυτό που
λέµε πριµ, το µπόνους να το πω εγώ έτσι, το οποίο ήταν κατά
στρέµµα ή κατά τόνο, και θέλετε, και έφθανε, αν δεν κάνω λάθος,
γύρω στα 6 µε 6,5 ευρώ.

Λέτε σε γραπτή απάντηση και το επαναλαµβάνετε και σήµερα
ότι: εάν εξωτερικοί παράγοντες οδήγησαν στο να είναι χαµηλός
ο ζαχαρικός τίτλος, από 12 και κάτω, θα πάρουν ένα µέρος του

πριµ 4-4,5 ευρώ ή το σύνολο. Όµως αυτό είναι η εξαίρεση, διότι
πρέπει στην πραγµατικότητα να έχει πάθει ζηµιά από καιρικές
συνθήκες -από α’, από β’ ή από γ’ αιτίες- και µειώθηκε ο ζαχαρι-
κός τίτλος. Αυτό είναι η εξαίρεση και δεν είναι καθόλου σίγουρο
ότι θα ενταχθούν οι περισσότεροι. Οι περισσότεροι δεν θα εντα-
χθούν εκεί. Και αν έχουν ζηµιωθεί από καιρικές συνθήκες, θα
έπρεπε να αποζηµιωθούν από τον ΕΛΓΑ και από τα ΠΣΕΑ. ∆εν
τους κάνετε χάρη, λοιπόν. Τους κόβετε τον ΕΛΓΑ και τα ΠΣΕΑ
και λέτε ότι: σ’ αυτούς που δεν θα πάρουν από τον ΕΛΓΑ και τα
ΠΣΕΑ θα τους δώσουµε το πριµ, που όλα τα περασµένα χρόνια
το έπαιρναν, δηλαδή το µπόνους αυτό.

Το δεύτερο που τους κόβεται σε περιοχές που δεν είναι κοντά
το εργοστάσιο ζάχαρης -γιατί έκλεισαν, το ένα στη Λάρισα και
το άλλο στη Θράκη- είναι τα µεταφορικά. Μέχρι πέρυσι δίνονταν
3 ευρώ τον τόνο στο Νοµό Λάρισας, για να τη µεταφέρουν στο
παλαιό εργοστάσιο που είναι κλειστό και από εκεί, την ευθύνη
την είχε το εργοστάσιο ζάχαρης, για να πάνε στα εργοστάσια τα
οποία έχουν αποµείνει. Επαναλαµβάνω, 3 ευρώ τον τόνο. Και για
τις περιοχές που είναι πέραν της Λάρισας, όπως η Καρδίτσα,
ήταν περισσότερα τα µεταφορικά, τα οποία πληρώνατε.

Αυτό σηµαίνει ευθεία επίθεση στο εισόδηµα των τευτλοπαρα-
γωγών. Και η αιτία, που µειώθηκε φέτος η τευτλοκαλλιέργεια,
είναι αυτή και δεν είναι τόσο οι ζηµίες και οι πληµµύρες κ.λπ.,
που τις θεωρείτε ως δικαιολογία.

Υπάρχει, ταυτόχρονα και καθυστέρηση στην πληρωµή των
όποιων επιδοτήσεων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Με τη συµπεριφορά σας εγκαταλείφθηκε, µειώθηκε η καλ-

λιέργεια. Φοβάµαι ότι µε τέτοια σκληρή συµπεριφορά από την
πλευρά της Κυβέρνησης -διότι η Βιοµηχανία Ζάχαρης δεν κανο-
νίζει από µόνη της το τι θα δώσει στους παραγωγούς, είναι κυ-
βερνητικές αποφάσεις, κυβερνητική πολιτική- οδηγείται η
κατάσταση σε αδιέξοδο, διότι µία-µία οι καλλιέργειες συρρικνώ-
νονται και δεν ξέρει ο παραγωγός τι να καλλιεργήσει. Τρέχουν
από το βαµβάκι στο στάρι, από τα τεύτλα στο καλαµπόκι. Αδιέ-
ξοδο σε όλα τα προϊόντα. Αυτή είναι η Κοινή Αγροτική Πολιτική
της Κυβέρνησης, που έχει ξεσηκώσει θύελλα, οργή, αγανάκτηση.

∆εν ξέρω, κύριε Υπουργέ, εάν εσείς πήγατε στα χωριά της πε-
ριφέρειάς σας. Εγώ πηγαίνω στα χωριά και µαθαίνω σε όλη τη
Θεσσαλία τι γίνεται. Έχει πολύ καιρό να εµφανισθεί Βουλευτής
του ΠΑΣΟΚ στα χωριά της Θεσσαλίας.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Κάθε εβδοµάδα πηγαίνω.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Πάρτε τα υπ’όψιν σας αυτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ.
Έχετε το λόγο, κύριε Υφυπουργέ.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να πω στον κύριο
συνάδελφο ότι πηγαίνω κάθε εβδοµάδα, όταν µου δίνεται χρό-
νος, στα χωριά µου και, εν πάση περιπτώσει, νοµίζω ότι και οι συ-
νάδελφοι του ΠΑΣΟΚ που εκλέγονται στο Νοµό Λάρισας, όσο
τους επιτρέπεται, είναι στον τόπο τους και νοµίζω ότι υπάρχουν
και συνάδελφοι, όπως, για παράδειγµα, ο παρευρισκόµενος κ.
Σαχινίδης, ο οποίος δίνει µία πολύ µεγάλη µάχη καθηµερινά και
έχει συµβάλει σε πάρα πολλές περιπτώσεις για τη λύση κάποιων
εµπλοκών ή προβληµάτων, τα οποία αφορούν τον αγροτικό
χώρο.

∆εν είναι, λοιπόν, το θέµα µόνο τα χωριά, αλλά είναι θέµα και
το τι κάνουµε σε σχέση µε αποφάσεις, οι οποίες πρέπει να λη-
φθούν.

Επειδή µιλήσατε, λοιπόν, για το µέσο όρο, επαναλαµβάνω ότι
ο µέσος όρος είναι πάνω από 13%-13,5%. Όµως, εν πάση περι-
πτώσει, η µείωση κάτω από το 12% και µέχρι το 8% δεν προέρ-
χεται από καµµία άλλη αιτία, παρά µόνον από καιρικά φαινόµενα,
τα οποία δηµιουργούν αυτή την πτώση.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Θα ενταχθούν όλοι σε αυτή την κα-
τηγορία;

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Ναι.
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Άρα, λοιπόν, εµείς έχουµε αποφασίσει, ότι όσοι έχουν µείωση
από τέτοια περιστατικά και από τέτοια προβλήµατα θα εντα-
χθούν, βεβαίως και το λέω κατηγορηµατικά και υπάρχει…

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: ∆ηλαδή, το σύνολο;
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Το σύνολο.
Και δώσαµε µάχη για να υπάρξει κατηγορηµατική διαβεβαί-

ωση από τη Βιοµηχανία Ζάχαρης. Ακριβώς, δεν το δεχθήκαµε
ούτε εµείς αυτό, το οποίο κάποιοι πιθανόν ήθελαν να το εφαρ-
µόσουν.

Εµείς δεν κάνουµε χάρη, κύριε συνάδελφε. Εµείς θεωρούµε
ότι οτιδήποτε παρέχουµε είναι υποχρέωσή µας, δεν κάνουµε
χάρη σε κανέναν. Και εν πάση περιπτώσει, επειδή µιλάτε για
Κοινή Αγροτική Πολιτική και από τη µία λέτε, ότι δηµιουργεί προ-
βλήµατα και από την άλλη, µας λέτε γιατί δεν πληρώσαµε τις
υποχρεώσεις, οι υποχρεώσεις απέναντι στους αγρότες προέρ-
χονται και από κονδύλια και από ποσά τα οποία προέρχονται από
την Κοινή Αγροτική Πολιτική την οποία εσείς καταγγέλλετε.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Την καταγγέλλουµε, αλλά τα λεφτά
τα θέλουµε.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Όµως, εν πάση περιπτώσει, επειδή, λοιπόν,
µιλήσατε για κονδύλια σας ενηµερώνω ότι την προηγούµενη
εβδοµάδα, µέσω του ΟΠΕΚΕΠΕ, πραγµατοποιήθηκε πληρωµή
εκατόν ενενήντα χιλιάδων δικαιούχων περίπου µε το ποσό των
98.000.000 ευρώ για µία σειρά ενισχύσεων, που αφορούν διά-
φορους τοµείς. Και ειδικότερα, για την πληρωµή του ποιοτικού
παρακρατήµατος στα ζαχαρότευτλα για το έτος 2009, επτά χι-
λιάδες περίπου δικαιούχοι έλαβαν το ποσό των 3.000.000 ευρώ.

Επίσης, η συνδεδεµένη ενίσχυση σε περίπου επτά χιλιάδες πα-
ραγωγούς ζαχαρότευτλων για το έτος 2009 έφθασε το ποσό,
σχεδόν, των 8.000.000 ευρώ. Και το πρόγραµµα…

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Για τα µεταφορικά πείτε.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Θα σας πω.
Και το πρόγραµµα πληρωµών συνεχίζεται κανονικά και τα

ποσά θα είναι διαθέσιµα στους λογαριασµούς των δικαιούχων
από το απόγευµα της Παρασκευής 7 Μαΐου και παρά τις δυσκο-
λίες που αντιµετωπίζουµε. Όµως, εν πάση περιπτώσει, κάνουµε
τεράστιες προσπάθειες να µη µειωθεί το εισόδηµα και ό,τι υπο-
χρεώσεις και δικαιώµατα υπάρχουν από τους αγρότες να πλη-
ρώνονται στο ακέραιο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε Υφυπουργέ.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε.

Όσον αφορά τη µεταφορά των ζαχαρότευτλων από τις περιο-
χές των δύο εργοστασίων ζάχαρης που έκλεισαν στη Λάρισα και
στην Ξάνθη, γίνεται µε τρένα στο Πλατύ Ηµαθίας και στις Σέρρες
αντίστοιχα και το κόστος µεταφοράς επιβαρύνει την Ελληνική
Βιοµηχανία Ζάχαρης.

Σας ευχαριστώ.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Μέχρι το σηµείο συγκέντρωσης. Όχι

από το σηµείο συγκέντρωσης µέχρι το εργοστάσιο. Μα, τους κό-
ψατε 3 ευρώ τον τόνο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεχίζουµε µε την τέ-
ταρτη µε αριθµό 758/4-5-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ουρανίας Παπανδρέου-
Παπαδάκη προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, σχετικά µε την έλλειψη διοίκησης στον Εθνικό Οργανισµό
Μεταµοσχεύσεων κ.λπ..

Αναλυτικά, η επίκαιρη ερώτηση της κ. Παπανδρέου-Παπαδάκη
έχει ως εξής:

«Μεγάλη και δυστυχώς, αρνητική αίσθηση έχει προκαλέσει η
αποκάλυψη ότι πετάχτηκαν στα σκουπίδια δύο εισαγόµενα µο-
σχεύµατα από την Αµερική, καθώς υπήρχε αδυναµία εκτελωνι-
σµού τους, επειδή γίνονταν αλλαγές στη διοίκηση του Εθνικού
Οργανισµού Μεταµοσχεύσεων. Οι καταγγελίες προέρχονται από
γιατρούς, οι οποίοι έχουν στα χέρια τους έγγραφο του Εθνικού

Οργανισµού Μεταµοσχεύσεων µε ηµεροµηνία 21-4-2010, το
οποίο τονίζει ότι, λόγω των αλλαγών στην ηγεσία του οργανι-
σµού, από τις 20 Απριλίου δεν θα δίνονται εγκρίσεις εκτελωνι-
σµού µοσχευµάτων. Τα περισσότερα µοσχεύµατα κερατοειδούς
είναι εισαγόµενα. Γίνονται περίπου επτακόσιες επεµβάσεις τον
χρόνο και θεωρούµε ότι δεν έχουµε την πολυτέλεια να πετάµε
µοσχεύµατα στα σκουπίδια.

Συνεπώς ερωτάται η αρµόδια Υπουργός:
1. Ποια είναι η θέση του Υπουργείου απέναντι στο συγκεκρι-

µένο ζήτηµα;
2. Ποια µέτρα έχει πάρει το Υπουργείο, προκειµένου σε πα-

ρόµοιες µεταβατικές περιόδους, όπως η αλλαγή ηγεσίας σε κά-
ποιον οργανισµό, να µη χάνεται πολύτιµος χρόνος;».

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Παπανδρέου-Παπαδάκη, θα
απαντήσει η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ.
Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου.

Έχετε το λόγο, κυρία Υπουργέ.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα ήθελα, κατ’ αρχάς, να είµαι κατηγορηµατική, κυρία συνά-

δελφε, κυρία Παπανδρέου, πως ο ισχυρισµός, ότι πετάχτηκαν
στα σκουπίδια δύο εισαγόµενα µοσχεύµατα κερατοειδούς από
την Αµερική, επειδή, τάχα, υπήρξε αδυναµία εκτελωνισµού τους,
λόγω αλλαγής της διοίκησης του Εθνικού Οργανισµού Μεταµο-
σχεύσεων, είναι παντελώς ανακριβής.

Και θα ήθελα να καταθέσω στα Πρακτικά και το δελτίο Τύπου
-και να λάβετε και εσείς γνώση- που εξέδωσε ο Εθνικός Οργανι-
σµός Μεταµοσχεύσεων στις 28 Απριλίου του τρέχοντος έτους.
Την ηµέρα που υπήρξε αυτή η καταγγελία, υπήρξε την ίδια
ηµέρα απάντηση ακαριαία. Περιγράφεται λεπτοµερώς στο δελ-
τίο Τύπου η χρονική αλληλουχία και οι λόγοι της καθυστέρησης
άφιξης των δύο µοσχευµάτων κερατοειδούς, όπου, όπως βγαίνει
από αυτή την ενηµέρωση, δεν κατέστη δυνατό να φθάσουν στη
χώρα µας. Άρα δεν έφτασαν ποτέ και γ’ αυτό το λόγο και δεν
υπήρξε τέτοιο πρόβληµα, λόγω -εάν θυµάστε- του ότι εκείνη την
εβδοµάδα υπήρχε πρόβληµα µε τη στάχτη από το ηφαίστειο της
Ισλανδίας και ακυρώθηκαν πάνω από επτά ηµέρες, όλες οι υπε-
ρατλαντικές πτήσεις.

(Στο σηµείο αυτό η Υπουργός κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπού-
λου καταθέτει για τα Πρακτικά της Βουλής το προαναφερθέν
δελτίο Τύπου, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Άρα αυτή είναι η πραγµατικότητα. Τα µοσχεύµατα, λοιπόν -και
επιµένω, επειδή είναι λεπτά θέµατα αυτά και δηµιουργούν και
εντυπώσεις- ποτέ δεν έφτασαν στο αεροδρόµιο «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», λόγω του ηφαιστειακού φαινοµένου και το ίδιο το
τελωνείο, µάλιστα, µετά από έρευνα που έκανε ο Εθνικός Οργα-
νισµός Μεταµοσχεύσεων, διαψεύδει τον ισχυρισµό ότι έφθασαν
τα µοσχεύµατα. Άρα, λοιπόν, είναι τελείως ανακριβής η συγκε-
κριµένη καταγγελία.

Σας ευχαριστώ, µάλιστα, που µας δώσατε την ευκαιρία να εί-
µαστε σαφείς, επειδή δηµιουργήθηκε και µία λανθασµένη εντύ-
πωση εκείνες τις ηµέρες.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει η ερωτώσα Βουλευτής κ. Ουρανία Παπανδρέου-

Παπαδάκη.
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Ευχαριστώ και εγώ

την κυρία Υπουργό για την απάντηση.
Βέβαια, κυρία Υπουργέ, δεν νοµίζω ότι είναι τελείως έτσι τα

πράγµατα, γιατί αντιλαµβάνεσθε πόση αγανάκτηση και οργή
µπορεί να νιώσει ένας άνθρωπος που σέβεται τον εαυτό του σαν
άνθρωπο, ένας άνθρωπος πολιτισµένος που αγαπάει την υγεία
και πάνω απ’ όλα τη ζωή, όταν διαβάζει τέτοιου είδους δηµοσι-
εύµατα τα οποία και εγώ θα σας καταθέσω, ότι η γραφειοκρατία
τού στέρησε το φως.

Εγώ είχα, κυρία Υπουργέ, πάρα πολλά τηλέφωνα και άλλες κα-
ταγγελίες ανθρώπων, γι’ αυτό και κατέθεσα αυτήν την ερώτηση,
γιατί πιστεύω ότι και σ’ αυτόν τον τοµέα τα πράγµατα δεν είναι
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έτσι, όπως όλοι µας τα θέλουµε και είµαι σίγουρη ότι πάνω απ’
όλα το θέλετε εσείς, σαν αρµόδια Υπουργός.

Ήδη, το Φεβρουάριο είχα καταθέσει σε σας και στον Υπουργό
Εργασίας, τον κ. Λοβέρδο άλλη ερώτηση, κυρία Υπουργέ σχε-
τικά µε ανάλογες καταγγελίες ασθενών, όσον αφορά το θέµα
«µεταµοσχεύσεις οργάνων» που εκεί υπήρχαν άλλες κατηγορίες
ότι πλέον µεταµοσχεύσεις γίνονται –ακούτε να δείτε- στους έχο-
ντες. Εσείς δεν µου απαντήσατε, δεν είναι εκεί το ζητούµενο.
Μου απήντησε ο κ. Λοβέρδος και µου είπε ότι τα ασφαλιστικά
ταµεία καλύπτουν επακριβώς όλα τα απαραίτητα κόστη κι όλοι
ξέρουµε ότι αυτά τα κόστη είναι αρκετά. Και πάλι σας καταθέτω
την ερώτησή µου.

Εγώ θέλω, βεβαίως, να τονίσω ότι είναι αδιανόητο –θα πω κι
εγκληµατικό- η γραφειοκρατία και η όποια αλλαγή της όποιας δι-
οίκησης να στερεί από συνανθρώπους µας ανεκτίµητα αγαθά,
διότι τα όργανα που χαρίζονται δεν έχουν τιµή. Είναι ανεκτίµητα.
Τα δίδουν και τα χαρίζουν άνθρωποι µε αγάπη για το συνάν-
θρωπό τους και µε αλτρουισµό και τα δίνουν για να δώσουν
υγεία και ζωή σε συνάνθρωπο. ∆εν είναι δυνατόν για ένα οποιο-
δήποτε λόγο να οδηγούµεθα σε τέτοιες καταστάσεις και σε τέ-
τοια δηµοσιεύµατα.

Και πριν τελειώσω, να επισηµάνω, κυρία Υπουργέ –και το πι-
στεύω- ότι και στον τοµέα αυτό πρέπει να παρέµβετε άµεσα και
αποτελεσµατικά, γιατί είναι ένας τοµέας, ο τοµέας των µεταµο-
σχεύσεων, που δυστυχώς, στη χώρα µας έχει πάρα πολλά ελ-
λείµµατα.

Θα σας αναφέρω ένα δηµοσίευµα του Ιανουαρίου του 2010
που λέει «πηγή ζωής το Ιπποκράτειο». Όντως, το Ιπποκράτειο
Θεσσαλονίκης είναι ένα πολύ ωραίο κέντρο, αναγνωρισµένο ευ-
ρωπαϊκά κ.λπ. και προσφέρεται ζωή. Αυτό είναι γεγονός. Αλλά,
θα διαβάσω µόνο τι είπε ο ∆ιευθυντής της Χειρουργικής Κλινι-
κής Μεταµοσχεύσεων, ο ∆ηµήτρης Στακούδας, σε µία ηµερίδα
για τα διάφορα µοσχεύµατα. «Επιπλέον» λέει ο συγκεκριµένος
διευθυντής «άλλα δέκα µοσχεύµατα µας προσφέρθηκαν από το
εξωτερικό και δεν µπορέσαµε να τα αξιοποιήσουµε, γιατί δεν
υπήρχε µέσο για να τα πάρουµε ή να µας τα στείλουν» Αυτό λέει
ο διευθυντής.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κυρία Παπαδάκη.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: «Σε κάποιες περιπτώ-
σεις, έπρεπε να ταξιδέψουν µε συγκοινωνία µέσω Αθηνών και ο
χρόνος δεν το επέτρεπε».

Και αυτό θα το καταθέσω στα Πρακτικά για την καλύτερη ενη-
µέρωση και πιστεύω ότι η παρέµβασή σας θα έχει τα αποτελέ-
σµατα που όλοι περιµένουµε προς όφελος των ασθενών.

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ουρανία Παπανδρέου - Πα-

παδάκη καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα
, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητέ συνάδελφε, θα ήθελα κατ’ αρχάς να ξεκαθαρίσουµε

ότι όσον αφορά το ευρύτερο θέµα, εγώ θα συµφωνήσω µαζί σας.
Μάλιστα, χρειάζεται ακόµη µεγαλύτερη προσπάθεια. Έχει µπει
νέα διοίκηση µε έναν πολύ καταξιωµένο επιστήµονα, όπως είναι
ο κ. Βλαχογιάννης, ο οποίος ήταν εκ των ιδρυτών –όπως ξέρετε-
του Εθνικού Οργανισµού Μεταµοσχεύσεων. Κι έχετε απόλυτα
δίκιο όσον αφορά τη συνολική µας στρατηγική για το θέµα αυτό,
γιατί είναι αλήθεια ότι υπάρχουν καθυστερήσεις κι έχουµε µείνει
πίσω ως χώρα. Άρα, λοιπόν, στο γενικό θέµα θα συµφωνήσουµε.
Κι εδώ είµαστε να τα κουβεντιάσουµε. Και µάλιστα, σήµερα είχα
και συνάντηση µε τον κ. Βλαχογιάννη, ο οποίος ετοιµάζει συνο-
λικά ένα σχέδιο και θα έλθουµε στην αρµόδια επιτροπή να το συ-
ζητήσουµε.

Θέλω, όµως να είµαστε σαφείς, γιατί πολλές φορές υπάρχουν
δηµοσιεύµατα που δηµιουργούν εντυπώσεις. Για το συγκεκρι-
µένο θέµα που αφορά το ζήτηµα που εσείς φέρατε µε την ερώ-
τηση σας, δεν υπήρξε αυτό το περιστατικό. Ακριβώς, επειδή είχε

κλείσει το αεροδρόµιο και δεν υπήρχαν από την Αµερική οι δυ-
νατότητες για µία εβδοµάδα, δεν έφθασαν ποτέ αυτά τα µο-
σχεύµατα, άρα ποτέ δεν εκτελωνίστηκαν και ποτέ δεν
πετάχτηκαν στα σκουπίδια.

Το λέω αυτό γιατί ήταν ένα θέµα, πραγµατικά, που και εµάς
µας δηµιούργησε πολύ µεγάλη εντύπωση και στενοχώρια, αν
υπήρξε κάτι τέτοιο,.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Αντιλαµβάνεστε στον
κόσµο.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Βέβαια.

Αλλά, από την άλλη, τη στιγµή που έγινε η έρευνα, τη στιγµή
που έρχεται ο Εθνικός Οργανισµός Μεταµοσχεύσεων -και γι’
αυτό κατέθεσα στα Πρακτικά το σαφές δελτίο Τύπου- και υπάρ-
χει και η έρευνα που έγινε στο τελωνείο, θα ήθελα να αποκατα-
στήσουµε τα πράγµατα, όσον αφορά αυτό το γεγονός, που
πραγµατικά δηµιούργησε µία εντύπωση που θα πρέπει να την
αποσαφηνίσουµε.

Κρατώ, όµως, τις γενικές σας παρατηρήσεις. Πρέπει να πω ότι
υπήρξε µία ανεξέλεγκτη εισαγωγή τα τελευταία χρόνια, όπως και
πλήρης αποδυνάµωση µιας τράπεζας ιστικών µεταµοσχευµάτων
που θα έπρεπε να υπάρχει στη χώρας µας, ακριβώς για να αντι-
µετωπιστούν αυτά τα ζητήµατα.

Άρα, λοιπόν, αυτή είναι και η προσπάθεια που θα καταβά-
λουµε, κάτι που θα ωφελήσει αφ' ενός τους ασθενείς, που θα
έχουν άµεση εξυπηρέτηση στη χώρα µας και δεν θα χρειάζεται
να ταξιδέψουν και αφ’ ετέρου θα είναι επωφελές και για τα ασφα-
λιστικά ταµεία, κάτι που και εσείς υπονοήσατε. Και βέβαια, ξεκι-
νάµε µε τη στήριξη του ίδιου του κέντρου του Εθνικού
Οργανισµού Μεταµοσχεύσεων, που θα σας πω χαρακτηριστικά
ότι το 2004 είχε δεκατέσσερις υπαλλήλους για να εξυπηρετούν
–επειδή µιλήσατε και για τη γραφειοκρατική άποψη των θεµά-
των- και αυτήν τη στιγµή, εµείς το παραλάβαµε µε τέσσερις. Γί-
νεται µία προσπάθεια, σ’ αυτήν τη δύσκολη συγκυρία, να
µπορέσει να στελεχωθεί σωστά ξανά ο οργανισµός µε µία νέα
διοίκηση. Πρέπει να σας πω –και φαντάζοµαι θα έχετε ενηµερω-
θεί- είναι υψηλού κύρους επιστήµονες –γιατροί, νοµικοί, όλοι- και
συµµετέχουν σ’ αυτήν την προσπάθεια και σίγουρα θα έχουµε
την ευκαιρία στηΝ αρµόδια επιτροπή να τα κουβεντιάσουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Ακολουθεί η πρώτη µε αριθµό 751 4-5-2010 επίκαιρη ερώτηση

του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Πα-
ναγιώτη Κουρουµπλή προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε τη διοίκηση, διαχείριση και αξιοποίηση των ακινήτων του δη-
µοσίου κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή κ. Παναγιώτη Κουρουµπλή
έχει ως εξής:

«Η διοίκηση, διαχείριση και αξιοποίηση των ακινήτων του δη-
µοσίου αρµοδιότητας του Υπουργείου Οικονοµικών, όπως γνω-
ρίζετε, έχει ανατεθεί στην Κτηµατική Εταιρεία του ∆ηµοσίου
(ΚΕ∆ Α.Ε.).

Η κύρια πηγή που τροφοδοτεί το χαρτοφυλάκιο ακινήτων της
ΚΕ∆ είναι η Γενική ∆ιεύθυνση ∆ηµόσιας Περιουσίας και Εθνικών
Κληροδοτηµάτων του Υπουργείου σας.

Στη γενική διεύθυνση που προαναφέρθηκε εκκρεµεί πληθώρα
υποθέσεων προς διεκπεραίωση.

Από την µέχρι τώρα πρακτική έχει παρατηρηθεί ότι η εκκαθά-
ριση σχολαζουσών κληρονοµιών καθυστερεί απελπιστικά σε
βαθµό που πολλές φορές φτάνει να υπερβαίνει τα δέκα χρόνια.

Το δηµόσιο συµφέρον και οι ανάγκες της συγκυρίας επιβάλ-
λουν και απαιτούν να αντιµετωπισθεί η γραφειοκρατική διαδικα-
σία και να επιταχυνθεί η περαίωση των σχολαζουσών
κληρονοµιών, ώστε τα ακίνητα να περιέλθουν στην ΚΕ∆ για δια-
χείριση και αξιοποίηση εν όψει της οικονοµικής κρίσης που περ-
νάει η χώρα µας.

Με βάση τα ανωτέρω και για να εξυπηρετήσουµε στις δύσκο-
λες αυτές στιγµές καλύτερα το δηµόσιο συµφέρον ίσως κρίνεται
αναγκαία η δηµιουργία µικτής υπηρεσίας από τη Γενική ∆ιεύ-
θυνση ∆ηµόσιας Περιουσίας και ΚΕ∆ για το ξεπέρασµα της γρα-
φειοκρατικής διαδικασίας που εφαρµόζεται µέχρι σήµερα.
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Ερωτάται ο κ. Υπουργός:
Σε ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί η Κυβέρνηση ώστε

να διεκπεραιώνονται ταχύτερα οι υποθέσεις ακινήτων από σχο-
λάζουσες κληρονοµιές;»

Στην ερώτηση του κ. Κουρουµπλή, θα απαντήσει ο Υφυπουρ-
γός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης.

Έχετε το λόγο, κύριε Υφυπουργέ, για τρία λεπτά.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, θέλω να σας ευχαριστήσω για την πρωτο-

βουλία που πήρατε να καταθέσετε τη συγκεκριµένη ερώτηση.
Θέλω να συµφωνήσω µαζί σας ότι σε µία τόσο δύσκολη δη-

µοσιονοµικά περίοδο για τη χώρα, δεν θα πρέπει να αφήνουµε
ανεκµετάλλευτη την παραµικρή ευκαιρία που προσφέρεται, προ-
κειµένου να συµβάλουµε ώστε να ενισχυθούν, όσο το δυνατόν
περισσότερο, τα έσοδα του ελληνικού δηµοσίου. Και πολύ
σωστά επισηµαίνετε ότι αυτήν τη στιγµή, στο ζήτηµα των σχο-
λαζουσών κληρονοµιών που τροφοδοτούν την Κτηµατική Εται-
ρεία του ∆ηµοσίου, υπάρχει µία απελπιστικά αργή διαδικασία.

Εσείς λέτε στην ερώτησή σας περίπου δέκα χρόνια. Σας δια-
βεβαιώνω ότι από το Υπουργείο, οι υπηρεσιακοί παράγοντες µε
ενηµέρωσαν ότι σε πολλές περιπτώσεις, η διαδικασία αυτή διαρ-
κεί πολύ περισσότερο. Κι εδώ θέλω να είµαι σαφής. Γιατί υπάρ-
χει αυτή η καθυστέρηση;

Ρωτώντας τους υπηρεσιακούς παράγοντες, οδηγήθηκα στο
συµπέρασµα ότι υπάρχουν δύο βασικοί λόγοι για τους οποίους
έχουµε τόσο µεγάλη καθυστέρηση.

Ο πρώτος έχει να κάνει µε αυτήν τη φύση του θεσµού. Ο ου-
σιαστικός σκοπός του θεσµού της σχολάζουσας κληρονοµιάς,
είναι η διασφάλιση της κληρονοµητέας περιουσίας και η τελική
υπαγωγή της στο φυσικό πρόσωπο που έχει το σχετικό νόµιµο δι-
καίωµα. Ως εκ τούτου, ακολουθείται µία πολύ εξαντλητική διαδι-
κασία που περιλαµβάνει τέσσερα στάδια.

Στο πρώτο στάδιο, έχουµε τον ορισµό του προσωρινού ή ορι-
στικού κηδεµόνα µετά την διαπίστωση της µη ύπαρξης κληρο-
νόµου ή της αµφισβήτησης ως προς το πρόσωπό του.

Στο δεύτερο στάδιο, έχουµε την απογραφή περιουσιακών
στοιχείων είσπραξη απαιτήσεων, έντοκη κατάθεση των µετρητών
της κληρονοµιάς, εκποίηση ακινήτων, εφόσον κριθεί απολύτως
αναγκαία, εξόφληση χρεών της περιουσίας.

Στο τρίτο στάδιο, εφόσον δεν εµφανιστούν κληρονόµοι, κατα-
τίθεται από το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους αίτηση για την
αναγνώριση του κληρονοµικού δικαιώµατος του δηµοσίου.

Τέλος, στο τέταρτο στάδιο, µετά την αναγνώριση του κληρο-
νοµικού δικαιώµατος του δηµοσίου, η ακίνητη περιουσία µετεγ-
γράφεται στο αρµόδιο υποθηκοφυλάκειο και καταγράφεται απ’
την Κτηµατική Εταιρία του ∆ηµοσίου ως δηµόσιο κτήµα.

Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, και εσείς κύριε συνάδελφε, ότι σύµ-
φωνα µε την ισχύουσα νοµοθεσία δεν µπορεί να παραλειφθεί κά-
ποιο στάδιο της διαδικασίας, προκειµένου να επιταχυνθεί η
ολοκλήρωσή της και να αναγνωριστεί το δικαίωµα του δηµοσίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

∆ώστε µου µισό λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Ο δεύτερος λόγος καθυστέρησης και ίσως και ο κυριότερος,

είναι ότι οι διοριζόµενοι κηδεµόνες στη συντριπτική τους πλειο-
νότητα δεν ανταποκρίνονται και αποποιούνται του λειτουργήµα-
τος αυτού, παρ’ ότι πολλές φορές έχουν οι ίδιοι εκφράσει τη
βούλησή τους, να περιλαµβάνονται στους οικείους πίνακες διο-
ριστέων κληρονόµων, όπου αυτοί τηρούνται.

Η αποποίηση όµως, ή η παραίτησή τους κατά τη διάρκεια της
εκκαθάρισης έχει ως συνέπεια την υποχρέωση της διοίκησης να
ακολουθήσει εκ νέου όλη τη διαδικασία διορισµού κηδεµόνα και
µάλιστα σε µεγάλο αριθµό υποθέσεων για περισσότερες από µία
φορές, µε αποτέλεσµα την ακόµη µεγαλύτερη καθυστέρηση.

Επιτρέψτε µου να διακόψω εδώ, κυρία Πρόεδρε και θα συνε-
χίσω την απάντησή µου αµέσως µετά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών βουλευτής, κ. Κουρουµπλής.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, η χώρα πρό-

σφατα µπήκε σε µια διαδικασία δεινή και επώδυνη. Ολόκληρη η

ελληνική κοινωνία βιώνει την τροµοκρατία της ανασφάλειας και
της αβεβαιότητας. Και το ερώτηµα το αδήριτο είναι σε όλους µας
«Ποιοί θα είναι οι τρόποι µε τους οποίους η χώρα θα βγει από
αυτό το τέλµα, απ’ αυτό το αδιέξοδο».

Λοιπόν, ή παραιτείται η κοινωνία και βυθίζεται σε µια διαδικα-
σία απονεύρωσης ή πραγµατικά, η πολιτική ηγεσία ανασκου-
µπώνεται, αναλαµβάνει πρωτοβουλίες, εµπνέει ένα νέο
περιβάλλον παραγωγικό, για να πείσουµε ότι, πραγµατικά, δεν
είµαστε µια κοινωνία που πρέπει να παραιτηθούµε και να ξα-
πλώσουµε στις ράγες του τρένου περιµένοντας το τρένο της
ιστορίας να περάσει από πάνω µας, αλλά µια κοινωνία που µπο-
ρούµε, πραγµατικά, να έχουµε όραµα και προοπτική.

Υπάρχουν, λοιπόν, σηµαντικοί τοµείς που πρέπει η Κυβέρνηση,
κύριε Υπουργέ, όπως µε ταχύτητα προχώρησε στην περικοπή
όλων αυτών των κοινωνικών δικαιωµάτων, µε την ίδια δύναµη και
µε το ίδιο πείσµα να συγκρουστεί και µε τις σπατάλες και µε την
ακρίβεια, αλλά κυρίως µε τα ζητήµατα που έχουν να κάνουν µε
την παραγωγή. ∆ιότι αν δεν διευρύνουµε την παραγωγή και την
παραγωγικότητα σ’ αυτόν τον τόπο, δεν ξέρω πώς θα πληρώ-
σουµε αυτά τα χρέη και πώς θα βελτιώσουµε και τις κοινωνικές
συνθήκες, πώς δηλαδή, θα οργανώσουµε και την κοινωνική
άµυνα της κοινωνίας.

Ένας, λοιπόν, τοµέας, που οµολογουµένως από όλους µας
είναι ένας τοµέας που, ουσιαστικά, βρίσκεται σε µια αδράνεια,
είναι η δηµόσια περιουσία. Είναι τεράστια η δηµόσια περιουσία,
είτε αυτή αφορά την περιουσία που σήµερα βρίσκεται στη δια-
χείριση της Κτηµατικής Εταιρείας του ∆ηµοσίου, στην οποία ση-
µειωτέον, κύριε Υπουργέ, µέχρι σήµερα δεν έχει τοποθετηθεί
διοίκηση µετά από οχτώ µήνες διακυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ και
είναι και αυτό ένα ζήτηµα που, πραγµατικά, δηµιουργεί µία ανη-
συχία.

Αλλά και πως θα συγκρουστείτε µε τη γραφειοκρατία, µε το
τέρας της γραφειοκρατίας η οποία έπειτα από έρευνες που
έχουν γίνει, έχει καταγραφεί ότι απορροφά το 7% του ΑΕΠ; Λοι-
πόν τι θέλετε να σας πουν οι γραφειοκράτες; Κύριε Υπουργέ, οι
γραφειοκράτες θα σας πουν αυτό που αυτοί κρίνουν για να εµπε-
δώνουν συνεχώς και να διαιωνίζουν την εξουσία τους. Αλλά ο ελ-
ληνικός λαός δεν εξέλεξε αυτούς στην κυβέρνηση, εξέλεξε τη
σηµερινή Κυβέρνηση, η οποία καλείται να συγκρουστεί µε όλα
αυτά τα φαινόµενα, ώστε να αξιοποιηθεί αυτή η περιουσία προς
όφελος του λαού κα της κοινωνίας. Για να δώσουµε µία καλύ-
τερη προοπτική στον τόπο. Είναι περιουσία που, πραγµατικά,
κύριε Υπουργέ, βρίσκεται στα αζήτητα.

Τι να σας πω; Ότι οι υπηρεσίες της Κτηµατικής Εταιρίας του
∆ηµοσίου, που είναι ο κυρίαρχος φορέας που διαχειρίζεται την
περιουσία του δηµοσίου, µε διακόσιες πενήντα χιλιάδες ακίνητα,
στεγάζονται σε ιδιωτικά κτήρια, µε συνέπεια το κράτος να κατα-
βάλει 741.000 ευρώ το χρόνο σε ενοίκια; Τι να σας πω, κύριε
Υπουργέ; Ότι κάτω από το πολιτικό µου γραφείο υπάρχει ένας
όροφος του Νοσοκοµείου «ΕΥΑΓΓΕΛΙΣΜΟΣ» και είναι ανοίκια-
στος εδώ και είκοσι πέντε χρόνια;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτή η περιουσία, λοιπόν, αν αξιοποιηθεί δεν είπαµε ότι θα
σώσει την οικονοµία της Ελλάδας, αλλά θα συµβάλει. Είναι µία
παράµετρος, που κοντά στον περιορισµό της σπατάλης, της
ακρίβειας και µία σειρά άλλων παρεµβάσεων είναι βέβαιο ότι
µπορούµε, πραγµατικά, να αιµοδοτήσουµε τη νέα προσπάθεια
που κάνει η Κυβέρνηση, για να βγάλει τη χώρα από το αδιέξοδο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ ολοκληρώ-
στε, κύριε Κουρουµπλή.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Καλούµεθα, λοιπόν, όλοι,
κύριε Υπουργέ, να ανασκουµπωθούµε διότι µε µανικετόκουµπα,
λέει ένας σύγχρονος διανοητής, δεν γίνεται επανάσταση.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Έχετε το λόγο, κύριε Υφυπουργέ.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, θέλω να συµφωνήσω µε ορισµένες από τις
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επισηµάνεις τις οποίες κάνατε και που αφορούν παρατηρήσεις
σας για το τι συνέβαινε και έφτασε η χώρα µέχρι αυτό το σηµείο.

Αναφερθήκατε στις απώλειες στο κοινωνικό κεκτηµένο που
υφίσταται σήµερα και ο εργαζόµενος και ο συνταξιούχος. ∆εν
φτάσαµε ως εδώ όµως, κύριε συνάδελφε, τυχαία. Υπήρχε µια
δραµατική εγκατάλειψη αυτής της χώρας τα τελευταία πεντέµισι
χρόνια, που οδήγησαν τη χώρα σ’ αυτό το σηµείο.

Επειδή είµαι από τους ανθρώπους που πιστεύουν στην ιεράρ-
χηση των πραγµάτων, θέλω να σας πω, ότι όταν ξαφνικά βρί-
σκεσαι αντιµέτωπος µε δέκα φωτιές, ιεραρχείς ποιες είναι οι
φωτιές στις οποίες πρέπει να επικεντρώσεις την προσοχή σου
για να προστατεύσεις το δηµόσιο συµφέρον και βεβαίως στο
τέλος, θα ασχοληθείς µε το πώς θα τις σβήσεις όλες.

Από την πρώτη µέρα που εκλέχτηκε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ,
κύριε συνάδελφε, βρέθηκε αντιµέτωπη µε το πώς θα διαχειριστεί
τη µεγαλύτερη, µεταπολεµικά κρίση. Και ειλικρινά σήµερα,
µπορώ να σας διαβεβαιώσω, µετά και από τις χθεσινές εξελίξεις,
ότι σ ένα µεγάλο βαθµό, το γεγονός ότι η χώρα κατάφερε να βρει
µία λύση στο µεγάλο δηµοσιονοµικό πρόβληµα µε το οποίο βρί-
σκεται αντιµέτωπη αυτό οφείλεται στο γεγονός ότι εδώ και επτά
µήνες ήµασταν εµείς αυτοί οι οποίοι πήγαµε στο εξωτερικό, δια-
πραγµατευτήκαµε και καταφέραµε να εξασφαλίσουµε µία απο-
τελεσµατική λύση, η οποία δίνει διέξοδο στα χρόνια προβλήµατα
που συσσωρεύτηκαν στη χώρα µας.

Γι’ αυτό και κατανοώ, πολλές από τις καίριες επισηµάνσεις και
παρατηρήσεις που κάνατε, όπου ενδεχοµένως, κάποια θα µπο-
ρούσαν να είχαν γίνει, αλλά σας διαβεβαιώνω ότι έπρεπε να ιε-
ραρχήσουµε προτεραιότητες και ανάγκες. Έπρεπε να
αντιµετωπίσουµε πολύ πιο φλέγοντα ζητήµατα και βεβαίως, θα
έρθουµε και σ’ αυτό το καίριο σηµείο της αξιοποίησης της ακί-
νητης περιουσίας του δηµοσίου, η οποία παραµένει αναξιοποί-
ητη, παρά το γεγονός ότι αυτήν τη στιγµή βρίσκονται στη
δικαιοδοσία του δηµοσίου πάνω από τρεις εταιρίες οι οποίες
υποτίθεται ότι έχουν ως αντικειµενικό τους σκοπό, την αξιοποί-
ηση της ακίνητης περιουσίας του δηµοσίου.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Θα επανέλθω πάντως εγώ.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Βε-

βαίως, κύριε συνάδελφε, εγώ θα είµαι στη διάθεση σας.
Θέλω, λοιπόν, να σας πω κάτι, ενδεικτικά γιατί επισηµάνατε

και µου λέτε ότι: «Ξέρετε αυτές είναι οι γραφειοκρατικές απα-
ντήσεις, τις οποίες δίνουν συνήθως οι υπηρεσιακοί παράγοντες».
Σας είπα προηγουµένως, γι’ αυτούς οι οποίοι εγκαταλείπουν τις
υποθέσεις τις οποίες αναλαµβάνουν και πρόκειται κατά τεκµή-
ριο για δικηγόρους ή συµβολαιογράφους. Αυτοί θεωρούν, λοι-
πόν, ότι η αντιµισθία που προβλέπεται, είναι τόσο µικρή σε σχέση
µε τις χρονοβόρες διαδικασίες, ώστε οι περισσότεροι απ’ αυτούς
δεν εκδηλώνουν καν ενδιαφέρον, ή εγκαταλείπουν τη διαδικα-
σία.

Και εντελώς ενηµερωτικά να σας πω ότι είναι ενδεικτικό της
γενικότερης απαξίωσης ότι εδώ και δύο µήνες έχει σταλεί στο
∆ικηγορικό Σύλλογο Αθηνών αίτηµα για κατάρτιση λίστας υπο-
ψηφίων κηδεµόνων από το γραφείο του Γενικού Γραµµατέα Φο-
ρολογικών και Τελωνιακών Θεµάτων, χωρίς να υπάρξει καµµία
απάντηση από το σύλλογο.

Πρόθεση του Υπουργείου µας, κύριε συνάδελφε, είναι να ανα-
µορφώσουµε, να εξειδικεύσουµε και να επικαιροποιήσουµε τη
νοµοθεσία που διέπει τη διαχείριση και εκκαθάριση των σχολα-
ζουσών κληρονοµιών, καθώς και την εποπτεία και αντιµισθία των
κηδεµόνων αυτών. Γι’ αυτόν το σκοπό έχουµε συστήσει αρµόδια
επιτροπή για την επεξεργασία του θέµατος αυτού.

Στόχος είναι να αντιµετωπίσουµε όσο το δυνατόν πιο αποτε-
λεσµατικά τα ζητήµατα αυτά και, πραγµατικά, να προχωρήσουµε
σε µια αξιοποίηση της ακίνητης περιουσίας του δηµοσίου, η
οποία θα µας δώσει τη δυνατότητα µελλοντικά να έχουµε έσοδα
από εκεί, έτσι ώστε οι όποιες απώλειες υπάρχουν, να µπορέσουν
µελλοντικά να αναπληρωθούν από αυτά τα έσοδα, τα οποία θα
µας φέρει η αξιοποίηση της ακίνητης περιουσίας.

Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Εισερχόµαστε στις επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 732/3-5-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Μιχαήλ Κα-
τρίνη προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε την κατάργηση τεχνικών σχολών του Οργανισµού Ερ-
γατικής Εστίας κ.λπ., δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυ-
ρίου Βουλευτού και διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 737/3-5-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Μουσουρούλη
προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτι-
λίας, σχετικά µε την αναθεώρηση του Εθνικού Στρατηγικού Πλαι-
σίου Αναφοράς (ΕΣΠΑ) κ.λπ., επίσης δεν θα συζητηθεί λόγω
κωλύµατος της κυρίας Υπουργού και διαγράφεται.

Συνεχίζουµε µε την τρίτη µε αριθµό 755/4-5-2010 επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Νικολάου Παπακωνσταντίνου προς την Υπουργό Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προ-
βληµάτων του Κέντρου Εκπαίδευσης και Αποκατάστασης Τυ-
φλών κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Παπακωνσταντίνου έχει ως εξής:
«Οι σύλλογοι εργαζοµένων, γονέων και η µαθητική κοινότητα

του Κέντρου Εκπαίδευσης και Αποκατάστασης Τυφλών (ΚΕΑΤ),
καθώς και η Συντονιστική Επιτροπή Αγώνα Αναπήρων βρίσκονται
εδώ και τρείς εβδοµάδες σε κινητοποίηση για τη σωτηρία του
ΚΕΑΤ, του µοναδικού δηµόσιου ειδικού κέντρου για τυφλούς,
από την πολιτική περικοπής των δηµόσιων δαπανών και συρρί-
κνωσης των κοινωνικών υπηρεσιών.

Το ΚΕΑΤ όλα τα τελευταία χρόνια βαδίζει από το κακό στο χει-
ρότερο. Η χρηµατοδότησή του καλύπτει τη µισθοδοσία µόνο
ενός µέρους του προσωπικού του, ενώ δεν προβλέπεται χρηµα-
τοδότηση για τα λειτουργικά του έξοδα. Οι µαθητές που εξυπη-
ρετούνται απ’ αυτό, εξαιτίας των µέτρων για ένταξη των τυφλών
µαθητών στα κοινά σχολεία χωρίς να εξασφαλίζονται ούτε οι
υποτυπώδεις προϋποθέσεις, γίνονται όλο και λιγότεροι και αντι-
µετωπίζουν σοβαρές ελλείψεις σε υλικοτεχνική υποδοµή και τε-
χνικά βοηθήµατα.

Λόγω της ανυπαρξίας ειδικού γυµνασίου και λυκείου για τυ-
φλούς στερούνται παντελώς τον ελεύθερο χρόνο για να ανα-
πτύξουν κοινωνικές συναναστροφές και δραστηριότητα, καθώς
υποχρεώνονται να παρακολουθούν µετά το σχολείο ένα δεύ-
τερο πρόγραµµα ενισχυτικής διδασκαλίας ως αργά το βράδυ. Οι
χώροι διδασκαλίας και ψυχαγωγίας τους είναι ελάχιστοι, αφού το
ιστορικό διατηρητέο κτήριο του ΚΕΑΤ παραµένει αναξιοποίητο,
γιατί δεν υπάρχουν χρήµατα για την αποπεράτωση των επι-
σκευών του από το σεισµό του 1999. Ταυτόχρονα προετοιµάζε-
ται ένα καίριο χτύπηµα στη στοιχειώδη λειτουργία του κέντρου
µε απολύσεις των συµβασιούχων, που αποτελούν την πλειονό-
τητα των εργαζοµένων και καλύπτουν κρίσιµους τοµείς λειτουρ-
γίας του.

Η πορεία διάλυσης του ΚΕΑΤ σε συνδυασµό µε τα γενικότερα
αντιλαϊκά και αντιαναπηρικά µέτρα της Κυβέρνησης, αν συνεχι-
στεί, θα εξαλείψει κάθε προοπτική αποκατάστασης των τυφλών
µαθητών και θα σπρώξει σε απόγνωση τις οικογένειες των ανα-
πήρων από τα φτωχά λαϊκά στρώµατα.

Γι’ αυτό ερωτάται η κυρία Υπουργός αν θα λάβει µέτρα για την
αναβάθµιση της λειτουργίας και του ρόλου του κέντρου, που
πρέπει να γίνει πανελλαδικής εµβέλειας µε:

1. ενίσχυση της χρηµατοδότησής του, ώστε να καλύπτονται
όλες οι ανάγκες των µαθητών από τη νηπιακή ηλικία ως την επαγ-
γελµατική τους αποκατάσταση;

2. ίδρυση ειδικού γυµνασίου-λυκείου στο ΚΕΑΤ;
3. µετεξέλιξη του τυπογραφείου του σε εθνικό τυπογραφείο

για τυφλούς;
4. µονιµοποίηση όλων των εργαζοµένων µε απορρόφηση του

συνόλου των συµβασιούχων από τον οργανισµό του ΚΕΑΤ, ώστε
να µη γίνει καµµία απόλυση;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Παπακωνσταντίνου θα απαντή-
σει η Υφυπουργός κ. Φωτεινή Γεννηµατά.

Έχετε το λόγο, κυρία Υφυπουργέ.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Παπακωνσταντίνου, κύριοι Βουλευτές, επιτρέψτε µου να

ξεκινήσω από µια µικρή ιστορική αναφορά στο Κέντρο Εκπαί-
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δευσης και Αποκατάστασης Τυφλών.
Το ΚΕΑΤ µετατράπηκε από νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου

σε νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου το 1979, µε πρόβλεψη για
κάλυψη των δαπανών του από ίδια έσοδα. Από το 1983, λόγω
της αδυναµίας του να ανταποκριθεί επαρκώς στην κάλυψη των
αναγκών του, ένα µέρος των εξόδων του καλύπτεται από κρα-
τική επιχορήγηση. Τέλος, από 1/1/2009 η µισθοδοσία των µόνι-
µων υπαλλήλων του ΚΕΑΤ, καλύπτεται εξολοκλήρου από το
Υπουργείο Υγείας.

Μετά από συνεννόηση µε τη Νοµαρχία Αθηνών εξασφαλίστηκε
το ποσό των 300.000 ευρώ για το 2010 για τις λειτουργικές δα-
πάνες του κέντρου. Επίσης, θέλω να σηµειώσω εδώ ότι κατα-
βάλλεται στο ΚΕΑΤ το 1,5‰ των διαφηµιστικών εσόδων της
κρατικής τηλεόρασης, για την ενίσχυση των εκπαιδευτικών του
σκοπών, ενώ παράλληλα προβλέπεται η αξιοποίηση της περιου-
σίας του για λειτουργικά έξοδα.

Θα ήθελα να σας ενηµερώσω επίσης, ότι η κατάληψη του
ΚΕΑΤ από µαθητές της σχολής και µια µικρή µερίδα των εργα-
ζοµένων έληξε την περασµένη εβδοµάδα. Είχε προηγηθεί συνά-
ντηση µε το Γενικό Γραµµατέα Πρόνοιας, τον κ. Κατριβάνο, και
επίσης, την προηγούµενη ∆ευτέρα πραγµατοποιήθηκε συνά-
ντηση µε τη νέα διοικήτρια του κέντρου, καθώς και µε αντιπρο-
σωπεία του αναπηρικού κινήµατος, αποτελούµενη και από
εκπροσώπους της Εθνικής Συνοµοσπονδίας Ατόµων µε Αναπη-
ρία, της Εθνικής Οµοσπονδίας Τυφλών και του Πανελληνίου Συν-
δέσµου Τυφλών.

Αποτέλεσµα αυτής της συνάντησης ήταν να συγκροτηθεί επι-
τροπή, η οποία θα ξεκινήσει άµεσα τις εργασίες της, αποτελού-
µενη από τους προαναφερόµενους και υπηρεσιακούς παράγοντες,
µε σκοπό ακριβώς την αποτύπωση των αναγκών, του κόστους και
των όποιων ελλειµµάτων των Κέντρων Εκπαίδευσης Τυφλών- για-
τί σοβαρά προβλήµατα αντιµετωπίζει και ο «ΗΛΙΟΣ» στη Θεσσα-
λονίκη, που παρ’ ότι δεν είναι νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου,
δεν µπορούµε να κλείνουµε τα µάτια και να µην αντιµετωπίζου-
µε το θέµα- καθώς και τον προσδιορισµό των απαραίτητων νοµι-
κών ρυθµίσεων και των στόχων για την αποτελεσµατικότερη λει-
τουργία τους. Η επιτροπή αυτή θα λειτουργήσει µε συγκεκριµέ-
νο χρονοδιάγραµµα και µε σειρά συναντήσεων και στην Αθήνα και
στην Θεσσαλονίκη για να αποτυπωθούν όλες οι απόψεις και της
µαθητικής κοινότητας και του γονεϊκού κινήµατος και του ανα-
πηρικού κινήµατος και φυσικά και των εργαζοµένων.

Οι εκπρόσωποι του χώρου τόνισαν αυτό που τονίζετε και
εσείς, τη σοβαρότατη αναγκαιότητα αλλαγής του οργανισµού
του συγκεκριµένου κέντρου. Και σε αυτή την κατεύθυνση θα ερ-
γασθούµε το συντοµότερο δυνατό, γιατί θεωρούµε κι εµείς ότι
χρειάζεται τροποποίηση ο οργανισµός του ΚΕΑΤ.

Θέλω να επισηµάνω ότι είναι κέντρο πανελλαδική εµβέλειας
το ΚΕΑΤ, από την ίδρυσή του. ∆ιαθέτει και τις εγκαταστάσεις και
το προσωπικό, ώστε να µπορεί να φιλοξενεί µαθητές από την πε-
ριφέρεια.

Επειδή δεν έχω χρόνο, στο δεύτερο µέρος της απάντησής µου
θέλω να αναφερθώ ειδικά στις προτάσεις σας για το γυµνάσιο
και το λύκειο, σε θέµατα που αφορούν πιο εξειδικευµένα το προ-
σωπικό, όπως αναφέρατε και στο θέµα του τυπογραφείου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Νικόλαος Παπακωνστα-

ντίνου.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Ήταν, βεβαίως, χρήσιµες

οι αναφορές που κάνατε και στην ιστορική διαδροµή του κέ-
ντρου, γιατί προσφέρουν πολύ εµπεριστατωµένο υλικό για το γε-
γονός ότι η όποια µετατροπή του το 1979 σε νοµικό πρόσωπο
δηµοσίου δικαίου ήταν ναρκοθετηµένη και αυτή η νάρκη αξιο-
ποιήθηκε σε όλη τη διαδροµή του και σε πολύ επιταχυνόµενο
ρυθµό τα τελευταία δέκα χρόνια, νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δι-
καίου µε τη νάρκη ότι πρέπει να εξασφαλίζει τους ίδιους πόρους.

Και από αυτήν την άποψη, η εκτίµηση για το σηµερινό επίπεδο
αποδιάρθρωσης, καθίζησης και περιθωριοποίησης των λειτουρ-
γιών του κέντρου, αλλά και της συνολικής υποβάθµισης των σκο-
πών του, δεν είναι άσχετη από τα θεµέλια, τα πραγµατικά
θεµέλια, της λειτουργίας του. Η αναφορά στους ίδιους πόρους
προσφέρει πολύ χρήσιµο υλικό, όπως και τα παραδείγµατα προς

τα πού αναζητούνται. Γιατί η λέξη, η νοµική διατύπωση, «νοµικό
πρόσωπο δηµοσίου δικαίου» δεν απαντά στο ζήτηµα του πραγ-
µατικά δηµόσιου χαρακτήρα. Τα προβλήµατα αποδιάρθρωσης,
καθίζησης και περιθωριοποίησης παραµένουν.

Σήµερα, τα ζητήµατα της χρηµατοδότησης δεν είναι απλά
συρρικνούµενα. Είναι ότι έχουν οδηγήσει σε µια λειτουργική
ασφυξία το σύνολο των δραστηριοτήτων και των λειτουργιών.
Σηµειώνω ότι δεν είναι τυχαίο το γεγονός το ότι έχει διπλασιαστεί
και υπερβαίνει τον αριθµό του τακτικού προσωπικού, ο αριθµός
των επί συµβάσει αορίστου χρόνου, ορισµένου χρόνου, είτε µε
δελτίο παροχής υπηρεσιών.

Έχει µεσολαβήσει και η εταιρεία, µη κερδοσκοπική, που ανα-
ζητά και ανευρίσκει ελαστικό προσωπικό, όπως επίσης δεν είναι
άσχετο µε αυτούς τους θεµελιώδεις κανόνες λειτουργίας το γε-
γονός ότι έχει µετατραπεί σε χώρο στάθµευσης των τυφλών.

Εµείς, θέλουµε να εξετάσουµε το ζήτηµα συνολικά, γιατί δεν
είναι κάποια λειτουργική ασυµµετρία ή ελάττωµα σε µια πλευρά
της λειτουργίας του. Η συνολική και η σηµερινή κατάσταση υπα-
γορεύουν ότι χρειάζεται συνολική πανελλαδική αναβάθµιση και
στο ρόλο και στη δικτύωση της δηµόσιας υποδοµής για την εκ-
παίδευση και την αποκατάσταση των τυφλών.

Αυτό συνεπάγεται πλήρη και επαρκή χρηµατοδότηση για το
σύνολο της µισθοδοσίας και των λειτουργικών δαπανών. Είναι
τραγικά τα περιστατικά που διηγούνται για µια σειρά προβληµά-
των σε θέµατα τροφίµων, να το πω έτσι, χρέη προς τους προµη-
θευτές και ούτω καθεξής.

Έχει σηµασία να υπάρχει πανελλαδική δικτύωση και ολοκλη-
ρωµένη δοµή για τη µόρφωση και την ειδική αγωγή µε σκοπό –
και αυτό να φωτίζει το περιεχόµενο του κέντρου - την εκπαίδευση
και την κατάρτιση των τυφλών, την επιστηµονική κατανόηση του
φυσικού και κοινωνικοιστορικού κόσµου για την πολύπλευρη
καλλιέργεια και ανάπτυξη των µαθητών και την επαγγελµατική
τους αποκατάσταση.

Κρίκος για την υλοποίηση ενός τέτοιου στόχου πιστεύουµε ότι
είναι η εξασφάλιση ενιαίας εργασιακής σχέσης των εργαζοµέ-
νων µε άµεση απορρόφηση των ήδη υπηρετούντων στις κενές
οργανικές θέσεις, που ήδη είναι ένα προσωπικό έµπειρο και µε
µεγάλη προσφορά όλα αυτά τα χρόνια στη λειτουργία και στους
σκοπούς του κέντρου. Ειδάλλως, σηµατοδοτείται ότι η οποιαδή-
ποτε αναζήτηση λειτουργικών ρυθµίσεων θα κινείται σε µια κα-
τεύθυνση σύζευξης του κέντρου µε τη µορφοποίηση αντίστοιχης
αγοράς και στο χώρο αυτό.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαίδου): Και εγώ, σας ευχαρι-

στώ.
Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Απλώς, για την ιστορία θέλω να αναφέρω,
κύριε Παπακωσταντίνου, ότι περίπου 2.500.000 ευρώ -αν θυµά-
µαι τώρα το ακριβές νούµερο- ήταν τα έσοδα του ΚΕΑΤ συνο-
λικά, µε τις επιχορηγήσεις και όλα τα άλλα έσοδα του, για το
2009. Να πω ακόµα ότι εξυπηρετεί περίπου έναν αριθµό µαθητών
της τάξεως των τριάντα, αν δεν µε απατά η µνήµη µου αυτήν τη
στιγµή. Νοµίζω, λοιπόν, ότι πρέπει να τα δούµε όλα αυτά και
πάλι.

Όσον αφορά το προσωπικό γνωρίζετε πολύ καλά ότι υπάρχει
ένα πάγωµα των προσλήψεων.

Σε κάθε περίπτωση, όµως, θέλω να τονίσω το εξής: Όπου
υπάρχουν περιπτώσεις προγραµµάτων εκπαίδευσης τυφλών παι-
διών που δεν µπορούν να εξυπηρετηθούν από την υπάρχουσα
κατάσταση στο ΚΕΑΤ, λόγω του συγκεκριµένου οργανισµού,
αυτό είναι βέβαιο ότι θα το αντιµετωπίσουµε και δεν υπάρχει πε-
ρίπτωση να σταµατήσει η εκπαίδευση των παιδιών.

Όµως, όσον αφορά την λειτουργία ειδικού γυµνασίου και λυ-
κείου, που θέτετε στην ερώτηση σας για τους τυφλούς µαθητές,
θέλω να ξεκαθαρίσω ότι είµαστε απολύτως αντίθετοι µε την
ύπαρξη ενός τέτοιου θεσµού, ο οποίος ουδέποτε υπήρξε στο ελ-
ληνικό εκπαιδευτικό σύστηµα.

Σε ορισµένες ευρωπαϊκές χώρες που υφίσταται αυτή η δυνα-
τότητα, η συντριπτική πλειονότητα των µαθητών που αντιµετω-
πίζει αποκλειστικά πρόβληµα όρασης, χωρίς αυτό να συνοδεύε-
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ται από κάποια άλλη αναπηρία, επιλέγει να µην παρακολουθεί το
ειδικό γυµνάσιο και λύκειο, αλλά τα κοινά σχολεία.

Εµείς, πιστεύουµε ότι οι µαθητές µε τα προβλήµατα όρασης,
πρέπει να φοιτούν στα κοινά Γυµνάσια και Λύκεια, πράγµα που
είναι επωφελές τόσο για τους ίδιους, όσο και για τους υπόλοι-
πους συµµαθητές τους. Τα παιδιά µαθαίνουν να συνυπάρχουν
αρµονικά, να συνεργάζονται, να λειτουργούν οµαδικά, να καλ-
λιεργούν αρετές όπως είναι η αλληλεγγύη και η ευγενής άµιλλα.
Μόνο µε την ένταξη στα κοινά σχολεία, µε την καθηµερινή επαφή
και τριβή µε τους συνοµηλίκους τους θα µπορέσουν οι τυφλοί
µαθητές να ενσωµατωθούν οµαλά στον κοινωνικό ιστό και να θω-
ρακιστούν για να αντιµετωπίσουν τις υψηλές απαιτήσεις της κοι-
νωνίας που τους περιµένουν στην ενήλικη ζωή τους.

Όσον αφορά τώρα την ίδρυση εθνικού τυπογραφείου για τυ-
φλούς, αυτό υπάγεται στην αρµοδιότητα του Υπουργείου Παι-
δείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων και άρα, θα πρέπει
να απαντηθεί από την συναρµόδια Υπουργό.

Αναφερθήκατε στις δυσχερείς συνθήκες, στις οποίες διαβιούν
τα άτοµα µε αναπηρία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υφυπουργού)

∆ώστε µου ελάχιστο χρόνο ακόµα, κυρία Πρόεδρε.
Είναι βέβαιο ότι απέχουµε πάρα πολύ από το κράτος πρόνοιας

την κοινωνική αλληλεγγύη που θα επιθυµούσαµε, όµως, µέσα σε
αυτήν τη δύσκολη δηµοσιονοµική συγκυρία, θέλω να τονίσω ότι
οι περικοπές δεν άγγιξαν τα επιδόµατα προνοιακού χαρακτήρα,
αντίθετα τα επιδόµατα αυτά αυξήθηκαν από 01/01/2010 κατά 6%,
όπως προβλέπεται από την ειδική συµφωνία που είχε υπογραφεί
από το Υπουργείο Οικονοµικών και την Εθνική Συνοµοσπονδία
Ατόµων µε Αναπηρία από το 2007.

Η ενίσχυση των µαθητών µε αναπηρία, τόσο µε τον απαιτού-
µενο τεχνολογικό εξοπλισµό, όσο και µε εξειδικευµένο ανθρώ-
πινο δυναµικό αποτελεί βασική µας προτεραιότητα. Ήδη,
άλλωστε όλοι οι µαθητές µε πρόβληµα όρασης διαθέτουν τον
προσωπικό τους ηλεκτρονικό υπολογιστή. Γνωρίζω ότι δεν φτά-
νει µόνο αυτό. Χρειάζονται και εκτυπωτές, χρειάζεται και εκπαί-
δευση σε αυτούς. Για αυτό τόνισα, νωρίτερα, ότι αυτό θα το
αντιµετωπίσουµε. Και για το θέµα των τεχνολογικών µέσων εί-
µαστε σε συνεργασία µε το συναρµόδιο Υπουργείο Παιδείας.

Μία ακόµα σηµαντική προτεραιότητα για εµάς, για να βελτιώ-
σουµε ακριβώς την ποιότητα της ζωής των συνανθρώπων µας µε
αναπηρίες και των οικογενειών τους, έχει να κάνει µε τις ρυθµί-
σεις που εισάγονται µε το νοµοσχέδιο για το ασφαλιστικό και
αφορούν το ενιαίο σύστηµα αξιολόγησης και πιστοποίησης για
την αναπηρία καθώς και την διαµόρφωση, επιτέλους, ενός αξιό-
πιστού µητρώου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Η τέταρτη µε αριθµό 759/4-5-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Παύλου Μαρκάκη
προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονι-
κής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε την καθυστέρηση διαδικασίας
απόσπασης δηµοσίου υπαλλήλου σε βουλευτικό γραφείο κ.λπ.
δεν συζητείται ύστερα από συνεννόηση και διαγράφεται.

Συνεχίζουµε µε την πέµπτη µε αριθµό 764/4-5-2010 επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Νικολάου Τσούκαλη προς του Υπουργούς Εσωτερι-
κών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης και
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε
τη σύσταση φορέα δασοπροστασίας κ.λ.π..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Τσούκαλη έχει ως εξής:
«Την τελευταία εικοσαετία η Ελλάδα έχει βιώσει πολλαπλά

κρούσµατα καταστροφικών δασικών πυρκαγιών µε αποκορύ-
φωµα αυτές του καλοκαιριού του 2007 και το 2008 – 2009 οι µε-
γάλες πυρκαγιές στη Ρόδο και για πολλοστή φορά στα δάση της
Αττικής. Η σύσταση ενός συντονιστικού φορέα δασοπροστασίας,
στον οποίο θα µετέχουν όλοι οι συναρµόδιοι φορείς και υπηρε-
σίες ήταν επίµονο αίτηµα όχι µόνο των άµεσα εµπλεκοµένων,
αλλά και του ΠΑΣΟΚ όταν ήταν στην αντιπολίτευση, όπως δια-
τυπώθηκε σε ερώτηση και αίτηση κατάθεσης εγγράφων στις 28-

08-2009. Υπενθυµίζεται, ότι το οµόφωνο πόρισµα της διακοµµα-
τικής επιτροπής της Βουλής, περιγράφει ένα βιώσιµο µοντέλο,
που έπρεπε µετά από την επικαιροποίησή του να αξιοποιηθεί από
την πολιτεία.

∆εδοµένου επίσης, ότι τα δασαρχεία δηλώνουν αδυναµία δια-
χείρισης των δασών, οι δήµοι καλούνται να συµβάλλουν στην πυ-
ροπροστασία χωρίς πιστώσεις, ενώ παρατηρείται έλλειψη
προσωπικού και εξοπλισµού στην Πυροσβεστική Υπηρεσία,

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί:
Προτίθεστε να προχωρήσετε στη σύσταση του φορέα δασο-

προστασίας σύµφωνα µε τις διακηρύξεις σας, λαµβάνοντας
υπ’όψιν το πόρισµα της διακοµµατικής επιτροπής της Βουλής
και ενισχύοντας άµεσα το Πυροσβεστικό Σώµα;

Πότε θα προβείτε στην κατάρτιση και κύρωση δασικών χαρ-
τών και δασολογίου για το σύνολο της χώρας και κατά απόλυτη
προτεραιότητα για τις καµένες εκτάσεις των τελευταίων ετών;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Τσούκαλη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ.
Μωραΐτης.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πράγµατι, µε την ερώτησή του

ο κ. Τσούκαλης φέρνει στην Ολοµέλεια µας ένα θέµα που είναι
πάρα πολύ σηµαντικό και τα πράγµατα είναι ακριβώς όπως τα
περιγράψατε.

Την τελευταία εικοσαετία η Ελλάδα βίωσε, πράγµατι, πολλα-
πλά κρούσµατα καταστροφικών δασικών πυρκαγιών µε αποκο-
ρύφωµα, βεβαίως, τα τρία τελευταία χρόνια. Κανείς δεν µπορεί
να ξεχάσει την Ηλεία και ευρύτερα την Πελοπόννησο, την Ρόδο,
την Αττική.

Θέλω, όµως, σήµερα πάνω σε αυτό το πολύ σηµαντικό θέµα
να είµαι συγκεκριµένος στα ερωτήµατα, τα οποία µας θέσατε. Η
σύσταση του φορέα δασοπροστασίας αποτέλεσε ένα ζήτηµα της
διακοµµατικής επιτροπής του 1992, ως ένα εργαλείο για την προ-
στασία των δασών. Τότε, για πρώτη φορά µπήκε το θέµα της σύ-
στασης του φορέα. Τα δεδοµένα, όµως, έκτοτε έχουν αλλάξει.
Έχουν αλλάξει και µια σειρά από αποφάσεις ήρθαν να ανατρέ-
ψουν µια σειρά από ζητήµατα που υπήρχαν πάνω στο θέµα δα-
σοπροστασίας, αλλά και της επίλυσης σε αυτό το δύσκολο
τοµέα.

Σήµερα -όπως γνωρίζετε- ο συντονισµός όλων των συναρµό-
διων Υπουργείων, φορέων και υπηρεσιών σε θέµατα δασοπρο-
στασίας, ανήκει στη Γενική Γραµµατεία Πολιτικής Προστασίας.

Η κατάσβεση των δασικών πυρκαγιών έχει περιέλθει ως αρ-
µοδιότητα στην Πυροσβεστική, ενώ οι δασικές υπηρεσίες είναι
υπηρεσίες, οι οποίες πλέον ανήκουν στην περιφερειακή διοί-
κηση.

Εγώ αντιλαµβάνοµαι µέσα από το ερώτηµα σας την αγωνία για
την προστασία των δασών από τις πυρκαγιές και µε βρίσκετε
σύµφωνο, ότι υπάρχει πολύς δρόµος µπροστά µας.

Θα ήθελα όµως, να θυµίσω σε όλους σας ότι το ΠΑΣΟΚ στο
πρόγραµµά του είχε διατυπώσει µια ξεκάθαρη θέση: Την ανάγκη
ένταξης των δασών στο νέο Υπουργείο Περιβάλλοντος. Και σή-
µερα είµαστε σε θέση να πούµε ότι, όχι απλά εντάξαµε τα δάση
στο Υπουργείο Περιβάλλοντος, αλλά καθίσαµε από την πρώτη
µέρα, από τις πρώτες ώρες στο Υπουργείο Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής να δουλέψουµε σοβαρά και
υπεύθυνα και να πιάσουµε –αν θέλετε- το νήµα από την αρχή.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Και αυτό κάναµε. Και το κάναµε, έχοντας θέσει ψηλά στις προ-
τεραιότητές µας τα δασικά οικοσυστήµατα, την προστασία και
την αειφορική τους διαχείριση.

Το δεύτερο ερώτηµα σας, αναφορικά µε τους δασικούς χάρ-
τες, έρχεται σε ευθεία συσχέτιση µε την προστασία των δασών,
καθώς η θεσµική τους θωράκιση µέσα από την κατάρτιση των
δασικών χαρτών, είναι ουσιαστικός παράγοντας που προστα-
τεύει και διαφυλάττει στα δάση από διάφορες επιβουλές και ορέ-
ξεις.

Σας ενηµερώνω, λοιπόν, ότι έχουν καταρτιστεί ήδη τριακόσιοι
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τριάντα χάρτες στους ΟΤΑ όλης της χώρας. Καταρτίζονται τώρα
εκατόν δεκατρείς επιπροσθέτως, εκ των οποίων οι εβδοµήντα
δύο αφορούν την Αττική και αποµένουν να καταρτιστούν ακόµη
άλλοι σαράντα τρεις χάρτες στην Αττική.

Η ανάρτηση των χαρτών και στη συνέχεια η κύρωση τους,
σύµφωνα µε τη διαδικασία που προβλέπεται από την κείµενη νο-
µοθεσία, θα ξεκινήσει πολύ σύντοµα, προκειµένου να υλοποιηθεί
ο προγραµµατικός στόχος την Κυβέρνησης, που είναι η κατάρ-
τιση δασολογίου σε όλη τη χώρα.

Θα ήθελα να σας θυµίσω, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι ένα από
τα πρώτα νοµοσχέδια, τα οποία έφερε η σηµερινή Κυβέρνηση,
ήταν το νοµοσχέδιο το οποίο αφορούσε τα καµµένα της Αττικής
και παράλληλα την επιτάχυνση των δασικών χαρτών της χώρας.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω σήµερα, ότι και η πολιτική ηγεσία
του Υπουργείου και όλες οι υπηρεσίες δουλεύουµε µε πάρα
πολύ γρήγορους ρυθµούς, ώστε, αν είναι δυνατόν και µέσα στο
2010 να αναρτήσουµε τον πρώτο δασικό χάρτη της χώρας, που
είναι µια µεγάλη δέσµευση για εµάς.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Νικόλαος

Τσουκαλης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αν κατάλαβα καλά, µου περιγράφετε ένα κα-

θεστώς κατακερµατισµένο, όσο αφορά το τεράστιο ζήτηµα της
διαχείρισης και προστασίας του δασικού πλούτου της χώρας.

Σωστά είπατε, ότι η αρµοδιότητα πρέπει να ανήκει στο Υπουρ-
γείο Περιβάλλοντος και Κλιµατικής Αλλαγής. Η διαχείριση όµως,
για ποιο λόγο να ανήκει στην Γενική Γραµµατεία Πολιτικής Προ-
στασίας, την οποία αναφέρατε και σε άλλο Υπουργείο; ∆εν
έχουµε προβληµατιστεί, δεν έχουµε παραδειγµατιστεί απ’ όσα
έχει βιώσει η χώρα τα τελευταία χρόνια; ∆ηλαδή, υπονοείτε ότι
πρέπει να κάνουµε παρέµβαση και πολιτική εµείς, κοµµατική,
ούτως ώστε επιτέλους να υλοποιηθεί αυτό το οποίο διακηρύσ-
σεται απ’ όλους τους φορείς, ότι η διαχείριση και η προστασία
των δασών και η δασοπυρόσβεση πρέπει να ανήκει γενικότερα
µέσα στο θεσµικό πλαίσιο διαχείρισης των δασών, ειδάλλως,
οποιαδήποτε άλλη προσπάθεια και κατάσταση είναι απολύτως
καταστροφική;

Κύριε Υπουργέ, πραγµατικά, προκαλεί απορία η διαχρονική
και εγκληµατική αµέλεια όλων των κυβερνήσεων, όσον αφορά
τον αφανισµό του δασικού πλούτου της χώρας.

Και αν µεν, συζητά αυτήν τη στιγµή η Κυβέρνηση για τη σύ-
σταση εξεταστικής επιτροπής για την οικονοµία, κάτι αντίστοιχο
θα έπρεπε να γίνει για τις διαχρονικές εγκληµατικές αµέλειες του
πολιτικού σκηνικού, των κυβερνήσεων που κυβέρνησαν αυτήν τη
χώρα, για τον αφανισµό του φυσικού µας πλούτου.

Εξακολουθούµε σαν κόµµα και πιστεύω ότι εξακολουθούν όλοι
οι φορείς που ασχολούνται, όπως εθελοντικές οργανώσεις, µη
κυβερνητικές οργανώσεις, επιστηµονικοί χώροι και περιµένουν
επιτέλους να απαντηθεί το εξής ερώτηµα: Ενιαίος φορέας δα-
σοπροστασίας, µέσα στον οποίο θα εντάσσεται και η δασοπυ-
ρόσβεση ή κατακερµατισµός, ούτως ώστε να βιώνουµε τα
τραγικά, τραγελαφικά φαινόµενα, που ζήσαµε στις µεγάλες πυρ-

καγιές της Ηλείας, της Ρόδου και της Αττικής, όπου υπήρχε µια
τεράστια, αγωνιώδη προσπάθεια να συντονιστούν όλοι οι φορείς
και να µας δίνουν µαθήµατα οι δασοκοµάντος από άλλες χώρες,
από το Ισραήλ και την Κύπρο, δείχνοντάς µας να έχουν συνειδη-
τοποιήσει, τι σηµαίνει δασική πυρκαγιά και γενικά διαχείριση
δασών;

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός, κ. Αθανάσιος Μωραΐτης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κύριε συνάδελφε, η περιγραφή, την οποία κάνατε δεν είναι κα-
θόλου µακριά από την πραγµατικότητα. Υπάρχει όµως, µια µε-
γάλη διαφορά, ότι αναλαµβάνοντας την ευθύνη της διακυβέρνη-
σης της χώρας -και επαναλαµβάνω και πάλι, όπως είπα και πριν-
από τις πρώτες ώρες, τις πρώτες µέρες δεν καθίσαµε µόνοι µας,
δεν κλειστήκαµε στους τέσσερις τοίχους του Υπουργείου, ώστε
να δούµε, τι µέτρα θα πάρουµε εµείς.

Θα συµφωνήσω µαζί σας, ότι το θέµα της δασοπροστασίας
είναι ένα σύνθετο πρόβληµα και µεγάλο. Για το λόγο αυτό, λοι-
πόν, ενηµερώνω και εσάς αλλά και την Ολοµέλεια της Βουλής,
ότι καθίσαµε όλα τα Υπουργεία µαζί και κάναµε κάτι για το οποίο
θα µπορούσατε να µας κρίνετε και αρνητικά, γιατί είµαστε στο
Μάη µήνα και ακόµη δεν έχουµε ανακοινώσει µέτρα.

Για πρώτη φορά, πιστεύω, η Κυβέρνηση έχει πάρει µέτρα, έχει
υλοποιήσει προγράµµατα το τελευταίο τετράµηνο και θα τα ανα-
κοινώσουµε την επόµενη εβδοµάδα, γιατί δεν θέλαµε να βγούµε
το Γενάρη ή τον Φλεβάρη να πούµε µεγάλα λόγια. Θα το κά-
νουµε στο κλείσιµο αυτών των µεγάλων έργων και των µεγάλων
παρεµβάσεων, που κάνουµε στο πλαίσιο της δασοπροστασίας.

Θα ήθελα όµως, να κρατήσετε κάτι από εµένα που το πιστεύ-
ουµε βαθιά και αν θέλετε, είναι κάτι το οποίο πιστεύουµε πιστά:
Πράγµατι, εµπλέκονται πάρα πολλοί στο µεγάλο θέµα της δα-
σοπροστασίας. Γι’ αυτό, λοιπόν, εδώ και πέντε µήνες, υπάρχουν
πάρα πολλές συσκέψεις, πάρθηκαν αποφάσεις, υπήρχε ένας συ-
ντονισµός προς αυτήν την κατεύθυνση: Να µη ξαναζήσουµε πάλι
αυτά τα θλιβερά γεγονότα και αυτές τις θλιβερές εικόνες που
ζήσαµε στη χώρα µας τα τελευταία χρόνια.

Και θα µου πείτε: Κύριε Μωραΐτη, φέτος δεν θα έχουµε κανένα
πρόβληµα; Όχι, κύριε Τσούκαλη, αυτό δεν µπορεί να σας το πει
κανείς. Τουλάχιστον, όµως, στο πλαίσιο, το οποίο µπορούµε,
βάσει των δυνατοτήτων, των οποίων έχουµε σήµερα στα χέρια
µας, προσπαθούµε, µε κάθε τρόπο, να είµαστε αποτελεσµατικοί
και να µπορέσουµε να δώσουµε τα εργαλεία –αν θέλετε- και στο
χώρο της Αυτοδιοίκησης, στους δήµους και στα δασαρχεία. Γι’
αυτό, αυτούς τους τελευταίους πέντε µήνες υλοποιήσαµε έναν
προγραµµατισµό, ο οποίος πιστεύω ότι θα έχει ένα πολύ καλύ-
τερο αποτέλεσµα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε τον κ.

Μωραΐτη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό ολοκληρώ-

θηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Πριν συνεχίσουµε, σύµ-
φωνα µε την ηµερήσια διάταξη, θα µου επιτρέψετε να σας θυ-
µίσω ότι πριν από δύο µέρες είχαµε, όπως πάντα, τη δεύτερη
Κυριακή του Μαΐου κάθε έτους τον εορτασµό της Ηµέρας της
Μητέρας.

Θα τοποθετηθούµε δι’ ολίγων ο Πρόεδρος –ο οµιλών δηλαδή-
σύντοµα και επίσης οι εκπρόσωποι των κοµµάτων και οι εκπρό-
σωποι της Κυβέρνησης.

Πριν ξεκινήσουµε µε τη διαδικασία αυτή, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής των
Ελλήνων, δεκαεπτά µαθήτριες και µαθητές και πέντε εκπαιδευ-
τικοί -συνοδοί –και είµαι σίγουρος ότι προχθές θυµήθηκαν όλοι
τη µητέρα τους και την τίµησαν και της χάρισαν σίγουρα από ένα
χαµόγελο και όχι µόνο- από το 1ο ∆ηµοτικό Σχολείο Κασσαν-
δρείας Χαλκιδικής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ' όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως σας είπα, έχει καθιερωθεί
ως παγκόσµια ηµέρα του εορτασµού της µητέρας η δεύτερη Κυ-
ριακή του Μαΐου, σε ένδειξη της αναγνώρισης της προσφοράς
της µητέρας στην οικογένεια, στο ίδιο το παιδί, αλλά και στο µέλ-
λον της κοινωνίας µας.

Η Βουλή των Ελλήνων τιµά την µητέρα και σήµερα για µια
ακόµα φορά, µε απόλυτο σεβασµό προς το πρόσωπό της. Την
τιµούµε διαχρονικά και αέναα σε κάθε εποχή, συγκυρία και πε-
ρίσταση, αναγνωρίζοντας το ρόλο που έχει διαδραµατίσει και
διαδραµατίζει στην κοινωνική συνέχεια και συνοχή, στην δηµι-
ουργία και τη διαφύλαξη της ίδιας της ζωής. ∆εν είναι τυχαίο,
άλλωστε, ότι από τους αρχαίους ελληνικούς χρόνους βρίσκουµε
γιορτή προς τιµήν της Μητέρας Γης, η οποία συµπίπτει χρονικά
µε την εποχή της Άνοιξης, που συµβολίζει την αναγέννηση της
φύσης, την καρποφορία, τη γονιµότητα, τη ζωή.

Η µάνα µε την αυθόρµητη και ακούραστη προσφορά της θέτει
τα πρώτα χρόνια της ζωής υπό το άγρυπνο βλέµµα της και προ-
φυλάσσει το απροστάτευτο νέο µέλος του κόσµου µας. Αλλά και
στη συνέχεια, µε την ακούραστη και ανιδιοτελή της αγάπη ανα-
τρέφει την νέα γενιά, θέτοντας τις βάσεις για την προσαρµογή
της στις κοινωνικές επιταγές, για την ενσωµάτωση και τη δηµι-
ουργία ενός ολοκληρωµένου αυτόνοµου ατόµου. Είναι παροι-
µιώδης και αξιοθαύµαστη η υποµονή και η αυτοθυσία, που συχνά
επιδεικνύει χάριν του παιδιού της, ενώ όρια σ’ αυτό που ονοµά-
ζουµε µητρικό φίλτρο, όπως είναι γνωστό, δεν υπάρχουν.

Σήµερα οι πολλαπλοί και συχνά συγκρουόµενοι ρόλοι της µη-
τέρας καθιστούν δυσχερέστερη τη θέση της και αυξάνουν τις δυ-
σκολίες που αντιµετωπίζει. Οι οικονοµικές απαιτήσεις και οι
συναπτόµενες επαγγελµατικές υποχρεώσεις συµπιέζουν ασφυ-
κτικά το χρόνο, αλλά και αυξάνουν τα αποθέµατα δύναµης που
χρειάζονται για την αφοσίωση στη φροντίδα της οικογένειας.
Αλλά και η µετάβαση από τα παραδοσιακά οικογενειακά σχήµατα
σε νέες µορφές, όπως η µονογονεϊκή οικογένεια µε µόνο «αρ-
χηγό» µια διαζευγµένη ή µια ανύπαντρη -µητέρα, δηµιουργεί
πρόσθετες δυσκολίες.

Σήµερα η µάνα εργαζόµενη βρίσκεται συχνά σε µια διληµµα-
τική κατάσταση σύγκρουσης και στάθµισης προτεραιοτήτων,
που καταλήγουν είτε σε θυσίες σε βάρος των προσωπικών της
αναγκών είτε ακόµη και σε κλονισµό της οικογενειακής γαλήνης
και ηρεµίας είτε σε εξαναγκασµό αποχώρησης από τον επαγ-
γελµατικό στίβο.

Επίσης, τα φαινόµενα ενδοοικογενειακής βίας, η εγκατάλειψη,
ο κοινωνικός αποκλεισµός, ειδικά της µοναχικής µητέρας χωρίς
σύζυγο, εντείνουν τα προβλήµατα και τις δυσκολίες που αντιµε-
τωπίζει και οδηγούν σε οικονοµικά αλλά και κοινωνικά αδιέξοδα.
Η πολύτεκνη µητέρα ειδικά, η οποία εργάζεται επιφορτίζεται µε
περισσότερα βάρη. Σύµφωνα µε τα οριζόµενα και από το Σύ-
νταγµά µας χρήζει ειδικής φροντίδας, που υλοποιείται µέσω ει-
δικών νοµοθετικών διατάξεων.

Σηµαντική παράµετρο και λόγο ανησυχίας αποτελεί ακόµα η

αισθητή µείωση των γεννήσεων τα τελευταία χρόνια. Το δηµο-
γραφικό πρόβληµα απειλεί τη χώρα µε γήρανση του πληθυσµού
και υπογραµµίζει την ανάγκη ενίσχυσης και στήριξης της οικο-
γένειας µε τις δοµές αυτές που θα ανακουφίσουν τις µητέρες
και θα περιορίσουν το πρόβληµα.

Η πολιτεία, όλοι µας, έχουµε χρέος να σταθούµε αρωγοί στον
αγώνα της µητέρας εργαζόµενης, της µόνης µητέρας και της πο-
λύτεκνης, επίσης, µητέρας. Είναι σαφές ότι οι πολιτικές εναρµό-
νισης και συµφιλίωσης των επαγγελµατικών και των οικογενεια-
κών υποχρεώσεων είναι απαραίτητες για τη διατήρηση των
ισορροπιών.

Η Βουλή έχει συµβάλει µε διάφορους τρόπους στη στήριξη
της µητέρας, µέσω συζητήσεων που διεξάγονται στο Κοινοβού-
λιο είτε συνεδριάσεων της αρµόδιας Επιτροπής Ισότητας Νεο-
λαίας και ∆ικαιωµάτων του Ανθρώπου είτε στο πλαίσιο ηµερίδων
για θέµατα, όπως το γυναικείο κίνηµα, η ισότητα και η βία κατά
των γυναικών.

Η Βουλή συµµετέχει στον προβληµατισµό και στην αναζήτηση
λύσεων σε όφελος της γυναίκας και ειδικότερα της µητέρας.
Αυτά τα πορίσµατα, από τη λειτουργία των πιο πάνω επιτροπών,
τίθενται πάντα υπ’ όψιν της εκτελεστικής εξουσίας, της εκάστοτε
κυβέρνησης, όπως και της σηµερινής, προκειµένου να ληφθούν
οι απαραίτητες αποφάσεις.

∆εν θα µπορούσα σήµερα να µην αναφερθώ και στο ότι η φε-
τινή επέτειος του εορτασµού της µητρότητας, δυστυχώς, συνέ-
πεσε µε το θλιβερό γεγονός του θανάτου µιας εργαζόµενης
εγκύου. Η δολοφονική επίθεση στην τράπεζα της οδού Σταδίου
και η τυφλή βία αφαίρεσαν τη ζωή και της ίδιας και του αγέννη-
του παιδιού της. ∆εν µπορούµε παρά να εκφράσουµε για µια
ακόµη φορά στην Αίθουσα αυτή την βαθύτατη οδύνη µας για το
γεγονός αυτό και να ευχηθούµε και να ελπίσουµε, ώστε να µην
υπάρξει ποτέ ξανά µια τέτοια πράξη.

Η µητέρα ως πρόσωπο, ως έννοια, είναι πολύτιµη για όλους
µας. Αντιπροσωπεύει αξίες αναλλοίωτες: Την άδολη αγάπη, την
αυτοθυσία, την παρηγοριά, την ασφάλεια, την συµπαράσταση
σε δύσκολες στιγµές, την ειλικρίνεια, την χαρά, µε άλλα λόγια το
µεγαλείο της ανθρώπινης ψυχής. Η προσφορά της µάνας είναι
άνευ όρων και άνευ ανταλλαγµάτων. Πιο σπουδαία, άλλωστε,
ανταµοιβή γι’ αυτήν είναι ένα χαµόγελο και η αναγνώριση της
προσφοράς της από τα ίδια της τα παιδιά.

Σεβόµαστε και τιµούµε όλοι την αποστολή, το ρόλο, την προ-
σφορά της µάνας και την ευγνωµονούµε όλοι γι’ αυτό.

Ας φροντίσουµε και ας βοηθήσουµε όλοι εδώ σ’ αυτή την Αί-
θουσα, όλοι οι Βουλευτές, όλα τα κόµµατα και η Κυβέρνηση, όσο
µπορούµε περισσότερο, ώστε να ανταποκρίνεται σ’ αυτό το ιερό
έργο της.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες)

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος κ. Χρήστος Πα-
πουτσής για τρία λεπτά.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κάντε τα πέντε λεπτά. Για τη µάνα µιλάµε
σήµερα. Μόνο τρία δικαιούται;

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Τρία λεπτά προβλέπο-
νται από τον Κανονισµό, κυρία Κανέλλη, αλλά σίγουρα δεν θα
σταµατήσουµε στα τρία λεπτά. Και σε ό,τι αφορά στη δική σας
τοποθέτηση τα πέντε λεπτά που δικαιούται η µάνα, σίγουρα θα
τα έχετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι ει-
δικές αυτές επετειακές συνεδριάσεις της Βουλής των Ελλήνων
για ορισµένους, που παρακολουθούν µόνο την καθηµερινότητα,
φαίνονται πληκτικές και ανούσιες ως µια περισσή πολυτέλεια, ει-
δικά µάλιστα, όταν τα κρίσιµα θέµατα που ταλανίζουν την καθη-
µερινότητα και τη ζωή των πολιτών είναι τόσο µεγάλα που
πιέζουν τη σκέψη µας και τη συνείδησή µας.

Η γιορτή της µητέρας, όµως, δεν µπορεί να χαρακτηριστεί, σε
καµµία περίπτωση, ως µια τέτοια περίπτωση, γιατί η µάνα είναι
ταυτόσηµη µε την ίδια τη ζωή. Η µάνα της πόλης, η µάνα της
υπαίθρου, η εργαζόµενη µάνα ή όχι, η αγρότισσα, η επιχειρηµα-
τίας, που συµµετέχει µε χίλιους και δυο τρόπους στο κοινωνικό
και οικονοµικό γίγνεσθαι της χώρας και που, όµως, δεν έχει σκε-
φθεί ποτέ να αποδυθεί του ρόλου της και προσπαθεί να ανταπο-
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κριθεί σε µια ολοένα πιο απαιτητική και πολλές φορές δυσβά-
σταχτη πραγµατικότητα.

Είναι απολύτως βέβαιο ότι δεν αρκούν τρία, πέντε, δέκα, δε-
καπέντε λεπτά. Έχει δίκιο η κ. Κανέλλη, θα µπορούσε να µιλάει
κανείς -και ίσως θα άξιζε να µιλάει κανείς- πολλές ώρες για τη
µητέρα. Τη µητέρα, που µας προσέφερε πάντα την αγάπη της,
την φροντίδα της, τη στοργή της, τη ζεστασιά της ψυχής της,
που παραµέριζε πολύ συχνά τα θέλω της και τις προσωπικές της
φιλοδοξίες µπροστά στις ανάγκες των παιδιών της.

Σήµερα, η σύγχρονη Ελληνίδα µητέρα, συµµετέχει ενεργά
στην παραγωγή, µορφώνεται, έχει επαγγελµατικές υποχρεώσεις,
έχει φιλοδοξίες και πρέπει να έχει φιλοδοξίες. Η πρόκληση,
όµως, για τη σύγχρονη µητέρα δεν είναι καθόλου εύκολη, γιατί
πρέπει να συνδυάσει µια ισορροπηµένη σχέση ανάµεσα στον πα-
ραδοσιακό της ρόλο και στην προσωπική της προοπτική ή κά-
ποιες φορές να παραµερίσει τις προσωπικές της φιλοδοξίες για
να αφοσιωθεί στην ανατροφή των παιδιών της, δίνοντας καθη-
µερινά τη δική της µάχη για να φέρει στην κοινωνία υπεύθυνους
και συνειδητοποιηµένους πολίτες, για να κατοχυρώσει ένα ευοί-
ωνο αύριο για την ίδια και για την οικογένειά της.

Επιτρέψτε µου εδώ να κάνω µια µικρή αναφορά στις µητέρες
αυτές, που δεν χάρηκαν τη γιορτή τους, όχι γιατί δεν το ήθελαν,
αλλά γιατί δεν τους το επέτρεψαν οι ίδιες οι συνθήκες. Είναι οι
µητέρες που δεν πήραν ούτε λουλούδια ούτε ευχετήριες κάρ-
τες, οι µητέρες που αγωνίζονται καθηµερινά για να εξασφαλί-
σουν τη διαβίωση για τα παιδιά τους.

∆εν µπορώ να κλείσω την οµιλία µου, χωρίς να αναφερθώ στην
τραγικότερη όλων µητέρα, αυτή που έχει χάσει το παιδί της, τη
µητέρα αυτή που δεν µπόρεσε να δει το παιδί της να µεγαλώνει,
να δηµιουργεί, να κάνει τη δική του οικογένεια. Τη µητέρα για
την οποία η ζωή επέλεξε τα πράγµατα διαφορετικά από τα
όνειρα και τις προσδοκίες της.

Στο µυαλό όλων µας έρχονται αυτές τις µέρες, πρώτες από
όλες τις µητέρες, οι µητέρες των τριών ανθρώπων που χάθηκαν
τόσο αναίτια την προηγούµενη εβδοµάδα, θύµατα µιας ανεξέλε-
γκτης οργής, αλλά και της ευθύνης όλων µας για τις παθογένειες
ενός συστήµατος, που εµείς χτίσαµε και µέσα στο οποίο εκείνοι
απλώς βρέθηκαν.

Σε αυτές τις κρίσιµες, λοιπόν, στιγµές, σε στιγµές που χαρα-
κτηρίζονται από πολλούς -και δίκαια- ως καµπή για την πορεία
των πραγµάτων του τόπου, αυτές οι επετειακές ευκαιρίες, όπως
η σηµερινή, ας λειτουργήσουν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ως
ένα ρολόι αφύπνισης των αξιών και των συνειδήσεων.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Κωνστα-
ντίνος Μαρκόπουλος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, η συζή-
τηση για τη µάνα, τη µάνα της ελληνικής οικογένειας, τη µάνα
όλων µας είναι πάντα κρίσιµη και επίκαιρη.

Πράγµατι, τα τελευταία γεγονότα µε τους τρεις αδικοχαµέ-
νους ανθρώπους µέσα σ’ ένα κλίµα βίας, εν µέσω διαµαρτυριών
των πολιτών, µας φέρνουν στο νου µας την αξία της ελληνικής
οικογένειας. Πολλές φορές στη ζωή µας αντιλαµβανόµαστε την
αξία κάποιων πραγµάτων, αξιών όταν τα χάνουµε. Αυτό ισχύει
για όλους τους ανθρώπους, ισχύει και για τις ζωές, ισχύει και γι’
αυτό που ζήσαµε.

Πρέπει να ξέρουµε ότι όταν ο καθένας από εµάς αποχωρί-
στηκε τη µάνα του µε το κόψιµο του οµφάλιου λώρου, αυτός ο
αποχωρισµός ήταν µόνο ανατοµικός. Για όλους µας, µέσα µας
υπάρχει µία µάνα. Και η µάνα είναι ο συνεκτικός ιστός της κοι-
νωνίας. Και η ελληνική κοινωνία είναι µία ξεχωριστή κοινωνία,
έχοντας µία διαφορετική θέση για τη µάνα της οικογένειας.

Και εµείς εδώ, στο πολιτικό σύστηµα, που προσπαθούµε αυτές
τις µέρες να βρούµε έναν ρυθµό, µία συνεννόηση µεταξύ µας και
µέσα από τη συνεννόηση να βρούµε µία καλύτερη συνεννόηση
µε την κοινωνία που µας παρακολουθεί, πρέπει αυτό το συνε-
κτικό ιστό και ό,τι έχει µαζί της, ό,τι κουβαλάει η έννοια της Ελ-
ληνίδας µητέρας, να το έχουµε πάντα στο νου µας.

Πρέπει πάντα να γνωρίζουµε ότι δεν έχουµε το δικαίωµα να

παρασυρόµαστε σε µία αριθµολαγνεία, ξεχνώντας την κοινωνία.
∆εν πρέπει να ξεχνάµε την οικογένεια. Θα πρέπει πάντα να σκε-
φτόµαστε την αξία της ελληνικής οικογένειας και τη θυσία, η
οποία πάντοτε ιστορικά, διαχρονικά εµφανίζεται µέσα στη µορφή
της Ελληνίδας µάνας για την ανησυχία την οποία κάθε φορά,
οποτεδήποτε εµφανίζει για την οικογένεια, για τα παιδιά, για το
συνεκτικό ιστό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ζούµε στην κοινωνία των δικαιωµάτων. Ζούµε στην αποθέωση
των αξιών. Τίποτα όµως απ’ όλα αυτά δεν έχει αλλοιώσει την πιο
ισχυρή µορφή της ελληνικής οικογένειας. Και βέβαια µάνα, είναι
µάνα πολλών µορφών. Είναι η εργαζόµενη, είναι η µονογενεϊκή
οικογένεια µε τη µάνα αρχηγό, είναι όλες εκείνες οι µορφές της
Ελληνίδας µητέρας που πρέπει να προασπίσουµε και να προ-
στατεύσουµε µε τις αποφάσεις τις οποίες παίρνουµε εµείς. Αυτό
έχει αξία πολύ µεγάλη για την κοινωνική συνοχή. Έχει ιστορική
αξία, γιατί η ελληνική οικογένεια λίγο ή πολύ ήταν πάντα µη-
τριαρχική σε αυτόν τον τόπο και αυτό πρέπει να το παραδε-
χθούµε και αυτή είναι η µεγαλύτερη και η ισχυρότερη απόδειξη
για την πραγµατική αξία που έχει η Ελληνίδα µητέρα.

Κλείνοντας, θέλω να πω ότι αυτές οι συζητήσεις αξίζουν στο
Ελληνικό Κοινοβούλιο, γιατί µε αυτόν τον τρόπο σφυρηλατούµε
έναν κοινό παρονοµαστή σκέψης και αφοσίωσης σε κάποιες
αξίες και σε κάποιες ανησυχίες που έρχονται από κοντά και τις
οποίες δεν πρέπει ποτέ να τις ξεχνάµε, αν θέλουµε να είµαστε
παραγωγικοί για το κοινωνικό σύστηµα, αλλά και για τις δικές
µας παρατάξεις τις οποίες εκπροσωπούµε.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε, τον

κ. Μαρκόπουλο.
Το λόγο έχει η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του ΚΚΕ, κ.

Λιάνα Κανέλλη.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όταν µιλάµε για τη µάνα που χάνει παιδί

και το θάβει, η αιτία έρχεται σε δεύτερη µοίρα, αν θέλουµε να
σεβαστούµε τη µάνα, για να µην είµαστε υποκριτές.

∆εν πονάει λιγότερο η µάνα που χάνει το παιδί της σε εργατικό
ατύχηµα ή σε τροχαίο. ∆εν πονάει λιγότερο η µάνα που φοβάται
µήπως την απολύσουν από τη δουλειά και παίρνει 600 ευρώ,
αλλά πρέπει να είναι δίπλα στο παιδί της το οποίο έχει ανίατη
ασθένεια χρόνια ή εκ γενετής.

Όταν µιλάµε για τη µάνα δεν µπορούµε να δεχόµαστε εµπο-
ρευµατοποίηση της µητρότητας και της εγκυµοσύνης. Ένας φυ-
σιολογικός τοκετός κοστίζει 3.500 ευρώ σε ιδιωτικό µαιευτήριο.
Στο κρατικό, αν µια γυναίκα δεν έχει γιατρό δικό της, πρέπει να
πάει στη γενική εφηµερία µε όποιον βρει µπροστά της για να γεν-
νήσει. Από τα 3.500 ευρώ το ΙΚΑ δίνει 991 ευρώ.

∆εν µπορεί να λέµε αλήθεια ότι ενδιαφερόµαστε για τις µανά-
δες. Η δικιά µου έζησε µε δανεικά, δεν είχε ούτε σύνταξη, ούτε
τίποτα. Ήταν µόνο µάνα. Και ο πατέρας µου που ήταν δικηγό-
ρος, πάλι µε δανεικά έζησε από εµένα. Ο ένας δούλευε σαράντα
πέντε χρόνια και η άλλη έζησε µέχρι τα εβδοµήντα δύο. Και «γλει-
φτήκαν κατουρηµένες ποδιές», γιατί όταν η µάνα έχει καρκίνο
και είναι εβδοµήντα δύο χρονών, δεν την κρατάει κανένα νοσο-
κοµείο.

Λέµε ψέµατα ότι µιλάµε για τις µάνες και θα σας πω την αλή-
θεια. Λέµε ψέµατα την ηµέρα της µητέρας. Και ανάθεµα το
άγαλµα που είναι απ’ έξω, γιατί και την Παναγία την έχουµε για
µάνα, επειδή της σταυρώσαν το παιδί.

Σήµερα, ζευγάρια που έχουν υπογονιµότητα, µε 450 ευρώ ο
ένας και 500 ο άλλος, αναγκάζονται και µένουν µε τη µάνα και
µε τον πατέρα για να µοιραστούν το νοίκι, το φως και το νερό.

Σήµερα, η µάνα δεν έχει τι να πει στο παιδί της, γιατί πρέπει να
δουλέψει σαράντα χρόνια εξισωµένη µε τους άντρες και να έχει
αποκτήσει δεξιότητες κατά την Ευρωπαϊκή Ένωση, για να κάνει
τη νοσοκόµα ή τη βρεφοκόµο ή τη νηπιαγωγό στις άτυπες µορ-
φές κοινωνικής µέριµνας. Και θα την τιµωρήσουν αν δεν δουλέ-
ψει παραπάνω από τριάντα πέντε χρόνια, µε 6% αφαίρεση της
σύνταξης, που ενδεχοµένως, θα είναι η κατώτατη και δεν έχει.

Λέµε ψέµατα για τη µάνα. Λέµε ψέµατα! Ζητάµε από τη µάνα
σήµερα, που είναι εξισωµένη µε τις αθλιότητες του συστήµατος
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του καπιταλιστικού, τη µάνα να µπορεί µε 23% ΦΠΑ στα βασικά
είδη, να θυµάται τη µάνα της Αργεντινής ως µάνα της κατσαρό-
λας, ξεχνώντας τη µάνα του Μάη, που ακόµα στην πλατεία του
Μαγιού στην Αργεντινή ψάχνει να βρει το παιδί της, που της το
σκότωσαν.

Μιλάµε για τη µάνα που πρέπει να µαζέψει δύο δεκάρες για
να στηρίξει το παιδί, που είναι φαντάρος. Γι’ αυτή τη µάνα µι-
λάµε.

Να είµαστε τίµιοι και ειλικρινείς. ∆εν φερθήκαµε σωστά στις
µανάδες µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
∆εν φερθήκαµε σωστά στις µανάδες µας, γιατί βασιζόµασταν

στο γεγονός ότι θα µπορούσαµε ακόµα και να τις συντηρήσουµε.
Και σήµερα ζητάµε από τη µάνα, την ώρα που από το ’97 και

µετά καταργήθηκαν χίλιοι τριακόσιοι παιδικοί σταθµοί, την ώρα
που µιλάµε για την υπογεννητικότητα και το σύστηµα µε 8% µεί-
ωση των γεννήσεων κάθε χρόνο, για να λέµε και νούµερα εδώ
µέσα και για να είµαστε πραγµατικοί, µε τα τροφεία του δηµοτι-
κού σταθµού να φτάνουν από είκοσι ως διακόσια πενήντα ευρώ
και του ιδιωτικού 400 ευρώ, της ζητάµε να πάρει µε 23% ΦΠΑ το
ψωµί, το αναψυκτικό, το οτιδήποτε, να µοιράσει ένα καρβέλι σε
πέντε παιδιά. Και την κάναµε τρίτεκνη, πολύτεκνη, ηµίτεκνη, δί-
τεκνη, προσωρινώς απασχολούµενη. Από τους προσωρινώς απα-
σχολούµενους, το 70% είναι γυναίκες, το µάξιµουµ της ανεργίας.
Kαι το χειρότερο από όλα, τη φέρνουµε και σε µία συνθήκη, να
µην µπορεί να απαντήσει στα παιδιά της.

Γι’ αυτές τις µάνες που είναι πραγµατικές ηρωίδες, δεν λέµε τί-
ποτα. ∆εν λέµε τίποτα ! ∆εν φροντίζουµε τίποτα.

Μία γυναίκα δεν µπορεί να κάνει σήµερα παιδί στα δεκαοκτώ,
αγαπητοί συνάδελφοι. ∆εν µπορεί να το κάνει στα είκοσι, ούτε
στα είκοσι δύο. Θα το κάνει χωρίς προγεννητικό έλεγχο, γιατί δεν
έχει λεφτά. Εάν θελήσει να κάνει τεχνητή γονιµοποίηση θέλει ον
ουκ έστιν αριθµός και πρέπει να είναι και υποχρεωτικά παντρε-
µένη. Θα το κάνει µετά τα τριάντα δύο ή τα τριάντα πέντε, βάλτε
της και σαράντα χρόνια δουλειάς: εβδοµήντα πέντε. Πάρτε τις
µάνες σας να πηγαίνουν στα 75, να φυλάνε τα παιδιά, αντί να φυ-
λάνε τα εγγόνια τους -γιατί αν δεν τα φυλάξουν τα εγγόνια τους,
δεν υπάρχουν εγγόνια- και να πηγαίνουν στον παιδικό σταθµό.

Γι’ αυτήν τη µάνα µιλάµε σήµερα; Γι’ αυτήν την Ευρωπαϊκή
Ένωση; Για τη µάνα Μέρκελ; Για τη µαµά Μαργαρίτα; Για τη
µαµά επιχειρηµατία ή για τη µετανάστρια που µπαίνει στη φυ-
λακή µαζί µε το παιδί; Γιατί έτσι θα µπορεί να το βυζάξει λίγο πιο
ήσυχα και η οποία µετανάστρια έχει τόσα δικαιώµατα ως µάνα
τάχα µου, δήθεν στον πολιτισµό που τη σεβόµαστε, που τις πε-
ρισσότερες φορές πηγαίνει στο µαιευτήριο και αφήνει το παιδί
και πηγαίνει να το πάρει όταν έχει ξοφλήσει.

Γι’ αυτές τις µάνες σήµερα έπρεπε να είµαστε και οι τριακόσιοι
εδώ και ενδεχοµένως και οι τριακόσιοι να εναποθέτουµε στεφάνι
στο άγαλµα. Το κάναµε άγαλµα, για να έχουµε άλλοθι.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα απ' όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θα ήθελα να πω
στους αγαπητούς κυρίους και τις αγαπητές κυρίες, που είναι στα
θεωρεία ότι κατά τον Κανονισµό της Βουλής…

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Απαγορεύεται το χειροκρότηµα από τα θε-
ωρεία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): …δεν επιτρέπεται
να χειροκροτούµε από τα θεωρεία, αυτό για να το έχετε υπ’ όψιν
σας.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε, θα σπάσω
τον Kανονισµό και θα χειροκροτήσω εγώ αυτούς που έσπασαν
τον Κανονισµό.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κοιτάξτε, αν θέλετε
εσείς να κάνετε το ίδιο, να κάνετε το ίδιο. ∆εν έχει να κάνει µε το
ότι χειροκρότησαν εσάς, κυρία Κανέλλη. Ο σεβασµός απέναντι
στον Κανονισµό, στους θεσµούς και στη λειτουργία του, αφορά
όλους και εµάς σε αυτή την Αίθουσα και εσάς που είσθε στα θε-
ωρεία. Και είµαι πολύ σαφής. ∆εν θέλω να προχωρήσω περισ-
σότερο. Σας παρακαλώ να µην επαναληφθεί.

Το λόγο έχει η συνάδελφος κ. Ουρανία Παπανδρέου-Παπα-
δάκη, Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ για τη δική της
τοποθέτηση για τη µάνα.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Κύριε Πρόεδρε, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, εγώ θα υµνήσω µόνο την ψυχή αυτής
της µάνας, γιατί µάνα είναι αλήθεια το ωραιότερο όνοµα. Είναι η
ωραία σχέση, που αναπτύσσεται ανάµεσα σε αυτή τη µάνα και
στο παιδί της, που είναι µία σχέση στοργής, εξάρτησης, αλλά και
έντονης αλληλεπίδρασης µάνας και παιδιού.

Το µητρικό φίλτρο γεννιέται µε τη γέννηση των παιδιών και
αποκορυφώνεται µόνο µε το θάνατο της µάνας. Αυτό µας έλεγε
ο µεγάλος καθηγητής µου, ο αείµνηστος Νίκος Ματσανιώτης.
Και µόνο το γεγονός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι νοµικά η
σχέση συγγένειας ανάµεσα στη µάνα και το παιδί ξεκινάει από τη
σύλληψη, από την κύηση, ενώ µε τον πατέρα η σχέση ξεκινάει
µετά από την αναγνώριση του τέκνου, αυτό λέει πάρα πολλά.
Όπως πάρα πολλά λέει και το γεγονός ότι –και νοµίζω ότι το
έχουµε συνειδητοποιήσει όλοι µας- γραφόµαστε στα µητρώα
µας και όχι στα πατρώα µας. Και αυτό νοµίζω πρέπει να το πά-
ρουµε πολύ σοβαρά υπόψη µας.

Αλήθεια, υπάρχει τίποτα αγνότερο, δυνατότερο, γλυκύτερο
και οµορφότερο από την αγάπη της µάνας; Μάνα είναι λέξη γλυ-
κιά, λέξη τρυφερή και κλείνει µέσα της ποτάµια καλοσύνης και
υποµονής, που στο άκουσµά της φέρνει ρίγη και ανατριχίλα σε
κάθε ανθρώπινο πλάσµα. Η αγκαλιά της είναι ένα ήσυχο και
ήρεµο λιµάνι, χωρίς κύµατα και καταιγίδες, όπου κάθε βασανι-
σµένος και κουρασµένος βρίσκει γαλήνη και ηρεµία.

Της οφείλουµε πολλά. Είναι η αγνή µορφή, η ανιδιοτελής
ύπαρξη, που σαν καλός άγγελος στέκεται δίπλα µας και προσέ-
χει κάθε βήµα µας και προσπαθεί πάντοτε να µας προστατέψει
από το κακό. Κούραση, φροντίδες, ξενύχτια, παρέχονται χωρίς
φειδώ µε ανεξάντλητη στοργή και απέραντη αφοσίωση. Η αγάπη
της µάνας είναι η µεγάλη, η ανιδιοτελής, η µοναδική αγάπη που
ξεπερνά το εγώ, ξεχνά τον εαυτό της και προσφέρει στο βωµό
της θυσίας για το χατίρι των παιδιών της.

Η γιορτή της µητέρας είναι µία µέρα αφιερωµένη σε όλες τις
µητέρες του κόσµου. Και καθιερώθηκε σε παγκόσµια κλίµακα
σαν ένδειξη τιµής και ευγνωµοσύνης σε εκείνες τις µάνες που
µόχθησαν και συνεχίζουν να µοχθούν καθηµερινά για τη λει-
τουργία µιας κοινωνίας που θα στηρίζεται στην αγάπη και τον
αλληλοσεβασµό των ανθρώπων, µιας κοινωνίας απαλλαγµένης
από µίση και κακίες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτή)

Θα ήθελα ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ναι, θα έχετε και εσείς

την ανοχή του χρόνου.
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ,

κύριε Πρόεδρε.
Το όνειρο αυτό δεν βρίσκει καλύτερη έκφραση από την καθιέ-

ρωση της γιορτής της µητέρας, γιατί η µάνα είναι η δηµιουργός
της κοινωνίας, η µάνα είναι η πλάστρα της ζωής.

Το ωραιότερο και σηµαντικότερο για την ανθρωπότητα στοι-
χείο είναι η οικογένεια και µέσα σε αυτή την πρώτη θέση κατέχει
η µάνα. Αυτή είναι η ψυχή της οικογένειας. Η µητέρα δηµιουργεί
ανθρώπους, είναι πλάστης σωµάτων και ψυχών.

Είναι µεγάλος ο ρόλος της µάνας και υπέροχη η αποστολή
της. Έχει µια δύναµη τεράστια και αναντικατάστατη. Είναι ο πρω-
ταγωνιστής των ευγενέστερων και δυσχερέστερων, λόγω της
ανατροφής των παιδιών της. Είναι το παν, γιατί συνειδητά, µα και
ασυνείδητα, διαπλάθει και µορφοποιεί τα χαρακτηριστικά του
παιδιού της.

Να είσαι µητέρα σηµαίνει την πιο µεγάλη χαρά της ζωής, αλλά
και την πιο µεγάλη ευθύνη απέναντι στην ίδια τη ζωή. Η µητέρα
είναι ο συµπαραστάτης, ο βοηθός, ο οδηγός και ο σύµβουλος
και η ελπίδα και η παρηγοριά. Είναι µία έννοια η οποία δεν έχει
εθνικότητα, είναι µία λέξη χωρίς χρονολογία. Είναι ένα παναν-
θρώπινο σύµβολο αγάπης.

Και πριν τελειώσω, θα µου επιτρέψετε να διαβάσω λίγους στί-
χους από τον Άγγελο Βλάχο για την καρδιά της µάνας: «Ένα
παιδί, µοναχοπαίδι, αγόρι, αγάπησε µιας µάγισσας την κόρη.
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«∆εν αγαπάω εγώ», του λέει, «παιδιά. Μα, αν θέλεις να σου δώσω
το φιλί µου, της µάνας σου να φέρεις την καρδιά, να ρίξω να την
φάει το σκυλί µου». Τρέχει ο νιος, τη µάνα του σκοτώνει και την
καρδιά τραβά και ξεριζώνει. Και τρέχει να την πάει, µα σκοντά-
φτει και πέφτει ο νιος κατάχαµα µε δαύτη. Και την ακούει να
κλαίει και να µιλάει. Μιλάει η µάνα στο παιδί και λέει «εχτύπησες,
αγόρι µου;» και κλαίει».

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αθανάσιος Λεβέντης.

Ορίστε, κύριε Λεβέντη, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ' Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κυ-

ρίες και κύριοι συνάδελφοι, η µάνα, η µητέρα, είναι ιερός τίτλος,
ο πιο ιερός που υπάρχει. Και βέβαια, η προσφορά της είναι ανε-
κτίµητη. Είναι αυτή που δηµιουργεί τη ζωή, που φέρνει στον
κόσµο τη ζωή και η οποία έχει µια συνεχή επικοινωνία µε το παιδί
από τη στιγµή της σύλληψης, µέχρι που θα φύγει η ίδια από τη
ζωή.

Και ακριβώς αυτό δεν πρέπει να ξεχνάµε, ότι και µέσα στην
κοιλιά της µάνας του, το παιδί επικοινωνεί και αντιλαµβάνεται και
αντιδρά. Και έχει µεγάλη σηµασία αυτό, γιατί οι συνθήκες κάτω
από τις οποίες αναπτύσσεται το παιδί µέσα στην κοιλιά της
µάνας του, πρέπει να είναι ιδανικές, κάτι που δυστυχώς δεν είναι
πάντοτε εύκολο.

∆εν πρέπει να ξεχνάµε πόσες κατηγορίες µανάδων υπάρχουν.
Η ανύπαντρη µητέρα. Πόσα δράµατα δεν έχουν παιχθεί µε τις
ανύπαντρες µητέρες, που πολλές φορές κυνηγήθηκαν ακόµα και
σκοτώθηκαν, γιατί τόλµησαν να προχωρήσουν την εγκυµοσύνη
και να φέρουν στη ζωή ένα παιδί, το οποίο δεν είχε κάποια νοµι-
µοποιηµένα πιστοποιητικά.

∆εν πρέπει να ξεχνάµε την εργαζόµενη µητέρα. Η εργαζόµενη
µητέρα εργάζεται κάτω από πολύ σκληρές συνθήκες και για να
φέρει το παιδί στον κόσµο και για να το µεγαλώσει και για να το
ολοκληρώσει, σαν προσωπικότητα και παρουσία.

Και δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι σήµερα που τα συζητάµε όλα
αυτά, εµείς εδώ µέσα σε αυτή την Βουλή ψηφίσαµε και εξακο-
λουθούµε να ψηφίζουµε νόµους, οι οποίοι επιβαρύνουν κατά
πολύ τις συνθήκες κάτω από τις οποίες ζουν και εργάζονται οι
µητέρες.

Και λέµε ότι θα πρέπει να αυξηθούν τα όρια ηλικίας, τα όρια
συνταξιοδότησης για πέντε, δέκα, δεκαπέντε ή και περισσότερα
χρόνια. Ας µην το ξεχνάµε αυτό. ∆εν είναι µόνο να εκφραζόµα-
στε λεκτικά από αυτό το Βήµα, αλλά είναι και το τι πράττουµε.

Επίσης, δεν πρέπει να ξεχνάµε τις µητέρες που έχουν άρρω-
στα παιδιά. Και επειδή αυτό το δράµα -τουλάχιστον προσωπικά-
το έχω ζήσει πάµπολλες φορές στα νοσοκοµεία, δεν περιγρά-
φεται µε τίποτα η αγωνία της µητέρας, όταν το παιδί έχει ένα σο-
βαρό πρόβληµα υγείας, που θέτει σε κίνδυνο την ίδια τη ζωή του.
Ακόµα δε και το παραµικρότερο πρόβληµα αναστατώνει τη µάνα.
Και πολύ περισσότερο δεν πρέπει να ξεχνάµε το δράµα όταν χά-
νονται τα παιδιά είτε από αρρώστιες είτε από τροχαία ατυχήµατα
είτε από άλλες αιτίες.

Αυτό το δράµα δεν περιγράφεται µε τίποτα, για όλους βέβαια.
Θα µου πείτε και για τον πατέρα. Ασφαλώς, αλλά για τη µητέρα
είναι κάτι που δεν µπορεί να το περιγράψει κανένας.

∆εν πρέπει να ξεχνάµε, επίσης, τις µητέρες που έχουν παιδιά
µε µόνιµες αναπηρίες, που δεν µπορούν να παρακολουθήσουν
την εξέλιξη των άλλων παιδιών. Τότε ο κόπος της µάνας είναι όχι
δύο και τρεις, αλλά δέκα και είκοσι φορές µεγαλύτερος και το
αποτέλεσµα µπορεί να µην είναι αυτό που θα ήθελε και η µάνα
και όλοι µας. Αυτό δεν πρέπει να το ξεχνάµε, όπως δεν πρέπει να
ξεχνάµε το πόσο λίγα έχουµε κάνει γι’ αυτά τα παιδιά και για
αυτές τις µητέρες, που εκλιπαρούν να βρουν ένα χώρο για να
µπορούν τα παιδιά τους να παρακολουθήσουν το σχολείο και να
αποκτήσουν κάποιες δεξιότητες, για να µπορέσουν να προχω-
ρήσουν στη ζωή, όταν µεγαλώσουν και όταν, ενδεχοµένως, και οι
ίδιες οι µητέρες θα έχουν αποχωρήσει από τη ζωή.

Βέβαια, δεν θα πρέπει να ξεχάσουµε –αναφέρθηκε άλλωστε
αυτό και από άλλους οµιλητές- ότι ανάµεσα στα τρία τραγικά θύ-
µατα τραγικότερο απ’ όλα ήταν η µάνα που είχε και το παιδί στην

κοιλιά της. Πώς να το κάνουµε, είναι τραγωδία που δεν µπορεί να
την περιγράψει κανένας. ∆εν πρέπει να ξεχνάµε, επίσης, και
πόσες άλλες µανάδες που κυοφορούσαν, βρεθήκανε σε άσχη-
µες συνθήκες, σε φυλακές, σε εξορίες, σε δύσκολες εποχές για
τη χώρα µας. Αλλά και σήµερα ακόµα υπάρχουν και τέτοιες πε-
ριπτώσεις. Εδώ χρειάζεται µια ιδιαίτερη µέριµνα και µια ιδιαίτερη
ευαισθησία.

∆εν πρέπει, λοιπόν, να λέµε εδώ µόνο ότι αναγνωρίζουµε το
ρόλο και την προσφορά της µάνας, αλλά να κάνουµε και χειρο-
πιαστά πράγµατα για να ευκολύνουµε τη ζωή της από την πρώτη
στιγµή της σύλληψης, από τη γέννηση, από το βρεφικό σταθµό,
από το παιδικό σταθµό, από το σχολείο. Να δώσουµε τις δυνα-
τότητες, ώστε τα παιδιά να µπορέσουν να αναπτυχθούν και να
εξελιχθούν, όπως όλοι θέλουµε και προπαντός όπως λαχταρά
και αγωνίζεται η µάνα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει εκ µέρους
της Κυβέρνησης η Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων κ. Έφη Χριστοφιλοπούλου

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά τη χθεσινή γιορτή η Βουλή
των Ελλήνων σήµερα τιµάει το πρόσωπο που µας έδωσε σε
όλους το µεγαλύτερο δώρο, το δώρο της ζωής. Και αυτό αξίζει
όχι µόνο τιµή, αλλά και σεβασµό.

Η µητρότητα έχει συνδεθεί µε λέξεις και έννοιες, όπως: η τρυ-
φερότητα, η προστασία, η αυτοθυσία, η προσφορά. Η προσφορά
που δίδεται χωρίς παράπονο, χωρίς θυµό, χωρίς µίσος, χωρίς
διακρίσεις, χωρίς διαχωρισµούς. Η αγάπη της µάνας για τα παι-
διά της είναι η ίδια και για το άρρωστο και το αδύναµο, και για το
ταλαντούχο και για το δυνατό. Εκείνη ξέρει κάθε φορά τι πρέπει
να δώσει, που πρέπει να προσέξει, πώς πρέπει να σταθεί. Ακόµη
και τα λάθη της, δεν είναι ποτέ λάθη µε ιδιοτέλεια. Αυτή τη µάνα
τιµούµε σήµερα σε όλα τα µήκη και πλάτη της γης και στη χώρα
µας.

Θέλω να θυµηθούµε, πέρα από το γεγονός ότι στην αρχαία
Ελλάδα η γιορτή της µάνας συνδέθηκε µε τη µάνα γη που µας τα
προσφέρει όλα –και αυτή η µάνα γη κινδυνεύει σήµερα- ότι πριν
από περίπου εκατόν πενήντα χρόνια, πριν καν καθιερωθεί η
γιορτή της µητέρας ξεκίνησαν οι εκδηλώσεις για τη µητέρα γύρω
από τη µάχη να µειωθεί η παιδική θνησιµότητα. Και ήταν αυτές οι
εκδηλώσεις, εκδηλώσεις γύρω-γύρω από κοινωνικό πρόβληµα.
Η κάθε µάνα έβγαινε από το στενό πυρήνα της δικής της οικο-
γένειας και συνεργαζόταν µε άλλες µανάδες µε ένα κοινό στόχο.

Θέλω, επίσης, να θυµηθούµε ότι αυτός ο συλλογικός ακτιβι-
σµός γύρω-γύρω από τη µητρότητα πήρε σε εποχές εµφυλίου
πολέµου στις Ηνωµένες Πολιτείες Αµερικής και το χαρακτήρα
της µητρότητας ενάντια στη βία του πολέµου και υπέρ της ειρή-
νης. Και δεν είναι τυχαίο ότι µέσα από αυτές τις συγκεντρώσεις
των µανάδων οι εχθροί αγκαλιάστηκαν, γιατί µόνο η µητέρα έχει
τη δύναµη να το κάνει αυτό. ∆εν είναι τυχαίο δε ότι την εποχή
της µεγάλης κρίσης του µεσοπολέµου –και είναι σηµαντικό τέ-
τοιες µέρες να το θυµόµαστε αυτό- η γιορτή της µητέρας αξιο-
ποιήθηκε για να χρηµατοδοτηθούν σκοποί, όπως η παιδική
φτώχια, η παιδική θνησιµότητα.

Θέλω όµως, να θυµηθούµε και τη µάνα του Έπους του ‘40 και
τη µάνα του Εµφυλίου, την ηρωίδα Ελληνίδα µάνα της πρόσφα-
της ιστορίας µας, να µην πάµε πιο πίσω: µια µάνα που ήξερε να
δίνει χωρίς να ζητά, µια µάνα που ήξερε να αγωνίζεται και να
προσφέρει απλόχερα. Σήµερα η µάνα είναι µια σύγχρονη «Μαίρη
Παναγιωταρά» του 2010. Είναι µια µάνα που προσπαθεί να τα
κάνει όλα και γι’ αυτό η πολιτεία οφείλει να της σταθεί. Η συµ-
µετοχή των γυναικών στα κοινά έχει και αυτό το χαρακτήρα. Το
χαρακτήρα µιας πολιτικής και συγκεκριµένων προτεραιοτήτων
που προσδιορίζονται από τις αξίες της µητρότητας, αξίες που
προτάσσουν την εναρµόνιση της επαγγελµατικής και της οικο-
γενειακής ζωής, αλλά πάνω από όλα την παιδική φροντίδα και το
κοινωνικό κράτος.

Είναι σηµαντικό στην Ελλάδα που σήµερα δονείται από την
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κρίση, όχι µόνο να σταθούµε ενάντια στη βία ενθυµούµενοι ο κα-
θένας και η καθεµιά τη δική του µητέρα, τη δική της µητέρα,
αλλά είναι εξίσου σηµαντικό κτίζοντας την Ελλάδα του αύριο
µέσα σ’ αυτή την τροµερή κρίση που ζούµε, κτίζοντας την ανά-
πτυξη του αύριο, την ανάπτυξη αυτή να τη βάλουµε σε θεµέλια
γερά, σε θεµέλια ενός νέου κοινωνικού κράτους που θα σέβεται
την οικογένεια και θα προάγει τη δίκαιη, τη ποιοτική διαβίωση
των πολιτών και θα προάγει και τη παιδική δηµιουργικότητα µέσα
από θεσµούς, όπως: οι βρεφικοί και παιδικοί σταθµοί, τα ολοή-
µερα σχολειά.

Ας είναι αυτή η γιορτή, κύριε Πρόεδρε, η ολιγόλεπτη τιµή της
Βουλής των Ελλήνων στη µητέρα και µια, αν θέλετε, ευκαιρία
τουλάχιστον σε αυτές τις αξίες να δείξουµε όλοι µας ότι µπο-

ρούµε να συµφωνήσουµε.
Ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε την κ.

Χριστοφιλοπούλου.
Ολιγόλεπτη είναι αυτή η γιορτή εδώ, κυρία Χριστοφιλοπούλου

αλλά, όπως ειπώθηκε ήδη και από τον κ. Παπουτσή, µπορεί κα-
νείς να µιλάει, όχι για ώρες, αλλά για µέρες και για χρόνια για τη
µάνα. Το ζήτηµα δεν είναι πόση ώρα αφιερώνουµε στις οµιλίες
µας, αλλά τι κάνουµε και για τη σηµερινή µάνα και για τις µανά-
δες που θα έρθουν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση για
την Ηµέρα της Μητέρας.
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριοι συνάδελφοι, ει-
σερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 36/26.4.2010 επερώτηση Βου-
λευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας των κ.κ. Εµµανουήλ Κεφαλο-
γιάννη, Ελευθερίου Αυγενάκη, Χρήστου Σταϊκούρα, Θεόδωρου
Καράογλου, ∆ηµητρίου Τσουµάνη, Νικολάου Νικολόπουλου,
Σταύρου Καλαφάτη, Κωνσταντίνου Κουκοδήµου, Κωνσταντίνου
Παπασιώζου, Αργυρίου Ντινόπουλου, Μαρίας Κόλλια – Τσα-
ρουχά, Σάββα Αναστασιάδη, Γεώργιου Βλάχου, Ιωάννη Ανδρια-
νού, Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου, αρµοδιότητας του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών, σχετικά µε τις επιπτώσεις από την ανάκληση
της λειτουργίας των εταιρειών «COMMERCIAL VALUE ΑΝΩ-
ΝΥΜΗ ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ» και «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ ΑΕΓΑ» και
«ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ ΑΕΑΖ».

Εκ µέρους του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου του ΚΚΕ ορί-
ζεται κατά τη συζήτηση της σηµερινής επερώτησης ως Κοινο-
βουλευτική Εκπρόσωπος η κ. Λιάνα Κανέλλη.

Επίσης, εκ µέρους του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου του
ΛΑΟΣ του κ. Αστέριου Ροντούλη ορίζεται ως Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος για τη σηµερινή συζήτηση ο κ. Μαυρουδής Βορί-
δης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι
από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αίθουσας
Ελευθερίου Βενιζέλου και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής εί-
κοσι οκτώ µαθήτριες και µαθητές και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί
τους από το Μειονοτικό Γυµνάσιο Ξάνθης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάν-
νης, Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν µπούµε στο πολύ σηµα-
ντικό θέµα της σηµερινής ηµερήσιας διάταξης, θα ήθελα να ευ-
χαριστήσω και να συγχαρώ τον Πρόεδρο της Βουλής, που έστω
και για τόσο λίγο χρόνο έγινε µια συζήτηση και ακούστηκαν ση-
µαντικά πράγµατα για τη Γιορτή της Μητέρας. Θέλω επίσης να
ευχαριστήσω και να συγχαρώ τον πρώην Πρόεδρο της Βουλής,
νοµίζω είναι ο κ. Απόστολος Κακλαµάνης, που η Βουλή στον πε-
ριβάλλοντα χώρο της, µαζί µε δύο πολύ σηµαντικές προσωπικό-
τητες από τον προηγούµενο και τον προ-προηγούµενο αιώνα,
τον Χαρίλαο Τρικούπη και τον Ελευθέριο Βενιζέλο, έχει τοποθε-
τήσει σε περίοπτη θέση το άγαλµα της Ελληνίδας µητέρας.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η σηµερινή µέρα είναι µια καλή µέρα.
Είναι µια αισιόδοξη µέρα, γιατί τα µηνύµατα που βγήκαν από το
Συµβούλιο των Αρχηγών των Κοµµάτων, ανεξάρτητα …

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Κεφαλογιάννη,
επειδή είπατε όλα αυτά που είπατε για τη µάνα, θα σας δώσω
από την αρχή το χρόνο των δέκα λεπτών, για να µη χάσετε ούτε
ένα λεπτό.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ.
Έλεγα, λοιπόν, ότι είναι µια αισιόδοξη µέρα, γιατί στο Συµ-

βούλιο Αρχηγών Κοµµάτων, έστω και µε λειψή σύνθεση, βγήκαν
αισιόδοξα µηνύµατα για την Ελλάδα. Και αυτό δεν µπορούµε
παρά να το σηµειώσουµε, να το χειροκροτήσουµε και να επι-
βοηθήσουµε αυτό το οποίο συζητήθηκε, αυτό που βγαίνει ως συ-
µπέρασµα από τις δηλώσεις των πολιτικών Αρχηγών, να είναι και
πράξη που θα οδηγήσει την Ελλάδα σε ασφαλέστερα λιµάνια,
σε καλύτερους δρόµους, σε ασφαλέστερους δρόµους και για τις
µανάδες και για τα παιδιά, που συζητούσαµε προηγουµένως.

Και θα ήθελα να κάνω µία πρόταση, κύριε Πρόεδρε, όλα αυτά
τα σηµαντικά πράγµατα που συζητήθηκαν στο Συµβούλιο των
Πολιτικών Αρχηγών µε διάθεση για ανατροπές στο ισχύον πολι-
τικό σύστηµα, για Αναθεωρητική Βουλή, για τα οικονοµικά των
κοµµάτων, για το νόµο περί ευθύνης Υπουργών, να τα συζητή-
σουµε και εδώ στη Βουλή σε ιδιαίτερη ηµερήσια διάταξη,

εµπλουτίζοντάς τα -αν έχουµε και περισσότερο χρόνο- και µε
άλλα σηµαντικά θέµατα που αφορούν το πολιτικό µας σύστηµα,
τη λειτουργία των Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης, τον τρόπο λει-
τουργίας της δικαιοσύνης και κυρίως το χρόνο απονοµής της δι-
καιοσύνης και πολλά άλλα θέµατα, που αφορούν και ανησυχούν
την κοινωνία µας σήµερα, ιδιαίτερα µετά από την κρίση την οποία
βιώνουµε.

Αλλά ας έρθουµε στο σηµερινό θέµα. Νοµίζω ότι αυτό που
πρέπει να βγει ως συµπέρασµα, κύριε Υπουργέ, από το σηµα-
ντικό θέµα που συζητούµε σήµερα, ένα αισιόδοξο µήνυµα ότι
δίνει η Βουλή, δίνει η Κυβέρνηση µε την προτροπή της Βουλής,
λύση σ’ ένα πολύ σηµαντικό θέµα που απασχολεί πολλές εκατο-
ντάδες χιλιάδες ανθρώπων, που είναι τα θύµατα ενός µεγάλου
σκανδάλου, δυστυχώς στη χώρα µας, όπως της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟ-
ΝΟΙΑ». Υπολογίζουν οι άνθρωποι οι οποίοι ασχολούνται µε την
ασφαλιστική αγορά ότι περισσότεροι από οκτακόσιες χιλιάδες
είναι οι ασφαλισµένοι στις δυο αυτές εταιρείες για τις οποίες η
Νέα ∆ηµοκρατία έχει την πρωτοβουλία γι’ αυτήν την επερώτηση.
Υπάρχουν τριάντα χιλιάδες εργαζόµενοι, υπάρχουν άνθρωποι οι
οποίοι βιώνουν τη φτώχεια από τη µια µέρα στην άλλη στα σπί-
τια τους. Υπάρχουν άνθρωποι αναξιοπαθούντες, που έχουν ανά-
γκη από υγειονοµική περίθαλψη, που έχουν πληρώσει για χρόνια
από το υστέρηµά τους, που δεν µπορούν να γίνουν αποδεκτοί
σε υγειονοµικές υπηρεσίες και προσφεύγουν, όπως µπορούν στη
δηµόσια υγεία. Και γι’ αυτούς τους ανθρώπους οφείλει η Κυ-
βέρνηση να δώσει µια απάντηση. Υπάρχουν και άνθρωποι που
επένδυσαν όλες τις οικονοµίες για τα παιδιά τους, για τις σπου-
δές τους, για το συνταξιοδοτικό τους πρόγραµµα και βεβαίως, η
Κυβέρνηση δεν µπορεί να µείνει απλός παρατηρητής αυτών των
γεγονότων.

Είχα την ευκαιρία να παρακολουθήσω δύο από τις συγκε-
ντρώσεις των ανθρώπων που εµπλέκονται µε τον έναν ή τον
άλλον τρόπο µε την «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και την άλλη εταιρεία,
την «COMMERCIAL VALUE». Μάλιστα, τη δεύτερη φορά, όταν
πήγα στο Ηράκλειο, είπα στους συνεργάτες µου: «Τυπώστε µια
ερώτηση την οποία έχουµε κάνει, να τη δώσουµε στους ανθρώ-
πους οι οποίοι θα παρευρεθούν στη συγκέντρωση». Επειδή είδα
πού ήταν η πρόσκληση, νόµιζα πως θα ήταν καµιά σαρανταριά
άνθρωποι. Πήγα κι εγώ και οι συνάδελφοί µου –βλέπω τον κ. Αυ-
γενάκη που έχει καταθέσει και τη συγκεκριµένη τροπολογία γι’
αυτό το θέµα, αλλά και άλλους συναδέλφους µου από το ΠΑΣΟΚ
και τα άλλα κόµµατα που βρισκόµασταν εκεί- και βρήκαµε δυό-
µισι χιλιάδες ανθρώπους, οι οποίοι ήταν εκεί κρεµασµένοι σαν
τα σταφύλια µέσα, έξω από ένα µεγάλο κινηµατοθέατρο, αγω-
νιώντας για το τι θα συµβεί στις οικογένειές τους τις επόµενες
µέρες. ∆εν µιλάµε για ανθρώπους οι οποίοι έχουν επενδύσει
1.000.000 και 2.000.000, που σε τελευταία ανάλυση, για να τα
επενδύσουν αυτά, πάει να πει ότι έχουν µια τεράστια οικονοµική
επιφάνεια και δυνατότητα, αλλά ανθρώπους οι οποίοι έχουν
επενδύσει 10.000 ευρώ, περίµεναν να πληρώσουν τα δίδακτρα
των µεταπτυχιακών των παιδιών τους ή να τα βοηθήσουν να προ-
χωρήσουν καλύτερα στη ζωή ή για το δικό τους συνταξιοδοτικό
πρόγραµµα. Και αυτό πρέπει να το λάβετε σοβαρά υπ’ όψιν,
κύριε Υπουργέ, διότι, έτσι όπως πηγαίνει η Κυβέρνηση, ουσια-
στικά παραπέµπει το θέµα στις καλένδες µ’ έναν τρόπο που όχι
µόνο δεν δίνει λύση, αλλά στο τέλος το µόνο που θα µείνει είναι
η χρεοκοπία αυτών των ανθρώπων.

Ρώτησα σ’ αυτές τις συσκέψεις, που νοµίζω µοίρασαν οι άν-
θρωποι αυτοί και ένα φυλλάδιο µε ποιους κυβερνητικούς παρά-
γοντες, ποιους Βουλευτές, ποιους κοινωνικούς φορείς έχουν
έρθει σε επαφή, για τι ποσό µιλάµε. Εάν το ποσό, λοιπόν, είναι
300.000.000 ευρώ και αν υπάρχουν χρήµατα από την ίδια την
εταιρεία, που εµείς σας προτείνουµε και µε τις διάφορες ερω-
τήσεις που έχουµε καταθέσει από τη µεριά της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας και µε την τροπολογία, την οποία συζητήσαµε πριν λίγο
καιρό να γίνει εκκαθάριση εν λειτουργία, τότε µπορείτε να αξιο-
ποιήσετε τα περιουσιακά στοιχεία τα οποία υπάρχουν σε αυτήν
την εταιρεία και το ποσό µπορεί να είναι αισθητά µειωµένο, πολύ
δε περισσότερο, όταν το κράτος πρέπει να είναι συνεπές. Το
κράτος πρέπει να είναι αξιόπιστο, πρέπει να είναι ένα κράτος που
να εµπνέει εµπιστοσύνη.

6922 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Ψηφίσαµε την προηγούµενη εβδοµάδα ένα πολύ σκληρό,
ανάλγητο πακέτο µέτρων σε βάρος των κοινωνικών οµάδων και
µε στωικότητα ένα µεγάλο κοµµάτι του πληθυσµού σου λέει:
«Βρε αδελφέ, θα το περάσουµε και αυτό, αρκεί να υπάρχει αι-
σιοδοξία ότι θα πάµε σε δρόµο καλύτερο». Αλλά αυτό για να πι-
στοποιηθεί, πρέπει να έχει αξιοπιστία η πολιτεία, πρέπει να έχει
αξιοπιστία η Κυβέρνηση. Ε, να, λοιπόν, ένα παράδειγµα, ιδού
πεδίο δόξης λαµπρό να δείξετε ότι η πολιτεία, η οποία διαχρο-
νικά είχε την υποχρέωση να εποπτεύει αυτούς τους ασφαλιστι-
κούς οργανισµούς για τα πάγια και τα περιουσιακά τους
στοιχεία, δηλαδή έχει την πρώτη ευθύνη για τη χρεοκοπία αυτής
της εταιρείας, αναλαµβάνει την ευθύνη.

Και επειδή πολύς λόγος γίνεται και καµµιά φορά το συζητούµε
και σε διάφορες επίκαιρες ερωτήσεις, οι οποίες συζητήθηκαν
στην Αίθουσα αυτή ότι µπορεί αυτό να σκοντάφτει και στις Κοι-
νοτικές Οδηγίες και στις υποχρεώσεις µας προς την Ευρωπαϊκή
Ένωση, έπεσε στα χέρια µου µία απάντηση την οποία έχει δώσει
ο Επίτροπος Μπαρνιέ στο συνάδελφο Ευρωβουλευτή του ΣΥ-
ΡΙΖΑ Χρήστο Χουντή, στον οποίο λέει ότι όσον αφορά τα ασφα-
λιστήρια συµβόλαια ζωής, σε περίπτωση πτώχευσης, το ελληνικό
δηµόσιο δύναται να χορηγήσει εγγύηση υπό προϋποθέσεις υπέρ
του αναδόχου του ασφαλιστικού χαρτοφυλακίου ζωής ή σε πε-
ρίπτωση απουσίας τέτοιου αναδόχου, εγγύηση απευθείας στον
ασφαλισµένο.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ' Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ)

Άρα, δεν έχετε κανένα πρόβληµα, δεν σκοντάφτει πουθενά
στις οδηγίες της Ευρωπαϊκής Ένωσης να αναλάβετε µια τέτοια
πρωτοβουλία. Και αν το κράτος, δόξα σοι ο Θεός πλέον, µπορεί
να χρηµατοδοτήσει τα τεράστια ελλείµµατα και κυρίως το δηµό-
σιο χρέος που δεν θα συζητήσουµε σήµερα, κύριε Υπουργέ, πώς
δηµιουργήθηκε …

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Μη νο-
µίζετε ότι δεν θα συζητήσουµε το χρέος σήµερα. Θα γίνει ζήτηµα
συζήτησης το χρέος σήµερα.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: …παρ’ ό,τι «επανάληψη
µήτηρ πάσης µαθήσεως», αλλά δεν είναι το θέµα µας αυτό σή-
µερα, µιας και ένα µεγάλο πακέτο, λόγω της διεθνούς κρίσης η
οποία υπάρχει και της απόφασης επιτέλους -έστω και καθυστε-
ρηµένα- της Ευρωπαϊκής Ένωσης και ιδιαίτερα των ισχυρών
χωρών, της Γερµανίας και της Γαλλίας, να χρηµατοδοτήσει όχι
µόνο την Ελλάδα, αλλά και τις άλλες χώρες του ευρωπαϊκού
νότου, ένα µικρό κοµµάτι απ’ αυτά τα χρήµατα µπορεί να πάρει
η Κυβέρνηση και να λύσει αυτό το µεγάλο θέµα.

Θα έχετε τη συµπαράσταση, αν χρειαστείτε και νοµοθετική
πρωτοβουλία, του Κόµµατος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
πιστεύω και των άλλων Κοµµάτων. Εµείς δεν θα ακολουθήσουµε
την πολιτική…

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): (∆εν
ακούστηκε)

(Θόρυβος στην Αίθουσα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµο-
κρατίας)

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝ∆ΡΙΑΝΟΣ: Μην έχετε αλαζονεία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ να µην γί-

νονται διακοπές.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: ∆εν θα ακολουθήσουµε

την πολιτική του σηµερινού κυβερνόντος Κόµµατος, που δεν ψή-
φισε ούτε τη διάταξη για την εγγύηση των καταθέσεων των
100.000 ευρώ, που η προηγούµενη κυβέρνηση θεσµοθέτησε. Και
βεβαίως, αυτά τα µέτρα τα οποία καταθέσατε, είναι µέτρα Προ-
κρούστη για τα χαµηλά εισοδηµατικά στρώµατα που θα οδηγή-
σουν ένα µεγάλο κοµµάτι της κοινωνίας µας στο περιθώριο και
στην εξαθλίωση, σπάζοντας τη µεγάλη µεσαία τάξη που δηµι-
ουργήθηκε χάρη στην εργασία των Ελλήνων πολιτών τη δεκαε-
τία του ’50 και του ’60, τους πεινασµένους, δηλαδή, Έλληνες και
τα παιδιά τους. Αν, τα µέτρα σας αυτά είχαν και αναπτυξιακή
προοπτική, αν τα µέτρα σας αυτά συνοδευτούν και µε µια γεν-
ναία παρέµβαση στο πολιτικό σύστηµα, να είστε βέβαιοι ότι και
σε αυτά τα µέτρα, όπως και στο συνολικό πακέτο, θα έχετε τη
συνηγορία και τη βοήθεια και της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.
Αυτό που δεν θα κάνουµε ποτέ είναι να ψηφίσουµε µέτρα, τα

οποία θα χρειάζονται του χρόνου και άλλα µέτρα και στο τέλος,
να είναι αδιέξοδα, διότι, όπως δείχνει ο πίνακας που σας κατέ-
θεσα και τον οποίο δεν σχολιάσατε, το 2013 µε τα µέτρα που
εξαγγείλατε και όλα αυτά τα οποία έχετε εξαγγείλει κατά και-
ρούς, το έλλειµµα δεν µπορεί να πέσει κάτω από το 8%, µε τις πιο
αισιόδοξες προβλέψεις.

Περιµένουµε τις απαντήσεις σας. Πιστεύουµε ότι µπορείτε να
δώσετε λύση. Η συγκυρία σήµερα είναι καλύτερη από ό,τι ήταν
πριν από δύο µήνες που αναστείλατε την άδεια της «COMMER-
CIAL VALUE» και πριν από πέντε µήνες που ανεστάλη η λειτουρ-
γία της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ». Περιµένουµε να πάρετε µέτρα, να τα
εξαγγείλετε σήµερα και εµείς θα σας χειροκροτήσουµε.

Σας ευχαριστώ, κύριοι συνάδελφοι.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Κεφαλογιάννη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συνάδελφος κ. Έλενα Πανα-
ρίτη ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσία στο εξωτερικό. Η Βουλή
εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Η Βουλή ενέκρινε τη

συζητηθείσα άδεια.
Προχωρούµε στον επόµενο των επερωτώντων Βουλευτών,

που είναι ο Βουλευτής του Νοµού Ηρακλείου κ. Ελευθέριος Αυ-
γενάκης.

Κύριε Αυγενάκη, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξεκινώ την ολι-

γόλεπτη τοποθέτησή µου, ξέροντας ότι γνωρίζετε όλοι την υπό-
θεση της «ΑΣΠΙΣ».

Και τη γνωρίζετε και εσείς καλά, κύριε Σαχινίδη. Ως εκ τούτου,
δεν θέλω µε τίποτα και σε τίποτα να αλλάξετε αυτά που ο ίδιος
έχετε δηλώσει σε συναντήσεις σας µε τους εργαζοµένους, αλλά
και µε την αντιπροσωπεία των ίδιων των ασφαλισµένων των εται-
ριών της «ΑΣΠΙΣ», ότι, δηλαδή, «το κράτος έχει συνέχεια» και ότι
«η λύση στο συγκεκριµένο πρόβληµα θα πρέπει να βρεθεί».
Λόγια δικά σας.

Σήµερα, µια περίοδο που οι οικονοµικές δυσκολίες και η ατι-
µωρησία προκαλούν οργή λαού και ενώ το στρίµωγµα που θα
προκύψει στους συµπολίτες µας στο άµεσο µέλλον καθιστούν
την αντιµετώπιση του προβλήµατος που συζητούµε σήµερα -το
οποίο θίγει σχεδόν ένα εκατοµµύριο συµπολίτες µας- επιτακτική
και αναγκαία, περιµένω και εγώ, όπως και οι συνάδελφοι µου
Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας που συνυπογράφουν την επί-
καιρη επερώτηση, που µε αφορµή αυτή γίνεται και η σηµερινή
συζήτηση, να σταθείτε στο ύψος των περιστάσεων και να λάβετε
συγκεκριµένες πρωτοβουλίες για το θέµα αυτό.

∆εν θα µιλήσω αόριστα, αλλά πολύ συγκεκριµένα και θα σας
καταθέσω, κύριε Σαχινίδη, προτάσεις ρεαλιστικές, αλλά και
εφαρµόσιµες, ειδικότερα, έχοντας τη σύµφωνη γνώµη όλων των
θιγοµένων πολιτών από το σκάνδαλο της «ΑΣΠΙΣ», όπως αυτή η
άποψη διατυπώθηκε και σε εκδήλωση -αναφέρθηκε λίγο πριν-
την προηγούµενη εβδοµάδα στο Ηράκλειο, µε τη συµµετοχή άνω
των δυόµισι χιλιάδων συµπολιτών µας, όπως είπε ο κ. Κεφαλο-
γιάννης. Και επισηµαίνω και προτείνω την προσεκτική εξέταση,
αλλά και την απάντηση σας σ’ ένα προς ένα τα παρακάτω ση-
µεία.

Κύριε Υπουργέ, ζητούµε άµεσα: Πρώτον, την εκκαθάριση της
εταιρίας εν λειτουργία, χωρίς να χαθεί κανένα δικαίωµα των
ασφαλισµένων. ∆εύτερον, την ανακοίνωση εκ µέρους της Κυ-
βέρνησης ότι οι παροχές των συµβολαίων θα ικανοποιηθούν
άµεσα και θα ισχύσουν, χωρίς να απολεσθεί οποιοδήποτε ου-
σιαστικό δικαίωµα των συµβαλλοµένων, προκειµένου να εφαρ-
µοστεί η εκκαθάριση της εταιρείας εν λειτουργία. Τρίτον, την
έναρξη κανονικής είσπραξης των ασφαλιστηρίων συµβολαίων,
ενώ η εταιρεία «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» αρχίζει να λειτουργεί υπό Επι-
τροπή ∆ιαχείρισης, δίνοντας κίνητρα για να επιστρέψουν τα συµ-
βόλαια που έχουν µετακινηθεί σε άλλες εταιρείες. Τέταρτον, την
εξασφάλιση των συµφερόντων των ασφαλιστών για να στηρίξουν
τη διαδικασία, το πάγωµα των εξαγορών συµβολαίων για εύλογο
χρονικό διάστηµα και η πληρωµή των τρεχουσών αποζηµιώσεων
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από τα αποθεµατικά της εταιρείας. Και πέµπτον, τη ρευστοποί-
ηση είτε µε τιτλοποίηση της ακίνητης περιουσίας είτε µε δάνειο
επί εγγυήσεων του αποθεµατικού.

Σας υπενθυµίζω, επίσης, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, ότι στη συ-
ζήτηση επί του φορολογικού νοµοσχεδίου κατέθεσα συγκεκρι-
µένη ολοκληρωµένη ρεαλιστική και εφαρµόσιµη νοµοθετικά
πρόταση υπό τη µορφή της τροπολογίας και µάλιστα, εµπρόθε-
σµα. Αν και γνωρίζω ότι είναι εύκολο για εσάς να τη βρείτε, επι-
τρέψτε µου να σας διευκολύνω -να διευκολύνω και τη σηµερινή
συζήτηση- και να την καταθέσω εκ νέου στα Πρακτικά για την
άµεση ενηµέρωσή σας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ελευθέριος Αυγενάκης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα τροπολογία, η
οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θέλω, επίσης, να σας υπενθυµίσω ποια ήταν η απάντησή σας
τότε, κύριε Υπουργέ, πέρα από το ειρωνικό σας χαµόγελο. Μου
αναφέρατε ότι στην ουσία, επρόκειτο για ένα σχέδιο νόµου και
πως ήδη ολοκληρώσατε τη διαδικασία της νοµοθετικής διαβού-
λευσης και ότι στο επόµενο διάστηµα η Κυβέρνηση θα δηµοσιο-
ποιήσει τη νοµοθετική της πρωτοβουλία για το ζήτηµα αυτό.
Υπήρξε κατόπιν τούτου κάποιο νεότερο για το ένα εκατοµµύριο
σχεδόν θιγόµενους συµπολίτες µας;

Νοµίζω πως όχι ή, για να είµαι ειλικρινής, κύριε Υπουργέ,
υπήρξαν διαρροές στον Τύπο για µερική αποκατάσταση των
ασφαλισµένων της «ΑΣΠΙΣ», µε τη σταδιακή πληρωµή των συµ-
βολαίων ζωής το πρώτο τρίµηνο του 2011.

Όµως, επειδή το πρόβληµα είναι κυρίως πολιτικό και κοινω-
νικό και δευτερευόντως νοµικό, πολιτική πρέπει να είναι και η
λύση που πρέπει να βρούµε και θα τη βρούµε. Και αυτό που προ-
τείνατε ή που αφήσατε εντέχνως να διαρρεύσει δεν είναι η λύση,
είναι µερική λύση, αφήνοντας τα νοσοκοµειακά προγράµµατα
και τις λοιπές παροχές απέξω. Βλέπουµε, δηλαδή, το δέντρο και
όχι το δάσος του προβλήµατος.

Και κάτι ακόµα που, ίσως, είναι πιο χρήσιµο για εσάς. Οι προ-
τάσεις που σας κατέθεσα λίγο πριν µέσω της τροπολογίας και
που, βεβαίως, υποστηρίζω ως ενεργός πολίτης και ως Κρητικός
Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας, υποστηρίζουν, αγαπητέ κύριε
Υπουργέ και άλλοι Κρήτες Βουλευτές, ανεξαρτήτως παρατά-
ξεως.

Καταθέτω στα Πρακτικά επιστολή προς τον προϊστάµενο
Υπουργό σας, τον κ. Παπακωνσταντίνου, που έχει λάβει από τη
προηγούµενη εβδοµάδα και που φέρνει υπογραφή επτά Κρητι-
κών Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ, πέντε Κρητικών Βουλευτών της
Νέας ∆ηµοκρατίας και ενός Βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ελευθέριος Αυγενάκης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα επιστολή, η οποία
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Μη βιαστείτε να γελάσετε και πάλι, κύριε Υπουργέ, διότι αντί-

στοιχα έγγραφα διακοµµατικού χαρακτήρα θα έρθουν και τις
επόµενες µέρες στο γραφείο σας και από άλλες περιφέρειες της
χώρας.

Σε κάθε περίπτωση, ξεκαθαρίζω και σε εσάς και στους συ-
µπολίτες µας που µας παρακολουθούν αυτή την ώρα, ότι δεν θα
µείνετε ήσυχος, αν δεν λυθεί αυτό το θέµα του σκανδάλου της
«ΑΣΠΙΣ» και επίσης, ότι δεν θα σας αφήσουµε ήσυχο µέχρι να
βρείτε µια σοβαρή, αξιόπιστη, ρεαλιστική, αλλά και λειτουργική
λύση, πέρα και έξω από τις κοµµατικές γραµµές, για την πλήρη
αποκατάσταση των θιγοµένων συµπολιτών µας από τη διάλυση
της «ΑΣΠΙΣ».

Τέλος και θέλοντας να σας προλάβω και πριν σχολιάσετε τις
προτάσεις, να σας πω και τούτο.

Κύριε Σαχινίδη, έχετε και προσωπικά αναλάβει να βρεθούν
αυτοί που έφταιξαν, όλοι, δηλαδή, όσοι έφεραν ένα εκατοµµύ-
ριο κόσµο σε αυτό το σηµείο. Σας πληροφορώ ότι σε αυτή σας
την προσπάθεια θα µας βρείτε όλους, µα όλους σύµµαχους,
γιατί δεν έχω και δεν έχουµε κανένας, µα κανένας από τους συ-

ναδέλφους που υπογράψαµε και είµαστε σήµερα εδώ πέρα, καµ-
µία διάθεση να υποθάλψουµε κανέναν.

Παρακαλώ, δράστε άµεσα. Επειδή η πολιτική δεν είναι επάγ-
γελµα, αλλά λειτούργηµα αν δεν το πράξετε, δικαίως θα υποθέ-
σουµε και οι πολίτες θα πιστέψουν ότι κάποιους καλύπτετε.
Πράξτε σήµερα.

Και µια τελευταία κουβέντα: Μη θεωρήσετε ότι µε τη σηµερινή
κοινοβουλευτική παρέµβαση τελειώσαµε. Θα είµαστε εδώ, θα
επιµείνουµε έως ότου δώσετε συγκεκριµένες απαντήσεις και
χρονοδιάγραµµα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-
ριστούµε, κύριε Αυγενάκη.

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής Αχαΐας κ. Νικόλαος Νικολό-
πουλος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ξεκινήσω
την τοποθέτησή µου για ένα τόσο µείζον θέµα από το έλασσον.

Στους διαδικτυακούς τόπους και των δύο ασφαλιστικών εται-
ρειών για τις οποίες συζητούµε, τίποτε δεν αναφέρεται σχετικά
µε το σηµερινό καθεστώς τους. Συνεχίζουν να διαφηµίζουν τα
προϊόντα και την ευρωστία τους, αλλά ταυτόχρονα και την αδια-
τάρακτη ύπνωση του ελληνικού κράτους, της ελληνικής πολι-
τείας, της ελληνικής Κυβέρνησης.

Πιστεύω ότι σε κάθε σύγχρονη κοινωνία –και πιστεύω ότι θα
συµφωνήσουν όλοι οι συνάδελφοι- σε ανάλογη περίσταση θα
είχε αναρτηθεί ένα κείµενο που θα εξηγούσε αναλυτικά τι έγινε,
το πώς και το γιατί έγινε, καθώς και το τι πρόκειται να γίνει.

Κύριε Πρόεδρε, εκατοντάδες χιλιάδες ασφαλισµένοι οδηγού-
νται σε οικονοµική, κοινωνική και ψυχική κατάρρευση µετά το
«λουκέτο» που µπήκε στον Όµιλο «ΑΣΠΙΣ». Εννέα µήνες µετά την
οριστική ανάκληση της άδειας λειτουργίας των εταιρειών και
ακόµη υπάρχουν χιλιάδες συνάνθρωποί µας που βλέπουν τη
θηλιά της αβεβαιότητας και της οικονοµικής ανέχειας να τους
σφίγγει ολοένα και περισσότερο. Η επιβίωση χιλιάδων οικογε-
νειών εξαρτάται από την τύχη των ασφαλιστηρίων τους. Υπάρ-
χουν άτοµα που χρίζουν άµεσης νοσηλείας και δυστυχώς,
συναντούν κλειστές πόρτες στα µέχρι πρόσφατα συµβεβληµένα
νοσοκοµεία. Υπάρχουν κάτοχοι αναπηρικών συντάξεων, οι οποίοι
δεν έχουν άλλους ουσιαστικούς πόρους και έχουν οδηγηθεί στην
ανέχεια. Υπάρχουν καρκινοπαθείς και άλλοι χρόνια νοσούντες
που δεν έχουν πια πρόσβαση στην ελπίδα που τους εξασφάλι-
ζαν οι απαιτούµενες θεραπείες. Και όλα αυτά στο δυσµενέστερο
όλων των εποχών οικονοµικό περιβάλλον.

Περισσότεροι από εννέα εκατοµµύρια ασφαλισµένοι βλέπουν
να χάνουν τα δικαιώµατά τους, να χάνουν τα χρήµατα που χρό-
νια τώρα µε κόπο και ιδρώτα κατέθεταν στα ασφαλιστήριά τους
για να εξασφαλίσουν καλύτερες συνθήκες υγείας, ένα καλύτερο
µέλλον για τα παιδιά τους, ένα καλύτερο αύριο για τους ίδιους.

Και δυστυχώς, θύµατα δεν είναι µόνο οι ασφαλισµένοι, αλλά
και οι χιλιάδες εργαζόµενοι στις εταιρείες της «ΑΣΠΙΣ». Περισ-
σότεροι από τρεις χιλιάδες διακόσιοι πενήντα ασφαλιστικοί
υπάλληλοι, διαµεσολαβητές και απλοί εργαζόµενοι έµειναν στον
δρόµο, εκτινάσσοντας τους δείκτες της ανεργίας, η οποία άλ-
λωστε έχει προσλάβει ανεξέλεγκτες πλέον, διαστάσεις. Η
«ΑΣΠΙΣ» µπορεί να είναι ένα σπίρτο, αλλά γύρω-γύρω υπάρχουν
τόνοι κοινωνικής δυναµίτιδας.

Καλά, κύριε Υπουργέ, δεν φοβάστε αυτό το σπίρτο; Την επί-
πτωση του αναµένου σπίρτου στη δυναµίτιδα δεν την φοβάστε;
Και χαµογελάτε; Απαιτούµε, λοιπόν, από την Κυβέρνηση να λάβει
δραστικά µέτρα για την εξασφάλιση και την προστασία των θι-
γόµενων ασφαλιζοµένων και των εργαζοµένων, να αντιληφθεί
πως το «λουκέτο» στις εταιρείες του Οµίλου «ΑΣΠΙΣ» έχει τραγι-
κές συνέπειες και για την αγορά.

Θα ήθελα να αναφερθώ, όµως και σε κάποιες άλλες παραµέ-
τρους του θέµατος. Γνωρίζετε –υποθέτω- ότι υπάρχουν αγωγές
για αποζηµίωση κατά της έως τα προχθές ονοµαζόµενης «ASPIS
BANK», γιατί µέσω αυτής διετέθησαν προϊόντα των ασφαλιστι-
κών εταιρειών του κ. Ψωµιάδη. Οι αγωγές αυτές έχουν σηµαντι-
κές πιθανότητες να ευδοκιµήσουν, γεγονός που θα επιβαρύνει
την τράπεζα µε υποχρεώσεις αγνώστου ύψους και θα επιδράσει
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δυσµενώς στον συντελεστή φερεγγυότητας. Ανάλογες περι-
πτώσεις θα υπάρξουν και στο Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, το
οποίο κατέχει πλέον το 33% περίπου, της πρώην «ASPIS BANK».

∆εν χρειάζεται –νοµίζω- να επεκταθώ στο θέµα, κύριε
Υπουργέ. Πιστεύω ότι αντιλαµβάνεσθε πάρα πολύ καλά το σε-
νάριο, ειδικά στις σηµερινές συνθήκες. Αντιµετωπίζουµε, δη-
λαδή, µία κατάσταση, η οποία ενέχει ενδεχοµένως σηµαντικούς
κινδύνους για την οικονοµία, µόνο και µόνο γιατί εσείς δεν µπο-
ρείτε να δώσετε οριστική λύση στο θέµα.

Όταν παραλάβατε, οι εταιρείες του οµίλου «ΑΣΠΙΣ» βεβαίως
νοσούσαν βαριά -και αυτό είναι αλήθεια- αλλά ήταν ζωντανές. Η
αδράνειά σας –σας παρακαλώ, προσέξτε- επιτρέπει τη λεηλασία
των στοιχείων του ενεργητικού τους, υλικών και αΰλων. Και έχετε
ευθύνη. Και στο τέλος θα έχετε στα χέρια σας ένα κουφάρι χωρίς
καµµία αξία. Γιατί;

Η πρωτοβουλία «Καστανίδη» για τις ευθύνες Υπουργών πρέπει
να µην επιτρέπει τοις βλεφάροις νυσταγµόν, κύριε Υφυπουργέ.

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, αυτό που βλέπουµε να κάνει η Κυβέρ-
νηση, χωρίς να το λέει, είναι η πλήρης απαξίωση σε βάρος και
των ασφαλισµένων, αλλά και της εθνικής οικονοµίας. Σήµερα, µε
αυτή την επερώτηση, εµείς ελπίζουµε ακόµη ότι θα φύγουµε του-
λάχιστον µε µία απάντηση για το τι θα γίνει µε τους ασφαλισµέ-
νους και τα χρήµατα που έχασαν και ότι δεν θα χρειαστεί να
έλθει και από τη συµπολίτευση ο λόγος της αληθείας για να αντι-
ληφθεί ο κύριος Υφυπουργός ότι εδώ ήρθε για ένα πολύ σοβαρό
θέµα και όχι για να διεκπεραιώσει απλά µία πολιτική του υπο-
χρέωση.

Ελπίζουµε ότι έχετε συναίσθηση της ευθύνης και της ατοµι-
κής και της συλλογικής και γι’ αυτό πιστεύουµε ότι σήµερα θα
µας δώσετε µία απάντηση. Ας ελπίσουµε ότι έξι µήνες και πλέον
επιτέλους, έχετε ένα σχέδιο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της Αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι ένας µαθητές και δύο εκπαιδευτικοί από
το 2ο ∆ηµοτικό Σχολείο Μαυρικίου Κοζάνης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, Βουλευτής Νοµού
Φθιώτιδας.

Έχετε το λόγο, κύριε Σταϊκούρα, για πέντε λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η επε-

ρώτηση, την οποία καταθέσαµε, αλλά και οι µέχρι τώρα τοποθε-
τήσεις των αξιότιµων συναδέλφων µου της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης, αναδεικνύουν την οικονοµική και κοινωνική διά-
σταση της µη αντιµετώπισης του προβλήµατος του Οµίλου
«ΑΣΠΙΣ».

Θα ήθελα από τη δική µου πλευρά να καταδείξω και µία άλλη
διάσταση της υπόθεσης, την πολιτική, την πολιτική διάσταση της
παρέµβασης, της διαχείρισης, της ρύθµισης των δυνάµεων της
αγοράς και της οικονοµίας.

Πρόκειται ακριβώς για εκείνη τη διάσταση, στην οποία η πα-
ρούσα Κυβέρνηση έχει να επιδείξει χαµηλές επιδόσεις, είτε κα-
νείς εξετάσει σε µακροοικονοµικό επίπεδο, βλέπε κρίση
δανεισµού, είτε σε µικροοικονοµικό επίπεδο, βλέπε διαχείριση
της αφερεγγυότητας ενός χρηµατοοικονοµικού ιδρύµατος.

Η συνταγή της Κυβέρνησης είναι κλασική. Εδράζεται σε τέσ-
σερις άξονες.

Πρώτος άξονας -το είπε και ο κύριος Υφυπουργός- προσπά-
θεια η ευθύνη να µετακυλιστεί στην προηγούµενη κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας, πάντοτε επί δικαίων και αδίκων, προσπάθεια
που δεν λαµβάνει υπ’ όψιν τις ορθές πρωτοβουλίες της προη-
γούµενης κυβέρνησης, αν και θα µπορούσαν αυτές να ήταν πιο
έγκαιρες, πιο διορατικές, πιο αποτελεσµατικές, πρωτοβουλίες,
όπως η θέσπιση αυστηρών ορίων φερεγγυότητας σε όλες τις

ιδιωτικές ασφαλιστικές εταιρείες, η κατάθεση νόµου για την επι-
τάχυνση της εκκαθάρισης των ασφαλιστικών εταιρειών µε προ-
τεραιότητα στην αποζηµίωση των εργαζοµένων, η καθιέρωση
νέου συστήµατος καθολικών και αυστηρών ελέγχων σε όλες τις
ασφαλιστικές εταιρείες, η πραγµατοποίηση τακτικών και επανα-
λαµβανόµενων ελέγχων µε την ανάκληση άδειας δεκατεσσάρων
ασφαλιστικών εταιρειών, η νοµοθετική πρωτοβουλία για τη δια-
σφάλιση των δικαιωµάτων και των χρηµάτων των ασφαλισµένων,
καθώς και των εργασιακών σχέσεων των εργαζοµένων.

∆εύτερος άξονας. Πρόχειρη και επιφανειακή ανάλυση του ζη-
τήµατος και των συνεπειών του. Πριν από λίγο σε ερώτηση ο κύ-
ριος Υφυπουργός είπε ότι όταν έχεις πολλές φωτιές, ιεραρχείς
την αντιµετώπισή τους. Εδώ, συνεπώς, υπάρχουν δύο ενδεχό-
µενα. Ή η Κυβέρνηση δεν αξιολόγησε σωστά αυτή τη φωτιά ή
δεν την είδε καν. Το αποτέλεσµα και σε αυτήν την περίπτωση
είναι η φωτιά να φουντώσει. Και επειδή πριν, όταν µιλούσε ο κ.
Κεφαλογιάννης κάτι ψέλλισε ο κύριος Υπουργός περί της στά-
σεως της Νέας ∆ηµοκρατίας την προηγούµενη Πέµπτη, ας µην
ακούσει εµάς. Ας ακούσει τους «FINANCIAL TIMES». «Χρεοκο-
πία ή χηµειοθεραπεία; Εφαρµογή ωµής δηµοσιονοµικής προ-
σαρµογής που θα οδηγήσει σε υψηλότερη ανεργία, κοινωνική
αναταραχή». Ας ακολουθήσει τους «NEW YORK TIMES». «Τα
σκληρά µέτρα κινδυνεύουν, αντί να θεραπεύσουν, να σκοτώσουν
τον ασθενή». Ας ακούσει άλλο κείµενο από τους «FINANCIAL
TIMES». «Η Ελλάδα θα µείνει στη λιτότητα, υποταγµένη και τσα-
κισµένη». Ας ακούσει τη «FIGARO». «∆εν µπορείς να επιβάλλεις
τέτοιο ηλεκτροσόκ, κυρίως σε κατάσταση ύφεσης και µηδενικής
ανάπτυξης». Ας ακούσει τους «GUARDIAN». «Αυτό δεν είναι σχέ-
διο διάσωσης, είναι ένα σπειροειδές που οδηγεί σε οικονοµικό
θάνατο». Ας ακούσει τον κ. Stiglitz: «Είναι ανέφικτο και οι διανε-
µητικές του επιπτώσεις απαράδεκτες». Ας ακούσει τον κ. Bruk-
man: «Η Ελλάδα θα έχει σοβαρά προβλήµατα, παγιδευµένη σε
πρόγραµµα λιτότητας». Ας ακούσει Έλληνες πανεπιστηµιακούς,
τον κ. Μπήτρο: «Μέτρα χωρίς προοπτική». Ας ακούσει Έλληνες
ανθρώπους, δηµοσιογράφους που λένε ότι το πιθανότερο σενά-
ριο, µε βάση αυτό το απαράδεκτο περιεχόµενο του µνηµονίου
και την αρνητική δυναµική, είναι ότι θα οδηγήσει σε χρεοκοπία,
ύστερα από την εφαρµογή ενός αντιπαραγωγικού προγράµµα-
τος λιτότητας.

Και υπάρχουν πολλά ακόµα, στα οποία δεν θα ήθελα να ανα-
φερθώ στην παρούσα συγκυρία.

Τρίτος άξονας. Ανυπαρξία ουσιαστικής διαβούλευσης και δια-
φάνειας στη λήψη αποφάσεων. ∆ιαπίστωση στην οποία συγκλί-
νουν οι εκτιµήσεις τόσο των εργαζοµένων, όσο και των ασφαλι-
σµένων.

Τέταρτος άξονας. Αβελτηρία, αναβλητικότητα και αναποφασι-
στικότητα, επιζήµιες προσεγγίσεις για χιλιάδες συµπολίτες.

Χαρακτηριστικά, σε επίκαιρη ερώτηση του συναδέλφου, κ. Βο-
ρίδη, που συζητήθηκε πριν από πέντε µήνες, 14-12-2009, ο κύ-
ριος Υφυπουργός αναγνώριζε ότι πρόκειται για ένα µεγάλο
οικονοµικό και κοινωνικό ζήτηµα και δήλωνε τότε ότι: «Έχουµε
συγκεκριµένες σκέψεις τις οποίες θα µετουσιώσουµε σε πολι-
τική πράξη, αφού συζητήσουµε µε τους παράγοντες της αγο-
ράς». Ένα µήνα µετά, ο οµιλών έκανε αντίστοιχη ερώτηση και
απάντησε ο Υπουργός Οικονοµικών, στις 3-2-2010. Το καταθέτω
στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Σταϊκούρας
καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα απάντηση, η
οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σε αυτήν την απάντηση αναφέρει, ότι επεξεργάζεται η Κυβέρ-
νηση λύσεις που θα τηρούν το πλαίσιο της κοινοτικής νοµοθεσίας
περί κρατικών ενισχύσεων. Η επεξεργασία, όπως φαίνεται, ακόµα
συνεχίζεται από την Κυβέρνηση, το αποτέλεσµα κάθε φορά είναι
η θεραπεία που χορηγείται, να είναι καλή για το προηγούµενο
στάδιο της ασθένειας.

Ακόµα περιµένουµε, ακόµα περιµένουν οι ασφαλισµένοι και οι
εργαζόµενοι τις ουσιαστικές νοµοθετικές πρωτοβουλίες της Κυ-
βέρνησης, για την αντιµετώπιση του ζητήµατος.

Πιο συγκεκριµένα και πολύ περιληπτικά. Η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ αντί να επικεντρώσει τις προσπάθειές τις στην επίλυση
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του ζητήµατος που παρέλαβε, κατηγόρησε επίσηµα και ανεπί-
σηµα την προηγούµενη κυβέρνηση, ότι δήθεν είχε ψηφίσει αντι-
κοινοτική ρύθµιση. Μίλησε για νοµοθετικό κενό, το οποίο όµως,
δεν κάλυψε εδώ και επτά µήνες. Στη συνέχεια άλλαξε τον επόπτη
χαρτοφυλακίων ζωής για να διορίσει πρόσωπο εµπιστοσύνης
της, εξέδωσε υπουργική απόφαση επί τη βάσει της δήθεν αντι-
κοινοτικής ρύθµισης σχετικά µε τις ενέργειες που όφειλε να
κάνει ο επόπτης, αφ’ ενός για τον υπολογισµό του χρηµατοοικο-
νοµικού ανοίγµατος και αφ’ ετέρου για τη λειτουργία των χαρ-
τοφυλακίων.

Ποτέ δεν ξεκαθάρισε τι θα χρηµατοδοτούσε από το άνοιγµα
αυτό, µε ποιες διαδικασίες, αφού η ίδια είχε δήθεν διαπιστώσει
νοµοθετικό κενό για τη χρηµατοδότηση. Ποτέ δεν προχώρησε
σε έλεγχο, ως όφειλε, σύµφωνα και µε τη δική της Υπουργική
Απόφαση, του επόπτη που διόρισε και ο οποίος πράγµατι διε-
νεργεί πράξεις εκκαθάρισης, µε κόστος για την περιουσία των
ασφαλισµένων.

Ποτέ δεν διαβουλεύτηκε µε την αγορά, παρά µόνο πολύ πρό-
σφατα και µετά την αλλαγή του διοικητικού συµβουλίου της
Ένωσης Ασφαλιστικών Εταιρειών. Ποτέ δεν ζήτησε επίσηµη τε-
χνική βοήθεια από την εποπτική αρχή. ∆εν θεώρησε καν υπο-
χρέωση της, να δώσει ένα χρονοδιάγραµµα για το πώς και το
πότε θα αντιµετώπιζε το ζήτηµα.

Και εν τέλει, επεξεργάζεται ένα σχέδιο νόµου, χωρίς διαβού-
λευση και χωρίς ενηµέρωση της αρµόδιας επιτροπής της Βου-
λής, όπως επιβεβαίωσαν πρόσφατα όλοι οι συνάδελφοι του
ΠΑΣΟΚ αυτής της επιτροπής. Καθυστερεί δε σε τέτοιο βαθµό
την κατάθεση και ψήφιση του, µε αποτέλεσµα να έχει παραλύσει
η ασφαλιστική αγορά τόσο λόγω του συγκεκριµένου προβλήµα-
τος, όσο και λόγω έλλειψης ουσιαστικής εποπτείας εξαιτίας της
διάλυσης του επόπτη.

Κλείνοντας, οι πράξεις και οι παραλείψεις της Κυβέρνησης ζη-
µιώνουν τον κλάδο της ιδιωτικής ασφάλισης. Επιτείνουν την αβε-
βαιότητα και την ανησυχία εργαζοµένων και ασφαλισµένων.
Όµως, η αντιµετώπιση του προβλήµατος απαιτεί στρατηγικό
σχέδιο, επιµέρους στοχευµένες πολιτικές επιλογές, ισχυρή πο-
λιτική βούληση, αποτελεσµατική πολιτική καθοδήγηση.

Μέχρι σήµερα, η παρούσα Κυβέρνηση φαίνεται ελλειµµατική
σε σχέση µε όλες αυτές τις προϋποθέσεις. Ας ελπίσουµε ότι η
κατάσταση θα βελτιωθεί και εµείς θα είµαστε εδώ να συµβά-
λουµε µε εποικοδοµητικό και ουσιαστικό τρόπο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε
πολύ, κύριε Σταϊκούρα.

Το λόγο τώρα έχει, ο κ. Σταύρος Καλαφάτης, Βουλευτής Α’
Θεσσαλονίκης, για πέντε λεπτά.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βιώνουµε σή-

µερα µε τον πιο σκληρό, µε τον πιο βίαιο τρόπο, µία νέα πραγ-
µατικότητα. Μία νέα πραγµατικότητα που αναγκάζει όλους µας,
να αρθούµε προ των ευθυνών µας και να αντιµετωπίσουµε µε ένα
διαφορετικό τρόπο τα πράγµατα και βεβαίως να προσπαθήσουµε
όλοι να κάνουµε το κράτος να ανταποκρίνεται στο σύγχρονο
πλέον ρόλο του, που δεν είναι ούτε να είναι επιχειρηµατίας, ούτε
να φτιάχνει δουλειές, αλλά είναι κυρίως, να διαµορφώνει το κα-
νονιστικό πλαίσιο και να επιµελείται για την τήρηση των κανόνων
αυτών.

Φαίνεται όµως, πως σε αυτήν την περίπτωση όπου έχουµε
πραγµατικά µία διατάραξη του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος
της χώρας και ιδιαίτερα στον κλάδο της ιδιωτικής ασφάλισης µε
έναν τραγικό, δραµατικό τρόπο, η Κυβέρνηση χαρακτηρίζεται
από ολιγωρία και η αβελτηρία αυτής της Κυβέρνησης έχει ανα-
πόδραστες συνέπειες σε εκατοντάδες, χιλιάδες συµπολιτών µας.

Φαίνεται, κύριε Υπουργέ, ότι η Κυβέρνηση δεν αντιλαµβάνεται
ότι η ολιγωρία της, πάνω στο ζήτηµα του σκανδάλου της «ΑΣΠΙΣ
ΠΡΟΝΟΙΑ» αφορά ανθρώπινες ψυχές, αφορά εκατοντάδες, χι-
λιάδες συµπολιτών µας, αφορά την εικόνα της αγοράς στο συ-
γκεκριµένο κλάδο, αφορά το αύριο πολλών χιλιάδων οικογε-
νειών. Θα πρέπει απλώς, να βάλουµε λιγάκι το µυαλό µας και να
ευθυγραµµιστούµε µε κάποιους άξονες, µε κάποια παιδεία.

Εγώ θέλω να επιστήσω την προσοχή µου στην ολιγόλεπτη πα-
ρέµβαση µου, σε συγκεκριµένα πεδία στα οποία θα πρέπει εσείς
να δώσετε βάση και προσοχή.

Πρώτον, στο µεγάλο αριθµό, στις εκατοντάδες, χιλιάδες, των
ανθρώπων που αφορά το συγκεκριµένο σκάνδαλο. ∆εν είναι µο-
νάχα οι οκτακόσιες χιλιάδες θιγόµενοι ασφαλισµένοι, είναι βε-
βαίως και οι τρεις χιλιάδες περίπου ασφαλιστικοί υπάλληλοι και
διαµεσολαβητές και βεβαίως και άλλοι διακόσιοι πενήντα εργα-
ζόµενοι στην «COMMERCIAL VALUE».

Και βεβαίως, είναι τα ζητήµατα της εργασίας τους, του προ-
νοιακού καθεστώτος τους, των περιουσιακών στοιχείων. Και βε-
βαίως, είναι και µία σειρά άλλων µεγάλων πελατών και θεσµικών
επενδυτών, οι οποίοι έχουν άµεση εξάρτηση από τη δική σας
αντιµετώπιση και από το πόσο γρήγορα αντανακλαστικά θα επι-
δείξετε και βεβαίως, από το πόσο αποτελεσµατικοί θα είστε,
πράγµα το οποίο βεβαίως, δεν έχουµε δει τους τελευταίους οχτώ
µήνες.

∆εύτερο σηµείο. Είναι η έλλειψη πληροφόρησης και η έλλειψη
συγκεκριµένου προσανατολισµού. Αυτή η συµπεριφορά σας,
αυτή η οµιχλώδης, αν θέλετε, κατάσταση την οποία ουσιαστικά
µε την αδράνεια σας έχετε δηµιουργήσει, βοηθάει στην εξα-
θλίωση οικονοµικά και ψυχικά του θιγόµενου πληθυσµού, διευ-
κολύνει σε µεγάλο βαθµό τις αδιαφανείς κινήσεις χαρτοφυλακίων
και βεβαίως, ενθαρρύνει και στελεχιακό δυναµικό να µετακινηθεί
µε την απαξίωση επακόλουθα των συγκεκριµένων χαρτοφυλα-
κίων που υπάρχουν στις υπό εκκαθάριση εταιρείες.

Τρίτον σηµείο. Η αβουλία και έλλειψη πρωτοβουλιών µε συ-
γκεκριµένες αρνητικές επιπτώσεις στην ασφαλιστική αγορά, µε
άτοµα τα οποία έχουν χρόνια προβλήµατα υγείας και βρίσκονται
στη δεινή θέση να µην µπορούν να ανταποκριθούν, να µη βρί-
σκουν ανταπόκριση στις ανάγκες τους και βεβαίως να επιβαρύ-
νεται παρ’ όλα αυτά και το δηµόσιο σύστηµα υγείας.

Αλλά και στα οικονοµικά των υπό εκκαθάριση εταιρειών,
έχουµε διόγκωση των εξόδων, εξακολουθούν να µην έχουν έσοδα
οι συγκεκριµένες υπό εκκαθάριση εταιρείες αφού συσσωρεύο-
νται καθηµερινά νέες απαιτήσεις και βεβαίως τα περιουσιακά
τους στοιχεία, τα εσωτερικά µεταβλητά των εταιρειών δεν αξιο-
ποιούνται, δεν υπάρχει οικονοµική διαχείριση και συνεπώς και η
δική τους αξία φθίνει συνεχώς.

Εµείς έχουµε προτείνει λύση και αυτή η λύση έγινε καθαρή και
από τους προηγούµενους συναδέλφους. Η µόνη εφαρµόσιµη και
ρεαλιστική λύση είναι η εκκαθάριση της εταιρείας εν λειτουργία,
χωρίς να χαθεί κανένα από τα δικαιώµατα των ασφαλισµένων.

Ένα τελευταίο σηµείο στο οποίο πρέπει να επιστήσουµε την
προσοχή, είναι οι µεγάλες κοινωνικές επιπτώσεις και για τους
ασφαλισµένους, χιλιάδες οικογένειες και άτοµα µε πενιχρές συ-
ντάξεις των οποίων η οικονοµική επιβίωση εξαρτάται από την
τύχη των ασφαλιστηρίων, αγωνιώντας για τα χρήµατα τους στα
οποία δεν έχουν καµµία πρόσβαση και βεβαίως και άτοµα που
χρήζουν άµεσης νοσηλείας, που δεν µπορούν να έρθουν σε
επαφή µε τα µέχρι πρόσφατα συµβεβληµένα νοσοκοµεία.

Βεβαίως, υπάρχουν και οι εργαζόµενοι, οι οποίοι φαίνεται να
µην σας ανησυχούν, κύριε Υπουργέ. Οφείλονται πολύ σηµαντικά
ποσά από δεδουλευµένες προµήθειες, οι οποίες δεν εισπράττο-
νται, αν και οι οικονοµικές τους υποχρεώσεις συνεχώς πολλα-
πλασιάζονται. Αντιµετωπίζουν σειρά οικονοµικών προβληµάτων
και βιοπορισµού µε συνεπακόλουθα ακόµα και οικογενειακά προ-
βλήµατα.

Κλείνοντας, θα πρέπει να επισηµάνω, ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση,
όπως και οι συνάδελφοι προηγουµένως επεσήµαναν έχει δείξει
το δρόµο και µάλιστα, επιµένουν και καταδεικνύουν ότι τα ελ-
λείµµατα στην εφαρµογή της ελληνικής νοµοθεσίας στην περί-
πτωση της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ», µπορούν να διευθετηθούν µε
άµεσο και αποτελεσµατικό τρόπο από την ελληνική πολιτεία.

Κύριε Υπουργέ, είναι πολύ σηµαντικό σήµερα να υπάρξουν συ-
γκεκριµένες δεσµεύσεις, συγκεκριµένες κατευθύνσεις για να
µπορέσει να βρεθεί λύση σε ένα πρόβληµα που ταλανίζει εκατο-
ντάδες χιλιάδες συµπολιτών µας.

Εµείς είµαστε εδώ, µαζί µε τους συναδέλφους της Νέας ∆η-
µοκρατίας, ακριβώς για να βοηθήσουµε, να συνεισφέρουµε στο
να βρεθεί µία λύση. Το πρόβληµα δεν έχει καµµία κοµµατική
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χροιά και καµµία κοµµατική σκοπιµότητα. Η αγωνία εκατοντά-
δων, χιλιάδων συνανθρώπων µας, συµπολιτών µας, δεν χρωµα-
τίζεται ούτε µε µπλε, ούτε µε κόκκινο, ούτε µε πράσινο χρώµα.

Εµείς είµαστε εδώ, για να συνεισφέρουµε και σε κάθε περί-
πτωση θα είµαστε δυναµικά παρόντες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Καλαφάτη.
Το λόγο τώρα έχει ο κ. Ιωάννης Ανδριανός, Βουλευτής Αργο-

λίδος, για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝ∆ΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πολύ φοβάµαι

ότι ο τρόπος µε τον οποίο η Κυβέρνηση αντιµετωπίζει και το θέµα
που συζητάµε σήµερα, φανερώνει τι πρόκειται να επακολουθή-
σει.

Πάνω από ένα εκατοµµύριο συµπολίτες µας, οκτακόσιες χι-
λιάδες -όπως είπαν και οι συνάδελφοί µου- θιγόµενοι ασφαλι-
σµένοι, τρείς χιλιάδες εργαζόµενοι ασφαλιστικοί υπάλληλοι και
διαµεσολαβητές της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ», διακόσιοι πενήντα ερ-
γαζόµενοι και τετρακόσιοι πενήντα χιλιάδες ασφαλισµένοι στην
«COMERCIAL VALUE», εκ των οποίων εκατόν πενήντα χιλιάδες
είναι του κλάδου ζωής, περιµένουν τις πρωτοβουλίες της Κυ-
βέρνησης για τις δύο αυτές ασφαλιστικές πρωτοβουλίες που η
Κυβέρνηση είναι εκ του νόµου υποχρεωµένη να αναλάβει, πρω-
τοβουλίες που απορρέουν από το θεσµικό, τον εποπτικό ρόλο
του κράτους. Αντί αυτού, και πάρα τις επανειληµµένες επιση-
µάνσεις µας, παρά τις αγωνιώδεις εκκλήσεις των ασφαλισµένων
και των εργαζοµένων στις δύο εταιρείες, η Κυβέρνηση χρονο-
τριβεί.

Έτσι, όµως και το πρόβληµα παρατείνεται και το κράτος χάνει
χρήµατα και οι ασθενείς ταλαιπωρούνται και ο ασφαλιστικός κλά-
δος διασύρεται συλλήβδην. Το κράτος, για µια ακόµη φορά,
στέλνει το µήνυµα ότι δεν µπορεί να ανταποκριθεί στις στοιχει-
ώδεις υποχρεώσεις του. Στέλνει το µήνυµα ότι οι πολίτες δεν
µπορούν να βασιστούν σε αυτό. Για µια ακόµη φορά, γιατί έχουν
προηγηθεί τα προεκλογικά ψέµατα της Κυβέρνησης, ότι δήθεν
υπάρχουν χρήµατα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ιδιαίτερα τώρα, ιδιαίτερα σε
αυτήν την κρίσιµη συνθήκη, θα έπρεπε η στάση, η αξιοπιστία, η
αποτελεσµατικότητα του κράτους να είναι διαφορετική. Απ’ ό,τι
δείχνουν όλα, καταστάσεις όπως αυτή για την οποία µιλάµε σή-
µερα, θα είναι ολοένα και πιο συχνές στην περίοδο που ακολου-
θεί. Όχι κατ’ ανάγκη στις ασφαλιστικές εταιρείες, αλλά σίγουρα
σε διάφορους κλάδους της οικονοµίας, που θα πληγούν σοβαρά
από τα µέτρα που ψηφίσατε, κύριοι της Κυβέρνησης την περα-
σµένη Πέµπτη, πριν από λίγες ηµέρες. Ολοένα και πιο συχνά θα
προκύπτει η ανάγκη για άµεση δράση.

Μετά και την ψηφοφορία, λοιπόν, της Πέµπτης µπαίνουµε, εί-
µαστε ήδη σε µια εξαιρετικά κρίσιµη περίοδο για τον τόπο. Κάθε
µέρα κρίνεται η οικονοµική επιβίωση της χώρας και των πολιτών.
Κρίνεται το εάν, το πότε και πώς θα βγούµε απ’ αυτό το σκοτεινό
τούνελ.

Σε αυτήν τη συγκυρία, κάθε µέρα καθυστέρησης στη λήψη των
αναγκαίων αποφάσεων έχει σηµαντικότητες επιπτώσεις στη ζωή
των πολιτών. Αποδείξτε, λοιπόν, στους πολίτες ότι µπορούν να
εµπιστευτούν το κράτος, ότι µπορούµε να αλλάξουµε αυτά που
µας οδήγησαν σε αυτήν την κατάσταση, ότι µπορούν να ελπίζουν
ότι η κρίση που περνάµε µπορεί να ξεπεραστεί.

Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, έχετε µεγάλη ευθύνη, πρέπει
να προχωρήσετε αµέσως στις ενέργειες που πρέπει. Εµείς
έχουµε καταθέσει τις συγκεκριµένες ρεαλιστικές και αποτελε-
σµατικές προτάσεις για την αντιµετώπιση αυτού του ζητήµατος.
∆είτε αυτές τις προτάσεις χωρίς προκατάληψη και δράστε ανα-
λόγως.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Το ότι χρειάστηκε να επανέλθουµε –τελειώνω, κύριε Πρόεδρε-
στο θέµα αυτό µε επερώτηση, µετά από σχετικές ερωτήσεις συ-
ναδέλφων, στέλνει ήδη ένα λάθος µήνυµα σε ολόκληρη την κοι-
νωνία. Ελπίζουµε και περιµένουµε να εγκαταλείψετε την απραξία
σας και επιτέλους, να σεβαστείτε όλους αυτούς τους συµπολίτες

µας είτε είναι ασφαλισµένοι είτε είναι εργαζόµενοι, που είναι τα
θύµατα και σίγουρα είναι αυτοί που δεν φταίνε, αλλά πληρώνουν
εκτός των άλλων και την αναβλητικότητά σας και βιώνουν την
αβεβαιότητα.

Εµείς θα επανέλθουµε εάν δεν προχωρήσετε σε δράσεις και
εάν δεν λύσετε άµεσα το πρόβληµα.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Ανδριανέ.

Το λόγο τώρα έχει ο τελευταίος των επερωτώντων Βουλευτών
της Νέας ∆ηµοκρατίας ο κ. Κωνσταντίνος Κουκοδήµος, Βουλευ-
τής Πιερίας, για τρία λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΚΟ∆ΗΜΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, στις ερωτήσεις
τις οποίες έχουµε καταθέσει κατά καιρούς, έχουν κατατεθεί απ’
όλους τους συναδέλφους, απ’ όλα τα κόµµατα, µέχρι στιγµής
δεν έχουµε πάρει κανένας µας, καµµία σαφή απάντηση για το
συγκεκριµένο αυτό θέµα.

Ερχόµαστε σήµερα να συζητήσουµε αυτό το µείζον και πολύ
σηµαντικό θέµα, γιατί αφορά πάνω από ένα εκατοµµύριο πολίτες
αυτής της χώρας. Και πιο συγκεκριµένα, οκτακόσιες χιλιάδες θι-
γόµενους ασφαλισµένους και τρείς χιλιάδες, περίπου, ασφαλι-
στικούς υπαλλήλους της εταιρείας «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ», καθώς και
διακόσιους πενήντα ακόµα εργαζόµενους της «COMERCIAL
VALUE» και τετρακόσιες πενήντα χιλιάδες ασφαλισµένους στην
ίδια εταιρεία.

Υπάρχει αδικαιολόγητη καθυστέρηση επτά µηνών, όπου δεν
έχει γίνει το παραµικρό, κύριε Υπουργέ, σε σχέση µε την έναρξη
της διαδικασίας που προβλέπεται από την ελληνική νοµοθεσία,
µε αποτέλεσµα να µην υπάρχει καµµία έγκυρη απάντηση για το
µέλλον των συµβολαίων και των δικαιωµάτων του πολίτη. ∆ηµι-
ουργούνται, λοιπόν, σοβαρότατα κοινωνικά και οικονοµικά προ-
βλήµατα στους ανθρώπους αυτούς που περιµένουν από την
οργανωµένη πολιτεία απαντήσεις.

Αναδεικνύεται, κατά την άποψή µου, πρώτα και κύρια η έλ-
λειψη της ασπίδας προστασίας που πρέπει και οφείλει να έχει η
πολιτεία. Και αυτό το έλλειµµα το καταγράφει και το επισηµαίνει
και η Ευρωπαϊκή Ένωση. Και µάλιστα, υπάρχει και επίκαιρη ερώ-
τηση που κατέθεσε στην Ευρωβουλή ο κ. Πουπάκης, που κάνει
λόγο για ελλείµµατα στην εφαρµογή της ελληνικής νοµοθεσίας
στην περίπτωση της εταιρείας «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ», κάνει λόγο για
ανάγκη λήψης µέτρων προστασίας των δικαιωµάτων των ασφα-
λισµένων και κανόνων για την προστασία των εργαζοµένων στις
συγκεκριµένες εταιρείες.

Και ερχόµαστε ως πολιτεία να κάνουµε τι, κύριε Υπουργέ; Να
αδρανήσουµε τελείως. Επί µήνες, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
απλώς αδρανούµε. Οι ίδιοι οι θιγόµενοι επισηµαίνουν την ανυ-
παρξία πρόνοιας από την πλευρά της πολιτείας, να δράσει πριν
την ανάκληση της άδειας, ώστε να µην θιγούν τα δικαιώµατα των
πελατών. Την ίδια στιγµή όλη αυτή η αδράνεια προσθέτει προ-
βλήµατα, σωρεύει νέες απαιτήσεις στην υπό εκκαθάριση επιχεί-
ρηση. Το επισηµαίνουµε και στην ερώτησή µας.

Την ίδια στιγµή οι ασφαλισµένοι στις εν λόγω εταιρείες δεν
γνωρίζουν τι θα συµβεί µε τα χρήµατά τους, κύριε Υπουργέ. Την
ίδια στιγµή χιλιάδες οικογένειες και συνταξιούχοι αγωνιούν. Την
ίδια στιγµή άτοµα που χρήζουν άµεσης νοσηλείας, έρχονται αντι-
µέτωπα µε εκατοντάδες προβλήµατα µε τα νοσοκοµεία, τα οποία
είναι συµβεβληµένα. Την ίδια στιγµή εργαζόµενοι σε αυτές τις
εταιρείες περιµένουν επί µήνες σηµαντικά ποσά από δεδουλευ-
µένες προµήθειες και αντιµετωπίζουν, πλέον, προβλήµατα οικο-
νοµικής επιβίωσης. Την ίδια στιγµή ακόµη και το ίδιο το κράτος
χάνει από φόρους από τα κέρδη των ασφαλιστικών εταιρειών.
Την ίδια πάλι στιγµή κλονίζεται η αξιοπιστία της ασφαλιστικής
αγοράς και η εµπιστοσύνη των πολιτών. Ένα κλίµα απόλυτης
σύγχυσης, έλλειψης ενηµέρωσης –µε δύο λόγια-, απουσίας του
κράτους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και έρχοµαι να ρωτήσω: Πότε, λοιπόν, αυτή η πολιτεία, µέσα
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σε αυτές τις δύσκολες οικονοµικές συνθήκες, µέσα σε αυτήν την
τραγική οικονοµική δίνη στην οποία έχει περιέλθει αυτή η χώρα
θα ενδιαφερθεί για τους πολίτες;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το µόνο που κάνει η Κυβέρνηση
το τελευταίο διάστηµα είναι να ανακοινώνει περικοπές σε µι-
σθούς, σε συντάξεις και σε δώρα. Αφού δεν µπορεί να κάνει τί-
ποτε άλλο, ας προσφερθεί τουλάχιστον να δώσει µια απάντηση
σε αυτό το ένα εκατοµµύριο πολίτες που περιµένουν.

Οφείλει άµεσα να αναλάβει νοµοθετικές πρωτοβουλίες. Οφεί-
λει σήµερα να πει στους θιγόµενους ασφαλιζόµενους και ασφα-
λιστές, στους εργαζόµενους δηλαδή, τι να περιµένουν από την
πολιτεία, πότε και µε ποιο τρόπο. Ας το κάνει, τουλάχιστον, σε
αυτούς τους ανθρώπους που είναι σήµερα εδώ, απ’ όλη την Ελ-
λάδα –και τους ευχαριστούµε που ήρθαν- και ας τους δώσει µια
απάντηση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε κι
εµείς, κύριε Κουκοδήµο.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονοµικών, ο κ. Φίλιππος Σαχι-
νίδης, για είκοσι λεπτά.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γνωστό ότι στην εγκληµα-
τολογία ισχύει η παραδοχή ότι ο δολοφόνος γυρίζει πάντα στον
τόπο του εγκλήµατος. Με τη σηµερινή τους επερώτηση οι Βου-
λευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας επιβεβαιώνουν την ορθότητα
αυτής της παραδοχής.

Και ειλικρινά, ενώ µε χαροποιεί η πρωτοβουλία να αναδείξουν
µε την επερώτησή τους το ζήτηµα αυτό, προκαλεί η φρασεολο-
γία που χρησιµοποιούν στο κείµενο της επερώτησης, αλλά και
οι τοποθετήσεις τους. Προκαλεί η επιλεκτική παρουσίαση των
στοιχείων από την πλευρά των επερωτώντων Βουλευτών. Προ-
καλεί η απουσία µίας συγγνώµης προς όλους όσους σήµερα βρί-
σκονται παγιδευµένοι, εξαιτίας των επιλογών της Κυβέρνησης
της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Και προβληµατίζει η απουσία από τους επερωτώντες Βουλευ-
τές, κάποιων συγκεκριµένων Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας,
που ξέρουν πάρα πολύ καλά την υπόθεση. ∆ιότι η υπόθεση της
«ΑΣΠΙ∆ΟΣ» δεν είναι µια υπόθεση η οποία ξεκινάει τρείς-τέσσε-
ρις µέρες πριν από τις εκλογές του Οκτώβρη του 2009. Είναι µια
υπόθεση που πάει πολύ πίσω και είναι µια πρόκληση να προ-
σποιούνται οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας ότι το θέµα
ανέκυψε µόλις προχθές.

Κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι η «ΑΣΠΙΣ» έκλεισε από
την ΕΠΕΙΑ. Να σας υπενθυµίσω ότι τα θέµατα που αφορούν την
εποπτεία της ιδιωτικής ασφάλισης µεταβιβάστηκαν –και το το-
νίζω αυτό- από το Υπουργείο Ανάπτυξης στην ΕΠΕΙΑ, φορέα που
δηµιουργήθηκε για το σκοπό αυτό µε ένα νόµο που είχε ψηφίσει
η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Η ΕΠΕΙΑ µε δική σας ευθύνη καθυστέρησε την έναρξη λει-
τουργίας της για τέσσερα ολόκληρα χρόνια. Ξεκίνησε να λει-
τουργεί από 1-1-2008. Στο χρονικό διάστηµα µέχρι την
ουσιαστική ενεργοποίηση της ΕΠΕΙΑ, το Υπουργείο Ανάπτυξης
είχε δεχθεί επιστολές παραγόντων της ασφαλιστικής αγοράς,
όπου επισηµαίνονταν τα προβλήµατα, αλλά και η προβληµατική
κατάσταση του Οµίλου ΑΣΠΙΣ.

Θα σας καταθέτω τις σχετικές επιστολές. Η πρώτη επιστολή
κατατέθηκε στις 27 Μαΐου του 2004. Την επιστολή την στέλνουν
οι Χρήστος Γεωργακόπουλος διευθύνων σύµβουλος της Ευρω-
παϊκής Πίστης και ο Κωνσταντίνος Τσόκας, όπου ουσιαστικά
εγείρουν µια σειρά από ερωτήµατα. Η επιστολή, το τονίζω, είναι
από τις 27 Μαΐου 2004. Είσαστε νεοεκλεγµένη Κυβέρνηση, δεν
µπορείτε να πείτε ότι είναι κάτι το οποίο προέκυψε πριν τις εκλο-
γές. Μόλις έχετε έρθει λοιπόν, στην εξουσία και σας ενηµερώνει
παράγων της ασφαλιστικής αγοράς ότι υπάρχει ένα πρόβληµα
µε τον τρόπο λειτουργίας της συγκεκριµένης επιχείρησης.

Η δεύτερη επιστολή, είναι στις 14 Σεπτεµβρίου 2004, λίγους
µήνες µετά, όπου µεταξύ άλλων λέει στην επιστολή, πάλι ο κ. Γε-
ωργακόπουλος: «Σε επικύρωση προηγούµενων στοιχείων που
σας έχουµε υποβάλει για την ακαταλληλότητα συµµετοχής της

εταιρείας «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και διαφόρων νοµικών προσώπων
επιρροής ή και επιρροής του Προέδρου του κ. Ψωµιάδη, σας
υποβάλλουµε συνηµµένα ανάλυση της οικονοµικής κατάστασης
της εν λόγω εταιρείας». Έλεγε, δηλαδή, µε λίγα λόγια ο κ. Γε-
ωργακόπουλος στις 14 Σεπτεµβρίου του 2004 ότι η εταιρεία αυτή
έχει αρνητική καθαρή θέση και η εταιρεία αυτή προσπαθούσε να
εξαγοράσει την εταιρεία του κ. Γεωργακόπουλου, την Ευρω-
παϊκή Πίστη.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-
χινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες επιστο-
λές, οι οποίες βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας
της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Το ερώτηµα, το οποίο απευθύνω σε όλους εσάς, οι οποίοι ξαφ-
νικά δείχνετε τέτοιο ενδιαφέρον είναι το εξής: Ως Κυβέρνηση
αυτές τις καταγγελίες, τις ενυπόγραφες, τις οποίες αυτή τη
στιγµή έχω καταθέσει στα Πρακτικά τις ελέγξατε; Και αν τις ελέγ-
ξατε, σε ποια συµπεράσµατα οδηγηθήκατε; ∆ηλαδή, ποια είναι
τα πορίσµατα των ερευνών που κάνατε; ∆ιότι από αυτές, όπως
τόνισα, προκύπτει ότι υπάρχει αρνητικό κεφάλαιο.

Επίσης, υπάρχει επιστολή ότι δεν απέδιδε η συγκεκριµένη
εταιρεία φόρους. Καταθέτω, άλλη επιστολή µε ηµεροµηνία 12
∆εκεµβρίου 2005, στην οποία λέει µεταξύ άλλων ότι έχει αρνη-
τικό κεφάλαιο. Και αυτή πάλι απευθύνεται στον κ. Παπαθανα-
σίου.

Όλες οι επιστολές τις οποίες έχω δώσει µέχρι στιγµής, απευ-
θύνονται στον κ. Παπαθανασίου. Ο κ. Παπαθανασίου ασχολείται
µε την υπόθεση και λίγο πριν τις εκλογές. Οι επιστολές είναι όλες
από την Ευρωπαϊκή Πίστη.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Ποιος την έστειλε;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ο κ. Γε-

ωργακόπουλος, ο ίδιος είναι από την ίδια εταιρεία.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Ο ανταγωνιστής;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ναι,

ανταγωνιστής. Μα, δεν υπάρχει καµµία αντίρρηση. Ο κ. Γεωρ-
γακόπουλος είχε στοχοποιηθεί προς εξαγορά. Έβλεπε ότι µια
εταιρεία, η οποία είχε αρνητικά κεφάλαια, τον είχε στοχοποιήσει,
έβλεπε ότι γινόταν συστηµατική παραβίαση της υφιστάµενης νο-
µοθεσίας, παρουσίαζε στοιχεία από τα οποία προέκυπτε ότι η
εταιρεία αυτή δεν έχει πληρώσει φόρους, ότι είχε προβλήµατα
πολλά και το ερώτηµα το οποίο έθετε ήταν εάν έγιναν οι απα-
ραίτητοι έλεγχοι.

Με επιστολή στις 29 Νοεµβρίου του 2006 καταγγέλλεται ότι η
εταιρεία αυτή αγόραζε δασικές εκτάσεις µε πολύ χαµηλό τίµηµα
και µετά ξαφνικά τις εµφάνιζε ότι είχαν πολύ µεγάλη αξία. Αυτές
τις εκτάσεις τις χρησιµοποιούσε για να δικαιολογήσει ότι είχε τα
απαραίτητα αποθεµατικά που προβλέπει ο νόµος.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-
χινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες επιστο-
λές, οι οποίες βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας
της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εγώ θα σας καταθέσω ένα τέτοιο συµβόλαιο το οποίο έχω στη
διάθεσή µου. Το συµβόλαιο αυτό είναι µε ηµεροµηνία του 2005.
Αγόρασε µια έκταση όπου το τίµηµα που καταβλήθηκε είναι στα
7.750.000 ευρώ και η ∆ΟΥ κάνει εκτίµηση για 30.000.000 ευρώ
και βέβαια µέσα στα στοιχεία της εταιρείας εµφανίστηκαν πολύ
περισσότερα. Πότε κατατέθηκε αυτό το στοιχείο; Το 2005.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-
χινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Προχωρήστε στο σήµερα.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ξέρω ότι

σας ενοχλεί, κύριε Αυγενάκη, γιατί ήσασταν Βουλευτής της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης και επειδή µε ρωτήσατε αν έγιναν το
2007 και µετά…

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: ∆εν ήµουν τότε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Έχω επι-

στολές και από το 2007 και µετά, κύριε Αυγενάκη, ήµασταν µαζί,
ήσασταν Βουλευτής του κυβερνώντος κόµµατος και ήµουν Βου-
λευτής της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Το 2007 βγήκα βουλευτής.
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ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε
Αυγενάκη, σας άκουσα. Μιλήσατε ξεκάθαρα ότι θέλετε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ µη διακό-
πτετε.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Το πρό-
βληµα είναι ότι υπήρχαν ενυπόγραφες καταγγελίες που απευ-
θύνονταν προς Υπουργούς της Κυβέρνησης, όταν εσείς
ήσασταν Βουλευτής του κυβερνώντος κόµµατος και δεν κάνατε
τίποτα. Οι καταγγελίες αυτές υπάρχουν από το 2004.

Επειδή άκουσα τον κ. Νικολόπουλο να µιλάει και για ευθύνες
Υπουργών, µήπως θα µπορούσε να µου προσδιορίσει σε ποιους
ακριβώς Υπουργούς αναφέρεται; Μήπως στους Υπουργούς, οι
οποίοι παρελάµβαναν αυτές τις επιστολές; ∆ιότι µεταξύ των πα-
ραληπτών είναι και ο κ. Μπέζας για φορολογικές παραβάσεις
που έκανε η συγκεκριµένη εταιρεία.

Και εγώ πάλι θέτω το ερώτηµα: Σε επιστολές οι οποίες έρχο-
νται από έναν ανταγωνιστή, είχε ή δεν είχε υποχρέωση το υπουρ-
γικό δυναµικό της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας που
παραλάµβανε αυτές τις επιστολές να ελέγξει, βρε αδερφέ! Εγώ
δεν σας λέω να αποδεχθεί την ορθότητα των συγκεκριµένων κα-
ταγγελιών. Μπορεί να ήταν ψευδείς, µπορεί να ήταν κάτι το οποίο
δεν ανταποκρινόταν στην πραγµατικότητα.

Εγώ θέτω το απλό ερώτηµα. Μπορείτε να µου καταθέσετε αν
ποτέ έγινε ο παραµικρός έλεγχος που αφορούσε τη φορολογική
σχέση αυτής της επιχείρησης, αν έγινε ο έλεγχος που αφορούσε
εάν πραγµατικά αυτή η επιχείρηση έπρεπε να λειτουργεί ή όχι;

Και αν, εν πάση περιπτώσει, κάνατε τον έλεγχο ως οφείλατε
τότε, µέσα από την αρµόδια εποπτική αρχή που ήταν το Υπουρ-
γείο Ανάπτυξης, τι ακριβώς βγήκε ως συµπέρασµα; Ήταν εύρω-
στη η επιχείρηση; Έπρεπε να λειτουργεί ή µήπως τα προβλήµατα
ήταν µεγάλα και µέρα µε την ηµέρα µε τη δική σας την αδράνεια
συσσωρεύονταν για να φτάσουν εκεί που φτάσανε;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καταθέτω και µια άλλη επι-
στολή, η οποία είναι από τις 29 Νοεµβρίου του 2006 όσον αφορά
την απόφαση του Νοµικού Συµβουλίου του κράτους σχετικά µε
τις δασικές εκτάσεις οι οποίες αγοράστηκαν. Εδώ πέρα έχουµε
και µια άλλη ιδιαιτερότητα. Προσέξτε να δείτε τι συνέβαινε στην
ασφαλιστική αγορά καθ’ όλο το διάστηµα που η Νέα ∆ηµοκρα-
τία ήταν στην Κυβέρνηση.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-
χινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα επι-
στολή, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας
της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Υπήρχε µια ασφαλιστική εταιρεία, η οποία διέθετε προϊόντα τα
οποία δεν ανταποκρίνονταν στις προδιαγραφές της ασφαλιστι-
κής αγοράς. Ενώ δηλαδή, οι περισσότεροι ήξεραν ότι η εγγυη-
µένη απόδοση είναι της τάξεως του 3,3% περίπου υπήρχαν
εταιρείες του οµίλου, οι οποίες έδιναν εγγυηµένες αποδόσεις
της τάξης του 6,85%, προκαλώντας αθέµιτο ανταγωνισµό προς
τις υπόλοιπες εταιρείες. Υπήρχαν καταγγελίες για το ζήτηµα
αυτό, για τον αθέµιτο ανταγωνισµό που υφίσταντο οι εταιρείες,
διότι κανένας δεν µπορεί να δώσει εγγυηµένη απόδοση της
τάξης του 6% και του 7%.

Και το ερώτηµα είναι το εξής: όταν γίνεται µια καταγγελία από
µια εταιρεία του ασφαλιστικού κλάδου µε ηµεροµηνία 17 Ιανου-
αρίου του 2007 –πριν τις εκλογές του 2007- και λέει ότι «υφίστα-
µαι αθέµιτο ανταγωνισµό από µια άλλη εταιρεία του κλάδου, η
οποία εγγυάται αποδόσεις οι οποίες βρίσκονται εκτός πραγµα-
τικότητας», έγινε έλεγχος; Και αν έγινε από ποιον;

Όταν υπάρχει µια εταιρεία µε το όνοµα «ΑSPIS CAPITAL», η
οποία εκδίδει ένα προϊόν που είναι οµόλογο µε µια πολύ υψηλή
απόδοση και δεν είναι αυτή η εταιρεία καταχωρισµένη ούτε ως
τράπεζα, ούτε ως ασφαλιστική εταιρεία, ποια ακριβώς έρευνα
έγινε όταν έγιναν καταγγελίες για τα συγκεκριµένα προϊόντα;
Έγινε έρευνα; Έγινε έρευνα από την Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς;
Έγινε έρευνα από την αρµόδια Εποπτική Αρχή του Υπουργείου
Ανάπτυξης για το συγκεκριµένο προϊόν; Και αν έγινε, γιατί δεν
την καταθέτετε εδώ πέρα να δούµε τι ακριβώς πρωτοβουλίες πή-
ρατε καθ’ όλο το χρονικό διάστηµα;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς γιατί δεν µας τα φέ-
ρατε; ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύ-

ριοι συνάδελφοι…
(Θόρυβος, διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµο-

κρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ πολύ µη

διακόπτετε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Σας υπενθυµίζουµε ότι

εσείς είστε ο Υπουργός σήµερα.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Μαρκόπουλε, υπήρξατε Υπουργός κάνατε τίποτα ως κυβέρνηση
καθ’ όλο αυτό το διάστηµα όταν έγινε αυτή η εξαγορά από την
Εύβοια;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα σας απαντήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Μαρκόπουλε,

θα απαντήσετε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Βεβαίως

µε µεγάλη µου χαρά να ακούσω την άποψή σας.
Αυτό, λοιπόν, το οποίο λέω αυτήν τη στιγµή είναι ότι σ’ αυτό το

κενό ουσιαστικής εποπτείας αναπτύχθηκαν µε δική σας ευθύνη
σηµαντικές παθογένειες που οδήγησαν τελικά στην ανάκληση
άδειας λειτουργίας πολλών ασφαλιστικών εταιρειών µε αποφά-
σεις της ΕΠΕΙΑ. Και έχει σηµασία να δούµε και πώς φτάσαµε σ’
αυτό το σηµείο. Μήπως φτάσαµε επειδή πήρε κάποια πρωτο-
βουλία κάποιος; Όχι. Ακούστε να δείτε τι έγινε.

Το κουβάρι του Οµίλου Ψωµιάδη άρχισε να ξετυλίγεται από
τον Απρίλιο του 2008, όταν το ∆Σ της ΕΠΕΙΑ αντιτάχθηκε στην
απόκτηση ειδικής συµµετοχής από την «COMMERCIAL VALUE»
στην «PROTON». Γρήγορα οι εξελίξεις επιταχύνθηκαν, µε απο-
τέλεσµα τη σταδιακή κατάρρευση του Οµίλου Ψωµιάδη φτάνο-
ντας τον Οκτώβριο του 2008 στην απόφαση της ΕΠΕΙΑ, όπου
διαπιστώνονται και τα µεγάλα ανοίγµατα της «COMMERCIAL
VALUE» και απαιτεί τότε η ΕΠΕΙΑ την αύξηση του µετοχικού κε-
φαλαίου. Η εξέλιξη από εκεί και πέρα είναι γνωστή. Ανακλήθηκε
η άδεια λειτουργίας των εταιρειών του οµίλου.

Και ρωτώ: καθ’ όλο αυτό το διάστηµα, τι ακριβώς έκανε η τότε
Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας; Πώς ακριβώς προστάτευσε
όλους εκείνους τους καταναλωτές, οι οποίοι «καλή τη πίστη» πη-
γαίνανε και ασφαλίζονταν στις συγκεκριµένες εταιρείες, όταν
ήξερε για ενάµιση ολόκληρο χρόνο τα µεγάλα ανοίγµατα που
είχε αυτή η εταιρεία και παρ’ όλα αυτά δεν έπαιρνε την παραµι-
κρή πρωτοβουλία;

∆εν σας καταλογίζω ευθύνες για το γεγονός ότι υπήρχαν κα-
ταγγελίες από το 2004 και µετά. Σας µιλώ για το τι γίνεται από τη
στιγµή που γίνεται η προσπάθεια εξαγοράς. ∆ιαπιστώνετε ότι
υπάρχει το πρόβληµα και για ενάµιση χρόνο δεν υπήρχε η πα-
ραµικρή αντίδραση και αφήνετε τον κόσµο να συνεχίζει να αγο-
ράζει ασφαλιστικά προϊόντα από την συγκεκριµένη εταιρεία.

Το καλοκαίρι του 2009 και ενώ φαινόταν πλέον ότι βρισκόµα-
στε σε ένα προεκλογικό κλίµα, ξαφνικά ψηφίζεται η περιβόητη
διάταξη του άρθρου 17 του ν. 3790. Αυτή όριζε, µεταξύ άλλων,
ότι µε απόφαση του Υπουργού, κατόπιν πρότασης της ΕΠΕΙΑ, η
οποία καθορίζει το συνολικό άνοιγµα των χαρτοφυλακίων ότι
µπορεί να παρέχεται υπό προϋποθέσεις –και αλήθεια υπήρξε
καµµία έτσι ερµηνευτική διάταξη που να µας λέει ποιες ακριβώς
είναι αυτές οι προϋποθέσεις;- υπέρ της αναδόχου ασφαλιστικής
επιχείρησης εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου ή σε περίπτωση
µη ανεύρεσης αναδόχου, εγγύηση υπέρ των ασφαλισµένων η
οποία δεν υπερβαίνει το ως άνω άνοιγµα.

Και το ερώτηµα, το οποίο γεννάται εύλογα σ’ αυτό το ακριβώς
το σηµείο είναι: Τί ακριβώς εγγυηθήκατε; Ποιο είναι αυτό το
άνοιγµα, κύριοι συνάδελφοι, για το οποίο εγγυηθήκατε; Απευ-
θυνθήκατε στο Γενικό Λογιστήριο του Κράτους να πάρετε µια έκ-
θεση για να δείτε, τί βάλατε το ελληνικό δηµόσιο να εγγυηθεί;
Εάν το άνοιγµα ήταν της τάξης των 2, των 3.000.000.000 ευρώ,
εσείς βάλατε τον ‘Ελληνα φορολογούµενο να εγγυηθεί άνοιγµα
της τάξης του 1, των 2 και των 3.000.000.000 ευρώ; ∆ιότι, εγώ
αναζήτησα την Έκθεση από το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους
και διαπίστωσα ότι δυστυχώς, δεν υπάρχει η παραµικρή ανα-
φορά.

Την καταθέτω.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-

χινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
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το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Γιατί είναι ακριβώς, αυτή η ανεύθυνη πολιτική, την οποία ακο-
λουθούσατε όλα αυτά τα χρόνια, η οποία µας οδήγησε σ’ αυτό
ακριβώς το σηµείο: Η ανεύθυνη πολιτική της τεράστιας σπατά-
λης, της ανάληψης µιας σειράς από ευθύνες, όπως εδώ που ήρ-
θατε να εγγυηθείτε για κάτι το οποίο δεν ξέρατε καν τι είναι.

Πήγατε και µέσα στον πανικό, κάτω από το φόβο ότι έρχονται
οι εκλογές και επειδή είχατε ενηµερωθεί από την ΕΠΕΙΑ ότι επί-
κειται η ανάκληση της άδειας λειτουργίας, διότι έπρεπε να προ-
χωρήσει σε αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου και επειδή ήταν
φανερό ότι δεν υπήρχαν τα χρήµατα για να γίνει αύξηση του µε-
τοχικού κεφαλαίου, έσπευσε η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας και προχώρησε σε ρύθµιση, όπου πήγε και εγγυήθηκε.

Είναι τυχαίο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι αυτό εδώ το
διάγραµµα µάς δείχνει την εξέλιξη του χρέους και τι ακριβώς
έγινε το 2009; Το µεγαλύτερο πάρτι της τελευταίας πενταετίας.

Το καταθέτω αυτό το στοιχείο.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-

χινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Είναι τυχαίο ότι το 2009, οι πρωτογενείς δαπάνες έφθασαν για
πρώτη φορά στα όρια των 60.000.000.000;

Τα καταθέτω και αυτά τα στοιχεία.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-

χινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Είναι τυχαίο ότι για πρώτη φορά το 2009 έχουµε εκτίναξη του
χρέους, το οποίο έφθασε τα 33.000.000.000 ευρώ, το καινούργιο
το χρέος;

Τα καταθέτω και αυτά τα στοιχεία.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-

χινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Γιατί αυτά όλα τα στοιχεία δείχνουν πόσο ανεύθυνα διαχειρι-
στήκατε τις τύχες αυτής της χώρας και τη φέρατε σ’ αυτό το ση-
µείο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: ∆είξτε και τα στοιχεία του τελευ-
ταίου τριµήνου.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ό,τι θέ-
λετε, κύριε Σταϊκούρα. Όλα τα στοιχεία υπάρχουν.

Κύριε Σταϊκούρα, γι’ αυτήν την περίοδο η Κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας θα κληθεί µέσα στη Βουλή να απολογηθεί. Αυτή
είναι η ανεύθυνη πολιτική σας, η οποία έφθασε τη χώρα σ’ αυτό
το σηµείο.

Επειδή ακούω πάρα πολλές φορές, να λέγεται ότι «ξέρετε
κάτι, δεν υπήρχε αντικοινοτική ρύθµιση, δεν υπήρχε αντικοινο-
τική διάταξη κ.λπ.», να σας υπενθυµίσω ότι ανάλογη κίνηση έκανε
ο τότε Πρωθυπουργός της χώρας ο κ. Καραµανλής, ο οποίος µία
ηµέρα βγήκε και είπε «Εγγυώµαι το σύνολο των καταθέσεων του
τραπεζικού συστήµατος», σε µία περίοδο που πραγµατικά
υπήρχε πρόβληµα. Και τότε η χώρα δέχθηκε την όχληση της Ευ-
ρωπαϊκής Επιτροπής, η οποία είπε «∆εν µπορείτε να εγγυηθείτε
το σύνολο των καταθέσεων. Μπορείτε να εγγυηθείτε µέχρι ενός
ποσού, αλλά δεν µπορείτε να εγγυηθείτε το σύνολο των κατα-
θέσεων».

Γι’ αυτό µετά τη δήλωση του Πρωθυπουργού της χώρας ότι
«Εγγυώµαι το σύνολο των καταθέσεων» υπήρξε νοµοθετική ρύθ-
µιση…

Μην γελάτε, κύριε Σταϊκούρα, αυτή είναι η αλήθεια. Αν µπο-
ρείτε να την αµφισβητήσετε, να µου καταθέσετε…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πού είναι η απάντηση;
Καταθέστε την απάντηση.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε
Μαρκόπουλε, εγώ έχω δύο δηλώσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ µη διακό-
πτετε.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Θα σας

δοθεί η ευκαιρία να µιλήσετε, κύριε Μαρκόπουλε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Να καταθέσετε έγγραφα.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Υπάρχει

η δήλωση του Πρωθυπουργού της χώρας, του τότε Πρωθυ-
πουργού…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αφήστε τις δηλώσεις. Κα-
ταθέστε έγγραφα.

(Θόρυβος, διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµο-
κρατίας)

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Υπάρχει
η δήλωση του τότε Πρωθυπουργού της χώρας «Εγγυώµαι το σύ-
νολο των καταθέσεων» και υπήρξε η αντίδραση από την Κοινό-
τητα, η οποία έλεγε ότι δεν µπορείτε να εγγυάστε το σύνολο των
καταθέσεων και υποχρεωθήκατε να φέρετε ρύθµιση νοµοθετική
µε την οποία εγγυηθήκατε τις 100.000 ευρώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Την οποία δεν ψηφίσατε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας παρακαλώ, κύ-

ριοι συνάδελφοι. ∆εν µπορεί να γίνεται έτσι η συζήτηση.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Εµείς

λοιπόν, δεν προχωρήσαµε στην υλοποίηση της ανεφάρµοστης
και προβληµατικής διάταξης του άρθρου 17, η οποία δεν προ-
βλέπει ανώτατο όριο εγγύησης και κατά συνέπεια προσβάλλει
κατά τον ίδιο τρόπο τις διατάξεις περί ανταγωνισµού και θα ερ-
χόταν προφανώς σε αντίθεση µε την κοινοτική νοµοθεσία.

Στις 21 Σεπτεµβρίου 2009 βεβαίως, όπως ήταν αναµενόµενο
γιατί δεν υπήρχε η δυνατότητα συµµετοχής στην αύξηση του µε-
τοχικού κεφαλαίου, ανακλήθηκαν οι άδειες των εταιρειών, γιατί
οι εταιρείες δεν ανταποκρίθηκαν στην υποχρέωσή τους να κα-
λύψουν µε νέα κεφάλαια τα απαιτούµενα κεφάλαια φερεγγυό-
τητας.

Οι εταιρείες αυτές τέθηκαν σε ασφαλιστική εκκαθάριση, εκτός
από το χαρτοφυλάκιο ζωής της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ», το οποίο τέ-
θηκε εκτός εκκαθάρισης, µε µία διάταξη που προβλέπονταν από
το άρθρο 17 του ν. 3790. Μία διάταξη που πάνω απ’ όλα και πέρα
από όλα, επέφερε και σύγχυση αρµοδιοτήτων µεταξύ της ΕΠΕΙΑ,
των εκκαθαριστών και του επόπτη χαρτοφυλακίου, µε αποτέλε-
σµα µία ατελείωτη διελκυστίνδα µεταξύ των παραγόντων αυτών
που οδήγησαν σε πλήρη παράλυση της λειτουργίας του χαρτο-
φυλακίου ζωής.

Στις 22 Σεπτεµβρίου 2009, ο τότε Υπουργός Οικονοµίας ο κ.
Παπαθανασίου είναι ακριβώς ο ίδιος ο Υπουργός, ο οποίος
έπαιρνε τις επιστολές ως Υφυπουργός Ανάπτυξης από τον Πρό-
εδρο και ∆ιευθύνοντα Σύµβουλο τότε της «Ευρωπαϊκής Πίστης»
για τα προβλήµατα, της «ΑΣΠΙ∆ΑΣ».

Εκδίδει λοιπόν, ένα δελτίο Τύπου για την υπόθεση της «ΑΣΠΙ-
∆ΑΣ» και λέει «Κανείς δεν πρόκειται να χάσει τα χρήµατά του,
διότι τα χαρτοφυλάκια θα µεταβιβαστούν κ.λπ». Και µάλιστα λέει
«Έχουµε φροντίσει µε µία ρύθµιση που έχει περάσει το καλο-
καίρι ότι όλα αυτά τα συµβόλαια θα επιβιώσουν». Επιπλέον, δια-
βεβαίωνε τους εργαζόµενους ότι θα συνεχίσουν να εργάζονται,
µέχρι να διαβιβαστούν τα χαρτοφυλάκια και σε άλλες εταιρείες.
Και µάλιστα, κατέθετε και ερωτήµατα.

Από περιέργεια θα σας διαβάσω και τα ερωτήµατα, τα οποία
κατέθετε και προς τους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, οι οποίοι τότε
έκαναν καταγγελίες: «Όταν» λέει «οι ασφαλιστικές εταιρείες δεν
τηρούν το νόµο, θα πρέπει να τους αφαιρείται η άδεια ή όχι;». Η
απάντηση που καταθέτω υπεύθυνα ως Υπουργός είναι: «Ναι, θα
πρέπει να τους αφαιρείται η άδεια». Το ερώτηµα είναι τί έκανε ο
ίδιος ως Υφυπουργός Ανάπτυξης, όταν δεχόταν επώνυµες κα-
ταγγελίες. Έκανε τον έλεγχο να δει, εάν η συγκεκριµένη εταιρεία
τηρούσε το νόµο;

∆εύτερο ερώτηµα: «Όταν οι ασφαλιστικές εταιρείες δεν πλη-
ρώνουν τους µισθούς των εργαζοµένων, θα πρέπει να τους αφαι-
ρείται η άδεια;» Βεβαίως! Τί έκανε όµως ο ίδιος;

«Όταν οι ασφαλιστικές εταιρείες καταθέτουν πλαστές εγγυη-
τικές, θα πρέπει να τους αφαιρείται η άδεια;» Βεβαίως, θα πρέ-
πει να τους αφαιρείται η άδεια! Τί έκανε όµως ο ίδιος; Για
το λόγο αυτό καταθέτω το σχετικό δελτίο Τύπου της 22ης Σε-
πτεµβρίου 2009.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-
χινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
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το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτήν ήταν η στάση σας, κύριοι συνάδελφοι. ∆ώδεκα µέρες
µάλιστα, πριν τις εκλογές, ο Υπουργός Οικονοµικών µοίραζε πα-
ροχές που δεν είχαν έρεισµα στο νόµο, ούτε και σε υπουργικές
αποφάσεις.

Στις 25 Σεπτεµβρίου, κάτω από τη πίεση των επικείµενων εκλο-
γών, κάτω από το κράτος του πανικού, βγάζει δελτίου Τύπου µε
τίτλο «Κάλυψη νοσοκοµειακής περίθαλψης και εργαστηριακών
εξετάσεων των ασφαλισµένων στην «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ». ∆εν προ-
έκυπτε πουθενά από τη ρύθµιση µε την οποία είχε περάσει το
καλοκαίρι, ότι υπήρχε η δυνατότητα να συνεχίσουν να εξυπηρε-
τούνται τα συµβόλαια.

Το καταθέτω.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-

χινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτό και µόνο δείχνει ότι τα δελτία Τύπου τα µετατρέπατε σε
υπουργικές αποφάσεις και έτρεχαν οι ασφαλισµένοι να κάνουν
τις εργαστηριακές εξετάσεις, γιατί πίστεψαν στον Υπουργό ο
οποίος έλεγε: «Ξέρετε κάτι; Μην ανησυχείτε τα έχω φροντίσει
όλα, έχω διασφαλίσει τα πάντα, µπορείτε εσείς να πηγαίνετε και
να κάνετε τις εξετάσεις».

Στις 18 ∆εκεµβρίου του 2009 µετά από επίµονες προτροπές
δικές µας, της Κυβέρνησης προς την ΕΠΕΙΑ…

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: ∆εν ακούστηκε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ακού-

στε, κύριε συνάδελφε!
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Σας ακούω.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας

άκουσα και εγώ και επειδή σας βλέπω και χαµογελάτε, κύριε συ-
νάδελφε, έχω περάσει…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Υπουργέ, µην
γίνεται σας παρακαλώ προσωπική αντιδικία.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Εµείς
πιέσαµε την ΕΠΕΙΑ να προχωρήσει και να καταθέσει πρόταση
συµπλήρωσης του νόµου και εκδώσαµε συµπληρωµατική από-
φαση για να καλύψουµε τα κενά του νόµου.

Επειδή άκουσα και τον κ. Σταϊκούρα να λέει ότι παραιτήσαµε
τον κ. Γριβογιάννη, έχω επιστολή του κ. Γριβογιάννη, ο οποίος
ευχαριστεί γιατί επέµενα να παραµένει στη θέση του.

∆εν παραίτησα κανέναν, κύριε Σταϊκούρα. Ο κ. Γριβογιάννης,
έδωσε επιστολή παραίτησης µόλις ουσιαστικά αναλάβαµε τα κα-
θήκοντά µας. Η πρώτη επιστολή έχει ηµεροµηνία 12 Οκτωβρίου
2009, λέει µεταξύ άλλων ο κ. Γριβογιάννης: «Κύριοι µου αναθέ-
σατε ένα καθήκον, το οποίο δεν µπορώ να το εκτελέσω, ακριβώς
γιατί υπάρχει µία σύγχυση και ασάφεια σε όλο το νοµοθετικό
πλαίσιο». Σας το διαβάζω. «Παρά ταύτα, όµως και δεδοµένης της
µη περιγραφής σαφώς των καθηκόντων του επόπτη στη διάταξη
400/70, όπως ισχύει σήµερα, µε έκπληξη πληροφορήθηκα από
την ΕΠΕΙΑ ότι στα καθήκοντα του επόπτη, κατά την ερµηνεία της,
περιλαµβάνονται καθήκοντα, όπως για παράδειγµα η συνέχιση
της διαχείρισης των συµβολαίων ζωής, καθώς και διαχείριση του
προσωπικού που θα συνδράµει στη µεγάλη αυτή προσπάθεια».

Ο άνθρωπος αυτό το οποίο σας έλεγε και προφορικά, πριν
ακόµη πέσει η κυβέρνηση, είναι ότι όλα αυτά τα οποία λέτε εσείς
ότι είναι τα καθήκοντά µου, δεν προκύπτουν µέσα από το νόµο.
Τα ίδια ακριβώς είπε και σε µας στις 12 Οκτωβρίου 2009, όταν
κατέθεσε την πρώτη επιστολή παραίτησής του.

Την καταθέτω και αυτή στα Πρακτικά της Βουλής.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-

χινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ήταν δε τέτοιο το πλέγµα του Οµίλου που ειλικρινά σας
ρωτάω: Εσείς µπορείτε να καταλάβετε από αυτό εδώ, τί είναι ο
Όµιλος «ΑΣΠΙΣ»;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αυτό τί είναι;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Αυτές

εδώ, κύριε συνάδελφε, κύριε Λαφαζάνη, εσείς που διακρίνεστε

και για τις χρηµατοοικονοµικές σας γνώσεις, απ’ ό,τι καταλα-
βαίνω είναι ένα σύνολο από πενήντα περίπου εταιρείες και τις
σχέσεις που υπάρχουν µεταξύ αυτών των εταιρειών, οι οποίες
εταιρείες ουσιαστικά…

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Είναι ίδιο µε το σχεδιάγραµµα µε τις υπο-
κλοπές!

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κυρία
Κανέλλη, εγώ δεν σας έχω δείξει κανένα τέτοιο σχεδιάγραµµα.

Αναρωτηθήκατε, ποιο είναι το πρόβληµα που αναθέσατε να
λύσει ένας άνθρωπος; Κάτι το οποίο δεν θα µπορούσε να κάνει
µία οµάδα επιλεγµένων λογιστών, χρηµατοοικονοµικών αναλυ-
τών, το αναθέσατε σ’ έναν άνθρωπο και µάλιστα µε ένα νοµοθε-
τικό πλαίσιο, το οποίο κανείς δεν καταλάβαινε, τί έλεγε.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-
χινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τους καλύτερους, τους διακεκριµένους καθηγητές της Νοµι-
κής να έπαιρνες και να τους έλεγες: «Έλα εδώ, σε παρακαλώ και
εξήγησέ µου τι σηµαίνει: ∆ύναται να εγγυηθεί κ.λπ.». ∆εν θα µπο-
ρούσαν να σου δώσουν απάντηση. Γι’ αυτό και ο κ. Γριβογιάν-
νης έσπευσε να παραιτηθεί.

Και επειδή άκουσα από τον κ. Σταϊκούρα και πάλι ότι δεν δέ-
χθηκα τη συνεργασία της Ένωσης, κύριε Σταϊκούρα, την Ένωση
την κάλεσα από την πρώτη µέρα που ανέλαβα τα καθήκοντά µου
και µάλιστα της είπα κάτι πολύ απλό, ότι εδώ πέρα υπάρχει ένα
πρόβληµα στο οποίο καλούµεθα όλοι να δείξουµε την καλύτερη
δυνατή διάθεση για να το αντιµετωπίσουµε. Αυτό το οποίο συ-
νάντησα από την τότε διοίκηση της Ένωσης Ασφαλιστικών Εται-
ρειών ήταν η πλήρης άρνηση «∆εν θα πληρώσουµε εµείς, κύριε
Σαχινίδη, για τα προβλήµατα που δηµιούργησε ο συγκεκριµένος
Όµιλος». Εκείνο που τους είπα εγώ µε πολύ απλά λόγια είναι ότι
όλοι έχουµε συµφέρον να δούµε πώς µπορούµε να βοηθήσουµε
αυτούς τους ανθρώπους, οι οποίοι βρέθηκαν αντιµέτωποι µε το
κλείσιµο της εταιρείας.

Η Ένωση Ασφαλιστικών Εταιρειών, κύριε Σταϊκούρα, απέρριψε
την πρόταση για συνεργασία. ∆εν ήµουν εγώ αυτός που έκλεισε
την πόρτα στην Ένωση Ασφαλιστικών Εταιρειών. Αν έχετε κάτι
διαφορετικό, σας παρακαλώ να το καταθέσετε. Εγώ προκαλώ
την τότε ∆ιοίκηση της Ένωσης να έρθει και να µε διαψεύσει, ότι
ήµουν εγώ υπαίτιος για το γεγονός ότι δεν υπήρχαν περαιτέρω
συνοµιλίες.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α' Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Να πω και χαρακτηριστικά παραδείγµατα από τα οποία προ-
κύπτουν προβλήµατα που είχε ο κ. Γριβογιάννης και δεν επέτρε-
παν την επίλυση του προβλήµατος. Αναφέρεται, ο κ.
Γριβογιάννης στο γεγονός ότι δεν υπήρχε αποδέσµευση των
απαραίτητων κονδυλίων -50.000 ευρώ- για την πρόσληψη προ-
σωπικού και -30.000- για την αντιµετώπιση των λειτουργικών εξό-
δων. Πού την αποδίδει στην επιστολή του ο κ. Γριβογιάννης;
Μήπως την αποδίδει στο Υπουργείο Οικονοµικών; Όχι βέβαια,
γιατί το Υπουργείο Οικονοµικών δεν είχε καµία εµπλοκή στο γε-
γονός ότι ο κ. Γριβογιάννης δεν µπορούσε να κάνει τη δουλειά
του.

Βλέπω, κύριε Σταϊκούρα, µε ελέγχετε ότι δεν είχα συνεργασία
µε την ΕΠΕΙΑ. ∆εν έχει συνεργασία ο εκάστοτε Υπουργός µε την
ΕΠΕΙΑ; Είναι δουλειά της ΕΠΕΙΑ να ασχολείται µε τα του ασφα-
λιστικού κλάδου. Ο κ. Γριβογιάννης την παραίτησή του την απο-
δίδει στο γεγονός ότι η ΕΠΕΙΑ δεν διευκόλυνε το έργο του. Την
επιστολή παραίτησης απ’ όπου προκύπτει και το πρόβληµα την
κατέθεσα στα Πρακτικά. Τα ίδια ακριβώς είπε και στην επι-
στολή…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θα µας πείτε τι θα κάνετε; Θα
µας πείτε για το θέµα;

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε
Λαφαζάνη, βεβαίως, στη δευτερολογία θα σας πω. Αλλά να
δούµε…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα υπάρχει δικαίωµα δευτερο-
λογίας; ∆εν υπάρχει δευτερολογία.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Είκοσι τέσσερα λεπτά µιλάτε.
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ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): ∆εν έχω
δικαίωµα δευτερολογίας, κύριε Λαφαζάνη;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, κύριε Υφυπουργέ, σας παρακαλώ να ολοκληρώσετε.
Έχετε και δευτερολογία.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κλείνω.
Καταθέτω και τη δεύτερη επιστολή του κ. Γριβογιάννη. Στη δευ-
τερολογία µου θα τοποθετηθώ.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: ∆εν µας είπατε τι θα κάνετε.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Πώς θα απαντήσουµε, αφού δεν µί-

λησε για το θέµα;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, λογο-

κρισία στον Υπουργό δεν µπορώ να κάνω, αυτά απαντά.
Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, ολοκληρώσατε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Κωνσταντί-
νος Μαρκόπουλος για δώδεκα λεπτά.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα τα πείτε κατά την το-

ποθέτησή σας, θα τα λάβει υπ’ όψιν του ο κύριος Υφυπουργός
και θα απαντήσει στη δευτερολογία του.

Ο κ. Μαρκόπουλος έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, σας παρακολουθώ επί είκοσι πέντε λεπτά
να πασχίζετε σ’ αυτό το έδρανο να µας κρύψετε το µεγάλο µυ-
στικό για το πώς θα δικαιώσετε ανθρώπους που έχουν πληρώσει
επί πολλά έτη, πολλά χρήµατα και περιµένουν την ανταπόδοση
των οικονοµιών τους.

Σας παρακολουθώ, όµως και προσπαθώ να διαπιστώσω ποια
είναι η νόσος την οποία έχει υποστεί αυτή η Κυβέρνηση. Το
βρήκα! Έχετε υποστεί ακατάσχετη καταγγελιοµανία και αδιόρ-
θωτη πολιτική αφλογιστία. ∆ιότι, κύριε Υπουργέ, δεν είστε ούτε
δηµοσιογράφος ούτε λογοτέχνης, να µας κάνετε λογοτεχνική
προσέγγιση στην ιστορική αναφορά των εταιρειών. Είστε πολιτι-
κός, έχετε εκλεγεί και έχετε επιλεγεί από τον Πρωθυπουργό της
χώρας για να δίνετε λύσεις.

Βεβαίως, έχετε το δικαίωµα να κάνετε κρίσεις για τον οποιον-
δήποτε παρελθόντα χρόνο θέλετε, αλλά έχετε υποχρέωση στην
Ελληνική Αντιπροσωπεία, απέναντι στους πολίτες να δώσετε
απαντήσεις. Και είναι εκατοντάδες χιλιάδες που µας παρακο-
λουθούν αυτή τη στιγµή σε όλη την Ελλάδα και σας διαβεβαιώ
έχουν µείνει µε ανοικτό το στόµα.

Βλέπουν έναν Υπουργό ο οποίος δεν µας λέει τι θα κάνει, έναν
Υπουργό ο οποίος δεν αντιµετωπίζει το πρόβληµα, έναν Υπουργό
που έχει φορέσει µανίκια λογιστού και έχει ξεχάσει τους ανθρώ-
πους, ανθρώπους που κάνουν σήµερα χηµειοθεραπεία, ανθρώ-
πους που έχουν ανάγκη από φάρµακα πολύ ακριβά, ανθρώπους
που δεν έχουν σύνταξη και έχουν λήξει τα συµβόλαιά τους και
περιµένουν από το κράτος, που έχει εγγυηθεί, και το οποίο έχει
αστική ευθύνη, κύριε Υπουργέ, να διορθώσει τα κακώς κείµενα.

Πείτε ότι θέλετε, καταγγείλτε όποιον θέλετε, στείλτε όποιον
θέλετε στον εισαγγελέα. Μπορείτε να µας πείτε, τι θα πούµε
στους πολίτες; Αυτό καλείστε σήµερα να πείτε. Τι είναι αυτά εδώ
που λέτε στους Βουλευτές; Ήρθαµε εδώ να βγάλουµε τα µάτια
ο ένας του αλλουνού, να διαφωνήσουµε πάνω σ’ ένα ζήτηµα κοι-
νωνικό και οικονοµικό; Να λύσουµε τα ιδεολογικά προβλήµατά
µας;

Αυτό το ζήτηµα δεν είναι ιδεολογικό, κύριε Υπουργέ, είναι
πολύ ουσιαστικό. ∆εν είναι θέµα ιστορικής αναφοράς ενός κα-
νονιστικού πλαισίου, είναι ζήτηµα εκατοντάδων χιλιάδων εργα-
ζοµένων, χιλιάδων ασφαλιστών που δεν έχουν αυτή την ώρα πώς
να ζήσουν, χιλιάδων πολιτών που δεν έχουν σύνταξη, υγεία,
ασφαλιστικά συµβόλαια. Αυτό είναι το ζήτηµα.

Τι είπατε γι’ αυτό; Απολύτως τίποτα. Είτε εσείς µιλούσατε, είτε
ο Υπουργός Υγείας µιλούσε είτε ο Αντιπρόεδρος της Κυβερνή-
σεως µιλούσε, είτε ένας άσχετος Υπουργός, το ίδιο ήταν.

Ήρθατε εδώ και µας δείξατε ένα σχεδιάγραµµα για να µας
πείτε ότι δεν καταλαβαίνει ο Υπουργός των Οικονοµικών το σύ-
µπλεγµα των εταιρειών; ∆ώστε το σε έναν άνθρωπο να το µελε-

τήσει, αν δεν µπορείτε να το διαβάσετε. Αυτό ήρθατε να µας
πείτε; Τι τους έχετε τους συµβούλους που σας δίνει το κράτος;
∆ώστε το να σας λύσουν το γόρδιο δεσµό και πείτε µας εδώ ότι
έχετε µια απόφαση.

Ποιος σας είπε ότι έχετε το δικαίωµα να λέτε στη Βουλή ότι
εξαρτάται από το ποσόν η εγγύηση σε µια ασφαλιστική εταιρεία;
Ποσοτικό είναι το ζήτηµα ή ποιοτικό; Έχει ευθύνη το κράτος;
Έχει, θα το εγγυηθεί, κύριε Σαχινίδη;

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Από πού
προκύπτει αυτό που λέτε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν έχει αστική ευθύνη το
κράτος όταν έδωσε αποδεικτικό φερεγγυότητας; Το κράτος και
η πολιτεία, κύριε Υφυπουργέ, έχει συνέχεια. Και οι πολίτες και η
ασφαλιστική αγορά αντλούν τη δύναµή τους από την φερεγγυό-
τητά της και την αποτελεσµατικότητά της, την οποία εσείς θυ-
σιάζετε. Εύλογα λοιπόν ρωτάµε: Γιατί το κάνετε; ∆εν µπορείτε ή
δεν θέλετε να το κάνετε; Αυτό είναι το ερώτηµα.

Πάµε, λοιπόν, στις απαντήσεις. Είπατε ότι δεν µπορείτε να κα-
ταλάβετε τι εγγυήθηκε ο νόµος Παπαθανασίου και ότι δυσκο-
λεύεστε να καταλάβετε το σύµπλεγµα των εταιρειών. Σας διαβάζω,
λοιπόν, για να δείτε ότι υπάρχουν άλλοι που καταλαβαίνουν, αλλά
φαίνεται ότι εσείς δεν θέλετε να καταλάβετε: Είναι δυνατόν ασφα-
λιστική εταιρεία να πρέπει να τεθεί υπό εκκαθάριση και το ασφα-
λιστήριο συµβόλαιό της να µη µεταφερθεί σε άλλη εταιρεία; Στην
περίπτωση αυτή όσον αφορά την προστασία των δικαιωµάτων η
οδηγία 2001/17 των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων για την εξυγίανση
και την εκκαθάριση, προβλέπει ότι: «Στο πλαίσιο των διαδικασιών
εκκαθάρισης τα κράτη-µέλη οφείλουν να δώσουν προτεραιότη-
τα στις απαιτούµενες αποζηµιώσεις και έχει ενσωµατωθεί στο ελ-
ληνικό δίκαιο µε το προεδρικό διάταγµα 332/2003 βάσει του οποί-
ου στις απαιτούµενες αποζηµιώσεις παρέχεται απόλυτη προτε-
ραιότητα έναντι όλων των άλλων απαιτήσεων, πλην των δαπανών
και των εξόδων του επόπτη εκκαθάρισης…» Υπογραφή: Karen Van
Houle, προϊστάµενος µονάδας Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Ερώτηση του Ευρωβουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Που-
πάκη, απάντηση από τον κ. Μπαρνιέ: «Οι εποπτικές αρχές εξου-
σιοδοτούνται να παρέµβουν εγκαίρως σε περίπτωση που
απειλούνται τα δικαιώµατα των εργαζοµένων. Οι απαιτήσεις που
απορρέουν από ασφαλιστικά συµβόλαια θα πρέπει να τυγχάνουν
προτιµησιακής µεταχείρισης έναντι των άλλων απαιτήσεων και
τα συστήµατα εγγύησης που λίγα κράτη έχουν θεσπίσει, είτε κα-
ταβάλλοντας αποζηµίωση στους ασφαλισµένους για τις απαιτή-
σεις είτε εξασφαλίζοντας τη συνέχιση του ασφαλιστηρίου
συµβολαίου».

Τι θα κάνετε για όλα αυτά; ∆εν τα ξέρετε, τα αγνοείτε; Πόσους
µήνες χρειάζεστε για να πάρετε αποφάσεις; Γιατί πρέπει να πε-
ριµένετε την εκκαθάριση; Εδώ σας το λέει καθαρά. Προηγούνται
οι απαιτήσεις αυτών που θίγονται. Και δεν σας το λέει κάποιος
από εµάς, σας το λέει ο κ. Μπαρνιέ. Υποθέτω τον αποδέχεστε.

Επίσης, αποδέχεστε στην ερώτηση του κ. Χουντή αυτό το
οποίο λέει ο κ. Μπαρνιέ ότι σύµφωνα µε τα στοιχεία που διαβι-
βάστηκαν στις ελληνικές αρχές το ελληνικό δηµόσιο δύναται να
χορηγήσει υπό προϋποθέσεις εγγύηση υπέρ του αναδόχου του
ασφαλιστικού χαρτοφυλακίου ζωής ή σε περίπτωση απουσίας
τέτοιου αναδόχου εγγύηση απευθείας υπέρ των ασφαλιζοµένων.

Πάρτε θέση, πείτε µας δηλαδή εδώ ποια είναι η επίσηµη θέση
της Κυβέρνησης. Μη µας λέτε ιστορίες τώρα.

Κύριε Υπουργέ, δεν τίθεται θέµα συµφωνίας της τροπολογίας
µε το Κοινοτικό ∆ίκαιο για τον απλούστατο λόγο ότι είναι υπο-
χρέωση του δηµοσίου προς τους ασφαλισµένους λόγω της
πληµµελούς εποπτείας ή οποιωνδήποτε άλλων προβληµάτων,
ακόµα και όταν κλείνει µια επιχείρηση, για να µη νοθεύουµε τον
ανταγωνισµό, να υπάρχει διασφάλιση.

Κατηγορήσατε τη Νέα ∆ηµοκρατία γιατί δεν έκλεισε την εται-
ρεία. Μα, είναι προφανές! ∆ιότι αν δεν είχε κατατεθεί ο νόµος
του κ. Παπαθανασίου, έστω όταν κατετέθη, δεν θα µπορούσε να
κλείσει µια εταιρεία, διότι δεν θα υπήρχε καµµία διασφάλιση για
όλα τα συµβόλαια, όλων των ασφαλιζοµένων που βρίσκονται σε
µια εταιρεία. Κατηγορήσατε τους πάντες, την ΕΠΕΙΑ.

Πείτε µας, λοιπόν, τι έκανε η Κυβέρνησή σας για τις έξι αγω-
γές που έχει ο κ. Ψωµιάδης εναντίον του; Κατά του ιδίου και των
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µελών της οικογενείας του και των µελών του ∆ιοικητικού Συµ-
βουλίου της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ», σχετικά µε τα αποθεµατικά, σχε-
τικά µε τα ακίνητα στην Κύπρο, σχετικά µε ακίνητα στη Ρουµανία,
σχετικά µε το ακίνητο στα Ίσθµια που ήταν αξίας 8.000.000 και
κατεγράφη 40; Ολόκληρου του ∆ιοικητικού Συµβουλίου της
«ASPIS BANK» σχετικά µε τα 20.000.000 που κάνανε «φτερά» ως
αποθεµατικά των ασφαλιστικών εταιρειών; Η ΕΠΕΙΑ τα κατέθεσε
αυτά.

Πείτε µας, λοιπόν, τι έκανε η Κυβέρνησή σας απέναντι σ’ αυτό
το τροµερό πρόβληµα που απασχολεί εκατοντάδες χιλιάδες; Τι
έκανε ο Εισαγγελέας ο κ. Ιωαννίδης που τα έχει στα χέρια του
δύο χρόνια και που κινείται µε ρυθµό χελώνας; Τον ελέγξατε ή
δεν σας απασχολεί;

Μα, είναι προφανές ότι δεν σας απασχολεί καθόλου. ∆εν σας
απασχολεί καθόλου. ∆εν σας απασχολεί η κοινωνία πια. Βλέπετε
µόνο το νούµερα και φέρνετε προτάσεις.

Σας έγινε µια πρόταση να πάτε σε εκκαθάριση εν λειτουργία.
Είναι απόλυτο αυτό, ότι µπορεί να γίνει, είναι ο ν. 1386/1983 και
ο ν. 2000/1991. Λειτούργησε αποτελεσµατικά, έγινε εκτενής,
επανειληµµένος δικαστικός έλεγχος για τη συµφωνία µε το Κοι-
νοτικό ∆ίκαιο και το Ελληνικό Σύνταγµα. Τα ξεχάσατε όλα. Αρ-
νείστε να το κάνετε.

Βάλατε έναν εκκαθαριστή ο οποίος είναι δικηγόρος. ∆εν τα
ξέρει. Πήρε και άλλους τρεις, τέσσερις να τον βοηθήσουν. Αρ-
νείστε να απαντήσετε στις ερωτήσεις µας, πόσο κοστίζουν αυτοί
τον µήνα. Μας παραπέµπετε σε κάτι ΦΕΚ, σε κάτι δηλώσεις, σε
κάτι νόµους περίεργους.

∆εν απαντάτε στις ερωτήσεις τις οποίες έχουµε θέσει και ανα-
γκαστήκαµε να κάνουµε αυτήν την επερώτηση και το κυριότερο
από όλα, έρχεστε εδώ µόνο µε διαπιστώσεις, µόνο µε κατηγο-
ρίες, χωρίς καµµία λύση. Είστε ικανοποιηµένος δηλαδή από την
τακτική σας αυτή; Αισθάνεστε δηλαδή, δικαιωµένος, εάν δείτε
αυτούς τους πολίτες έξω, αν πάτε σε µια συγκέντρωσή τους και
τους τα πείτε αυτά;

Έχετε την εντύπωση, κύριε Υπουργέ, ό,τι αφορά µερικούς
φτωχούς ανθρώπους; Ακούστε, λοιπόν, τους µεγάλους πελάτες
και θεσµικούς επενδυτές.

Αυτό µας µεταφέρεται. Αυτή είναι και η δουλειά µας, να σας
πούµε τι γίνεται έξω, αφού εσείς δεν αντιλαµβάνεστε. Εµένα η
κοινωνία µου είπε να πας να πεις στον Υπουργό ότι εµείς χά-
νουµε την περιουσία µας. Αυτό, λοιπόν, σας λέω. Έχετε, λοιπόν,
αντίρρηση να σας πω τι λέει η περιφέρειά µου;

Ποιοι είναι λοιπόν οι µεγάλοι πελάτες και θεσµικοί επενδυτές;
Είναι η ΛΑΡΚΟ, οµαδικό, συνταξιοδοτικό όλων των εργαζοµένων.
Είναι το Ταµείο της Ολυµπιακής, το Ταµείο της Αγροτικής Τρά-
πεζας, το Ταµείο Νοµικών Θεσσαλονίκης, το Ταµείο Νοµικών Χα-
νίων, το Υπουργείο Εσωτερικών, οι συνταξιούχοι του ΟΤΕ,
ΗΛΠΑΠ, δάνεια µε εγγύηση σε δεκάδες τράπεζες που είναι σή-
µερα εγγυήσεις στεγαστικά δάνεια. Και βέβαια, οι τράπεζες έρ-
χονται µε αγωγές και κατασχετήρια, το TAXIS, η Πήγασος
Εκδοτική, το οµαδικό της Βουλής των Ελλήνων που έληξε πριν
από δύο χρόνια, η Αµερικανική Πρεσβεία, εκατοντάδες επιχει-
ρήσεις και επώνυµοι Έλληνες.

Εγώ κύριε Υπουργέ, κάνω κοινοβουλευτικό έλεγχο και η πα-
ράταξή µου αυτό κάνει. Και το κάνω µε δύναµη. Και το κάνω ανα-
λαµβάνοντας την ευθύνη αυτών που λέω. Εσείς θα αναλάβετε
την ευθύνη διακυβέρνησης του τόπου και των αποφάσεων; Αυτό
είναι το ερωτηµατικό εδώ;

Αγνοείτε το γεγονός ότι ο κ. Ψωµιάδης βρίσκεται µε 100.000
ευρώ εκτός φυλακής για 500.000.000 ευρώ ακάλυπτη επιταγή;
Ότι έχουν µεταβιβαστεί περιουσιακά στοιχεία δικά του και της
γυναίκας του σε άγνωστα άτοµα, χωρίς αντίτιµο, χωρίς να έχει
πληρώσει εφορίας, χωρίς να έχει παρέµβει η ΥΠΕΕ, χωρίς να έχει
παρέµβει η Σ∆ΟΕ;

Και µια ερώτηση, κύριε Υπουργέ; Κάηκε το κτήριο της ΥΠΕΕ
και της Σ∆ΟΕ στην Αµαλίας 40 προχθές. Ήταν ο φάκελος µέσα
της ΑΣΠΙΣ. Θέλουµε απάντηση επ’ αυτού. Γιατί κάηκαν κάποιοι
φάκελοι µεγάλων οικονοµικών και φορολογικών παραβάσεων.
Θέλουµε, λοιπόν, την πρώτη απάντηση. Ήταν; Αν ήταν να µας το
πείτε, εάν δεν ήταν να λύσετε το θέµα. Να πάρετε µια απόφαση.
Μια απόφαση η οποία θα είναι δίκαια. Μια απόφαση η οποία θα

αντιµετωπίζει κατάµατα την κοινωνία. Μια απόφαση η οποία θα
στηρίζεται στη δυνατότητα που σας δίνει η Ευρωπαϊκή Ένωση να
εγγυηθείτε τα συµβόλαια, όλων, αυτών των ανθρώπων που έχα-
σαν την ελπίδα τους.

Και µια πρόταση. Όταν η προηγούµενη κυβέρνηση ανακοί-
νωσε εκείνο το πρόγραµµα των 25.000.000.000 ευρώ για τη στή-
ριξη της κυκλοφορίας του χρήµατος στις τράπεζες -που µας
κατηγορήσατε για κόµµα πλουτοκρατών, ότι δίνουµε χρήµατα
στις τράπεζες- δώσαµε τα οκτώ. Εσείς αποφασίσατε να δώσετε
άλλα 17.000.000.000, τώρα ξεχνώντας τις κατηγορίες τις οποίες
είχατε εκτοξεύσει.

∆ώστε, λοιπόν, 1.000.000 από αυτό να εγγυηθείτε τα συµβό-
λαια των δύο αυτών εταιρειών. Φτιάξτε την εγγυοδοσία, την απο-
τελεσµατικότητα και ό,τι µπορούν να πιστέψουν οι Έλληνες για
την ιδιωτική ασφάλιση. Κάντε το λοιπόν! Ιδού η πρόταση. ∆ώστε
το σε οµόλογα. Μην δίνετε σε χρήµα. ∆ώστε εγγύηση του ελλη-
νικού δηµοσίου. ∆ώστε από τα 17 το 1. Τα 500.000.000 φτάνει.
Ορίστε λοιπόν, η πρόταση. Απαντήστε επ’ αυτής της προτάσεως.
Εκτός αν µας πείτε ότι είµαστε πάλι πλουτοκράτες, γιατί στηρί-
ζουµε ανθρώπους που πίστεψαν στην ιδιωτική ασφάλιση, που
εναπόθεσαν τις οικονοµίες τους και που περιµένουν από εσάς
εδώ και εξήµισι µήνες να τους πηγαίνετε από µήνα σε µήνα και
να µην έχετε τη δύναµη να αρθρώσετε µια µικρή πρόταση, να
συζητήσουµε επ’ αυτού. Και µετά µας κατηγορείτε ότι ήρθαµε
να σας υβρίσουµε.

Να σας ελέγξουµε ήρθαµε κύριε Υπουργέ, αλλά δυστυχώς το
ΠΑΣΟΚ τον έλεγχο τον αντιλαµβάνεται ως ύβρη. Είναι δικό σας
πρόβληµα να συνεχίσετε.

Ευχαριστώ κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Κοινοβουλευτικέ

Εκπρόσωπε, ακούσατε τι είπε ο κ. Υφυπουργός ο οποίος αι-
σθάνθηκε ότι από αυτά που µεταφέρατε το ερµήνευσε ότι µετα-
φέρατε κάτι σαν απειλή. Έξωθεν. Εάν κρίνετε θα σας
παρακαλούσα -γιατί εγώ δεν έχω στα Πρακτικά αυτήν την ώρα
για να δω ακριβώς τη διατύπωσή σας- αλλά δείτε και τα Πρα-
κτικά αργότερα και αν κρίνετε ότι µπορείτε να κάνετε µια διόρ-
θωση παρακαλώ να την κάνετε. Θέλετε να την κάνετε τώρα;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε, για την υπόδειξη αυτή. Την αποδέχοµαι εκ µέρους του Προ-
εδρείου, θα δω τα Πρακτικά, αλλά δεν έχω καµµία αίσθηση, ούτε
εξύβρισα ούτε ότι απείλησα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα τα δείτε, τα Πρα-
κτικά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Έχω όµως πλήρη συναί-
σθηση του τι λέει η κοινωνία, για όλους µας και για την Κυβέρ-
νηση για ένα λόγο παραπάνω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Είναι άλλο αυτό και άλλο
αυτό που σας ζητώ. Παρακαλώ µετά να δείτε τα Πρακτικά.

Ευχαριστώ.
Ο κ. Χρήστος Παπουτσής Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του

ΠΑΣΟΚ έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆εν ξέρω ποια είναι η αίσθηση του

κυρίου Μαρκόπουλου. Εκείνο που είναι βέβαιο είναι ότι αίσθηση
όλων µας είναι ότι εδώ παρακολουθούµε το θέατρο του παρα-
λόγου. Γιατί για µια ακόµα φορά η Νέα ∆ηµοκρατία, αδυνατεί να
αρθεί στο ύψος των περιστάσεων.

Θα σας πω κύριοι συνάδελφοι, να οµολογήσω για την ακρίβεια
ότι έχω εκπλαγεί. Και φαίνεται ότι ο ανοιξιάτικος αέρας ο οποίος
φυσάει έξω, σας ανεβάζει.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μας ωφελεί.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Και σας ανεβάζει σε θράσος όµως,

γιατί βλέπω ότι το θράσος πλέον περισσεύει. Ανερυθρίαστα οµι-
λείτε µε περισσή δύναµη όπως είπα. «Έχουµε τη δύναµη να
ασκούµε κοινοβουλευτικό έλεγχο», λέει. Και γιατί δεν είχατε τη
δύναµη να κυβερνήσετε τη χώρα;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Γιατί εσείς κυβερνάτε
τώρα;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Γιατί δεν είχατε τη δύναµη να απο-
τρέψετε αυτό το τεράστιο οικονοµικό σκάνδαλο; Γιατί δεν είχατε
τη δύναµη να προστατεύσετε τις εκατοντάδες χιλιάδες των πο-
λιτών, που θίγονται σήµερα; Γιατί δεν είχατε τη δύναµη να λει-
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τουργήσουν οι ελεγκτικοί µηχανισµοί και οι εποπτικές αρχές; Για
ποιο λόγο δεν είχατε τη δύναµη;

Θα σας πω εγώ για ποιο λόγο δεν είχατε τη δύναµη. Στις 12 Ια-
νουαρίου του 2005, δόθηκε για πρώτη φορά η εντολή διενέρ-
γειας ελέγχου στην εταιρεία «ΑΣΠΙΣ ΠΡΌΝΟΙΑ». Από το
διαχειριστικό έλεγχο αυτό προέκυψε ότι δεν είχαν αποδοθεί στο
δηµόσιο οι φόροι ύψους 8.576.269 ευρώ, δηλαδή επρόκειτο για
παρακρατούµενους φόρους. Εκ των οποίων 5.000.851 ευρώ
είχαν εισπραχθεί από την εταιρεία από τον ΦΠΑ συν 1.000.000
περίπου οι προσαυξήσεις και 1.490.000 ευρώ από λοιπούς φό-
ρους, συν 230.000 οι προσαυξήσεις.

Αυτός ο έλεγχος ξεκίνησε αµέσως. Και σύµφωνα µε την προ-
βλεπόµενη νοµοθεσία θα έπρεπε να συνταχθεί επειγόντως ειδική
έκθεση ελέγχου βάσει του ν.2523/1997, όπως τροποποιήθηκε µε
το ν.3296/2004, και αµέσως να γνωστοποιηθούν, κατά προτε-
ραιότητα, στην εταιρεία τα επείγοντα µέτρα που είθισται σ’ αυτές
τις περιπτώσεις να λαµβάνονται.

Ποια είναι τα µέτρα αυτά, τα οποία όφειλε να λάβει η κυβέρ-
νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας τον Ιανουάριο του 2005;

Σε τέτοιες περιπτώσεις οι φορολογικές αρχές, όταν διαπιστώ-
νουν ανάλογες παραβάσεις άνω του ποσού των 150.000 ευρώ,
απαγορεύεται στις αρµόδιες ∆ΟΥ να παραλαµβάνουν δηλώσεις,
απαγορεύεται να χορηγούν βεβαιώσεις ή πιστοποιητικά προς την
εταιρεία που έχει ελεγχθεί, αλλά κυρίως αναστέλλεται το απόρ-
ρητο των καταθέσεων των λογαριασµών, των συµβάσεων και των
πράξεων επί παραγώγων χρηµατοοικονοµικών προϊόντων, ακόµα
και των θυρίδων της εταιρείας σε τράπεζες ή και αλλού. Και επι-
πλέον, προβλέπεται η δέσµευση του 50% των καταθέσεών τους.

Επειδή σας άκουσα, κύριε Μαρκόπουλε, να αναφέρεστε -µε
περισσό θράσος- απευθυνόµενος προς την Κυβέρνησή µας και
προς τον Υφυπουργό κ. Σαχινίδη, θα ήθελα να σας παρακαλέσω
να σηµειώσετε και να ελέγξετε την ύπαρξη του υπηρεσιακού εγ-
γράφου µε αριθµό πρωτοκόλλου 685 από το ∆ΕΚ Αθηνών, το
οποίο έφτασε τη 10η Φεβρουαρίου του 2005 στις αρµόδιες ∆ΟΥ,
δηλαδή στην ΦΑΕΕ Αθηνών, στη ∆ΟΥ Γλυφάδας και Κηφισιάς.

Σύµφωνα µε το έγγραφο αυτό, όπως αναφέρεται: «Κατόπιν
προφορικής συνεννόησης, µε τον αρµόδιο Υφυπουργό της Κυ-
βέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας» –δεν ενθυµούµαι ποιος ακρι-
βώς Υφυπουργός ήταν εκείνη την περίοδο ο αρµόδιος Υφυ-
πουργός στις 10 Φεβρουαρίου του 2005- «…δεν κοινοποιήθηκαν
αρµοδίως τα προαναφερθέντα µέτρα εις βάρος της εταιρείας,
διότι η εταιρεία προχώρησε αµέσως στην ξεκαθάριση του ζητή-
µατος».

Το αποτέλεσµα ποιο είναι; Το αποτέλεσµα είναι ότι από το Φε-
βρουάριο του 2005 που πιστοποιήθηκε για πρώτη φορά το γε-
γονός ότι η εταιρεία δεν πάει καλά, αντί η πολιτεία να πάρει τα
µέτρα και να προστατεύσει τα συµφέροντα του δηµοσίου και κυ-
ρίως τα συµφέροντα των πολιτών, τι έκανε; Κάνατε πως δεν κα-
ταλάβατε τίποτα. ∆εν καταλάβατε τίποτα, όπως κάνατε πως δεν
καταλαβαίνατε τίποτα και σε όλες τις άλλες υποθέσεις, οι οποίες
απασχόλησαν το δηµόσιο βίο αυτές τις ηµέρες, αυτά τα χρόνια.

Τελικά, λίγες ηµέρες πριν από τις εκλογές, όταν «έσκασε το
κανόνι», τότε βεβαίως χιλιάδες συµπολίτες µας βρέθηκαν εκτε-
θειµένοι, οι εργαζόµενοι βρέθηκαν στον αέρα και εκατοντάδες
χιλιάδες άνθρωποι έµειναν µε την αγωνία της επόµενης ηµέρας.

Βεβαίως, οι άλλες ασφαλιστικές εταιρείες έσπευσαν να τρέ-
ξουν προκειµένου να βοηθήσουν, αλλά µόνο στα συµβόλαια που
ήταν επικερδή για τις εταιρείες αυτές. Για τα άλλα τα συµβόλαια,
αυτά που αφορούν τις άµεσες ανάγκες, των ανθρώπων, δεν έδει-
ξαν και πολύ µεγάλο ενδιαφέρον.

Και εδώ έρχεται η ανάγκη του νοµικού µας πλαισίου και η υπο-
χρέωση της πολιτείας –θέλω να τονίσω εγώ- να καλύψει ακριβώς
αυτά τα θέµατα. Και να τα καλύψει µε ένα τρόπο σύννοµο µε το
Κοινοτικό ∆ίκαιο.

Και είναι κρίµα που κατηγορήσατε προηγουµένως τον κύριο
Υπουργό, κύριε Μαρκόπουλε και κύριοι συνάδελφοι της Νέας
∆ηµοκρατίας ότι δεν έχει ανακοινώσει τις προθέσεις του, γιατί
όχι µόνο έχει ανακοινώσει τις προθέσεις του, έχει παρουσιάσει
και νοµοσχέδιο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Το πήρε πίσω.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Όχι, δεν πήρε τίποτα πίσω. Κύριε

Μαρκόπουλε, είσαστε ειλικρινής πολιτικός άνδρας και παρακαλώ
πάρα πολύ να παραµείνετε σε αυτήν τη θέση.

Γνωρίζετε ότι ο Υπουργός ήρθε στη Βουλή σύµφωνα µε το
άρθρο 36 στη διαδικασία της προδιαβούλευσης - και γνωρίζετε
πολύ καλά τη διαδικασία, που είναι µια πρωτόγνωρη διαδικασία-
όσον αφορά το νοµοσχέδιο αυτό. Αµέσως µετά ήρθε σε επαφή
και σε επικοινωνία µε τους αντίστοιχους φορείς και αυτή τη
στιγµή είµαστε στη βάση της ολοκλήρωσης και της κατάθεσής
του.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Και γιατί δεν µας το λέει,
κύριε Παπουτσή;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Μα, ακριβώς αυτό θέλει να κάνει. ∆έ-
χθηκε, όµως, καταιγισµό πυρών από τους συναδέλφους, αναί-
τια, άδικα και µάλιστα από τους συναδέλφους εκείνους οι οποίοι
µοιράστηκαν τις πολιτικές ευθύνες µε εκείνους οι οποίοι δηµι-
ούργησαν αυτό το τεράστιο οικονοµικό σκάνδαλο.

Και πότε; Σε µια περίοδο όπου η Κυβέρνηση -και όχι µόνο το
Υπουργείο Οικονοµικών αλλά και το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης-
σπεύδει, εν µέσω γενικότερης οικονοµικής κρίσης σε ολόκληρη
την Ευρωπαϊκή Ένωση, να αντιµετωπίσει τα µείζονα προβλή-
µατα.

Ή µήπως δεν γνωρίζετε, κύριε Μαρκόπουλε, ότι ο αρµόδιος
Υπουργός ∆ικαιοσύνης ο κ. Καστανίδης έχει ζητήσει, κατά προ-
τεραιότητα, την επιτάχυνση της δικαστικής διερεύνησης για την
υπόθεση «Ψωµιάδη», εφ’ όσον προφανώς πλήττεται το δηµόσιο
συµφέρον; Ναι ή όχι;

Γνωρίζετε, ναι ή όχι ότι οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ είναι εκείνοι
οι οποίοι ξεκίνησαν τον έλεγχο επί αυτής της υποθέσεως εδώ και
έξι χρόνια; Γνωρίζετε, ναι ή όχι, ότι οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ
σήµερα είναι επερωτώντες Βουλευτές; Μάλιστα, την Πέµπτη
έχουµε την ερώτηση του συναδέλφου του κυρίου Φραγκίσκου
Παρασύρη, Βουλευτή Ηρακλείου επί του ιδίου θέµατος προς τον
Υπουργό ∆ικαιοσύνης, δεν το γνωρίζετε;

Γιατί προσπαθείτε, όχι µόνο να αποδώσετε ευθύνες, αλλά και
να υιοθετήσετε και διάφορες απειλές, οι οποίες εκτοξεύονται
από διάφορους ακραίους -µέσα στην αγωνία τους, µέσα στον
προβληµατισµό τους, αλλά και µέσα στις πολιτικές τους επιδιώ-
ξεις- σε διάφορα φόρα; Γιατί;

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Αυτό, κύριε Μαρκόπουλε, επιτρέψτε µου να πω, ότι δεν αφορά
το πεδίο της πολιτικής ετοιµότητας. Η ουσία είναι µία, ότι βρι-
σκόµαστε µπροστά σε ένα τεράστιο οικονοµικό σκάνδαλο. Και
επιτρέψτε µου να πω ότι έχω την αίσθηση ότι πρόκειται και περί
πολιτικού σκανδάλου, γιατί ήταν προφανής η εύνοια την οποία
απολάµβανε τα τελευταία πέντε χρόνια ο συγκεκριµένος Όµιλος.
Όπως ήταν εµφανείς και οι προθέσεις, οι νοµοθετικές πρωτο-
βουλίες της κυβέρνησης Καραµανλή, προκειµένου να διαφυλά-
ξει το µέλλον της εταιρείας και του οµίλου, όχι όµως των
ασφαλισµένων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ να ολοκλη-
ρώσετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Οι ασφαλισµένοι βρέθηκαν στον αέρα, όπως βρέθηκαν στον

αέρα και οι εργαζόµενοι. Και σε αυτήν ακριβώς την κατεύθυνση,
έρχεται σήµερα η Κυβέρνηση πρώτον µέσω του νοµοσχεδίου.
∆εύτερον, µέσω των ρυθµίσεων των οποίων φέρνει να καλύψουν
το πεδίο ευθύνης στις ασφάλειες ζωής, το οποίο όπως γνωρί-
ζετε, δεν υπάρχει στο νοµικό πλαίσιο της χώρας µας.

Επίσης, ακόµα δεν υπάρχει ούτε καν σε ευρωπαϊκό επίπεδο,
γιατί δεν υπάρχει αντίστοιχη νοµική βάση σε ευρωπαϊκό επίπεδο.
Και εδώ έρχεται να ζητήσει και να διαπραγµατευθεί µε την Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή τη δυνατότητα ακριβώς να διαµορφώσουµε
ένα τέτοιο πλαίσιο.

Και πέραν αυτού, η Κυβέρνηση συνεχίζει τις προσπάθειες για
την πλήρη διαλεύκανση της υπόθεσης και για την απόδοση,
όµως, πολιτικών και ποινικών ευθυνών.

Βεβαίως, θα ενώσω τη φωνή µου µαζί σας στο γεγονός ότι θε-
ωρούµε ότι οι εγγυήσεις µε τις οποίες αντιµετωπίζει τη δικαστική
διαδικασία ο κ. Ψωµιάδης και οι υπεύθυνοι αυτής της υπόθεσης,
είναι ελάχιστες σε σχέση µε το µέγεθος του σκανδάλου αυτού.

6934 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Αλλά µην αποδίδετε στην Κυβέρνηση αυτές τις ευθύνες. Να
απευθύνετε τα ίδια ερωτήµατα και να ενώσουµε µαζί τη φωνή
προς εκείνους τους επικεφαλείς της δικαιοσύνης για τους οποί-
ους έχετε βάλει το χεράκι σας, έτσι; Για να είµαστε συνεννοηµέ-
νοι.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει η Κοινο-

βουλευτική Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας, κ. Λιάνα Κανέλλη.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι ευτυχής συγκυρία για όσους ακούνε, δυστυχής συγκυρία

για µένα να ανεβαίνω σ’ αυτό το Βήµα µετά την Παρασκευή το
µεσηµέρι. Την ηµέρα εκείνη όπου εσείς, κύριε Υφυπουργέ, απα-
ντούσατε ότι επειδή έφυγε ο Υπουργός σας, δεν ξέρετε τι να
απαντήσετε για το δικό µας αίτηµα, για την τροπολογία η οποία
εµφανίστηκε. Και σηκωθήκαµε όλοι και ουρλιάζαµε εδώ, για να
µην µετατραπούµε σε «συµβουλευτική» του Παπαδόπουλου.

Είναι ευτυχής συγκυρία και δυστυχής για µένα, που προε-
δρεύετε, κύριε Νιώτη. Και σηκώνονταν εδώ οι Βουλευτές του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας και ζητούσαν ονοµαστική
ψηφοφορία. Και όπως δεν έχει ξαναγίνει από τη Μεταπολίτευση
και µετά, λέγατε: «Άρθρο 1, ψηφίστηκε, άρθρο 2, ψηφίστηκε,
άρθρο 3, ψηφίστηκε και άρθρο 4, ψηφίστηκε…».

Αυτό το λέω γιατί έχω πλήρη συναίσθηση µετά από αυτή τη
κουβέντα που ακούστηκε σήµερα εδώ από στόµατος κ. Μαρκό-
πουλου ότι το ζήτηµα δεν είναι ιδεολογικό, δεν είναι πολιτικό. Τι
είναι; Λογιστικό; ∆εν είναι ιδεολογικό; ∆εν κατάλαβα!

Κύριοι συνάδελφοι, κάνετε πολιτική χωρίς ιδεολογία; Con-
gratulations! Να σας µιλάω σε µια γλώσσα που καταλαβαίνετε.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Είναι πολιτικό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Εγώ θα σας πω ότι το θέµα είναι πρωτίστως

ιδεολογικό και µετά πολιτικό και δεν µπορείτε να πατσαβουρεύ-
ετε τον τύπο και την ουσία, όπως σας βολεύει. Και οι περισσό-
τεροι από εσάς Βουλευτές εδώ µέσα έχετε κάνει και πέντε
στοιχειώδη νοµικά και ξέρετε ότι µια αγωγή, οτιδήποτε απορρί-
πτεται και για νόµο και για ουσία και για τύπο. Και δεν µπορεί να
κάνουµε τον τύπο όποτε µας γουστάρει και την ουσία όποτε µας
γουστάρει.

Έρχεστε εδώ µέσα τα δύο κόµµατα εξουσίας και µας µιλάτε
σήµερα για διαφάνεια και κάθαρση, ποιος αδράνησε και ποιος
έφτιαξε τη νοµοθεσία; Λοιπόν, την απόδειξη για τη σύµφυτη αντί-
ληψη του τρέχοντος πολιτικού συστήµατος µε θύµατα τους ερ-
γαζόµενους, τους επενδυτές, τους γιατρούς, τις νοσοκόµες,
τους καρκινοπαθείς, τους αρρώστους της κάθε «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟ-
ΝΟΙΑ» δεν µπορείτε να την κάνετε ως ριψάσπιδες, γιατί και τα
καινούργια µέτρα που έρχονται θα στρέψουν και τους υπόλοι-
πους στην ιδιωτική ασφάλιση. Και για τη µεγαλύτερη απόδειξη
ότι είναι σύµφυτη η ντόπια διαφάνεια δεν χρειάζονται εισαγγε-
λείς. Έρχεται η πραγµατικότητα και το αποδεικνύει. ∆εν θέλετε
εισαγγελέα.

Τι είναι η «ΑΣΠΙΣ»; Ακούστε ωραία κουβέντα: «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟ-
ΝΟΙΑ», οι τριακόσιοι του Λεωνίδα, «ή ταν ή επί τας». Ασπίδα, Πρό-
νοια: πολύ ωραία πράγµατα. Ωραίες λέξεις. Εταιρείες είναι.

Και έρχεστε εδώ κοτζάµ Υπουργός και κοτζάµ Αντιπολίτευση
και ανταλλάσσετε µεταξύ σας επιστολές; ∆ηλαδή, αν το κάνατε
αυτό στο ποδόσφαιρο σε επίπεδο ανταγωνισµού και ερχόσασταν
εδώ και λέγατε «ο Πατέρας είπε» και «ο Κόκκαλης είπε» για τον
Ολυµπιακό και τον Παναθηναϊκό, θα ήταν οι οπαδοί απέξω και
θα σας πετάγανε πέτρες ότι παίρνετε θέση υπέρ του ενός ή υπέρ
του άλλου. Θα το λέγατε αυτό και τώρα τους λέτε χούλιγκανς.

Και θα µου πείτε εµένα ότι είµαι γραφική που φωνάζω. Εγώ
ήρθα σήµερα στη Βουλή γιατί περίµενα την απάντηση που δε-
σµεύτηκε να δώσει ο Πρόεδρος της Βουλής για την κατάργηση
ουσιαστικά του Κοινοβουλίου. Η υπόθεση αυτή είναι ΕΝRΟΝ.
Είναι η ελληνική ΕΝRΟΝ. Πώς ξεκίνησε η κρίση έξω; ΕΝRΟΝ.

Αυτή τη στιγµή δεν θα µιλήσουµε µε όρους πολιτικούς και ιδε-
ολογικούς και όχι λογιστικούς; Για να βρεθεί λύση εµείς έχουµε
απαίτηση, το κράτος να καλύψει οτιδήποτε αφορά στην υγεία και
στην ασφάλεια χωρίς να επιβαρύνει τους φορολογούµενους.
Αυτή είναι η απαίτησή µας. Να τα πάρετε από αυτούς που έπαι-
ξαν ανταγωνιστικά.

Πάµε να δούµε µια και µιλάτε για εταιρείες ποιο είναι το εµπό-
ριο; Τι υπερασπίζεστε; Ποιο είναι το εµπόρευµα; Πείτε µου ποιο
είναι το εµπόρευµα! Η υγεία. Και έρχεστε εδώ υποκριτικά τα δύο
κόµµατα και µου µιλάτε επισήµως τις τελευταίες ηµέρες για
προσδόκιµο ζωής;

Άρα, τζογάρετε πάνω στο προσδόκιµο ζωής για την υγεία. Θα
καθορίζετε τα όρια, τη σύνταξη, τα λεφτά, τα πάντα µε το προσ-
δόκιµο ζωής και στήνετε τον κόσµο µε βάση την ευρωπαϊκή πο-
λιτική αντιγράφοντας τον αµερικανικό καπιταλισµό, να παίζει
εµπόριο έξω τη ζωή του. Για να βγει ένας στην τηλεόραση σ’ ένα
«µεσηµεριάτικο» ή «πρωινάδικο» που τα βρίζετε –από τους συ-
ναδέλφους- και να πει ότι κάποιος δεν έχει να ζήσει και πουλάει
το νεφρό του και εξανίσταστε, υποφέρετε. Αυτούς τώρα που
έχουν τα πουληµένα συµβόλαια, πήγατε να τους ρωτήσετε; Πή-
γατε ποτέ να τους ρωτήσετε αυτούς που έχουν ιδιωτικά συµβό-
λαια;

Εγώ είµαι οπαδός της δωρεάν περίθαλψης υψηλού επιπέδου.
Έχετε µιλήσει µε τους γιατρούς που περιµένουν να πληρωθούνε;
Ξέρετε ότι µπαίνει άνθρωπος από τις ασφαλιστικές εταιρίες µέσα
στο χειρουργείο και λέει ότι δεν θα βάλεις αυτό το νήµα, είναι
ακριβό; ∆εν θα του βάλεις αυτό το δίσκο τον καλό από καρχαρία
που είναι ανταλλάξιµος, θα του βάλεις από το άλλο. Μα, άµα του
βάλω από το άλλο, λέει ο γιατρός, θα κάνω άλλα έξι χειρουρ-
γεία. ∆εν µπορώ να βάλω καρφί στο ποδάρι το σπασµένο, που θα
σκουριάσει σε δύο µήνες! Αλλά σου λέει: «Τόσα είχε πληρώσει,
τόσα θα του βάλεις»!

Και έχετε και ένα Σύνταγµα που λέει ότι οι Έλληνες είναι ίσοι
και το κράτος πρέπει να προστατεύει το δικαίωµα της υγείας και
το δικαίωµα της ζωής. Και πήγατε και τους είπατε για το προσ-
δόκιµο της ζωής!

Λοιπόν, αυτή τη στιγµή στη διεθνή αγορά, την ευρωπαϊκή και
την αµερικάνικη, για να µην τους κοροϊδεύετε τους ανθρώπους
εδώ, όλους τους ανθρώπους παίζεται η σωτηρία των ασφαλιστι-
κών µε βάση την κεντρική πολιτική του προσδοκίµου ζωής, την
επίσηµη πολιτική, που κάνετε τον «τροχονόµο» των ιδιωτικών
συµφερόντων µε το λεγόµενο death contracts, συµβόλαια θανά-
του. Το προσδόκιµο της ζωής θα πέσει –λένε- δεν θα ανέβει, γιατί
µπορεί να προχωράει η τεχνολογία, αλλά ανεβαίνει το άγχος,
ανεβαίνει η ανασφάλεια. Η Παγκόσµια Οργάνωση Υγείας λέει ότι
η µαζική κατάθλιψη…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Οι άλλοι µιλήσανε λίγο παραπάνω
από εµένα, θέλω και εγώ δύο λεπτά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα έχετε ανοχή χρόνου.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Λοιπόν, στο 2020 η κατάθλιψη θα είναι η

πρώτη αιτία θανάτου. Η Παγκόσµια Οργάνωση Υγείας το λέει,
δεν το λέει η Λιάνα Κανέλλη του Χρήστου και της Αριάδνης. Πέ-
φτει το προσδόκιµο. Στην Ελλάδα έχετε το πρώτο κρούσµα λέ-
πρας. Εµφανίζονται ασθένειες της εποχής της Βίβλου. Η
φυµατίωση θερίζει. Και ξέρετε τι κάνουνε; Τζογάρουνε! Death
contracts. Αλλά ασφαλιστικά η µια µε την άλλη εταιρεία τι κά-
νουνε; Να σας πω εγώ τι κάνουνε; Πάνε και αγοράζουνε. Για το
συµβόλαιο που λήγει το 2018 –γιατί ο άλλος το έχει βάλει να
λήγει µέχρι το 2018- λένε ότι αυτός αποκλείεται να ζήσει µέχρι το
2018, θα πεθάνει νωρίτερα. Αυτό είναι το death contract. Πόσο
κάνει το συµβόλαιό του; Ένα εκατοµµύριο. Ωραία, 1.000.000. Τε-
τρακόσια, το αγοράζω εγώ σήµερα. Και υπολογίζουνε.

Πού φτάσαµε, µωρέ; Πού φτάσαµε εργαζόµενοι άνθρωποι; Με
τους καινούργιους πυλώνες και το καινούργιο µεταΜάαστριχτ,
µεταΛισαβόνα, µετα-τούτο, µετα-κείνο, µετα-άλλο, µιλάτε; Υπάρ-
χει γραµµένο στην επερώτησή σας η λέξη «πυλώνας» της ιδιωτι-
κής ασφάλισης; Είναι «πυλώνας» το Χρηµατιστήριο και ο
ανταγωνισµός; ∆ώσ’µου τη ζωή σου! Μέχρι πού θα ζήσεις; Τι
προσδόκιµο έχει; Θα µου πεις ότι το λέει η επίσηµη πολιτεία. Και
το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία που κυβέρνησαν, δεν είδα κα-
νέναν να εξανίσταται γιατί εµπορευµατοποιούµε σε επίπεδο ιδε-
ολογικό και πολιτικό το προσδόκιµο της ζωής. Έχουµε όλοι την
ίδια περίθαλψη και θα µου βγάλετε µέσο όρο προσδοκίµου ζωής;
Ζούµε όλοι τον ίδιο χρόνο και έχουµε το ίδιο προσδόκιµο ζωής;

Θα σας πω ένα παράδειγµα, που το λέω οκτακόσια χρόνια. Θα
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πεθάνω και θα το λέω µέχρι που θα το αποστηθίσετε. Θέλετε δεν
θέλετε, θα το λέω. Ο γιός του Κέννεντι, όταν του κόπηκε το πο-
δάρι από το ατύχηµα από το µηρό, µας τον δείχνανε τα κανάλια
µετά από τρία ή τέσσερα χρόνια ότι κάνει σκι και ότι χορεύει
βαλς και ταγκό. Αν η µάνα σας, ο πατέρας σας ή ένας ασφαλι-
σµένος στην «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» χάσει το ποδάρι του από ψηλά
δεν θα είχε καν την τύχη του ∆οσούλα που του τα έδωσε η εται-
ρεία, που του έκοψε το ποδάρι µε σπόνσοριγκ γιατί ήταν µικρό
το παιδί και ήθελε διακόσια. Θα το παίζει Κάπτεν Χουκ µε ένα ξυ-
λοπόδαρο. Και έχετε διακόσιες χιλιάδες ανθρώπους, γιατρούς,
παιδιά από πίσω ασφαλισµένους, οικονοµίες.

Είναι κλοπή! Την κάνατε την κλοπή και πρέπει να πληρώσετε.
Εσείς φτιάξατε τους νόµους για να παίζονται τα λεφτά των ασφα-
λιστικών ταµείων στο Χρηµατιστήριο. Εσείς φτιάξατε τους νό-
µους περί ανταγωνισµού.

∆εν το δέχοµαι ως πολιτικός, δεν το δέχοµαι –σας το λέω- να
µην µπορώ να κάνω ονοµαστική ψηφοφορία, όταν καταπατάται
το δικαίωµά µου να κρίνω και να ακυρώνω εκ των προτέρων και
όχι εκ των υστέρων. ∆εν δέχοµαι ως Βουλευτής του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος εγώ εδώ µέσα, να έρχεστε και να µου µιλάτε ότι
είπε ο «πράσινος» στον «κόκκινο» και ο «κίτρινος» στον «µπλε»
και να είναι οι άνθρωποι απέξω και να φωνάζουν και να τους χρω-
στάτε.

Ο οποιοσδήποτε από εµάς ιδιώτης χρωστάει, θα πάει φυλακή.
Μην µου µιλάτε για κάθαρση και µην επικαλείστε τους Υπουρ-
γούς ∆ικαιοσύνης. Από τη Μεταπολίτευση και µετά εσείς έχετε
κυβερνήσει. Μπορεί να πάνε πολλά λαµόγια στη φυλακή. Θα
πιάσετε και πέντε, έξι. Εξαρτάται σε ποια φυλακή, γιατί εγώ ξέρω
το πρώτο και νούµερο ένα λαµόγιο, το οποίο έκατσε σ’ ένα σκα-
µνί –το αποκαλείτε όπως το αποκαλείτε, δεν θέλω καν να το συ-
ζητήσω- και ήταν το µεγαλύτερο οικονοµικό σκάνδαλο –υποτί-
θεται- το 1989. Παρήλασαν όλοι οι εκδότες, όλοι οι πολιτικοί
από αυτό το Ειδικό ∆ικαστήριο. Αυτός ο κύριος έκανε στις φυ-
λακές Κορυδαλλού τη µια µέρα τρεις ως αγροτική φυλακή, γιατί
αυτή η ελληνική πολιτεία του είχε αναθέσει τα λογιστικά του Κο-
ρυδαλλού και έτσι εξαργύρωσε τη µια µέρα και τις έκανε τρεις και
βγήκε! Σε αυτούς µιλάω.

Και δεν είναι µόνο αυτό. Είχε τρία κελιά των πρώην χουντικών:
Ένα για να κοιµάται, ένα για να δέχεται και το τρίτο για τις µπίζ-
νες. Πέρασε από τον Κορυδαλλό ως λαµόγιο, που µου λέτε τώρα
ξαφνικά, τι θα γίνει, γιατί δεν πάει πιο γρήγορα µέσα; ∆εν κατά-
λαβα. Γιατί να βασιστώ εγώ; Σε ποια δικαιοσύνη; Και είσαστε οι
ίδιοι που θα υποχρεώσετε αύριο το πρωί το παιδάκι που θα είναι
στην ουρά απέξω, γιατί δεν µπορεί να πάει να κάνει στεγνή θε-
ραπεία για τα ναρκωτικά –άµα το πιάσετε για τροχαίο και έχει
καµµία καταδίκη και έχει αποτοξινωθεί- και ζητάτε να µπει µέσα
ξανά. Πόσοι από αυτούς που µπήκανε µέσα είναι τέτοιοι;

Έρχεστε και µας µιλάτε για κάθαρση εδώ και έχετε τους αν-
θρώπους απλήρωτους. Αλλά θα σας πω: το death contracts το
παίζεται και τα δύο κόµµατα µ’ αυτήν την επερώτηση.

Γιατί ξέρετε ποια συµβόλαια; Το είπε δικαίως ο κ. Παπουτσής.
Ποια συµβόλαια δεν πουλιούνται και δεν δίνονται; Αυτά που είναι
επιβαρυµένα. Το σύστηµα ξέρει. Θα πεθάνουµε, θα τα φτύ-
σουµε, θα γλυτώσουν τα λεφτά. Αυτή είναι η κατάσταση, αυτή
είναι η αλήθεια. Θα πεθάνουν, θα τα φτύσουν.

Πηγαίνετε και πείτε ότι διαπραγµατεύεστε το χρόνο του καρ-
κινοπαθή. Πηγαίνετε και πείτε ότι είστε οι ίδιοι που τη σκλήρυνση
κατά πλάκας δεν την βγάζετε αναπηρία. ∆εν τη βγάζετε 67% τη
σκλήρυνση κατά πλάκας. Βάλατε το προσδόκιµο ζωής και δεν
µετράτε το πενταπλό by-pass. ∆εν το µετράτε το πενταπλό by-
pass! Είσαστε καλά;

Για τρεις µαϊµούδες και πέντε απατεώνες αποφασίζετε ότι όλοι
οι ηλίθιοι που σας πίστεψαν ότι θα αποκτήσουν µια καλύτερη ζωή
στην ελεύθερη οικονοµία και εκτός από την κρατική ασφάλιση
που έχει τα µαύρα της τα χάλια, πάµε να πληρώσουµε και σε κά-
ποιον Ψωµιάδη, Κουλιάδη, Μαλάδη, Κανελάδη -δεν µε ενδιαφέ-
ρει πώς τον λένε- από το υστέρηµά µας, για να κάνουµε
επένδυση για τα παιδιά. Και έρχεται η ENRON, τα τινάζει στον
αέρα, µετά τινάζει και τη στέγη και τελείωσε!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κυρία Κα-
νέλλη, ολοκληρώστε.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Η απαίτησή µας, λοιπόν, είναι, ειδικά τα ζη-
τήµατα υγείας και τα συµβόλαια ζωής οφείλει να τα καλύψει το
κράτος. Από πού να τα πάρει; Από αυτούς που θησαυρίζουν,
πουλώντας ιδιωτική ασφάλιση. Για έναν πάρα πολύ σοβαρό
λόγο. Το 54% της ασφαλιστικής κάλυψης της υγείας πάει στον
ιδιωτικό τοµέα.

Να πάτε να τα πάρετε από αυτούς που τα έχουν. Και µην ξα-
νατολµήσετε να έρθετε εδώ να µιλάτε για προσδόκιµο ζωής. Και
ας είναι ευρωπαϊκή πολιτική και ας το λέει το ∆ιεθνές Νοµισµα-
τικό Ταµείο και ας το λέει ο οποιοσδήποτε.

∆εν είναι κανένας Έλληνας διατεθειµένος -και θα ξυπνήσουν,
δεν µπορεί να µην ξυπνήσουν- να διαπραγµατεύεται µαζί σας πο-
λιτικά την ψήφο του µε προσδόκιµο ζωής. ∆ιότι, αν πάµε µε
προσδόκιµο ζωής, τότε µας αναγκάζετε να αυτοεµπορευόµαστε.
Μεγαλύτερη πορνεία από την υγεία δεν υπάρχει!

Αυτά είχα να πω και ο «έχων ώτα ακούειν, ακουέτω». Και ξέ-
ρετε κάτι; Τα ώτα δεν είναι εδώ. Τα ώτα είναι έξω, γιατί θύµατα
υπάρχουν από όλες τις πλευρές. Και είναι ωραία να λες σοβα-
ρές κουβέντες για τις µανούλες, αλλά όταν η µάνα είναι ανάπηρη
και έχει να µεγαλώσει και παιδί, να πάει να του πει να σπουδάσει
στο Οικονοµικό Πανεπιστήµιο Αθηνών, στην ΑΣΟΕΕ και δεν ξέρω
εγώ πού αλλού, χρηµατοοικονοµικά, για να µπορέσει να «βγά-
λει» τη µάνα του εγκαίρως προς πώληση!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Μαυρουδής Βορίδης έχει το λόγο.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ξεκινήσω

από το εξής. Η πρωτολογία σας ήταν επιεικώς απαράδεκτη, υπό
την έννοια ότι, ακόµα και αν θέλετε να καταλογίσετε τις πολιτικές
ευθύνες στη Νέα ∆ηµοκρατία για οτιδήποτε, για αβελτηρίες, για
καθυστερήσεις ή για ό,τι άλλο θέλετε, πάντως το µείζον, υπο-
θέτω, σε µια απάντηση Κυβερνήσεως για ένα πολύ µεγάλο ζή-
τηµα είναι να τοποθετηθείτε ως προς το πώς θα ρυθµίσετε ένα
µεγάλο θέµα. Εκτός και αν από την απάντησή σας υπονοήσει κα-
νένας ότι η πρόθεσή σας είναι να µην το ρυθµίσετε, αλλά απλώς
να καταλογίσετε τις ευθύνες στην Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, οπότε πραγµατικά, εν πάση περιπτώσει, ελάτε να πείτε
αυτό, ότι «δεν θέλουµε να κάνουµε καµία ρύθµιση, δεν µπορούµε
να κάνουµε καµία ρύθµιση και η ευθύνη είναι της Νέας ∆ηµο-
κρατίας».

Όµως, νοµίζω ότι αυτό που περιµένουν να ακούσουν οι επε-
ρωτώντες συνάδελφοι µε το θεσµικό τους ρόλο, εµείς οι υπό-
λοιποι και εν πάση περιπτώσει και ο κόσµος ο οποίος έχει πληγεί
από όλη αυτή την ιστορία, είναι ποια είναι η θέση της Κυβέρνη-
σης, τι πρόκειται να κάνετε. Μετά, καταλογίστε και ό,τι θέλετε,
αλλά πρωτίστως απαντήστε.

Το δεύτερο το οποίο οφείλω να επισηµάνω είναι ότι αυτό σε
µεγάλο βαθµό εξηγεί αυτό που σήµερα έχει οδηγήσει σ’ αυτό
που λέγεται κρίση του πολιτικού µας συστήµατος. Οι «κοκορο-
µαχίες», οι αντιδικίες οι οποίες δεν καταλήγουν σε κανένα συ-
γκεκριµένο συµπέρασµα. Αυτό είναι που ενδιαφέρει αυτούς που
έχουν πληγεί από το συγκεκριµένο πρόβληµα; Ο καταλογισµός
της πολιτικής ευθύνης; Εγώ δεν λέω να µην το πείτε -πείτε το- και
ας σας απαντήσουν οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας και
βρείτε τα, τα κυβερνητικά κόµµατα. Όµως, τελικά όλο αυτό πρέ-
πει να καταλήγει σε µια θέση.

Πηγαίνω στη θέση και κατά τη γνώµη µου, στα ζητήµατα που
πρέπει οπωσδήποτε, τουλάχιστον στη δευτερολογία σας, να
αποπειραθείτε να απαντήσετε. Πρώτο µεγάλο ζήτηµα. Ένας
νόµος εξακολουθεί να υφίσταται. Ο νόµος που ψηφίστηκε, που
ρυθµίζει το ζήτηµα των εγγυητικών ευθυνών, δεν έχει καταργη-
θεί. Εποµένως, είτε σας αρέσει είτε δεν σας αρέσει, η εγγυητική
ευθύνη του κράτους µέχρι στιγµής υφίσταται. Θα µπορούσε
οποιοσδήποτε να την επικαλεστεί.

Άρα, λοιπόν, πείτε ξεκάθαρα τι θα κάνετε µε το ζήτηµα αυτό.
Αναγνωρίζετε αυτή την εγγυητική ευθύνη ή δεν την αναγνωρί-
ζετε; Αν δεν την αναγνωρίζετε, φέρτε τη νοµοθετική ρύθµιση για
να καταργήσετε αυτή την εγγυητική ευθύνη. Αυτό είναι το ένα
ζήτηµα.

∆εύτερο ζήτηµα. Πείτε µας αν η κατάργηση της εγγυητικής
ευθύνης, αν αυτή είναι η πρόθεσή σας, προέρχεται εκ λόγων δη-
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µοσιονοµικών -για να το λέµε απλά, δεν µπορεί το κράτος να ανα-
λάβει το κόστος αυτής της εγγυητικής ευθύνης που είχε δεχθεί
η προηγούµενη κυβέρνηση- ή εκ λόγων νοµικών, δηλαδή, αν
υπάρχει κώλυµα λόγω της κοινοτικής νοµοθεσίας για τον αντα-
γωνισµό. Εδώ, όµως, πάλι θέλω µία σαφή απάντηση, γιατί τα έγ-
γραφα που ανέγνωσαν οι συνάδελφοι από την Επιτροπή
Ανταγωνισµού το αφήνουν κενό.

Για να είµαστε όλοι συνεννοηµένοι σ’ αυτήν την Αίθουσα και να
µην λέµε κουβέντες, δεν θέλω τη νοµική σας άποψη, κύριε Υφυ-
πουργέ, ούτε θέλω τη νοµική άποψη του επιτελείου. Θέλω την
απάντηση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής πάνω στο ζήτηµα αυτό.
Και υποθέτω ότι θα έχετε θέσει ερώτηµα και άρα θα έχετε απά-
ντηση. Μην έρθετε να µας πείτε ότι είχατε ένα τηλέφωνο που
σας είπαν κάτι. Όχι τέτοια! Ερώτηµα ως προς το αν οι δεσµεύ-
σεις αυτές που ανέλαβε η προηγούµενη κυβέρνηση µε το συ-
γκεκριµένο νόµο, αντιβαίνουν ή όχι στο Κοινοτικό ∆ίκαιο και αν η
απάντηση είναι «όχι», να τη δούµε γραµµένη, ότι η Ευρωπαϊκή
Επιτροπή λέει ότι όχι, δεν µπορούν να αναληφθούν αυτές οι εγ-
γυήσεις. Για να τελειώνουµε µε το ζήτηµα αυτό. ∆εν είναι ζήτηµα
γνώµης. Είναι ζήτηµα συγκεκριµένης τοποθέτησης της Ευρω-
παϊκής Επιτροπής.

Πάµε στο τρίτο. Έστω ότι έρχεται η Ευρωπαϊκή Επιτροπή και
σας απαντά ότι υπάρχει πρόβληµα µε την κοινοτική νοµοθεσία.
Πάντως, αυτό ξαναλέω ότι είναι προς απόδειξη ζήτηµα µέχρι
στιγµής. ∆εν έχει ισχύσει. ∆εν υφίσταται. Είναι η άποψη της Κυ-
βέρνησης, την ακούµε, αλλά δεν ξέρουµε ποια είναι η άποψη της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής.

Ακόµα, όµως και αν είναι έτσι, εάν µπορούσατε, δηλαδή, να
µου βγάλετε τώρα ένα έγγραφο και να µου πείτε: «Εγώ έθεσα το
ερώτηµα στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή και µου απάντησε έτσι, αλλά
τι να κάνω, κύριε Βορίδη;», τότε υπάρχει ένα ακόµη περαιτέρω
ερώτηµα: Τι γίνεται; ∆ιότι όλη σας η επιχειρηµατολογία, που ανα-
φέρεται στις ευθύνες της προηγούµενης κυβερνήσεως και δη,
από το 2004, στην πραγµατικότητα είναι επιχειρηµατολογία που
αποδεικνύει την πληµµελή έλλειψη εποπτείας από τα αρµόδια
κυβερνητικά όργανα, δηλαδή, επιχειρηµατολογία που θεµελιώνει
την αστική ευθύνη του κράτους. Αυτά είπατε. Ουσιαστικά, προ-
σπαθώντας να µεταθέσετε την ευθύνη στη Νέα ∆ηµοκρατία λέ-
γοντας ότι το ελληνικό δηµόσιο φταίει γι’ αυτά τα οποία δεν
έκανε στο πλαίσιο της εποπτείας.

Αυτό, όµως, σηµαίνει ότι αύριο το πρωί οποιαδήποτε αγωγή
γίνει, χρησιµοποιώντας την οµιλία σας, είναι αποδεδειγµένη στην
αστική δικαιοσύνη. Άρα, έχει θεµελιωθεί η αστική ευθύνη του
κράτους. Εφόσον έχει θεµελιωθεί η αστική ευθύνη του κράτους
και εφόσον την αναγνωρίσατε, γεννιέται το επόµενο ερώτηµα.
Πρέπει να καταφύγει κάποιος στις χρονοβόρες διαδικασίες των
δικαστηρίων ή πρόκειται κάπως να το ρυθµίσετε;

Εγώ θα σας πω ενδεχοµένως και προς όφελος των δηµόσιων
οικονοµικών, διότι, αν αυτές οι αγωγές κερδηθούν και εφόσον
κερδηθούν, ακριβώς ξαναλέω µε την επιχειρηµατολογία σας, δη-
λαδή, µε την επιχειρηµατολογία του ελληνικού δηµοσίου, τούτο
σηµαίνει ότι απλώς το δηµόσιο θα πληρώσει εντόκως και µε κα-
θυστερήσεις αυτά που πρέπει να πληρώσει. Γιατί δεν τα ρυθµί-
ζετε τώρα;

Πηγαίνω σε ένα άλλο θέµα το οποίο αφορά την ασφαλιστική
αγορά. Αυτή τη στιγµή έχετε, απ’ ό,τι καταλαβαίνω, από ένα προ-
σχέδιο, από µια δήλωση που έχετε κάνει -γιατί δεν έχουµε δει το
σχέδιο νόµου- έχετε την πρόθεση να καταργήσετε την επιτροπή.
Η επιτροπή λειτουργεί αυτήν την ώρα; Αυτό είναι ένα ζήτηµα.
∆ιότι, αν δεν λειτουργεί αυτή την ώρα η επιτροπή, ποιος είναι
εκείνος ο οποίος ασκεί τώρα την ασφαλιστική εποπτεία; Ποιος
είναι εκείνος ο οποίος τώρα, αυτή τη στιγµή που µιλάµε, παρα-
κολουθεί τι συµβαίνει στην ασφαλιστική αγορά;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε. ∆εν θα χρειαστώ το χρόνο που
πήραν οι άλλοι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι, πολύ λιγότερο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Την έχετε, κύριε Βορίδη.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επόµενο ερώτηµα. Υπάρχει ένα ζήτηµα λειτουργίας της ασφα-

λιστικής αγοράς και εγώ θα µιλήσω ευθέως για τα ζητήµατα της

εταιρικής ευθύνης, διότι το να διαµορφωθεί µία συνείδηση στον
κόσµο ότι οι ασφαλιστικές εταιρείες είναι αναξιόπιστες δεν πλήτ-
τει µόνο τη συγκεκριµένη εταιρεία, πλήττει ευρύτερα την ασφα-
λιστική αγορά. Αυτό δεν γίνεται αντιληπτό από τις εταιρείες; Και
εν πάση περιπτώσει, ποια είναι η νοµοθετική πρωτοβουλία που
σκέπτεται εδώ η Κυβέρνηση να πάρει, ώστε να καταστούν οι
ασφαλιστικές εταιρείες συµµέτοχες στην ανάληψη αυτής της ζη-
µίας;

∆ιότι -όπως είναι σαφές- δεν έχει κανένα νόηµα µόνο να ανα-
λαµβάνουν τα συµβόλαια, από τα οποία έχουν όφελος, αλλά να
µη δέχονται οποιαδήποτε ανάληψη των ζηµιών που έχουν προ-
κύψει στο σύνολο. ∆ιότι αυτό και λάθος είναι από εταιρική σκο-
πιά. Και εάν είναι λάθος από εταιρική σκοπιά, γιατί δεν
αναλαµβάνουν την ευθύνη; Αλλά -θα µου επιτρέψετε να πω ότι
εάν δεν το αντιλαµβάνονται, ενδεχοµένως αυτό κάπως πρέπει να
ρυθµιστεί και νοµοθετικά.

Τελειώνω µε το εξής, το ζήτηµα της εκκαθάρισης. Υπάρχει
εµπειρία στις εκκαθαρίσεις και η εµπειρία είναι αυτή που σωστά
περιέγραψαν οι επερωτώντες συνάδελφοι. ∆ηλαδή, τι; Ό,τι ο εκ-
καθαριστής, ο όποιος εκκαθαριστής –δεν έχει αυτό προσωπική
αιχµή για κανέναν- και γιατί φοβάται τις ταχείες εκκαθαρίσεις
γιατί δηµιουργούνται ζητήµατα ευθυνών στο πρόσωπό του, αλλά
και γιατί το να περατωθεί µία διαδικασία σηµαίνει κάποια κόστη
λειτουργίας που ενδεχοµένως δεν θέλει να την τελειώνει, έχει
κάθε λόγο να βραδύνει τη διαδικασία της εκκαθάρισης.

∆εν θα συµφωνήσω µε την άποψη που προωθείτε για την εκ-
καθάριση εν λειτουργία. Θεωρώ ότι και δεν ρυθµίζεται αυτή τη
στιγµή νοµοθετικά, αλλά κατά τη γνώµη µου, µία ζηµιογόνα εται-
ρεία, όταν ήταν ζηµιογόνα την ώρα που λειτουργούσε, το να συ-
νεχίσουµε να την αφήνουµε να λειτουργεί, απλώς θα παράξει
περισσότερες ζηµίες. ∆εν θεωρώ ότι είναι προς όφελος των
ασφαλισµένων ή ακόµη και της προς εκκαθάριση εταιρείας το
«εν λειτουργία».

Όµως, το να τεθούν χρονοδιαγράµµατα στην εκκαθάριση, το
να τεθεί ένας συγκεκριµένος χρονικός ορίζοντας και το να τε-
θούν, επίσης, ελεγκτικές διαδικασίες στην κατεύθυνση ακριβώς
του ελέγχου της εκκαθαρίσεως, αυτό είναι κάτι, το οποίο µπορεί
να ρυθµιστεί νοµοθετικά και είναι κάτι, το οποίο µπορεί να πα-
ρακολουθηθεί στενά, ώστε να έχουµε τα καλύτερα δυνατά απο-
τελέσµατα.

Εγώ, λοιπόν, κύριε Υφυπουργέ, περιµένω από την Κυβέρνηση
-και νοµίζω ότι δεν είναι µία αξίωση υπερβολική- να έρθει και να
πει τώρα µε συγκεκριµένο τρόπο –δεν το είπατε στην πρωτολο-
γία σας, κατά τη γνώµη µου κακώς- τι είναι αυτό, το οποίο τελι-
κώς θα κάνει. Είναι µία ανοικτή υπόθεση. Τη συζητάµε καιρό. Εν
πάση περιπτώσει, είναι ώριµο να πάρετε µία συγκεκριµένη θέση
για το πώς θα λύσετε και θα αντιµετωπίσετε αυτό το οξύ πρό-
βληµα. Και -εάν θέλετε- να δούµε και ευρύτερα το ζήτηµα της
εποπτείας της ασφαλιστικής αγοράς, το πώς αυτή ρυθµίζεται,
διότι αυτό το οποίο συνέβη στις συγκεκριµένες δύο εταιρείες δεν
αποκλείει τίποτε ότι θα συµβεί και παρακάτω.

Επιτρέψτε µου ένα τελευταίο σχόλιο. Είναι πράγµατι εντελώς
απαράδεκτη η απόφαση των αρµοδίων δικαστικών λειτουργών.
Εγώ δεν θα µπω τώρα στο Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, στις ευθύνες
του Υπουργού, σ’ όλα αυτά, αλλά θα πω κρίνοντας και κρίνοντας
ελεύθερα, όπως µπορεί κάθε πολίτης να το κάνει αυτό, µία δι-
καστική απόφαση, ότι η συγκεκριµένη απόφαση του ανακριτή και
του εισαγγελέα που αφορά στο ζήτηµα του συγκεκριµένου κα-
τηγορουµένου, του κ. Ψωµιάδη, είναι σκανδαλωδώς επιεικής.
Είναι υπό αυτή την έννοια, µία πρόκληση και υπό αυτήν την έν-
νοια, θεωρώ ότι θα έπρεπε να υπάρξουν ενέργειες στην κατεύ-
θυνση της αναθεωρήσεως της συγκεκριµένης αποφάσεως, έστω
και εάν –λέω µία ιδέα εδώ- απαιτείται και µε πρωτοβουλία του
ελληνικού δηµοσίου να υπάρξουν συµπληρωµατικές ποινικές
διώξεις, προκειµένου να αντιµετωπιστεί το ζήτηµα των ενεργειών
του συγκεκριµένου επιχειρηµατία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του Συνασπισµού της Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Παναγιώτης Λαφαζάνης έχει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Λαφαζάνη, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
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Λυπάµαι πάρα πολύ, αλλά η παρέµβαση του κυρίου Υφυ-
πουργού σε ένα πολύ σοβαρό θέµα που απασχολεί εκατοντάδες
χιλιάδες συµπολίτες µας υπήρξε επιεικώς απαράδεκτη, για να
µη χρησιµοποιήσω άλλη έκφραση.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε κάθε δικαίωµα -εγώ θα έλεγα και τη
δυνατότητα- αν θέλετε να κατηγορήσετε, αλλά και µε βάσιµα επι-
χειρήµατα, την Νέα ∆ηµοκρατία για όσα έπραξε και παρέλειψε
να πράξει επί χρόνια, όσον αφορά το θέµα της ιδιωτικής ασφά-
λισης, τους ασφαλισµένους στην ιδιωτική ασφάλιση και συγκε-
κριµένα στον όµιλο «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ».

Αλλά, εσείς δεν είστε επερωτών εδώ για να κατηγορείτε ως
αντιπολίτευση µία υποτιθέµενη προηγούµενη κυβέρνηση. Τέ-
τοιες διαδικασίες δεν έχει ανακαλύψει ακόµη το Κοινοβούλιο, να
δίνει τη δυνατότητα, δηλαδή, στους Υπουργούς της Κυβέρνησης
να εµφανίζονται εδώ ως επερωτώντες για το τι έχουν κάνει οι
προηγούµενες κυβερνήσεις. Έπρεπε να µας απαντήσετε συγκε-
κριµένα, δίδοντας λύση, διέξοδο σε ένα πελώριο, πλέον, κοινω-
νικό θέµα, το οποίο –αν θέλετε- είναι και ένα πελώριο πολιτικό
και οικονοµικό σκάνδαλο, το οποίο βαρύνει πολιτικά και την
προηγούµενη κυβέρνηση, τη Νέα ∆ηµοκρατία και εσάς για τους
µήνες που διαχειριστήκατε τη συγκεκριµένη υπόθεση. Και το λέω
αυτό µετά λόγου γνώσεως, διότι έχετε διαπράξει εγκληµατικές
παραλείψεις και εγκληµατικές συγκαλύψεις από την περίοδο που
κυβερνάτε.

Πρώτα απ’ όλα µιλήσατε για το παρελθόν, λες και γνωρίζατε
άριστα το πρόβληµα. ∆εν το γνωρίζατε το πρόβληµα. Το µάθατε
όταν γίνατε Κυβέρνηση. Και επιτρέψτε µου να πω ότι εγώ σας
κατέθεσα δύο συγκεκριµένες ερωτήσεις από τότε που γίνατε Κυ-
βέρνηση για το συγκεκριµένο θέµα, προσδοκώντας να σας ευ-
αισθητοποιήσω κατ’ αρχάς και να πάρω απάντηση. Προφανώς
πέσατε από τα σύννεφα από την έκταση, το µέγεθος, το βάθος
και τη χρονική διάσταση του προβλήµατος. Και πήρα απαντή-
σεις.

Η πρώτη ερώτηση που σας κατέθεσα –γιατί ήταν πολύ σοβαρό
το θέµα- ήταν στις 19-11-2009, δηλαδή, λίγες ηµέρες µετά την
ανάληψη της διακυβέρνησής σας. Και µου απαντάτε εδώ ότι θα
εφαρµόσετε το ν. 3790/2009 και συγκεκριµένα το άρθρο 17.
Αυτή ήταν η απάντησή σας. Έχω εδώ την απάντηση του Γενικού
∆ιευθυντή της ΕΠΕΙΑ –ισχύει ακόµη, λειτουργεί ακόµη- του κ. Ιω-
άννη Βάση, ο οποίος λέει επί λέξει: «Με απόφαση του Υπουργού
Οικονοµίας και Οικονοµικών, κατόπιν προτάσεως της ΕΠΕΙΑ, η
οποία καθορίζει το συνολικό άνοιγµα των χαρτοφυλακίων ζωής
που διαχειριζόταν η υπό εκκαθάριση ασφαλιστική επιχείρηση και
τα οποία δεν τίθενται σε εκκαθάριση, δύναται να παρέχεται υπό
προϋποθέσεις υπέρ της αναδόχου ασφαλιστικής επιχείρησης,
εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου ή σε περίπτωση µη ανεύρεσης
αναδόχου, εγγύηση υπέρ των ασφαλισµένων, η οποία δεν υπερ-
βαίνει το ως άνω άνοιγµα». Αυτά τα λέει ο Γενικός ∆ιευθυντής
της ΕΠΕΙΑ, κ. Ιωάννης Βάσης, στις 19/11/2009. Ισχύουν αυτά; ∆ε-
σµεύουν την Κυβέρνησή σας; ∆εσµεύεται η Κυβέρνησή σας;

Μετά, ανακαλύψατε ένα τέχνασµα για να αποφύγετε αυτού
του είδους τις δεσµεύσεις. Ποιο είναι το τέχνασµα; Ό,τι δήθεν
είναι αντικοινοτική αυτή η διάταξη του σχετικού νόµου και ότι –
όπως άκουσα και σήµερα- δεν επιτρέπει η κοινότητα να εγγυά-
σθε –λέτε- το σύνολο των αποζηµιώσεων που όφειλαν οι
ασφαλιστικές εταιρείες, των οποίων ανακαλείται η άδεια στους
ασφαλισµένους.

Μα τι ανακάλυψη είναι αυτή; ∆εν κατάλαβα. ∆ηλαδή, εσείς θέ-
λετε να αποζηµιώσετε πλήρως και σας εµποδίζει η Κοινότητα;
Και εάν είναι αντικοινοτικό, µπορείτε να µας το καταθέσετε εδώ;
Γιατί σας το ζήτησα µε την ερώτησή µου και ποιείτε την νήσσαν!
∆εν λέτε τίποτε. Σας είπα αν είναι αντικοινοτικό, πείτε το, δώστε
µας τη σχετική αλληλογραφία. Μυστικό και απόρρητο είναι;
Υπάρχει αλληλογραφία; Ποιος το κρίνει ότι είναι αντικοινοτικό;
Εσείς; Η Κοινότητα προσβάλλει την εθνική νοµοθεσία για παρα-
βίαση των κοινοτικών κανόνων. ∆εν την προσβάλλει ο εκάστοτε
αρµόδιος Υπουργός. Είναι πρωτοφανές. Προφανώς πρέπει να
σας έχει σταλεί µία ένδειξη, µία επιστολή από την Κοινότητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Λίγα λεπτά θέλω µόνο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έχετε χρόνο, κύριε συ-
νάδελφε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θα έπρεπε, λοιπόν, να έχετε µια
νύξη από την κοινότητα, µια επιστολή, µια αλληλογραφία η οποία
να σας λέει ότι είναι αντικοινοτική η σχετική διάταξη και θα εξη-
γεί µε συγκεκριµένα επιχειρήµατα γιατί είναι αντικοινοτική. Μπο-
ρείτε να µας τη δώσετε, έστω και σήµερα αυτή την επιστολή;
Πού στηρίζεστε και µας λέτε ότι είναι αντικοινοτικά τα δεδοµένα
αυτά; Και το λέω αυτό διότι έχουµε γνώση του καθεστώτος που
υπάρχει στην Ευρωπαϊκή Ένωση, σε γενικές γραµµές. Στη Γερ-
µανία οι καταθέσεις είναι εγγυηµένες ανεξαρτήτως ύψους, από
το γερµανικό κράτος. Τις εγγυάται ανεξαρτήτως ύψους. ∆εν
µπορείτε να µας µιλάτε εδώ για αντικοινοτικές διατάξεις, για να
καλύψετε τις καταστάσεις και να µην ενεργήσετε.

Ακούστε, όµως, να σας πω κάτι. Λέτε, για παράδειγµα, ότι δεν
σας επιτρέπει –πράγµα που δεν είναι σωστό- η κοινότητα να απο-
ζηµιώσετε, ανεξαρτήτως ύψους. ∆εν µπορείτε να µας πείτε,
µέχρι τι ύψους προτίθεστε να αποζηµιώστε; Ή µήπως δεν θέλετε
να δώσετε καµµία αποζηµίωση ή δεν έχει το δηµόσιο καµµία υπο-
χρέωση;

Ξέρετε ότι το δηµόσιο έχει παρέµβει εγγυητικά σε όλες τις αγο-
ρές και στη µόνη αγορά στην οποία δεν είχε παρέµβει, τουλάχι-
στον µέχρι πρότινος, µέχρι τη θέσπιση της σχετικής νοµοθεσίας,
είναι τα χαρτοφυλάκια ζωής, κάτι το οποίο ήταν απαράδεκτο;
Εσείς εδώ µας λέτε, ότι πρόκειται να συστήσετε –µου λέτε στην
απάντηση- εγγυητικό κεφάλαιο ζωής και το οποίο θα έχει τη
µορφή νοµικού προσώπου ιδιωτικού δικαίου κατά το πρότυπο
λέτε, του επικουρικού κεφαλαίου που καλύπτει την υποχρεωτική
ασφάλιση οχηµάτων. Αυτή είναι η απάντηση του κ. Παπακων-
σταντίνου. Σας διαβάζω την απάντηση του κ. Παπακωνσταντίνου,
αν δεν την ξέρετε: «Σκοπός του εγγυητικού κεφαλαίου ζωής εί-
ναι κατά πρώτο λόγο η διατήρηση και η µεταβίβαση του χαρτο-
φυλακίου των ασφαλιστηρίων συµβολαίων, σε άλλη ασφαλιστική
επιχείρηση ή σε άλλες ασφαλιστικές επιχειρήσεις και αν αυτό δεν
επιτευχθεί, η λύση των ασφαλιστηρίων συµβολαίων και η κατα-
βολή αποζηµίωσης στους ασφαλισµένους, γίνεται προφανώς
από το δηµόσιο. Μέλη του εγγυητικού κεφαλαίου καθίστανται
υποχρεωτικά κ.λπ.».

Και σας ερωτώ: αυτό πότε θα το κάνετε; Σκοπεύετε να το κά-
νετε; Γιατί αυτά έπρεπε να τα πείτε εδώ στην οµιλία σας, να µας
πείτε ποια είναι η πολιτική σας. Είναι δυνατόν να προσπαθούµε
να σας εκµαιεύσουµε απάντηση; Τι είσαστε; Είσαστε Κυβέρνηση;
Λοιπόν, πότε θα το κάνετε αυτό, πότε θα φέρετε αυτή τη διάταξη
και θα την ψηφίσετε; Και σας ρωτάω: Αυτό θα έχει αναδροµική
ισχύ, αν το ψηφίσετε και θα καλύπτει τους ασφαλισµένους στην
«ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και στην «COMMERCIAL VALUE»;

Σε αυτά πρέπει να πάρετε θέση, αυτά είναι τα ερωτήµατα.
Αλλά, αυτός είναι ένας τρόπος να αντιµετωπίζετε την Αντιπολί-
τευση. ∆ηλαδή, να µη λέτε τίποτα στην πρωτολογία και στη δευ-
τερολογία, επειδή δεν υπάρχει δυνατότητα πλέον απαντήσεως
και ελέγχου αυτών στα οποία θα τοποθετηθείτε, θα κρατήσετε
ως µυστικό µια αόριστη θέση, µε υπεκφυγή στο πρόβληµα.

Μα εδώ δεν ήρθαµε ούτε για υπεκφυγές ούτε για να εµπαίξετε
εµάς και το χειρότερο να εµπαίξετε εκατοντάδες χιλιάδες συ-
µπολίτες µας, οι οποίοι εναγωνίως ζητούν µια τοποθέτηση από
την Κυβέρνηση. Μια τοποθέτηση, αν όχι πλήρη που να καλύπτει
τις επιδιώξεις τους, τουλάχιστον κάτι µε το οποίο να ξέρουν πώς
θα πορευθούν αύριο.

∆εν µπορείτε να κρυβόσαστε πίσω από το δάχτυλό σας, δεν
µπορείτε να κρύβετε την πραγµατικότητα, δεν µπορούν να υπάρ-
χουν νόµοι οι οποίοι είναι σε ισχύ και να µην τους τηρείτε, να µην
προωθείτε στην πράξη, αυτά τα οποία επιβάλλουν. ∆εν είναι δυ-
νατόν το Υπουργείο Οικονοµικών να παρανοµεί αυτή την ώρα,
δεν είναι δυνατόν να έχει εκτεθειµένους εκατοντάδες χιλιάδες
ανθρώπους, να υπάρχει νοµική ρύθµιση και να µην την εφαρµό-
ζει, χωρίς να λέει και τι θα εφαρµόσει, χωρίς να λέει τι θα κάνει.
Αυτά είναι πρωτοφανή πράγµατα.

Είστε πάνω από έξι µήνες στη διακυβέρνηση της χώρας.
Έχετε πάει τη χώρα σε διάλυση. ∆ιαµορφώνετε ένα κοινωνικό
και εργασιακό µεσαίωνα. Σήµερα ακούσαµε ότι κατεδαφίζεται το
δηµόσιο ασφαλιστικό σύστηµα. Βλέπω ότι µε τη στάση σας µέχρι
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τώρα θέλετε να κατεδαφίσετε και τον άλλον υποτιθέµενο πυλώνα
-κατά τη δική σας άποψη- της ασφάλισης, την ιδιωτική ασφάλιση.
Τι θα αποµείνει πλέον σ’ αυτήν τη χώρα και τι θα αποµείνει για
τους πολίτες;

Είστε µια Κυβέρνηση η οποία ζηµιώνει, εµπαίζει και εγκληµα-
τεί αυτή τη στιγµή σε βάρος των πολιτών.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υφυπουργέ,

µήπως θα θέλατε το λόγο για δυο τρία λεπτά, να προσθέσετε
κάτι, πριν πάρουν το λόγο στη δευτερολογία τους οι συνάδελ-
φοι;

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Εξαρτά-
ται από το τι θέλουν, οι κύριοι συνάδελφοι.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα πρέπει να πάρετε µία θέση.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Θέλουµε να σας ακού-

σουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Οι συνάδελφοι θα ήθε-

λαν να σας ακούσουν, όχι όµως ως δευτερολογία. Θα πάρετε το
λόγο για ένα τρίλεπτο µόνο, γιατί έχετε δικαίωµα παρεµβάσεως
και µετά θα δευτερολογήσετε, αφού ακούσετε τους συναδέλ-
φους.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Για δυο
τρία λεπτά µόνο, γιατί ο κ. Λαφαζάνης αρέσκεται στο να έχει και
κοντή και επιλεκτική µνήµη. ∆ιότι ο κ. Λαφαζάνης ξέχασε ότι πριν
από δύο µήνες συναντηθήκαµε πάλι µέσα σε αίθουσα του Κοι-
νοβουλίου, στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων, όταν η Κυ-
βέρνηση έφερε στις 11 Μαρτίου στη Βουλή, σύµφωνα µε το
άρθρο 36 παράγραφος 7 του Κανονισµού της Βουλής, το νοµο-
σχέδιο για την εποπτεία και µέσα σ’ αυτό ήταν οι πρωτοβουλίες
και συζητήθηκαν οι πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης για το ζήτηµα
των ζηµιωθέντων της «ΑΣΠΙΣ».

∆εν ξέρω αν ήσασταν µέσα, κύριε Λαφαζάνη, αλλά είµαι σί-
γουρος ότι αν αναζητήσω τα Πρακτικά ήσασταν.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ναι, ήµουν.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Άρα,

κύριε Λαφαζάνη, ακούσατε ποιές είναι οι πρωτοβουλίες και οι
προτάσεις της Κυβέρνησης. Μην έρχεστε, λοιπόν, εδώ και µου
λέτε, ότι «ποιώ την νήσσαν», γιατί ήσασταν µέσα και κατατέθηκαν
οι απόψεις σας και έχω εδώ και ποιες ήταν οι τοποθετήσεις σας.

Ξέρετε ξεκάθαρα ποιες είναι οι απόψεις της Κυβέρνησης, ξέ-
ρετε ξεκάθαρα ποιες είναι οι προτάσεις της Κυβέρνησης.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Πείτε τις.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Και το

λέω αυτό και απέναντι στους συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, ιδιαίτερα απέναντι στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της
Νέας ∆ηµοκρατίας, ο οποίος προφανώς δεν ήξερε ότι ουσια-
στικά η Κυβέρνηση όχι µόνο το έχει φέρει εδώ στο πλαίσιο της
νοµοθετικής διαβούλευσης, αλλά ταυτόχρονα είχε την υποχρέ-
ωση -και αυτό έκανε- να στείλει και το σχετικό ερώτηµα στην Ευ-
ρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, µιας και το συγκεκριµένο
νοµοσχέδιο, πέραν της ρύθµισης των ζητηµάτων που αφορούν
τους ασφαλισµένους της εταιρείας «ΑΣΠΙΣ», είχε µέσα και το ζή-
τηµα της κατάργησης της ΕΠΕΙΑ και της µεταφοράς της στην
Τράπεζα της Ελλάδος.

Εποµένως εξ αυτού έπρεπε να πάρουµε την απόφαση της Ευ-
ρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, για την ακρίβεια τη γνωµοδότηση
της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας.

Κύριοι συνάδελφοι, σε ό,τι αφορά το ερώτηµα το οποίο κατα-
θέτετε για το ποια είναι η πρωτοβουλία της Κυβέρνησης, θα
δώσω µια απάντηση. Κύριε Πρόεδρε, έχουµε τη βεβαιότητα ότι
ο µόνος τρόπος για να µην υποστούν βλάβη στα δικαιώµατα οι
ασφαλισµένοι είναι η διατήρηση των χαρτοφυλακίων ζωής µε τη
µεταβίβασή τους σε ανάδοχο ασφαλιστική εταιρεία. Με το υπό
κατάθεση σχέδιο νόµου, το οποίο θα έρθει µέσα στις επόµενες
δύο εβδοµάδες, επιδιώκεται η παροχή κινήτρων προς τις ασφα-
λιστικές εταιρείες, για να συµµετάσχουν στη διαδικασία µεταβί-
βασης του χαρτοφυλακίου ζωής των εταιρειών «AΣΠΙΣ
ΠΡΟΝΟΙΑ» και «COMMERCIAL VALUE».

Το πλέον βασικό από αυτά τα κίνητρα -και εδώ, κύριοι συνά-
δελφοι, θα ήθελα να δω ποια θα είναι η στάση σας µέσα στη
Βουλή, γιατί τότε θα πέσουν τα προσωπεία- είναι η ανάληψη της

υποχρέωσης κάλυψης µέρους του ανοίγµατος του χαρτοφυλα-
κίου από το συνιστώµενο µε τον προτεινόµενο νόµο Εγγυητικό
Κεφάλαιο Ζωής. Η υποχρέωση αυτή µπορεί να φτάσει µέχρι και
το 50%, όπως είναι η πρόταση της Κυβέρνησης.

Έχει καταστεί σαφές προς όλους ότι στην παρούσα κρίσιµη
στιγµή της οικονοµίας της χώρας, δεν µπορούµε να µετακυλί-
σουµε στον Έλληνα φορολογούµενο οικονοµικά βάρη που πη-
γάζουν από τις παθογένειες της αγοράς της ιδιωτικής ασφάλι-
σης.

Συνεπώς το ελληνικό δηµόσιο δεν πρόκειται να εγγυηθεί, δεν
µπορεί να εγγυηθεί, για να καλύψει το άνοιγµα του χαρτοφυλα-
κίου ζωής και τούτο ανεξάρτητα από το γεγονός ότι µια τέτοια
εγγύηση πολύ πιθανόν θα µπορούσε να κριθεί ότι αντιβαίνει την
κοινοτική νοµοθεσία.

Πιστεύουµε ότι η ασφαλιστική αγορά έχει ευθύνες για τις
στρεβλώσεις που παρατηρούνται. Έχει και όφελος όµως, από την
ανάκτηση της αξιοπιστίας, όπως πολύ σωστά τόνισε ο κ. Βορίδης
και όπως πολύ σωστά επισήµανα στους εκπροσώπους της αγο-
ράς, όταν έγινε η πρώτη µας συνάντηση. Αλλά τότε, δεν δέχθη-
καν την άποψή µου αυτή, ότι δηλαδή, θα έπρεπε να συµµετά-
σχουν στην κάλυψη των προβληµάτων τα οποία δηµιουργούνται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Σας ευχαριστώ και θα επανέλθω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας ευχαριστώ, κύριε

Υφυπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµεθα τώρα στο στάδιο

των δευτερολογιών των επερωτώντων Βουλευτών της Νέας ∆η-
µοκρατίας.

Πρώτος έχει το λόγο να δευτερολογήσει ο κ. Εµµανουήλ Κε-
φαλογιάννης, Βουλευτής Ηρακλείου Κρήτης. Τώρα θα προχω-
ρήσουµε αυστηρά, όµως, στις δευτερολογίες, για πέντε λεπτά.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Αυστηρά, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, βλέπετε ότι και τα κόµµατα της Αντιπολίτευ-

σης και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ και ο συγ-
χωριανός µου Προεδρεύων κ. Νιώτης –εξ Ανωγείων ορµώµενος-
προσπαθούν να σας βοηθήσουν. Αλλά εσείς µου φαίνεται ότι δεν
µπορείτε να καταλάβετε ποια είναι η θέση σας.

∆ύο είναι τα συµπεράσµατα από την πρωτολογία σας, που δυ-
στυχώς δεν τα έδινε ούτε η δευτερολογία σας: Αγωνία για την
επίλυση του προβλήµατος εκατοντάδων χιλιάδων ασφαλισµένων
και αγανάκτηση από τη στάση της Κυβέρνησης. Με το τσιγκέλι
σας τα βγάλαµε! Τι µας είπατε; Γιατί αυτό θέλαµε να ακούσουµε
στην πρωτολογία σας; Ότι θα καλύψετε το 50%. Ε, δεν φτάνει,
κύριε Υπουργέ. Αυτό θέλατε να αποκρύψετε στην πρωτολογία
σας.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): ∆εν ήταν
αυτό…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Αυτό ήταν το θέµα.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Τα εί-

παµε στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Τα είπατε στην επιτροπή.

Τα πήρατε πίσω. Αυτό δεν φτάνει.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Γιατί δεν

φτάνει, κύριε Κεφαλογιάννη;
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ο κόσµος είναι αγανακτι-

σµένος.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Έκρυψα

κάτι στη Βουλή;
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Περιµένουµε κάτι καλύ-

τερο. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Από
την τσέπη σας θα τα βάλετε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, ας αφή-
σουµε τον κύριο συνάδελφο να µιλήσει.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Η πολιτεία έχει υποχρέωση
απέναντι σε αυτούς τους ανθρώπους. Και επειδή άκουσα πολ-
λούς για το πότε άρχισε αυτή η συζήτηση για την «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟ-
ΝΟΙΑ», ανέτρεξα στο αρχείο µου και την πρώτη ερώτηση για τη
φερεγγυότητα της εταιρείας «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» -ανατρέξτε στα
Πρακτικά, στα αρχεία του Υπουργείου σας- είναι από το 1996,
από τη δεύτερη θητεία της κυβέρνησής σας εκείνη την εποχή,
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από την πρώτη θητεία του κ. Σηµίτη.
Άρα ξέραµε, ήξερε η πολιτεία, ανησυχούσε η Βουλή, ήταν αλ-

λεπάλληλες οι ερωτήσεις. Η ευθύνη είναι της πολιτείας. Η πολι-
τεία διαχρονικά και διακοµµατικά δεν είχε εποπτικούς
µηχανισµούς για να διασφαλίσει τα συµβόλαια, τις καταθέσεις
και το βιος των χιλιάδων αυτών πολιτών, οι οποίοι χάνουν τα συµ-
βόλαιά τους, τις καταθέσεις τους, τα επενδυτικά τους προγράµ-
µατα, ανατρέπεται το πρόγραµµα της ζωής τους. Και αν το ποσό
είναι 300.000.000 ευρώ, είναι ένα ποσό που µπορούµε να το συ-
ζητήσουµε. Εάν γίνει εκκαθάριση εν λειτουργία, είναι βέβαιο ότι
είναι πολύ λιγότερο. Είχε δίκιο ο κ. Νικολόπουλος, ο συνάδελ-
φος, που σας είπε ότι µε την τακτική που ακολουθείτε, µε την
κωλυσιεργία που υπάρχει στο τέλος θα πάρετε ένα άδειο κου-
φάρι.

Επισπεύστε, λοιπόν, τις διαδικασίες, αξιοποιήστε ό,τι υπάρχει
µέσα στην εταιρεία, προσθέστε και την ευθύνη του κράτους και
αποζηµιώστε στο ακέραιο τους ανθρώπους αυτούς. Χρήµατα
υπάρχουν και τώρα όντως υπάρχουν, έστω και µε τοκογλυφικά
επιτόκια. Είναι θέµα φερεγγυότητας της πολιτείας. Η πολιτεία
έχει την ευθύνη, η πολιτεία πρέπει να πληρώσει. Και αυτό είναι
και µία καλή αρχή.

Έχετε, λοιπόν, την ευκαιρία σήµερα, ο νόµος της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, ο ν.3790/2009 –το διαβάσατε και εσείς, κατά τη διάρ-
κεια της οµιλίας σας- σας το επιτρέπει, η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν
σας δηµιουργεί κανένα πρόβληµα, σύµφωνα µε τις απαντήσεις
που έδωσε στους συναδέλφους στο Ευρωκοινοβούλιο στον κ.
Χουντή και στον κ. Πουπάκη. ∆εν έχετε κανένα πρόβληµα. Προ-
χωρήστε, είναι θέµα πολιτικής απόφασης. Εάν δεν έχετε, πηγαί-
νετε και ξαναπηγαίνετε στις διάφορες συνελεύσεις και πείτε σε
αυτούς τους ανθρώπους που κάθονται σήµερα στα θεωρεία της
Βουλής –εγώ δεν είδα τόσους ούτε στον προϋπολογισµό ούτε
απ’ έξω από την Αίθουσα να κάθονται τόσοι άνθρωποι- και αγω-
νιούν και περιµένουν την απάντηση της Κυβέρνησης.

Έχετε και σήµερα µια ευκαιρία. Εάν δεν έχετε εξουσιοδότηση
από την Κυβέρνηση και τον προϊστάµενο Υπουργό σας, τον κ.
Παπακωνσταντίνου, επιφυλαχθείτε και ελάτε σε µία άλλη συζή-
τηση, σε µια επίκαιρη ερώτηση, σε µία άλλη αφορµή µέσα στη
βδοµάδα, να µας πείτε ακριβώς τις προθέσεις της Κυβέρνησης.
Το 50% δεν φτάνει, δεν καλύπτει τίποτα από αυτά τα οποία λέει
η λογική ότι πρέπει να καλύψετε και από αυτό που απαιτούν οι χι-
λιάδες ασφαλισµένοι και δεν δίνει καµµία διέξοδο σε ένα µεγάλο
πρόβληµα, σε ένα µεγάλο σκάνδαλο, που την κύρια ευθύνη τη
φέρνει η πολιτεία διαχρονικά και διακοµµατικά.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συ-

νάδελφε.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Ηρακλείου Κρήτης κ. Ελευθέριος

Αυγενάκης για τρία λεπτά.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-

δρε.
Κατ’ αρχάς, κύριε Υπουργέ, να µας συγχωρέσετε που σας ξα-

ναφέραµε στη Βουλή για το θέµα της «ΑΣΠΙΣ», απλώς δεν κατα-
λάβαµε στην επιτροπή αυτά που µας είπατε. Και αν χρειαστεί,
θα σας ξαναφέρουµε και στην Ολοµέλεια και οπουδήποτε αλλού
χρειαστεί, αρκεί να προτείνετε πράγµατα ρεαλιστικά, εφαρµό-
σιµα και, βεβαίως, να κάνετε ουσιαστικό και πραγµατικό διάλογο
µε όλους αυτούς που περιµένουν από τα χείλη σας µία κουβέντα,
µία συγκεκριµένη, ουσιαστική και πραγµατική πρόταση.

Ξέρετε, µόλις µπήκατε στην Αίθουσα σας είδα να συνοδεύεστε
από πολλούς συµβούλους και συνεργάτες και νόµιζα πως σή-
µερα ερχόσασταν να δώσετε τη λύση. Τελικά, επί είκοσι πέντε
λεπτά, σας παρακολουθούσαµε όλοι µε µεγάλη αγωνία και αυτό
που κάνατε ήταν να βλέπετε το παρελθόν. Ακούστε λίγο, µνηµό-
συνα δεν κάνουµε. Θέλαµε λύση και θέλουµε λύση. Και θέλουµε
λύση, όµως, τέτοια όπου θα ικανοποιήσει και το ένα εκατοµµύριο
των συµπολιτών µας.

Ωστόσο δε, εφόσον γνωρίζετε τόσο καλά, µα τόσο καλά τα
προβλήµατα, τις αιτίες δηµιουργίας αυτού του προβλήµατος, πα-
ρακαλώ πάρα πολύ, όπως παραδώσετε στα Πρακτικά όλα αυτά
τα έγγραφα και άλλα τόσα που πιθανόν να έχετε, δώστε τα στον
κ. Παπανδρέου να τα καταθέσει στον εισαγγελέα, όπως είπε και

άλλα και άλλα πριν µερικές µέρες εδώ πέρα, στη φοβερή αυτή
συνεδρίαση της Πέµπτης. Προχωρήστε στη δικαιοσύνη. ∆εν σας
είπε κανένας µην το κάνετε. Όµως, σας λέµε σήµερα και σας ζη-
τάµε: κάντε κάτι σήµερα για το πρόβληµα που υπάρχει.

Ποιος το δηµιούργησε; Προσωπικά, κύριε Σαχινίδη, εµένα δεν
µε είδατε στη Βουλή το 2005 να σας ζητώ το λόγο. ∆ιότι εγώ το
2007 εξελέγην Βουλευτής και όχι το 2005 που εσείς µε βλέπατε
και µε γνωρίζατε. Και εξεπλάγην όταν σας άκουσα µε επιµονή να
αναφέρεστε στο 2005, που εγώ ούτε καν είχα µπει σε αυτή την
Αίθουσα µέσα.

Τώρα, το ερώτηµα που τίθεται είναι το εξής. Και, βεβαίως, όλοι
οι άνθρωποι που παρακολουθούν τη συζήτηση σήµερα είτε από
τα θεωρεία είτε από το κανάλι της Βουλής, ξέρετε τι διερωτώ-
νται; ∆εν µπορείτε ή δεν θέλετε να δώσετε λύση; Και έκανε µία
πολύ σωστή πρόταση ο κ. Μαρκόπουλος και νοµίζω πρακτική
πρόταση. ∆ώστε 1.000.000.000 τα 17.000.000.000 τα οποία θα
δώσετε –και σήµερα µε άνεση το λέτε- στις τράπεζες, ώστε να
επιλύσετε, να αντιµετωπίσετε αυτό το πολύ σηµαντικό ζήτηµα,
που βεβαίως πέρα από το ποιος έχει την ευθύνη -που δεν µας
απασχολεί σε αυτή την Αίθουσα τώρα- µας απασχολεί να προ-
τείνετε λύση, µας απασχολεί να απαντήσετε στα προβλήµατα
των πολιτών.

Γιατί ο ρόλος µας, κύριε Σαχινίδη, δεν είναι εδώ πέρα να ερ-
χόµαστε να δίνουµε κατηγορίες, ούτε να κάνουµε µνηµόσυνα
ούτε να ανατρέχουµε σε έγγραφα. Και παρακαλώ πολύ, από το
άγχος σας ξέρετε τι µας καταθέσατε στα έγγραφα; Πήρατε χα-
µπάρι τι έγινε; Καταθέσατε αυτό εδώ, δικό σας είναι, µε την υπο-
γραφή του Προέδρου της Βουλής, το οποίο είναι το έγγραφο
που αναφέρει τη σηµερινή ηµερήσια διάταξη! ∆ηλαδή αυτό, κύ-
ριοι συνάδελφοι, που µοιράζετε εδώ από τους εργαζόµενους της
Βουλής, το καταθέσατε ως έγγραφο της Βουλής. Νάτο, µε την
υπογραφή σας!

Ωστόσο, βέβαια, µέσα στα έγγραφα, τα οποία µας καταθέτετε
µε περισσή άνεση και µε ένα φοβερό θεατρινισµό, υπήρχαν έγ-
γραφα ανυπόγραφα. Παρακαλώ πάρα πολύ, όταν κατατίθεται
κάτι στη Βουλή, τουλάχιστον να είναι ενυπόγραφο, να γνωρί-
ζουµε εάν είναι επίσηµο και ποιος έχει την ευθύνη αυτού του εγ-
γράφου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Καταθέσατε τέσσερα έγγραφα από την «Ευρωπαϊκή Πίστη»,
που όπως έµαθα ήταν ο πρώτος ανταγωνιστής στην «ΑΣΠΙΣ
ΠΡΟΝΟΙΑ». Ποσώς µε ενδιαφέρουν όλα τούτα. Ποσώς µε ενδια-
φέρουν! Αυτά πιθανόν να ενδιαφέρουν τη δικαιοσύνη, όχι εµάς
εδώ µέσα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ, κύριε Αυγενάκη.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Εµείς ζητήσαµε –και τελειώνω,
κύριε Πρόεδρε- ένα πράγµα: λύση, πρόταση. Αυτό που προτεί-
νατε είναι µία µερική λύση, δηλαδή δεν είναι λύση και ικανοποι-
είται ένα µικρό µέρος του προβλήµατος. Βλέπετε το δένδρο και
όχι το δάσος.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Χρήστος Σταϊκού-

ρας, Βουλευτής Φθιώτιδας της Νέας ∆ηµοκρατίας, έχει το λόγο
για τρία λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Κύριε Υπουργέ, επειδή κάνατε ιδιαί-
τερες αναφορές σε εµένα, θα µου επιτρέψετε τα τρία λεπτά να
κάνω και εγώ το ίδιο.

Επιστολή προς τον κ. Σαχινίδη για το θέµα της εταιρείας
«ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ»: «Παρά τις αλλεπάλληλες οχλήσεις µας προς
τη Γραµµατεία σας, έκτοτε λαµβάνουµε µια µονότονη απάντηση
που µας παραπέµπει για τη συνάντηση από τη µία εβδοµάδα
στην άλλη, µε τη µόνιµη και ίδια επωδό ότι αυτήν τη στιγµή τρέ-
χουν άλλα σοβαρότερα θέµατα». Αυτή είναι η διαβούλευση που
επικαλεσθήκατε;

Πριν δυο λεπτά µιλήσατε για το νοµοσχέδιο που δήθεν συζη-
τήσαµε στις 11 Μαρτίου του 2010 στην επιτροπή. Στη σελίδα 2
των Πρακτικών εκείνων λέτε «το προτεινόµενο σχέδιο νόµου, το
οποίο είµαστε εδώ για να συζητήσουµε, περιλαµβάνει ρυθµίσεις
που αφορούν το χρηµατοπιστωτικό και ασφαλιστικό κλάδο».
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Μετά από οχλήσεις δικές µας και του εισηγητή µας εδώ, του κ.
Σαλµά, είπαµε πώς: «είναι δυνατόν να συζητάµε όταν το σχέδιο
νόµου δεν υπάρχει ούτε στους συναδέλφους και το πήραµε από
ασφαλιστικές εταιρείες»; ∆ιαµαρτυρήθηκαν όλοι οι συνάδελφοι
από το ΠΑΣΟΚ, µάλιστα ο κ. Μαγκούφης είπε ότι δηµιουργείται
άθλια εικόνα, όταν τα νοµοσχέδια δηµοσιεύονται στον Τύπο.

Συνεπώς στη σελίδα 2 εσείς είπατε «το προτεινόµενο σχέδιο
νόµου». Στη σελίδα 42 ξέρετε τι είπατε; «∆εν υπάρχει σχέδιο
νόµου, υπάρχει ένα πρόπλασµα». Τελικά, σχέδιο νόµου ήταν τότε
ή δεν ήταν; Είστε διαφορετικός στη δευτερολογία σας από την
πρωτολογία σας, κύριε Σαχινίδη;

Για την Ένωση Ασφαλιστικών Εταιρειών ας προσχωρήσω στο
σκεπτικό σας ότι δεν υπήρχε συνεννόηση µε το προηγούµενο δι-
οικητικό συµβούλιο και τώρα έχετε µια εξαιρετική συνεργασία.
Θα πληρώσουν οι ασφαλιστικές από κοινού µε το κράτος; Θα
χρηµατοδοτηθεί το άνοιγµα; Πιστεύετε ότι το άνοιγµα θα πρέπει
να καλυφθεί και από την ασφαλιστική αγορά και µε τι κίνητρα;

Θα ήθελα να κάνω και δύο σύντοµες παρατηρήσεις για το σή-
µερα. Καταθέσατε έναν πίνακα για το 2009. Μήπως µπορείτε να
καταθέσετε, σας παρακαλώ, την πορεία εσόδων του τελευταίου
τριµήνου του 2009, όπου τα 2/3 της υστέρησης όλου του 2009
έγιναν τους τρεις τελευταίους µήνες επί διακυβέρνησης δικής
σας;

Και τέλος, 28.000.000.000 ευρώ. Το 2008 η κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας έφερε ένα σχέδιο νόµου, έγινε νόµος κανο-
νικός µετά, για παροχή 28.000.000.000 ευρώ για ρευστότητα
στην οικονοµία. Το ψηφίσατε ή όχι, κύριε Σαχινίδη;

Γιατί τώρα από όσο γνωρίζω, όχι µόνο θέλετε τα
28.000.000.000 ευρώ, αλλά θέλετε και άλλα 15.000.000.000 ευρώ
από πάνω.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Σταύρος Καλαφά-

της, Βουλευτής Α' Θεσσαλονίκης της Νέας ∆ηµοκρατίας, έχει το
λόγο για τρία λεπτά.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Για κάποια λεπτά πριν από λίγη ώρα είχα σκεφθεί να παραι-

τηθώ από τη δευτερολογία µου, αφού από την πρωτολογία του
κυρίου Υπουργού -είκοσι πέντε λεπτά οµιλίας- δεν υπήρχε ούτε
η παραµικρή υποψία απάντησης στο πιο ουσιαστικό πρόβληµα
που αντιµετωπίζουµε σ’ αυτή την Αίθουσα το τελευταίο διά-
στηµα. Το εννοώ αυτό γιατί όπως και στην πρωτολογία µου επε-
σήµανα, είναι ένα θέµα µε πολιτικές, αλλά κυρίως µε κοινωνικές
διαστάσεις και επιπτώσεις σε εκατοντάδες χιλιάδες συµπολιτών
µας που αφορούν ουσιαστικά το σήµερα και το αύριο το δικό
τους, αλλά και των οικογενειών τους. Ούτε όµως και µε την πα-
ρέµβαση, στην οποία ουσιαστικά ωθήθηκε ο Υπουργός, µου δό-
θηκε η εντύπωση ότι υπάρχει βούληση ή ικανότητα µιας
ουσιαστικής απάντησης απέναντι σε αυτό το ζέον θέµα.

Πραγµατικά, η απάντηση υποκρύπτει µέρος της λύσης του
προβλήµατος, γεγονός που δεν ικανοποιεί καθόλου ούτε βε-
βαίως τους συµπολίτες µας αλλά ούτε και τους συναδέλφους
Βουλευτές.

Βέβαια, σε µια προσπάθεια που έκανε ο Υφυπουργός και ανα-
λώθηκε στα είκοσι πέντε λεπτά της ώρας της πρωτολογίας να
κατηγορήσει την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας για το τι
όφειλε να κάνει, λες και πραγµατικά ήταν εκείνη η κυβέρνηση, η
οποία ελέγχει την αντιπολίτευση, φάνηκε και µέσα από κάποιες
φράσεις της πρωτολογίας του, πώς αντιλαµβάνεται η Κυβέρνηση
το ρόλο της και µε τι ελαφρότητα ουσιαστικά διεκπεραιώνει και
τόσο σοβαρές περιπτώσεις, όπως αυτές για τις οποίες µιλάµε
σήµερα.

Αναφέρθηκε, δηλαδή, χαρακτηριστικά στο ζήτηµα των
28.000.000.000 ευρώ, αλλά και στην προσπάθεια που έκανε η κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας για την εγγύηση των καταθέ-
σεων που δεν θα µπορούσε τελικά να τις κάνει και γι’ αυτό
υπαναχώρησε και εγγυήθηκε στις εγγυήσεις µέχρι 100.000
ευρώ, δείχνοντας µε αυτόν τον τρόπο µε τι λαϊκίστικο τρόπο αντι-
λαµβάνεται το ρόλο της αντιπολίτευσης τότε και της Κυβέρνη-
σης τώρα.

∆εν σκέφθηκε, δηλαδή, η Κυβέρνηση ότι ακριβώς αυτό είναι
που απαιτεί ιδιαίτερα σήµερα η χώρα µας, µια υπεύθυνη κυβέρ-

νηση που να µπαίνει µπροστά και να κάνει το παν άµεσα, αποτε-
λεσµατικά, επιδεικνύοντας τα αντανακλαστικά που απαιτεί η πε-
ρίσταση για να µπορέσει να αρθεί στο ύψος των περιστάσεων,
αυτό, δηλαδή, που έκανε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
στα µέσα του 2008, όταν άρχισε να εµφανίζεται η κρίση, τότε που
ο κ. Παπανδρέου έλεγε ότι δεν υπάρχει κρίση και ότι η Νέα ∆η-
µοκρατία τότε ως κυβέρνηση χρησιµοποιεί την κρίση ως πρό-
σχηµα, ως άλλοθι για να δικαιολογήσει τη δύσκολη οικονοµική
κατάσταση της εποχής.

Εκείνη την εποχή αυτά έλεγε το ΠΑΣΟΚ και βεβαίως κατηγο-
ρούσε τη Νέα ∆ηµοκρατία για την πρωτοβουλία των
28.000.000.000 ευρώ, πρωτοβουλία που έρχεται τώρα το ΠΑΣΟΚ,
ως Κυβέρνηση βεβαίως, να την επεκτείνει, προσθέτοντας άλλα
15.000.000.000 ευρώ. Και καλά έκανε, αλλά τότε, βέβαια, κατη-
γορούσε τη Νέα ∆ηµοκρατία.

Αυτό το καταγράφω απλώς ως ένα χαρακτηριστικό του τρό-
που µε τον οποίον αντιµετωπίζει ζωτικά προβλήµατα και ιδιαί-
τερα προβλήµατα που αφορούν στην καθηµερινότητα του πολίτη
η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Γι’ αυτό και εµείς θα επιµείνουµε και όπως είπα και στην πρω-
τολογία µου, εµείς, ως Νέα ∆ηµοκρατία, θα είµαστε στην πρώτη
γραµµή, θα βάζουµε πλάτη στη χώρα, θα βάζουµε πλάτη στα
συµφέροντα των εργαζοµένων, θα βάζουµε πλάτη στα συµφέ-
ροντα της µέσης αστής οικογένειας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Οικονο-
µικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης έχει το λόγο για να δευτερολογήσει
για δέκα λεπτά.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριοι συνάδελφοι, σας άκουσα αρκετή ώρα να τοποθετήστε
και µάλιστα µε ελέγχετε γιατί δεν καταθέτω τις θέσεις της Κυ-
βέρνησης, τη στιγµή που έχουµε κάνει, ήδη, συζήτηση µέσα στη
Βουλή για το ποιες είναι οι θέσεις της Κυβέρνησης και ταυτό-
χρονα προσπαθείτε να επιχειρηµατολογήσετε ότι έχετε και θέ-
σεις.

Κύριε Αυγενάκη, θα απαντήσω στην πρόταση στην οποία εί-
χατε κάνει εσείς και βέβαια να απαντήσω και στον Κοινοβουλευ-
τικό Εκπρόσωπο γιατί η Κυβέρνηση δεν προχωράει σε
εκκαθάριση της εταιρείας «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» εν λειτουργία.

Θα ήθελα, καίτοι δεν είµαι νοµικός, κύριε Μαρκόπουλε, να πω
ότι τέτοιος θεσµός δεν συναντάται στην ασφαλιστική νοµοθεσία,
ούτε ως µέτρο εξυγίανσης το οποίο προηγείται της ανάκλησης
της άδειας λειτουργίας της επιχείρησης αλλά ούτε ως εναλλα-
κτική λύση αντί της εκκαθάρισης. Η µόνη περίπτωση που προ-
σοµοιάζει µε εκκαθάριση εν λειτουργία είναι αυτή της διάταξης
του άρθρου 17 του ν.3790 που ψηφίστηκε από την κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας προεκλογικά, προφανώς, διότι, έτσι
έκρινε ότι έπρεπε να αντιδράσει, γνωρίζοντας ότι επίκειται ανά-
κληση αδειών κάποιων ασφαλιστικών εταιρειών.

Σας υπενθυµίζω ότι η ανάκληση της άδειας λειτουργίας της
εταιρείας «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» έγινε µε απόφαση της ΕΠΕΙΑ και
µε απόφαση που υπογράφει ο Υπουργός Οικονοµικών ο κ. Πα-
παθανασίου.

Ελέγχετε την Κυβέρνηση και ρωτάτε τι ακριβώς σκεφτόµαστε
να κάνουµε. Όπως σας είπα ξεκάθαρα, µία από τις πρωτοβου-
λίες τις οποίες παίρνουµε για να στηρίξουµε τον κλάδο της ιδιω-
τικής ασφάλισης -και δεν είδα εδώ πέρα να κάνετε κάποια
τοποθέτηση- είναι να δηµιουργήσουµε το εγγυητικό κεφάλαιο,
το οποίο θα είναι επιφορτισµένο –µια πρωτοβουλία την οποία
πήρε η Κυβέρνηση η δική µας- µε τη διατήρηση και µεταβίβαση
του συνόλου ή µέρους των χαρτοφυλακίων ζωής των υπό εκκα-
θάριση ασφαλιστικών επιχειρήσεων σε άλλες ασφαλιστικές επι-
χειρήσεις.

Αυτή είναι η πρωτοβουλία την οποία θα φέρουµε µέσα στη
Βουλή προς συζήτηση µε το νοµοσχέδιο το οποίο έχουµε ετοι-
µάσει. Εφόσον αυτό δεν είναι δυνατόν µε τη λύση των ασφαλι-
στηρίων συµβολαίων ζωής και µε την καταβολή αποζηµίωσης
έναντι της αξίας των συµβολαίων αυτών και έναντι εκκρεµών ζη-
µιών και πληρωτέων παροχών, επιδιώκουµε την παροχή κινήτρων
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σε όσους αναρωτιούνται τι ακριβώς σκεφτόµαστε να κάνουµε
και τι ουσιαστικά προτείναµε στις ασφαλιστικές εταιρείες για να
συµµετάσχουν στη διαδικασία µεταβίβασης του χαρτοφυλακίου
ζωής των εταιρειών «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και «COMMERCIAL
VALUE». Γιατί εµείς πραγµατικά πιστεύουµε ότι το εγγυητικό κε-
φάλαιο θα στηρίξει στο µέλλον την ανάπτυξη της ασφαλιστικής
αγοράς.

Πιστεύουµε ότι το εγγυητικό κεφάλαιο είναι αυτό το οποίο θα
διευκολύνει να αναπτυχθούν οι εργασίες τους. Και αυτό το οποίο
τους είπαµε από την πρώτη στιγµή, από την πρώτη συνάντηση
και συνεργασία που είχα µε την τότε διοίκηση της Ένωσης των
Ασφαλιστικών Εταιρειών είναι ότι πρέπει να βρούµε έναν τρόπο,
ώστε οι εταιρείες να συνεισφέρουν στην κάλυψη του ανοίγµα-
τος. Αυτό που εισέπραξα ήταν άρνηση.

Αυτό το οποίο θα καταθέσω τώρα ως πρόταση µέσα στη
Βουλή είναι το εξής: Η Κυβέρνηση να αναλάβει υποχρέωση κά-
λυψης µέρους του ανοίγµατος του χαρτοφυλακίου από το συνι-
στώµενο εγγυητικό κεφάλαιο, το οποίο µπορεί να φτάσει µέχρι
και το 50% του ανοίγµατος. Σε περίπτωση µη ανεύρεσης ανα-
δόχου, το χαρτοφυλάκιο ζωής τίθεται σε ασφαλιστική εκκαθά-
ριση. Ορίζεται καταληκτική προθεσµία ενός έτους από τη
δηµοσίευση του νόµου για την περάτωση της διαδικασίας µετά-
βασης του χαρτοφυλακίου ζωής, διαφορετικά η διαδικασία πε-
ρατώνεται αυτοδίκαια και το χαρτοφυλάκιο ζωής τίθεται και αυτό
στην ασφαλιστική εκκαθάριση. Ρυθµίζονται θέµατα που έχουν να
κάνουν µε τη λειτουργία της ΕΠΕΙΑ.

Βεβαίως, ως προς το ερώτηµα το οποίο έχετε βάλει για το διά-
λογο µε την Ένωση Ασφαλιστικών Εταιρειών και µε τους υπό-
λοιπους φορείς, γιατί είδα ότι διαβάσατε και µια επιστολή, νοµίζω
ότι έχω συναντηθεί µε όλους τους εµπλεκόµενους. Σε κανέναν
δεν αρνήθηκα συνάντηση, έχω κάνει όλες εκείνες τις συναντή-
σεις που ήταν αναγκαίες. Ήταν ανοικτό πάντοτε το γραφείο µου
προς όλους όσους ήθελαν να καταθέσουν απόψεις γύρω από το
νοµοσχέδιο αυτό. Έχω στη διάθεσή µου και µπορώ να τα κατα-
θέσω στα Πρακτικά της Βουλής, όλες τις απόψεις οι οποίες κα-
τατέθηκαν. Αυτές οι απόψεις ήταν που έλαβα υπ’ όψιν κατά τη
διάρκεια της προετοιµασίας αυτού του νοµοσχεδίου, αλλά και
συζήτησα µαζί µε όλους τους εµπλεκόµενους φορείς.

Άποψή µας σε ό,τι αφορά το ερώτηµα που βάζετε για την ανά-
πτυξη του ασφαλιστικού κλάδου -και νοµίζω ότι ήδη λίγο ή πολύ
την περιέγραψα- είναι ότι η ανάπτυξη του ασφαλιστικού κλάδου
συνδέεται µε την ουσιαστική αναβάθµιση της εποπτείας. Το λέω
επειδή, είδα κάποιους συναδέλφους να βάζουν ένα ερώτηµα για
το ζήτηµα της εποπτείας.

Εµείς θεωρούµε ότι αναβαθµίζεται ο κλάδος µέσα από την κα-
τάργηση της ΕΠΕΙΑ και τη µεταβίβαση του κλάδου της ιδιωτικής
ασφάλισης στην Τράπεζα της Ελλάδας. Το ίδιο γίνεται και µέσα
από τη δηµιουργία του Εγγυητικού Κεφαλαίου Ζωής µε σκοπό
τη µεταβίβαση των ασφαλιστηρίων συµβολαίων.

Και να σας πω και κάτι; Ακόµα και η πρόταση που συµπερι-
λαµβάνεται µέσα στο νοµοσχέδιο να µπορεί η Τράπεζα της Ελ-
λάδος, όταν διαπιστώνει ότι υπάρχουν προβλήµατα µε τις
ασφαλιστικές εταιρείες να διορίζει κατ’ αναλογία µε τις τράπεζες
επίτροπο σε ασφαλιστική εταιρεία, η οποία αντιµετωπίζει προ-
βλήµατα, είναι µια πρόσθετη δικλίδα ασφαλείας που στηρίζει το
συγκεκριµένο κλάδο.

Αυτές οι τρεις πρωτοβουλίες από µόνες τους, δείχνουν πραγ-
µατικά, ποιο είναι το πνεύµα, το οποίο διέπει την νοµοθετική πρω-
τοβουλία της Κυβέρνησης.

Πραγµατικά, εµείς, αυτή τη στιγµή έχουµε τη διάθεση και τον
κλάδο να στηρίξουµε, αλλά ταυτοχρόνως να καλέσουµε και τις
εταιρείες του κλάδου να αναλάβουν τις ευθύνες, το µερίδιο των
ευθυνών που τους αναλογεί

Κύριοι συνάδελφοι, εκεί πραγµατικά θα δω τη διάθεσή σας.
∆ιότι, αυτό το οποίο είδαµε είναι µια καινοφανής πρακτική.

Στη συζήτηση της Πέµπτης, σας είδα ξαφνικά να ψηφίζετε πα-
ραγράφους από άρθρα. Ελπίζω, όταν θα φέρω αυτό το νοµο-
σχέδιο να µην µπείτε σε µια λογική και να λέτε «Εµείς ψηφίζουµε
την πρόταση που είναι σε εκείνη την παράγραφο από κάποιο
άρθρο». ∆ιότι, αυτό το οποίο δείξατε µε τη στάση την οποία τη-
ρήσατε, καθώς συζητούσαµε το νοµοσχέδιο εκείνο, το οποίο, θα

εξασφαλίσει δανειακά κεφάλαια για τη χώρα, είναι ότι δεν είχατε
τη δυνατότητα, αλλά δεν είχατε και τη διάθεση, να αναλάβετε τις
ευθύνες, οι οποίες σας αναλογούν.

Το µόνο, το οποίο είπατε είναι το εξής: «Εµείς είµαστε διατε-
θειµένοι να αναλάβουµε και να ψηφίσουµε οτιδήποτε συνεπάγε-
ται βάρη και δαπάνες για το ελληνικό δηµόσιο, αλλά δεν είµαστε
διατεθειµένοι να ψηφίσουµε κάτι το οποίο πραγµατικά συνιστά
την ανάληψη πολιτικών ευθυνών».

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ποια είναι τα κίνητρα προς τις ασφα-
λιστικές εταιρείες;

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Τα κίνη-
τρα, τα οποία υπάρχουν µέσα στο νοµοσχέδιο έχουν να κάνουν
κυρίως µε το γεγονός ότι οι ασφαλιστικές εταιρίες θα έχουν το
περιθώριο να δουν τα συµβόλαια αυτά, τα οποία θα µεταφερ-
θούν, να µην µπορούν να εξαγοραστούν για το πρώτο χρονικό
διάστηµα, το οποίο θα έχουν στη διάθεση τους.

Μόλις βρεθεί δηλαδή, η ανάδοχος εταιρεία –αν είναι µια εται-
ρεία- δεν θα έχει το δικαίωµα ο κάτοχος του ασφαλιστικού συµ-
βολαίου να πάει την επόµενη µέρα και να εξαργυρώσει το
συµβόλαιο. Η κάλυψη θα γίνει µέσα από το εγγυητικό κεφάλαιο.
Το εγγυητικό κεφάλαιο στο χρονικό αυτό διάστηµα, θα έχει τη
δυνατότητα να µαζέψει εκείνο το ποσό, το οποίο απαιτείται, έτσι
ώστε η διαφορά, η οποία θα προκύψει από τα αποθεµατικά, τα
οποία θα διαπιστωθεί ότι υπάρχουν και το απαιτούµενο που χρει-
άζεται µέχρι το 50%, να προκύψει µέσα από τους πόρους που
θα συγκεντρώσει το εγγυητικό κεφάλαιο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αυτό δεν γίνεται ποτέ.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Εδώ,

λοιπόν, θα πέσουν τα προσωπεία, γιατί όταν θα έρθει προς συ-
ζήτηση το νοµοσχέδιο αυτό θα δούµε ποιος είναι µε ποιον.

∆ιότι, αυτή τη στιγµή υπάρχει αντίδραση από εταιρείες του
κλάδου, οι οποίες λένε ότι θα προσφύγουν εναντίον της Κυβέρ-
νησης, γιατί µε την προσπάθεια αυτή η Κυβέρνηση προσπαθεί
να δώσει µια λύση, µέσω του εγγυητικού κεφαλαίου αλλά δίνο-
ντας αναδροµικότητα στη λειτουργία του εγγυητικού κεφαλαίου.

Και εκεί, κύριοι συνάδελφοι, θα δω πραγµατικά µε ποιον είστε
και αν πραγµατικά είστε διατεθειµένοι να στηρίξετε την νοµοθε-
τική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης. Και τότε θα πέσουν και οι
µάσκες και τα προσωπεία.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Υφυπουργέ.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-

µοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος για έξι λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
«Οι µάσκες και τα προσωπεία» είπε ο κύριος Υφυπουργός.
Οι µάσκες και τα προσωπεία νοµίζω ότι σχεδόν έπεσαν σή-

µερα. Είναι προφανές ότι η Κυβέρνηση δεν είναι διατεθειµένη –
το λέει µε το δικό της τρόπο- να αποζηµιώσει του ζηµιωθέντες,
για τους οποίους η πολιτεία είχε δώσει, µέχρι και να κλείσει η
εταιρεία, τα σχετικά παραστατικά φερεγγυότητας.

Η πολιτεία έχει συνέχεια. Αν υπάρχουν ευθύνες, το δρόµο τον
ξέρουµε.

Οι πολίτες όµως, θα µείνουν από ό,τι φαίνεται µε ένα πολύ µε-
γάλο ερωτηµατικό. Γιατί όλο αυτό, το οποίο µας περιγράψατε
κύριε Υφυπουργέ –και δεν θα µπω στο διάλογο γι’ αυτό που θα
έρθει, όταν θα έρθει θα τα συζητήσουµε εδώ µε λεπτοµέρειες-
είναι τι; Είναι η µετατόπιση του σηµερινού προβλήµατος, µετά
από µια επταετία. Τότε θα τελειώσει –λέει- η εµπειρία η ελληνική,
η εκκαθάριση των αποθεµατικών, των αντικειµενικών αξιών, των
κινητών και ακίνητων αξιών µιας εταιρείας, τότε θα γίνει η προ-
σθαφαίρεση την οποία λέτε, όσοι ζουν από αυτούς που έχουν
συµβόλαια ζωής θα πάρουν αυτό, το οποίο λέτε θα πάρουν – θα
δούµε τι θα πάρουν- και όσοι δεν, κανείς δεν ξέρει τι θα γίνει.

Εν τω µεταξύ όµως, γεννάται το πρώτο ερώτηµα -έτσι όπως
το ακούω, ούτε εγώ είµαι νοµικός- αν το κράτος έχει αναλάβει
µε τα πιστοποιητικά την εγγύηση της καλής λειτουργίας, είναι
προφανές ότι αυτό το 50% δεν αντέχει στις αγωγές. ∆εν µπορεί
να αντέξει. Και τότε πράγµατι, θα κληθεί η πολιτεία να πληρώσει
πολύ και πολλά περισσότερα.
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Άρα εσείς αντιµετωπίζετε ένα πρόβληµα νοµοτεχνικά, ενώ
στην πραγµατικότητα είναι βαθύτατα πολιτικό. Έχει να κάνει µε
τους ανθρώπους, µε τις προσδοκίες τους, µε τις οικονοµίες τους,
µε αυτά που είχαν πληρώσει.

Αυτό το οποίο µας λέτε ότι δηλαδή, µε τα κίνητρα, τα οποία
θα δώσετε, έτσι όπως τα περιγράψετε -αν τελικά τα πράγµατα
πάνε καλά- αυτοί που έχουν ζηµιωθεί θα πάρουν το 50%. Είναι
ακριβώς αυτό, το οποίο θα συνέβαινε, αν πτώχευε η εταιρεία
αύριο το πρωί και έκλεινε και αναλάµβανε την τύχη της µια άλλη
ασφαλιστική εταιρεία.

Για να κάνουµε λοιπόν το αυτονόητο –διότι αυτό θα συνέβαινε-
θα δώσουµε και κίνητρα. Αυτό µας λέτε τώρα. Έτσι µας το λέτε
όπως, µας το περιγράφετε. Θα το συζητήσουµε όµως, στο σχέ-
διο νόµου.

Ας δούµε όµως, έξι µήνες -τέσσερις µήνες για να µη σας αδι-
κήσω, γιατί οι πρώτοι δύο µήνες, είναι οι πρώτοι δύο µήνες µιας
Κυβέρνησης- τι ακριβώς έχει γίνει µέχρι τώρα;

Έχουν γίνει τα εξής: Πρώτον, η αξία της εταιρείας έχει πάει
στον πάτο του κουβά, γιατί βεβαίως ως όνοµα και ως τίτλος είναι
καταρρακωµένη. Ακόµα και αν κάποιος ερχόταν ως ανάδοχος
για να την αποκτήσει, έπρεπε να της αλλάξει τον τίτλο και να τα
αλλάξει όλα.

∆εύτερον: Τα φιλέτα έχουν φύγει. Έχουν έρθει οι άλλες αντα-
γωνιστικές εταιρείες -αυτές τις οποίες επικαλείστε ότι διαµαρ-
τύρονταν την προηγούµενη φορά- και πήραν αυτά τα οποία
βολευόντουσαν. Τί έµεινε, λοιπόν; Έµειναν αυτά, τα οποία είναι
πληρωτικά από όποιον τα πάρει. Το κράτος τα έχει εγγυηθεί
αυτά, σας το λέω και πάλι.

Και, τρίτον –εδώ θα διαφωνήσω µε τον κ. Βορίδη, τον εκλεκτό
συνάδελφο- αν η εταιρεία κλείσει και δεν είναι σε εκκαθάριση,
δεν πρόκειται ποτέ να βρει ανάδοχο. Ποιος θα πάει να αγοράσει
µια κλειστή εταιρεία µετά από ένα χρόνο; Τί κίνητρα θα τους δώ-
σετε για να πάρουν την εταιρεία, που θα έχουν µείνει τα συµβό-
λαια τα πληρωτικά; Είναι πολύ απλό, κύριε Υπουργέ.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε
συνάδελφε, δεν είναι οι εταιρείες είναι τα ασφαλιστήρια συµβό-
λαια, τα οποία θα µεταβιβαστούν. Σας παρακαλώ να το κατα-
νοήσετε, γιατί αυτή τη στιγµή εδράζεστε σε λανθασµένες
υποθέσεις.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ για τη
διόρθωση, κύριε Υπουργέ, αλλά εκτός από τα ασφαλιστήρια
συµβόλαια, πρέπει να ξέρετε ότι υπάρχουν και οι απασχολούµε-
νοι στην εταιρεία, οι εργαζόµενοι µε µόνιµη εργασία, οι ασφαλι-
στικοί σύµβουλοι, οι οποίοι είχαν µέχρι τώρα στην πλάτη τους το
όνοµα της εταιρείας και εποµένως την υπεραξία της και ένα
σωρό άλλα πράγµατα.

Άρα, λοιπόν, θα πρέπει, είστε υποχρεωµένη ως Κυβέρνηση,
όσο και να είναι βαρύ όσο και να είναι δύσκολο όσο και αν µη θέ-
λετε να το κάνετε, να δείτε την πραγµατικότητα κατάµατα. Κα-
τάµατα όµως! Και να δώσετε λύση τώρα. Αυτό είναι το δίκαιο
κοινωνικά, κύριε Υπουργέ. Αυτό είναι το δίκαιο. Αυτό είναι το δί-
καιο, το οποίο αφορά την πολιτεία. Όπου υπάρχουν ευθύνες –
σας το ξαναλέω- το δρόµο τον ξέρετε. Να το κάνετε. Ό,τι αφορά
όµως ζηµίες, η πολιτεία πρέπει να τις αναλάβει.

Τέλος, θα ήθελα να σας πω ότι σας κάνω µια πρόταση, σε
σχέση µε την εγγυοδοσία του κράτους για τις τράπεζες, για την
οποία δεν µας απαντήσατε. Περιµένουµε να τη µελετήσετε και να
την εκτιµήσετε.

Πάντως, εµείς θέλω να ξέρετε ότι τη σηµερινή πρωτοβουλία
την πήραµε, γιατί δεχόµαστε από ολόκληρη την Ελλάδα πολύ µε-
γάλη πίεση ουσιαστική και αντικειµενική. Και δεχόµαστε πίεση
από ασφαλιστικά ταµεία, από οµάδες εργαζοµένων και από πολ-
λούς χιλιάδες µεµονωµένων πολιτών.

Υποθέτω ότι την ίδια πίεση πρέπει να δέχεστε και εσείς. Προ-
σπαθήστε λοιπόν, να αρθείτε στο ύψος των περιστάσεων και µη
χρησιµοποιείτε την κακή δηµοσιονοµική κατάσταση της χώρας.
Ποτέ δεν ήταν πλούσια αυτή η χώρα και ποτέ δεν θα είναι πλού-
σια αυτή η χώρα. Και δεν θα κάνουµε διάλογο, για το τι ακριβώς
λύση έχει δοθεί και πώς έχει δοθεί αυτή η λύση, σε σχέση µε τις
άλλες ευρωπαϊκές χώρες.

Μη προσθέτετε όµως, άλλη µια οµάδα πολιτών αυτής της

χώρας στη κατηγορία των αδικηµένων, των µίζερων πολιτών,
τουλάχιστον µε τη δική σας αδυναµία να αντεπεξέλθετε στο βα-
σικότερο αίτηµά τους: Τη δικαιοσύνη, κύριε Υπουργέ. Τη δικαιο-
σύνη!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, θέλετε

να τριτολογήσετε δι’ ολίγων ;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Μια

ερώτηση θα ήθελα να κάνω στον κύριο συνάδελφο, γιατί δεν
είµαι σίγουρος σε τι ακριβώς αναφέρθηκε. Αναφέρθηκε στα δη-
µοσιονοµικά προβλήµατα της χώρας και µετά είπε: «Στις λύσεις
που δόθηκαν στις υπόλοιπες ευρωπαϊκές χώρες».

Μήπως µπορείτε να διευκρινίσετε τι ακριβώς εννοείτε, κύριε
συνάδελφε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλετε να κάνουµε αυτή
τη συζήτηση;

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Βε-
βαίως, είναι πολύ ενδιαφέρον.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έχετε δικαίωµα και
εσείς να τριτολογήσετε.

Παρακαλώ, κύριε Μαρκόπουλε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Η σηµερινή ειδησεογρα-

φία, κύριε Υπουργέ, λέει ότι επιτέλους η Ευρωπαϊκή Ένωση απο-
φάσισε να κινητοποιήσει ένα δικό της µηχανισµό, από αυτόν που
πράγµατι δεν είχε, γιατί η Ευρωπαϊκή Ένωση µέχρι τώρα ήταν
ένωση νοµισµατικά γίγας, αλλά δηµοσιονοµικά νάνος. Η ειδησε-
ογραφία η σηµερινή λέει ότι οι χώρες του Νότου θα τύχουν της
βοήθειας της Ευρωπαϊκής Ένωσης χωρίς τη συµµετοχή του ∆ιε-
θνούς Νοµισµατικού Ταµείου µέχρι σήµερα, χωρίς αυτό να ση-
µαίνει ότι έχουν τελειώσει αυτές οι διαπραγµατεύσεις.

Επειδή σας βλέπω και χαµογελάτε θα σας πω το εξής: Μην αι-
σθάνεστε τόσο ηρωικά δικαιωµένοι γι’ αυτό το οποίο συνέβη στη
χώρα. Να είστε πιο ταπεινοί και λιγότεροι χαµογελαστοί, γιατί
αυτό το οποίο αποφασίσατε θα το περάσουµε όλοι. Αυτά για την
ώρα.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Είναι
προφανές ότι ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµο-
κρατίας περιορίζει την ενηµέρωσή του σε αυτά τα οποία υπάρ-
χουν στα δηµοσιεύµατα. Θα µπορούσε, όµως, να ανατρέξει στα
χθεσινά συµπεράσµατα του ECOFIN, της 9ης Μαΐου 2010, και
οφείλω να τα καταθέσω στο Σώµα προς ενηµέρωση.

Κύριοι συνάδελφοι, εχθές το βράδυ στις 3.30’ το ECOFIN πήρε
µια σηµαντική απόφαση: Συγκρότησε έναν ευρωπαϊκό µηχανι-
σµό και θέτει στη διάθεση των χωρών, που έχουν ανάγκη
750.000.000.000 ευρώ.

Σας απαντώ λοιπόν, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε της
Νέας ∆ηµοκρατίας, ότι προϋπόθεση πρόσβασης στα χρήµατα,
όπως ρητά και κατηγορηµατικά περιγράφεται στις αποφάσεις
του Συµβουλίου, είναι ότι αυτά θα υπόκεινται και στους κανόνες
του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου. ∆ηλαδή, όποια από τις
χώρες του Ευρωπαϊκού Νότου -και όχι κατ’ ανάγκη µόνο του Ευ-
ρωπαϊκού Νότου- όποια από τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης
και συγκεκριµένα της Ευρωζώνης, βρεθεί αντιµέτωπη µε πρό-
βληµα, θα έχει ακριβώς τους ίδιους κανόνες. Το καταθέτω για τα
πρακτικά και είναι στη διάθεσή σας.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-
χινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Υπάρχει ρητή αναφορά σε περισσότερα από τέσσερα σηµεία,
στο ποια είναι η εµπλοκή και ποιοι θα είναι οι όροι µε τους οποί-
ους θα δίνονται µε αυτά τα χρήµατα, ποιες θα είναι οι προϋπο-
θέσεις.

Μιας και αναφερθήκατε στις χώρες του Ευρωπαϊκού Νότου,
συγκεκριµένα στη Πορτογαλία και στην Ισπανία, υπάρχει µια συ-
γκεκριµένη και ρητή αναφορά, ότι την επόµενη ∆ευτέρα θα ανα-
κοινώσουν δηµόσια µέτρα περαιτέρω περικοπών, προκειµένου
να µπορέσουν να αντεπεξέλθουν στις µεγάλες πιέσεις τις οποίες
δέχονται από την αγορά οµολόγων.

Αυτά, γιατί νοµίζω ότι οι συνάδελφοι εδώ στο Σώµα θα πρέπει
να ξέρουν πραγµατικά ποιο ήταν το αποτέλεσµα της χθεσινής
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συνεδρίασης του ECOFIN.
Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Υφυ-

πουργέ.
Κύριοι συνάδελφοι, µε τις διευκρινίσεις του κ. Σαχινίδη για το

νέο µηχανισµό στήριξης στην Ευρωπαϊκή Ένωση, κηρύσσεται
περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ’ αριθµόν 36/26.4.2010 επε-
ρώτησης Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε την ανάκληση της λειτουργίας των εται-

ρειών «COMMERCIAL VALUE ΑΝΩΝΥΜΗ ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚΗ ΕΤΑΙ-
ΡΕΙΑ» και «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ ΑΕΓΑ» και «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ ΑΕΑΖ».

∆έχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 23.15’ λύεται η συνε-

δρίαση για την Τρίτη 11 Μαΐου 2010 και ώρα 18.00', µε αντικεί-
µενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία, σύµ-
φωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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